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Głowno | druga linia komunikacji

Kolej wyprowadza swoje autobusy
na ulice miasta
Od 12 października 
głownianie mają możliwość 
skorzystania nie z jednej, 
a z dwóch linii komunikacji 
miejskiej.

Do 18 grudnia testowane bę-
dzie na ulicach miasta nowe roz-
wiązanie: oprócz autobusu MZK, 
darmowe usługi komunikacyj-
ne świadczyć będzie również... 
Łódzka Kolej Aglomeracyjna.

Autobus ŁKA jeździ po Głow-
nie swoim własnym rozkładem 

i swoją własną trasą. Wsiąść do 
niego można na wybranych przy-
stankach tradycyjnej komunikacji 
miejskiej. Jak można się domy-
ślić, kursy są dopasowane tak, aby 
zgrywały się z rozkładem jazdy 
pociągów ŁKA dojeżdżających 
do Głowna. Autobusy ŁKA będą 
jeździć od poniedziałku do soboty.

Nowy pojazd będzie zaczynał 
i kończył trasę na dworcu PKP. 
Po drodze pojedzie ulicami: Za-
kopiańską, Zgierską, Łowic-
ką, Kopernika, Czackiego, Woj-

ska Polskiego, placem Wolności, 
znów Zgierską i kończąc trasę 
przy dworcu. Godziny startu spod 
dworca to: 7.02, 8.14, 10.14, 12.19, 
13.09, 14.04, 15.19, 15.54, 16.36, 
17.54 i 19.19.

O niektórych godzinach au-
tobus, po chwili postoju przy 
dworcu, ruszy w trasę ulicami: 
Główną, Popiełuszki, Karasic-
ką, Zabrzeźniańską, kończąc przy 
PKP. W tym kierunku autobusy 
spod dworca odjadą o: 7.25, 12.42, 
14.27, 16.59 i 18.17.  str. 4
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Powiat zgierski | Ofi cjalne otwarcie drogi z protokolarnym zgrzytem

Przecięto wstęgę na „Schetynówce”, 
ale wójt nie dostał zaproszenia
Mieszkańcy Lubiankowa i okolic, chcąc podziękować osobom zaangażowanym w realizację 
przebudowy drogi powiatowej nr 5126 E na odcinku od granic Głowna do granic powiatu zgierskiego, 
zaprosili inwestorów na uroczyste otwarcie drogi. 

W gronie VIP-ów zabrakło 
jednak wójta gminy Głowno czy 
przedstawiciela Urzędu Gminy 
(choć byli radni), która wzięła na 
siebie rolę realizatora wielozada-

niowego projektu i benefi cjenta 
wsparcia z Narodowego Progra-
mu Przebudowy Dróg Lokalnych.

Uroczyste otwarcie drogi od-
było się w niedzielę 11 paździer-
nika przy budynku Szkoły Pod-
stawowej w Lubiankowie. Do 
ofi cjalnego przecięcia wstęgi zo-
stali zaproszeni: starosta zgier-
ski Bogdan Jarota, obecny radny 
z Lubiankowa i przewodniczą-

cy Rady Gminy Głowno po-
przedniej kadencji Władysław 
Mikołajczyk, była sołtys wsi 
Zenobia Zielińska oraz jej następ-
czyni (a zarazem córka) Agniesz-
ka Szcześniak.

– Od wielu lat zabiegaliśmy 
o modernizację tej drogi – mó-
wiła na uroczystości pani sołtys. 
– Stan nawierzchni przed remon-
tem był już bardzo zły, co zagra-

żało bezpieczeństwu mieszkań-
ców. Brakowało też chodnika, po 
którym zwłaszcza dzieci mogły-
by spokojnie chodzić do szkoły.

Władysław Mikołajczyk dzię-
kował przede wszystkim Pawłowi
Bejdzie – członkowi Zarządu 
Województwa Łódzkiego oraz 
staroście zgierskiemu – Bogdano-
wi Jarocie i powiatowym radnym
(w tym obecnemu na spotkaniu 

Tomaszowi Jędrzejczakowi) za 
to, że znaleźli środki na realiza-
cję ambitnego zadania. Mówił: 
– Rok temu, kiedy Bogdan Ja-
rota przyjeżdżał jako radny po-
wiatu zgierskiego na spotkania 
z mieszkańcami, obiecał, że ta 
droga powstanie, a teraz jako sta-
rosta zgierski może z nami świę-
tować zakończenie tego zadania. 

Na uroczystości w Lubianko-
wie zabrakło wójta gminy Głow-
no Marka Jóźwiaka, który prze-
bywał tego dnia na urlopie. 
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JAKUB
LEnART

jakub.lenart@lowiczanin.info

Nowy autobus Łódzkiej kolei aglomeracyjnej na placu wolności w Głownie.
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Głowno | Miejski Ośrodek Kultury

Udane spotkanie z bajkami
W miłej i wesołej 
atmosferze spędziły czas 
dzieci, które 11 października 
zasiadły na widowni 
Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Głownie. Tego 
dnia ośrodek przygotował 
dla nich Maraton Bajkowy.

Na scenie pojawiły się dwa zna-
ne dobrze głowieńskiej młodej pu-
bliczności teatry dziecięce z Łodzi: 
WidziMiSie i Pacuś. Ten pierwszy 
zaprezentował dzieciom przed-
stawienie na motywach znanej 
wszystkim bajki o Piotrusiu Panie. 

W spektaklu nie zabrakło najbar-
dziej znanych postaci kojarzonych 
z tą wielokrotnie ekranizowaną 
i wystawianą na deskach teatral-
nych bajką. Oprócz Piotrusia był 
więc Dzwoneczek, czy też główny 
zły charakter – Kapitan Hak.

Jako drugi na scenie pojawił 
się Teatr Pacuś ze swoją adapta-
cją przygód Szewczyka Dratew-
ki, który dzięki swojemu spry-
towi uratował księżniczkę z łap 
groźnego smoka. Przedstawie-
nie było pełne akcentów muzycz-
nych. Dzieci mogły wziąć czyn-
ny udział w spektaklu: śpiewając 
i tańcząc. str. 8

zielkówka
Wojna o wodę
Mieszkańcy Zawad 
w gminie Łowicz zarzucają 
wójtowi gminy Łyszkowice, 
Adamowi Rucie, 
że zlecił zasypanie rowu 
melioracyjnego, którym woda 
z Uchanki była doprowadzana 
do Zielkówki – przez co 
ta da druga rzeka niemal 
całkowicie wyschła. 
Ruta zarzuty odpiera.

Przez całe wakacje mieszkań-
cy Zawad w gminie Łowicz żyli 
w mylnym przekonaniu, że prze-
pływająca przez ich miejscowość 
rzeka Zielkówka wysycha z powo-
du suszy. Ktoś jednak zorientował 
się, że w sąsiedniej Uchance woda 
jest. Postanowili więc dowiedzieć 
się, jak to możliwe, skoro woda 
do Zielkówki dopływa właśnie 
z Uchanki, za pośrednictwem 
rowu melioracyjnego. To, co od-
kryli, wprawiło ich w osłupienie. 

Wójt kazał 
rozebrać tamę 
Pod koniec sierpnia pod Seli-

gowem, w pobliżu autostrady A2, 
mieszkaniec Zawad, który pro-
sił NŁ o nieujawnianie jego toż-
samości, zauważył, że w korycie 
przepływającej tamtędy Uchan-
ki płynie woda. Odkrycie to było 
dla niego co najmniej zadziwiają-
ce, gdyż pobierająca z niej wodę za 
pośrednictwem położonego nie-
opodal rowu melioracyjnego Ziel-
kówka od czerwca wysycha, a jej 
koryto zarasta. Mieszkańcy zaak-
ceptowali już nawet taki stan rze-
czy, gdyż uznali, że zawiniła natu-
ra – tegoroczna susza. Odkrycie, 
jakie zaobserwował mieszkaniec 
Zawad, nie dawało mu jednak spo-
koju. Postanowił więc udać się do 
wójta gminy Łyszkowice, na któ-
rej terytorium wszystko to się dzie-
je, aby wyjaśnić sprawę. Zgodnie 
z jego relacją, w trakcie wymiany 
zdań wójt miał się przyznać, jako-
by zlecił zaślepienie dopływu do 
Zielkówki, aby wodę, której i tak 
jest w tym roku mało, zostawić 
tylko w Uchance.  str. 29

nawet silny mężczyzna
na wózku boi się
podjazdu w Swędowie. str. 9



Bezpieczeństwo
 www.lowiczanin.info2 15 października 2015      nr 42

Stroniewice | tragedia na drodze krajowej nr 14

Młody kierowca zginął na miejscu
Do tragicznego wypadku 
doszło 12 października 
na drodze krajowej nr 14, 
na wysokości Stroniewic 
(gmina Domaniewice). 
Zginął w nim 22-letni 
Sylwester P., mieszkaniec 
Domaniewic, kierujący 
Fiatem Seicento.

Dokładny przebieg zdarzenia 
wyjaśni śledztwo, wstępne usta-
lenia pozwalają na ustalenie naj-
bardziej prawdopodobnej wersji 
zdarzenia. Wiadomo, że 22-latek 
jechał od strony Łowicza w kie-
runku Głowna. Zatrzymał się lub 
zwolnił przed stacją benzynową, 
znajdującą się po lewej (z jego 
punktu widzenia) stronie jezd-
ni. Prawdopodobnie chciał skrę-
cić na stację, pomimo podwójnej 
ciągłej linii i nakazu jazdy pro-
sto – świadczą o tym skręcone 
w lewo koła samochodu. Jadący 
za nim Volkswagen Caddy, kiero-
wany przez 68-letniego mieszkań-
ca powiatu łowickiego, nie zdążył 
zahamować i z dużą siłą wpadł 
w tył Fiata. W efekcie ten został 
wyrzucony na przeciwległy pas 
jezdni, wprost pod jadącego od 

strony Głowna dostawczego Peu-
geota Boxera, kierowanego przez 
45-letniego mieszkańca Łodzi. 
Seicento zostało zmasakrowane, 
rozpadło się na kawałki. Peugeot 
Boxer przewrócił się na bok.

Mimo prób reanimacji, nie 
udało się uratować 22-latka. Kie-
rowcy Peugeota i Volswagena 
zostali zabrani na obserwację do 
szpitala w Łowiczu, ale według 
wstępnych diagnoz nie doznali 

poważnych obrażeń. Byli trzeź-
wi. 

Na miejscu interweniowały po 
2 zastępy JRG Łowicz i OSP Do-
maniewice, dwie karetki pogo-
towia i kilka radiowozów policji. 

Droga była całkowicie zabloko-
wana do godziny 15.00. 

Tragicznie zmarły Sylwester 
mieszkał i pracował w Doma-
niewicach, gdzie był osobą po-
wszechnie lubianą. Kilka lat temu 

uczył się w Zespole Szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 1 w Łowiczu. 
Był wielkim pasjonatem motory-
zacji, znanym w lokalnym środo-
wisku amatorów starych samo-
chodów i tuningu.  tm

NaSi DzieNNikaRze DO WaSzeJ DySPOzyCJi 
OD 8.30 DO 15.30
telefon redakcyjny 42 710 82 55 
e-mail: lila.staszewska@lowiczanin.info
LiLiAnnA JóŹWiAK-STASZEWSKA

kRONika POLiCyJNa | 7.10.2015 – 10.10.2015

tuż po tragedii. strażacy zabezpieczają miejsce wypadku.

SKRĘConE KołA 
PRZYCZYnĄ WYPADKU? 
zastępca naczelnika wydział 
prewencji i Ruchu drogowego 
Kpp w Łowiczu, nadkom. 
Mariusz Kajewski, wyjaśnia, 
że nie ma żadnych przepisów 
regulujących to, czy kierowca 
w momencie oczekiwania 
na skręt powinien mieć już 
ustawione koła zgodnie 
z planowanym kierunkiem 
dalszej jazdy, czy też nie. 
Oczywistym jest to, że 
gdyby koła pojazdu były 
wyprostowane, 
w momencie uderzenia 
w tył, samochód 
przemieściłby się do przodu 
i wtedy można byłoby 
uniknąć zderzenia 
z pojazdem jadącym 
z przeciwka. Nadkom. 
Kajewski stwierdza jednak, że 
jest to tak zakorzeniony wśród 
kierowców nawyk, że trudno 
go w tym momencie oduczyć. 
Na pewno można na to 
zwracać uwagę i sygnalizować 
niebezpieczeństwo, jakim 
grozi takie zachowanie 
na drodze. aa tO
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Głowno i okolice
 8 października, o godz. 17.19, 

w Głownie, przy ul. Kopernika 14, 
zatrzymano do kontroli 54-letniego 
rowerzystę z pow. zgierskiego, któ-
ry w organizmie miał 0,3 promila 
alkoholu. za to wykroczenie został 
ukarany mandatem. 

 9 października, o godz. 9.55, 
w Głownie, na ul. Kopernika, funk-
cjonariusze wydziału Ruchu dro-
gowego Kpp w zgierzu zatrzymali 
do kontroli 52-letniego rowerzystę, 
mieszkańca pow. zgierskiego. Ba-
danie stanu trzeźwości ujawniło, 
że mężczyzna miał w wydychanym 
powietrzu 0,40 mg/litr, czyli ponad 
0,8 promila alkoholu.

 Również 9 października, 
o godz. 19.30, w rejonie skrzyżowa-
nia drogi krajowej nr 14 z ulicami 
sikorskiego i swobodą w Głownie 

doszło do kolizji. Kierujący seatem 
ibizą 36-latek z pow. kutnowskiego, 
jadąc od ul. sikorskiego w kierun-
ku krajówki, nie ustąpił pierwszeń-
stwa kierującemu BMw 19-latkowi 
z Głowna, doprowadzając do zde-
rzenia pojazdów. Obyło się bez ran-
nych, sprawcę ukarano mandatem. 

Stryków o okolice
 7 października, o godz. 12.50, 

w sosnowcu, na drodze krajowej nr 
14 doszło do kolizji. Kierujący Oplem 
36-latek z lucjanowa jadąc w kierun-
ku strykowa nie zachował bezpiecz-
nego odstępu i uderzył w tył poprze-
dzającego go samochodu marki 
suzuki, kierowanego przez 49-latkę 
z żyrardowa. Obyło się bez rannych, 
sprawcę ukarano mandatem.

 9 października, o godz. 10.00, 
w Bratoszewicach, na skrzyżowa-

niu ul. Łódzkiej z wolską doszło do 
kolizji. Kierujący Renaultem laguną 
45-latek z Łowicza jadąc w kierunku 
Głowna nie zachował bezpieczne-
go odstępu i uderzył w tył poprze-
dzającego go samochodu marki 
Kia, kierowanego przez 24-latka 
z Głowna, który zatrzymał się przed 
przejściem dla pieszych. Obyło się 
bez obrażeń. sprawcę ukarano 
mandatem. 

 10 października, o godz. 22.50, 
w sierżni, na wysokości posesji nr 
23, doszło do kolizji. Kierujący Fia-
tem uno 23-latek z Koła wyjeżdża-
jąc z drogi podporządkowanej nie 
zastosował się do znaku „stop” i nie 
ustąpił pierwszeństwa Mercedeso-
wi kierowanemu przez 36-letniego 
obywatela ukrainy. Obyło się bez 
obrażeń, sprawcę ukarano manda-
tem.

Gmina Stryków | Kalinów –tu będzie się paliło.

Uwaga, będą strażackie ćwiczenia! 
W najbliższą sobotę, 17 października, w okolicach 
leśniczówki w Kalinowie, na terenie gminy Stryków, 
odbędą się ćwiczenia pożarnicze jednostek strażackich 
z terenu miasta i gminy Stryków oraz miasta 
i gminy Głowno, zrzeszonych w Krajowym Systemie 
Ratowniczo-Gaśniczym.

Z tego powodu w Kalinowie 
i okolicach nad lasami mogą być 
obserwowane kłęby dymu, wi-
dziane również z drogi krajowej 
nr 14). 

Dowódca strykowskiej Jednost-
ki Ratowniczo-Gaśniczej PSP, st. 
kpt. Bartłomiej Tomczuk, powia-
domił nas o planowanych ćwicze-
niach właśnie po to, by uspoko-

ić mieszkańców – to nie będzie 
prawdziwy pożar!

Strażacy korzystają z okazji, że 
służby leśne, walcząc ze szkodni-
kiem w uprawie w pobliżu leśni-
czówki, przeznaczyły znaczne ilo-
ści ściętych gałęzi drzew iglastych 
do całkowitego spalenia.

– W manewrach weźmie udział 
70 strażaków. Około godz. 8.00 

zgrupujemy się na drodze odcho-
dzącej od trasy krajowej nr 14 
w stronę Kalinowa, a następnie 
wjedziemy w las. Będziemy ćwi-
czyli m.in. dostarczanie wody na 
duże odległości. Zbudujemy po-
nad dwukilometrową linię od tzw. 
czarnego stawu, będziemy korzy-
stać także z innych zbiorników 
retencyjnych. Tego rodzaju ćwi-
czenia dawno już nie były orga-
nizowane, postanowiliśmy więc 
wykorzystać nadarzającą się oka-
zję – usłyszeliśmy w środę od do-
wódcy ze Strykowa.

Manewry potrwają od rana do 
godzin okołopołudniowych. Sce-
nariusz jest w przygotowaniu.  ewr 

Głowno
Czy ktoś podpalił?

Policjanci z głowieńskiego ko-
misariatu wyjaśniają przyczy-
ny pożaru, do jakiego doszło 
w nocy z poniedziałku na wto-
rek w opuszczonym budynku 
gospodarczym przy ul. Ogrodni-
czej. Wezwanie do pożaru stra-
żacy odebrali 13 października 
o godz. 3.50. Na miejsce zadyspo-
nowano zawodowców z JR-G PSP 
w Strykowie i ochotników z OSP 
w Głownie. Na płonący budynek 
gospodarczy podano dwa prący 
wody w natarciu. Strażacy w apa-
ratach powietrznych przeszukali 
wnętrze, które sprawdzono także 
przy użyciu kamery termowizyj-
nej. W środku nikogo nie było. 
Dochodzenie w sprawie przyczyn 
pożaru prowadzi policja. Strażac-
ka hipoteza mówi, że do zaprósze-
nia ognia w pomieszczeniu mogły 
przyczynić się osoby dorosłe.  ewr  

Stryków | Komisariat policji

Czyj jest ten rower?
Komisariat Policji w Strykowie 

poszukuje właściciela roweru zna-
lezionego 9 września, ok. godz. 
19.00, przy trasie krajowej nr 14 
w Bratoszewicach. Jest to damka 

koloru bordowego. Policja czeka 
na właściciela roweru, ewentual-
nie osoby, które mogą cokolwiek 
wiedzieć na temat okoliczności 
porzucenia jednośladu.  ljs

Sosnowiec | po śmiertelnym potrąceniu

Zidentyfi kowano
ofi arę wypadku

Tydzień temu w 41 nr „Wie-
ści” informowaliśmy o tragicz-
nym wypadku, w wyniku którego 
śmierć poniósł pieszy, potrącony 
przez Mercedesa w podstrykow-
skim Sosnowcu. Policja ustaliła 
jego tożsamość. Przypominamy, 
że do wypadku doszło 5 paździer-
nika, około godz. 18.45. Pieszy 
przechodził przez drogę krajową 
nr 14 w niedozwolonym miejscu, 
kiedy uderzył w niego Mercedes, 

kierowany przez 43-latka z pow. 
zgierskiego. Pieszy, pomimo re-
animacji, zmarł. Policjanci nie byli 
w stanie od razu ustalić, kim był 
zmarły. We wtorek, 13 paździer-
nika, od ofi cera prasowego KPP 
w Zgierzu, Liliany Garczyńskiej, 
dowiedzieliśmy się, że to 51-letni 
mieszkaniec Strykowa. Protokół 
z sekcji zwłok nie dotarł jeszcze na 
komendę. W chwili zdarzenia kie-
rowca Mercedesa był trzeźwy.  ewr

Głowno | Ruch drogowy

13-latka potrącona na pasach
Mandatem dla kierowcy, który 

potrącił na pasach trzynastolatkę, 
zakończyło się policyjne postępo-
wanie w sprawie zdarzenia z mi-
nionego piątku, 9 października. 
Poszkodowana dziewczynka na 
krótko wylądowała w szpitalu. 

Do feralnego zdarzenia dro-
gowego doszło o godz. 8.00, na 
wysokości posesji nr 53 przy ul. 
Sikorskiego w Głownie. Kierują-
cy Skodą Felicją 46-latek z pow. 

zgierskiego potrącił pieszą 13-lat-
kę przeprowadzającą rower po 
oznakowanym przejściu dla pie-
szych. Dziewczynka z ogólnymi 
potłuczeniami trafi ła do szpitala. 
Z policyjnych informacji wyni-
ka, że obrażenia nie pozwoliły za-
kwalifi kować zdarzenia jako wy-
padek, tylko jako kolizję i dlatego 
sprawca został ukarany jedynie 
mandatem. W chwili zdarzenia 
kierowca był trzeźwy.  ewr 

kołacinek
Omijała zwierzę

Z podejrzeniem urazu krę-
gosłupa i nogi trafi ła do szpita-
la 49-letnia kobieta, która utraciła 
panowanie nad pojazdem po tym, 
jak chciała ominąć zwierzę, które 
wybiegło na jezdnię. Do zdarze-
nia drogowego doszło 8 paździer-
nika, o godz. 8.50, w Kołacinku, 
na terenie gm. Dmosin. Z policyj-
nych ustaleń wynika, że kierująca 
Fordem Ka 49-letnia mieszkanka 
pow. skierniewickiego najprawdo-
podobniej próbując ominąć zwie-
rzę, które wybiegło jej przed po-
jazd, zjechała na przeciwległy 
pas ruchu, straciła panowanie nad 
pojazdem, zjechała na pobocze 
i uderzyła w przepust. Ranna trafi -
ła do szpitala.  ewr 
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Głowno | MOK
Wystąpi  
Polska Grupa 
Artystyczna Bene

Już w najbliższą niedzielę, 18 
października, o godzinie 17.00, 
w Miejskim Ośrodku Kultury  
w Głownie zagra i zaśpiewa Pol-
ska Grupa Artystyczna Bene im. 
Jana Kiepury. Zaprezentuje ona 
repertuar złożony ze znanych szla-
gierów włoskiej piosenki. 

Zespół Bene w przeszłości miał 
już za sobą występy w Głownie. 
W jego repertuarze znajdują się 
piosenki nie tylko włoskie, ale też 
francuskie, greckie, hiszpańskie, 
rosyjskie, węgierskie, a nawet 
śpiewane w języku jidysz. 

Wstęp na niedzielny koncert 
jest wolny.  kl

Niesułków
W sobotę  
Koncert Jesienny

Na najbliższą sobotę, 17 paź-
dziernika, o godz. 17.00, Dom 
Kultury w Niesułkowie zapra-
sza na doroczny Koncert Jesien-
ny. Tym razem przed publicz-
nością wystąpi trio: Aleksander 
Porach, Joanna Krawczhenko  
i Weronika Kociołek. Muzycy za-
grają utwory ludowe na białoru-
ską i ukraińską nutę. Aleksander 
Porach to urodzony w Mińsku, 
ale wykształcony i mieszkają-
cy w Polsce muzyk i dźwięko-
wiec. Z kolei grająca na altówce 
Joanna Krawczhenko to Polka, 
żona ukraińskiego muzyka Ivana 
Krawczhenko, który poprowadzi 
niesułkowski koncert. Trio uzu-
pełnia absolwentka warszawskie-
go Uniwersytetu Muzycznego 
im. F. Chopina, Weronika Kocio-
łek, grająca również na altówce. 
Wstęp wolny.  ljs

Bratoszewice | Kreatywna klasa walczy o wyjazd do Brukseli

U nich nikt nie kręci nosem
Młodzież z Zespołu 
Szkół Nr 1  
w Bratoszewicach  
stara się o wyjazd  
do Brukseli.  
W osiągnięciu celu 
mogą pomóc im 
wszyscy: znajomi  
i nieznajomi, po prostu 
ci, którzy dadzą się 
przekonać, że  
w tej szkole jest jedna 
taka klasa, o której 
z pewnością można 
powiedzieć: klasa 
kreatywna!

Wyzwanie podjęła II Techni-
kum Żywienia i Usług Gastro-
nomicznych. 13 rezolutnych na-
stolatków chce udowodnić, że 
stanowi najbardziej kreatywną 
klasę w całym województwie 
łódzkim. Jeszcze do jutra, 16 paź-
dziernika, można głosować na 
nich, klikając na stronie interne-
towej Dziennika Łódzkiego, a do 
26 października – przez SMS-
-y o treści KL. 39 pod nume-
rem 72355 i Facebooka. Stawką 
w plebiscycie, organizowanym 
przez biuro europosła Jacka Sa-
ryusza-Wolskiego i Dziennik 
Łódzki, jest pięciodniowy wy-
jazd studyjny dla całej klasy do 
stolicy Belgii, połączony m.in.  
z wizytą w Europarlamencie. 

Klasa II TŻ startuje w plebi-
scycie jako jedyna z rejonu Stry-

kowa i Głowna. Dlaczego warto 
na nią głosować? Jaka jest na co 
dzień? Czy rzeczywiście drzemie 
w niej kreatywność? Co wspól-
nie stworzyła? – Tego, że jeste-
śmy zgraną paczką, nikt nam 
nie odmówi – uważa uczennica 
Joanna Tomczyk, pomysłodaw-
czyni wzięcia udziału w konkur-
sie. – W ubiegłym roku byliśmy 
jednymi z laureatów szkolne-
go konkursu „Super klasa”. Lu-
bimy konkurować i wypadamy 
w tym dobrze, bo nigdy się nie 
kłócimy. U nas jest tak: jeden za 
wszystkich, wszyscy za jednego. 

Jak jedna osoba coś zaproponuje, 
to nikt nie kręci nosem, nikt się 
nie wyłamuje, wszystko robimy 
razem. 

11 dziewczyn i 2 chłopaków 
łączy wspólna pasja – gotowanie, 
dlatego postanowili przyjść do 
bratoszewickiej „żywieniówki”. 
Owocowe koktajle, oryginalne 
wypieki, popisowe dania – to ich 
specjalność. – To jest jedna z naj-
mniejszych, ale i bardziej aktyw-
nych klas w szkole – mówi ich 
wychowawczyni, Ewa Piszczyń-
ska. – Cieszę się, że jestem ich 
wychowawczynią, bo to jest mło-

dzież zawsze gotowa do pomocy. 
Pani Ewa twierdzi, że uczennice 
tej klasy włączają się w organi-
zację wielu imprez i zawsze od-
liczają się wszyscy, których o to 
prosi, niezależnie czy są to week-
endowe targi rolne, czy sobotni 
jubileusz szkoły. To są ucznio-
wie, którzy wiele razy zostają po 
lekcjach, by stworzyć coś razem.  
W tym roku niektórzy z nich po 
raz kolejny wezmą udział w trze-
ciej już edycji Master Szefa, mię-
dzyklasowego konkursu kulinar-
nego, wzorowanego na znanym 
telewizyjnym programie.

– Asia natknęła się całkiem 
przypadkiem na ten konkurs  
w internecie i to w przedostatnim 
dniu przyjmowania zgłoszeń. To 
była błyskawiczna decyzja: Zgła-
szamy się! Akurat mieliśmy swo-
je klasowe zdjęcia, które od razu 
mogliśmy przesłać do organiza-
tora. Opisaliśmy siebie, po czym 
okazało się, że zainteresowanie 
konkursem jest tak ogromne, że 
termin przedłużono o 2 tygo-
dnie. Teraz w plebiscycie jest już 
około 70 klas, ale nie odpuszcza-
my, staramy się walczyć o każdy 
głos, zależy nam, żeby dotrzeć do 
jak największej ilości osób. Na-
sze hasło to: „Mała Szkoła. Duża 
Szansa. Kreatywność to podsta-
wa” – mówi Sylwia Przybysz. 

Od klasy z aktualnie najwięk-
szą ilością głosów, bratoszewi-
czan dzieli duży dystans, ale od 
czego jest kreatywność. Dru-
ga TŻ o głosy poparcia walczy 
nie tylko na swoim Facebooku 
(Wielki Plebiscyt – Kreatywna 
Klasa II TŻ), ale również w szko-
le i poza nią. Na terenie Brato-
szewic i Strykowa pojawiły się 
wykonane przez nią ulotki infor-
mujące o plebiscycie. Klasa tak 
bardzo chce jechać do Brukseli, 
że jest gotowa nawet piec ciasta, 
sprzedawać je, a za uzyskane pie-
niądze sama wysyłać liczące się 
w plebiscycie za 10 głosów SMS-
-y. – Nikt z nas nie był w Bruk-
seli. Gdyby się udało, to byłaby 
nasza pierwsza, super wspólna, 
dłuższa wycieczka i fajna przygo-
da, a co najważniejsze – przeżyta 
razem – mówi uczennica Mellani 
Gołda. Nie pozostaje nic innego, 
jak tylko głosować.  ljs

Rzut Okiem | Będzie stacja paliw Bp

Już na koniec listopada koncern BP planuje uruchomienie swojej stacji paliw w Sosnowcu Pieńkach 
koło Strykowa. Obiekt budowany jest tuż przy nowym rondzie na trasie krajowej nr 14. powstaje w sąsiedztwie 
terenów inwestycyjnych zabudowywanych magazynami przez firmę panattoni. stacja będzie miała powierzchnię 
ok. 6000 m2. jej generalnym wykonawcą jest firma aRKOp z wrocławia. Obiekt obsługiwał będzie samochody 
osobowe i ciężarowe. Budowane są dwie 2 wiaty: 8-stanowiskowa dla osobowych i 4-stanowiskowa dla tiR. 
Będzie tu również całodobowy sklep plus kawiarenka wild Bean cafe. jak poinformowała nas rzecznik Bp, 
Magdalena Kandefer-Kańtoch, nowa stacja to 15 miejsc pracy. w procesie rekrutacji pod uwagę brani będą 
przede wszystkim lokalni mieszkańcy. ljs

Piłka nożna | Łowiczanin wywalczył awans na euro 2016

Maciej Rybus wśród  
biało-czerwonych herosów
Ośmiokrotnie grał  
w tych eliminacjach, 
w tym siedmiokrotnie 
w pierwszym składzie. 
Asystował przy dwóch 
bramkach, miał 88,3% 
celnych podań, przebiegł  
w tych zmaganiach  
69857 metrów. W ubiegłą 
środę Maciej Rybus, 
chłopak z łowickiej Korabki, 
wychowanek Pelikana, 
walczył ze Szkotami  
w Glasgow. Kontuzja nie 
pozwoliła mu wystąpić 
w decydującym meczu 
z Irlandią, ale po jego 
zakończeniu mógł dzielić 
z kolegami z reprezentacji 
radość z awansu do finałów 
Mistrzostw Europy we 
Francji. Rozmawialiśmy  
z nim krótko po meczu  
na Stadionie Narodowym.

 W kadrze narodowej wy-
stępujesz regularnie od kilku 
lat, to chyba twój największy 
sukces z orzełkiem na piersi?

Tak, zgodzę się z tym stwier-
dzeniem. To pierwszy mój 
awans na dużą imprezę. Euro 
2012 dostaliśmy, można powie-
dzieć w prezencie i tam daliśmy 

plamę, bo nie wyszliśmy z gru-
py. Dla mnie i dla drużyny te-
goroczny awans to duży sukces. 
Ostatni raz kadra taki sukces 
odniosła, gdy awansowała na 
Euro w 2008, a od tego czasu 
już trochę minęło. Jak łatwo po-
liczyć, to już siedem lat od tam-
tej imprezy. str. 28

W Szkocji Rybus zagrał dobre zawody. tutaj w starciu z graczem 
evertonu– stevenem Naismithem.

Łą
c

zy
N

a
s

p
il

K
a

.p
l)

ii technikum Żywienia z wychowawczynią ewą piszczyńską (pierwsza od lewej).

li
li

a
N

N
a

 j
ó

zw
ia

K
-s

ta
s

ze
w

s
K

a

li
li

a
N

N
a

 j
ó

zw
ia

K
-s

ta
s

ze
w

s
K

a

Nauczyciele mówią,
dlaczego lubią
swój zawód. str. 8



4  www.lowiczanin.info15 października 2015      nr 42

Aktualności
Spór burmistrza z towarzystwem 
Przyjaciół miasta Głowna
może skończyć się w sądzie str. 10

Głowno | druga linia komunikacji

Kolej wyprowadza swoje
autobusy na ulice miasta

dokończenie ze str. 1
Testy autobusu ŁKA w Głow-

nie potrwają do 18 grudnia. Mia-
sto będzie dokładało do dodat-
kowej komunikacji 10 tys. zł 
miesięcznie. Dzięki temu, po-
dobnie jak w przypadku autobu-
su MZK, dla zwykłych miesz-
kańców jazda nowym autobusem 
będzie darmowa. Nadmieńmy 
również, że aby wybrać się w po-
dróż pojazdem, wcale nie trze-
ba akurat zmierzać na dworzec 
PKP. Autobus będzie zabierał 
wszystkich chętnych, oczywiście 

w miarę możliwości, gdyż po-
mieści się w nim około 40 osób.

Po okresie testów nowego roz-
wiązania, zostanie podjęta de-
cyzja o tym, czy je pozostawić, 
czy może w jakiś stopniu zmody-
fikować.

Zmiany w MZK
Od 18 października zmieni się 

rozkład jazdy autobusu MZK. 
Jego trasa wydłuży się o dodat-
kowy, wprowadzony na prośbę 
mieszkańców przystanek przy ul. 
Kilińskiego, przy targowisku.  kl

Głowno | epilog drogowej inwestycji

Remont Wiejskiej  
i Wiśniowej rozliczony

Na nadzwyczajnej sesji Rady 
Miejskiej, która odbyła się 8 paź-
dziernika, radni przyjęli uchwałę, 
na mocy której do budżetu miasta 
włączono kwotę rzędu 202.090 zł. 
Te pieniądze to efekt rozliczenia 
tegorocznej inwestycji, polegają-
cej na remoncie nawierzchni dro-
gowej ulicy Wiśniowej oraz frag-
mentu ul. Wiejskiej.

Miasto zapłaciło za te prace 
Przedsiębiorstwu Budowy Dróg 
i Mostów Erbedim z Piotrko-
wa Trybunalskiego 399.967,27 
zł brutto. Inwestycja ta miała być 
jednak zrealizowana przy udziale 

środków z Urzędu Marszałkow-
skiego w ramach programu bu-
dowy dróg dojadowych do pól. 
Zgodnie z umową zawartą przez 
włodarzy Głowna z władzami 
województwa, pieniądze miały 
być przekazane w formie refun-
dacji kosztów. Oznacza to, że mia-
sto zapłaciło za inwestycję, a do-
piero po jakimś czasie otrzymało 
pieniądze z Urzędu Marszałkow-
skiego. Związane z tym formal-
ności już się zakończyły i 8 paź-
dziernika kwotę rzędu 202.090 zł 
włączono oficjalnie do miejskiego 
budżetu.  kl

Gmina Stryków | wybory sołtysów

Harmonogram zebrań
W mieście i gminie Stryków 

rozpoczynają się wybory sołty-
sów i przewodniczących rad osie-
dli nowej kadencji 2016-2020. 
Znany jest już szczegółowy har-
monogram zebrań sprawozdaw-
czo-wyborczych, które odbywać 
się będą od połowy października 
do końca listopada. 

Już dziś, czyli w czwartek, 
15 października odbędzie się ze-
branie w Pludwinach (godz. 19, 
świetlica wiejskia). Jutro, 16 paź-
dziernika odbędą się one w: Sa-
dówce (godz. 19, mieszkanie 
sołtysa), Sierżni (godz. 18, miesz-
kanie sołtysa) oraz Wrzasku 

(godz. 18, u sołtysa). W sobotę, 
17 października, zebranie odbę-
dzie się w Niesułkowie (godz. 
17, mieszkanie sołtysa). W nie-
dzielę, 18 października, zebra-
nia zaplanowano w: Bratoszewi-
cach (godz. 17, świetlica wiejska) 
i w Rokitnicy (godz. 15, świetli-
ca wiejska). W najbliższy ponie-
działek 19 października zebranie 
odbędzie się w Ciołku (godz. 18, 
świetlica wiejska). Natomiast w 
środę, 21 października, wybory 
sołtysów odbędą się w imielniku 
Starym (godz. 17.30, teren wiej-
ski) oraz tymiance (godz. 18, 
świetlica wiejska).  ljs

kołacin | inwestycje gminne

Ośrodek zdrowia do przodu
Dobiega końca tegoroczny 

etap budowy nowego gminne-
go ośrodka zdrowia w Kołacinie, 
którego oddanie do użytku prze-
widywane jest na koniec 2016 
roku. W tym roku wyłoniona 
w przetargu firma ReMar miała 
zająć się pracami instalacyjnymi, 
stolarką, tynkami i posadzkami, 
by na rok 2016 pozostały już tyl-
ko roboty wykończeniowe. 

29 września nastąpił pierw-
szy tegoroczny odbiór technicz-
ny, w zakresie znalazła się stolarka 
okienna, drzwi zewnętrzne, część 
ścianek działowych, część podło-

ża posadzki, tynki wewnętrzne, 
część instalacji CO i wodno-kana-
lizacyjnych. Do końca październi-
ka planowanych jest drugi odbiór. 
Prace na budowie trwają i – jak za-
pewnia wójt Danuta Supera – od-
biór odbędzie się w terminie, a to 
oznacza, że tegoroczny etap inwe-
stycji zostanie wykonany zgodnie 
z harmonogramem.  

Budowa kosztować będzie 1,45 
mln zł. Oprócz gabinetów lekar-
skich przeniesionych z budynku 
po przeciwnej stronie ulicy, bę-
dzie  również stomatolog, apteka 
i punkt bankowy.  ljs

Wola Błędowa | Mieszkańcy się doczekali

Odbudowa przydrożnego rowu 
Mieszkańcy Woli Błędowej, 

szczególnie ci, którzy mają swoje 
działki wzdłuż drogi powiatowej 
prowadzącej w kierunku Koź-
la, w końcu doczekali się odbu-
dowy rowu odwadniającego. Jak 
poinformował nas sołtys tej wsi, 

Jarosław Włodarczyk, w ubiegłą 
środę, 7 października, na miejscu 
pojawiła się ekipa pracowników 
przysłanych przez Starostwo Po-
wiatowe w Zgierzu. 

– Czekaliśmy na załatwienie 
tej sprawy od 2012 roku, kiedy 

wyprowadziło się stąd budują-
ce autostradę A-1 Bunte. Przed 
rozpoczęciem robót związanych 
z autostradą rów spełniał swo-
ja rolę, ale po robotach firma go 
już nie odbudowała, naprawio-
no tylko drogę, a ludzie mają tu 

działki, jest problem z zalewa-
niem. Po ulewach w 2013 roku 
drogą dosłownie płynęła woda 
– mówi sołtys Jarosłw Włodar-
czyk. 

Wysyłanie pism, regular-
ne monitowanie zarządcy drogi 
przyniosło rezultat po 3 latach. 
600 metrów rowu zostało odmu-
lone, poszerzone i pogłębione, 
by w końcu mogło spełniać swo-
ją funkcję tak, jak należy.  ljs

Gmina Głowno | Ochrona przeciwpożarowa

Samorząd powalczy 
o kasę na wóz bojowy 
dla Strażaków
Do 12 października Urząd Gminy Głowno musi opracować 
i złożyć wniosek o dotację na zakup nowego samochodu 
gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej  
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego  na lata 2014-2020.

Była o tym mowa na sesji 
Rady Gminy Głowno 29 wrze-
śnia. Wójt Marek Jóźwiak suge-
rował, że nowy samochód, o ile 
dotacja zostanie przyznana, po-
winien trafić do jednostki OSP 
w Popowie Głowieńskim, nieja-
ko w uznaniu jej wieloletnich suk-
cesów w zawodach sportowo-po-
żarniczych. Taką propozycję wójt 
złoży zarządowi miejsko-gminne-
mu OSP. 

Niejako w kontrze do tej propo-
zycji radny Dawid Rubaszewski 
mówił o potrzebie zakupu nowe-
go samochodu dla jednostki OSP 
w Ostrołęce, a środki powinny 
być rozkładane równomiernie na 
gminę i skoro w tym roku nowy 
samochód dostała jednostka OSP 

Mąkolice w jej zachodniej części, 
to teraz oczekiwałby, aby kolejny 
pojazd trafił na drugą, wschodnią 
część.

Nie wdając się w dyskusję 
na ten temat, przewodniczący 
Rady Gminy Głowno Łukasz Łu-
kasik pozostawił kwestię wyboru 
jednostki zarządowi gminnemu 
OSP jako najbardziej zorientowa-
nemu w potrzebach poszczegól-
nych jednostek. Zapewne nie bez 
znaczenia dla ostatecznej decyzji 
będzie kryterium wyjazdowości 
do zdarzeń. 

Aby wniosek o wsparcie w ogó-
le był rozpatrywany, gmina będzie 
musiała zabezpieczyć środki na 
minimum 15-procentowy udział 
własny w zakupie,co też, jak za-

znaczył na sesji wójt Jóźwiak, nie 
jest taką prostą sprawą. 

Nabór wniosków o dofi-
nansowanie z RPO wyposaże-
nia jednostek OSP zrzeszonych  
w Krajowym Systemie Ratowni-
czo-Gaśniczym jest bardzo krót-
ki. Rozpoczął się 5 października, 
a potrwa do 12., więc gmina musi 
działać szybko, by zmieścić się 
terminie.  ewr 

Dmosin
Dwa punkty 
podnoszenia 
ciśnienia

Do miejscowości Kamień i 
Nagawki ma popłynąć woda 
pod większym ciśnieniem. Przy-
pomnijmy, że sytuację jednego  
z mieszkańców Nagawek, hodow-
cy bydła, który tego lata borykał się 
z wyjątkowo długotrwałymi pro-
blemami z wodą, opisywaliśmy 
w jednym z sierpniowych nume-
rów WG. Na ostatniej sesji Rady 
Gminy, 8 października, wójt Da-
nuta Supera poinformowała, że 
gmina wykonała dokumentację 
techniczną (projektowo-koszto-
rysową) potrzebną do uzyskania 
decyzji o pozwoleniu na budo-
wę dwóch punktów podnoszenia 
ciśnienia wody, które mają zli-
kwidować problemy gospodarzy 
z Kamienia i Nagawek. Koszt do-
kumentacji to 6.150 zł. 

Kiedy zaprojektowane punk-
ty faktycznie zostaną wykonane? 
Na pewno już nie w tym roku. 
Z informacji, jakie uzyskaliśmy 
od zastępcy wójta Arkadiusza 
Garnysa, wynika, że gmina nie 
będzie raczej w tej sprawie czekać 
na możliwości pozyskania dotacji 
unijnych, nastawia się na pokrycie 
tych wydatków z własnego budże-
tu, a przyszłoroczny jest właśnie 
konstruowany.  ljs

O odtworzenie rowu od długiego czasu zabiegał w starostwie sołtys woli Błędowej, a od tej kadencji radny gminy stryków, jarosław włodarczyk.
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przewodniczący Rady 
pozostawił kwestię 
wyboru jednostki 
zarządowi gminnemu 
Osp jako najbardziej 
zorientowanemu  
w potrzebach.
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Głowno | Mieszkańcy z wizytą na komisji

Na ulicy Kopernika jest sporo do zrobienia
Grupa mieszkańców ul. Kopernika pojawiła się 5 października na posiedzeniu 
Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej w Głownie. Zwracali oni uwagę 
na kilka, ich zdaniem, rzeczy, które należałoby w tym rejonie miasta zrobić.

Mieszkańcy zwrócili się do 
władz miasta z prośbą, aby wy-
remontowano chodnik na odcin-
ku od drogi krajowej nr 14 do ul. 
Słowackiego. Zauważają rów-
nież, że na odremontowanym 
częściowo w ostatnich latach ry-
neczku handlujący i kupujący 
mają mało miejsca, gdyż wielu 
mieszkańców traktuje to miejsce 
jak osiedlowy parking. Zdaniem 
mieszkańców, przydałoby się tu 
również postawić przenośną to-
aletę dla handlujących. 

Na posiedzeniu obecna była 
też mieszkanka sąsiadującej z ul. 
Kopernika ulicy Plażowej, która 
zwracała uwagę, że po deszczu 
stan nawierzchni jest tak fatalny, 

że wielu kierowców, nie bacząc 
na bezpieczeństwo pieszych, np. 
matek z wózkami... jeździ po 
chodniku.

Jej zdaniem, zamiast dwa razy 
do roku wydawać pieniądze na 
równanie drogi, miasto mogło-
by rozwiązać ten problem raz na 
zawsze.

Głos mieszkańców poparł 
również radny z tamtego rejo-
nu Maciej Lisowski, który zwra-
cał uwagę na to, że ul. Koperni-
ka jest miejscem strategicznym 
(mieści się przy niej m.in. przy-
chodnia czy też dwie szkoły) 
i należy w nią inwestować. 

O swoich wnioskach inwesty-
cyjnych do budżetu, dotyczących 
tej części miasta, składanych re-
gularnie od lat przypominał 
z kolei radny Przemysław Mil-
czarek.

Burmistrz Grzegorz Jane-
czek odpowiedział, że do urzędu 

przychodzą również mieszkańcy 
takich ulic w Głownie, przy któ-
rych w ogóle nie ma ani utwar-
dzenia, ani chodnika. Przypo-
mniał także, że przy planowaniu 
wydatków miastu zależy przede 
wszystkim na zapewnieniu 
wkładu własnego do inwestycji, 
na których wykonanie udałoby 
się otrzymać dofi nansowania ze-
wnętrzne. 

Zauważał także, że już za 
jego kadencji w okolicach Ko-
pernika również inwestowano: 
wyremontowano ryneczek czy 
też zbudowano windę i nowe 
schody przy przychodni Reme-
dium.

Burmistrz podkreślał, że po-
trzeb w mieście jest napraw-
dę dużo, a trzeba pamiętać też 
o takich problemach, jak np. ko-
nieczność zwrócenia około 600 
tys. zł za źle wykonane inwe-
stycje kanalizacyjne w latach 

przed objęciem przez niego sta-
nowiska. Zauważał również, że 
miasto ma problemy z uzyski-
waniem dochodów ze sprzeda-
ży mienia, gdyż niemal nie ma 
zainteresowanych miejskimi 
działkami. Grzegorz Janeczek 
powiedział także, że w miarę 
możliwości będą wykonywane 
naprawy.

Mieszkańcy nie do koń-
ca zgodzili się z argumentami 
burmistrza mówiąc, iż w mie-
ście wykonuje się prace w miej-
scach mało uczęszczanych. Ich 
zdaniem powinno się brać przy 
inwestycjach pod uwagę prze-
pustowość, znaczenie dla miesz-
kańców itp.

Burmistrz odpowiedział, że 
jest w stanie uzasadnić każdą in-
westycję drogową w mieście. 

Na koniec zdradził również, 
że być może fragment chodnika 
przy Kopernika uda się zrobić 
w ramach inwestycji, jakie pla-
nuje w przyszłości PGE, które 
chciałoby „puścić” linię wyso-
kiego napięcia pod ziemią. 

Sprostowanie
W poprzednim numerze Wie-

ści z Głowna i Strykowa w arty-
kule pt. „Radny Walczak nie da 
za wygraną” omyłkowo umieści-

łem zły cytat. Cytat ten dotyczył 
artykułu zamieszczonego obok 
pt. „Przewodniczący rady wzy-
wa wójta do odpowiedzi”. Za błąd 
przepraszam wszystkie zaintere-
sowane osoby.  Wojciech Dzik

Gmina Głowno | po sesji

Zatwierdzono zmiany
w budżecie

Na sesji Rady Gminy Głowno 
29 września zatwierdzono szereg 
zmian w tegorocznym budżecie. 
Między innymi zwiększono plan 
wydatków inwestycyjnych o 70 
tys. zł dotacji na doposażenie Śro-
dowiskowego Domu Samopomo-
cy w Woli Zbrożkowej. 

Dotację przekazaną z budżetu 
państwa za pośrednictwem Łódz-
kiego Urzędu Wojewódzkiego 
wprowadzono do budżetu gminy 
już w sierpniu, natomiast teraz na-
stąpiło urealnienie gminnego pla-
nu inwestycyjnego. Pieniądze są 
przeznaczone na zakup wyposa-
żenia jadalni oraz pracowni kuli-
narnej i informatycznej, jakie mają 
powstać w ŚDS-ie. Kierownictwo 
domu, prowadzonego – przypo-
minamy – przez Stowarzyszenie 
Centrum Wspierania Inicjatyw, 
ma czas na wykorzystanie przy-
znanej dotacji do końca roku. Ak-
tualnie, jak wyjaśniła nam kierow-
niczka Monika Szczęsny, ośrodek 
jest w fazie realizacji zakupów. 

O 14 tys. zł zwiększono tego-
roczne półmilionowe wydatki 
gminy na dowożenie uczniów do 
szkół w związku z urealnieniem 
prognoz dotyczących realizacji 
tego zadania na grudzień br. Po 

zmianie gminny budżet na dowo-
zy wynosi 514 tys. zł, z czego 288 
tys. zł wydatkowano już, opłaca-
jąc faktury za pierwsze półrocze 
(dowozy realizowane od stycznia 
do czerwca br.). Kolejne 17 tys. 
zł gmina była zmuszona dołożyć 
do utrzymania bezpańskich psów 
w schronisku. Pieniądze na obydwa 
powyższe zwiększenia, w łącznej
sumie 31 tys. zł, wygospodarowa-
no, zmniejszając planowane wy-
datki w działach działalność usłu-
gowa (o 21 tys. zł) oraz promocja 
samorządu (o 10 tys. zł). 

Kolejne uchwalone zmiany 
w budżecie to zwiększenie wy-
datków o 3165 zł dotacji na zakup 
podręczników i materiałów edu-
kacyjnych dla uczniów w ramach 
rządowego programu edukacyjne-
go (tzw. wyprawka szkolna) oraz 
przyjęcie 2032 zł dotacji na dofi -
nansowanie pracodawcom kosz-
tów wykształcenia młodocianych 
pracowników. To dotacja przyzna-
wana przez Urząd Pracy na wnio-
sek pracodawcy – w tym roku 
chodzi o jednego przedsiębiorcę. 

Uchwała została przyjęta sto-
sunkiem 14 głosów za, przy 1 
wstrzymującym się na pełen 
15-osobowy skład rady.  ewr 

Bratoszewice | jednostka Osp

Pomoc żywnościowa 
tydzień później

Kolejny tegoroczny transport 
pomocy żywnościowej przezna-
czonej dla najuboższych miesz-
kańców Bratoszewic i ościennych 
wsi, a zorganizowanej przez M-
-GOPS w Strykowie we współ-
pracy z bratoszewicką  jednost-
ką Ochotniczej Straży Pożarnej 
przyjedzie w sobotę 24 paździer-
nika. Początkowo został on zapla-
nowany na najbliższą sobotę 17 
października, ale ostatecznie ze 
względów organizacyjnych został 
przesunięty o tydzień. 

Mieszkańcy zakwalifi kowa-
ni do odbioru żywności będą to 

mogli zrobić, jak zwykle, w sie-
dzibie OSP przy ul. Ogrodniczej 
5, w godzinach od 9 do 12. Przy-
pomnijmy, że pomoc organizowa-
na jest dzięki Programowi Opera-
cyjnemu „Pomoc Żywnościowa 
2014-2020” współfi nansowanemu 
przez Unię Europejską. Przezna-
czona jest dla osób spełniających 
kryteria dochodowe (813 złotych 
na osobę samotną i 684  złotych 
na osobę w rodzinie). Mogą one 
liczyć na darmową żywność taką 
jak:  cukier, mleko UHT, ser, ka-
sza, płatki kukurydziane, herbat-
niki czy konserwy.  ljs

Powiat zgierski | Ofi cjalne otwarcie drogi z protokolarnym zgrzytem

Przecięto wstęgę
na „Schetynówce”, ale wójt
nie dostał zaproszenia

dokończenie ze str. 1

Zaproszenie do niego, jak po-
informował nas organizator spo-
tkania, radny Władysław Miko-
łajczyk – zostało wysłane. Na 
uroczystości nie było jednak ani 
wójta, ani innego przedstawiciela 
Urzędu Gminy, który by go repre-
zentował, bo jak powiedział nam 
Marek Jóźwiak 13 października, 
zaproszenie do niego wcale nie 
dotarło. Nie wiedział on o uroczy-
stości w Lubiankowie, choć gdyby 
był o niej poinformowany, zapew-
ne wziąłby w niej udział, bo przy-
pomina, że jeszcze w poprzedniej 
kadencji władz samorządowych 
osobiście zabiegał o to, by powia-
tówka była wyremontowana do 
granic gminy, a nie tylko do łuku 
za OSP w Lubiankowie, jak pier-
wotnie planowano.

– Zaproszenia nie dostałem, 
o uroczystości dowiedziałem się 
wczoraj ze strony internetowej po-
wiatu zgierskiego. Nie rozdzieram 
szat. Nie od dziś wiadomo, że suk-
ces ma wielu ojców, a porażka za-
wsze jest sierotą. Ważne, że droga 
została przebudowana, że trochę 
przy tym projekcie zyskało też 
miasto Głowno – usłyszeliśmy we 
wtorek od wójta. 

W niedzielnym spotkaniu 
w Lubiankowie uczestniczył na-

tomiast przewodniczący Rady 
Gminy Głowno obecnej kadencji 
Łukasz Łukasik, pojawił się wy-
konawca prac – szef fi rmy Wło-
dan spod Pabianic, a także, nie-
co spóźniony, na miejsce dotarł 
wspomniany Paweł Bejda z zarzą-
du województwa.

Przebudowano 
wiele dróg 
Końcowy protokół odbioru 

dużej inwestycji, w którą wpisa-
ła się modernizacja powiatówki 
nr 5126E został podpisany w po-
łowie września. Przypominamy, 
że całościowy projekt pod nazwą 
„Przebudowa dróg powiatowych 
i gminnych na terenie miasta 
i gminy Głowno w 2015 roku” ob-
jął: budowę w Głownie na ulicach 

Swoboda i Zgierskiej 400 m chod-
nika wraz z nową infrastrukturą, 
tj. studzienkami i zaworami, poło-
żenie 600 m nowego asfaltu na ul. 
Zabrzeźniańskiej i około 1800 m 
chodnika, położenie prawie 400 m 
nowej nawierzchni asfaltowej na 
ul. Łowickiej oraz budowę chod-
ników i krawężników wraz z nie-
zbędną infrastrukturą i oznakowa-
niem. Droga powiatowa nr 5126 E 
na odcinku od granic Głowna do 
łuku za OSP Lubianków oraz od 
łuku za OSP Lubianków do granic 
powiatu zgierskiego zyskała pra-
wie 7 km nowej nawierzchni as-
faltowej oraz ok. 430 m chodnika.
W ramach wspólnej inwestycji 
utwardzono drogę gminną w Pia-
skach Rudnickich i wykonano 
oznakowanie drogi w Rudniczku. 

Nad realizacją tak wielu zadań 
z ramienia benefi cjenta rządowe-
go wsparcia, czyli Urzędu Gminy 
Głowno, czuwał Stanisław Urba-
nowicz, który jednak na uroczy-
stość w Lubiankowie nie został 
zaproszony, podobnie jak skarb-
nik czy sekretarz gminy. Nad 
brakiem zaproszenia Stanisław 
Urbanowicz – jak powiedział 
nam 13 października – nie ubole-
wa. Najważniejsze dla niego jest 
to, że inwestycja została rozliczo-
na, pieniądze ze Starostwa Po-
wiatowego w Zgierzu oraz Urzę-
du Marszałkowskiego wpłynęły 
już na gminne konto. 

Termin płatności wyko-
nawcy należności w kwocie 
3.396.136,62 zł upływa 17 paź-
dziernika.  ewr 

uroczysty moment. wstęgę na „schetynówce” tną od lewej: radny Rady Gminy Głowno władysław Mikołajczyk, 
sołtys lubiankowa agnieszka szcześniak, była sołtys zenobia zielińska i starosta zgierski Bogdan jarota, 
a trzyma ją przewodniczący Rady Gminy Łukasz Łukasik. 

Nie rozdzieram szat. 
Nie od dziś wiadomo, 
że sukces ma wielu 
ojców, a porażka 
zawsze jest sierotą.

marek Jóźwiak

JAKUB
LEnART

jakub.lenart@lowiczanin.info
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Bratoszewice | ŁOdR

Budowa ringu uroczyście przypieczętowana
Na terenach wystawienni-

czych Łódzkiego Ośrodka Do-
radztwa Rolniczego trwa budowa 
zadaszonego ringu dla zwierząt.  
W poniedziałek 14 września od-
była się tu oficjalna uroczystość 
wmurowania aktu erekcyjnego. 
Oprócz przedstawicieli ŁODR  
i Urzędu Marszałkowskiego  
w Łodzi obecny był na niej m.in. 
poseł na Sejm RP Artur Dunin. 

Przypomnijmy, że przetarg 
na budowę wygrała firma AHA  
z Łodzi. Jak poinformował nas 
dyrektor ŁODR Tomasz Mro-
czek, całość kosztów związanych 
z tą inwestycją to około 700 tys. 
zł. W pierwszym etapie zaplano-
wano: zadaszenie i utwardzenie 
nawierzchni ringu o wymiarach 
14x28 m, trybuny, oświetlenie, 
odwodnienie i niwelację terenu. 
Prace powinny zostać zakończo-
ne do 30 listopada. 

Drugi etap polegać ma na bu-
dowie sanitariatów, pomieszczeń 
biurowych dla kierownika wysta-
wy, rampy, myjni dla zwierząt, 

wymianie trawy, wybudowaniu 
ścieżki wokół stanowisk wysta-
wienniczych. Na finansowanie tej 

części inwestycji ośrodek złożył 
już kolejny wniosek w resorcie 
rolnictwa. 

Może to nawet oznaczać, że 
drugi etap wykonany zostanie  
w przyszłym roku.  ljs

Bratoszewice | ŁOdR

O ekologicznym rolnictwie
W wtorek 27 października  

w ŁODR odbędzie się szkolenie 
na temat rolnictwa ekologicznego. 
Początek o godz. 10. 

Uczestnicy będą mogli zapo-
znać się z tematami dotyczącymi: 
dokumentacji, sposobów promo-

cji, sprzedażą oraz dobrymi prak-
tykami w gospodarstwie ekolo-
gicznym. Szkolenie poprowadzą 
m.in. praktycy, właściciele eko-
logicznych  gospodarstw towaro-
wych i demonstracyjnych. Wstęp 
wolny. ljs

Dmosin | podsumowanie rolniczych strat 

Blisko milion złotych 
strat suszowych

Gmina Dmosin podsumowa-
ła wyniki prac komisji suszowej. 
Łącznie we wszystkich zgłoszo-
nych gospodarstwach, w których 
szkody wystąpiły w wysokości 
zarówno powyżej, jak i poniżej 
30% średniej rocznej produkcji  
z 3 ostatnich lat, oszacowano je na 
kwotę 920.472 zł. 

W sumie do Urzędu Gminy 
w Dmosinie wpłynęło 49 wnio-
sków zgłoszeniowych, z czego 
dla 4 wydano protokoły uprosz-
czone, które zostały przesłane do 
innych gmin zgodnie z siedzibą 
gospodarstwa. 

Dmosińska komisja suszo-
wa wystawiła 44 pełne protoko-
ły, z których 18 dotyczyło go-
spodarstw, w których szkody 
przekroczyły 30% średniej rocz-
nej produkcji w gospodarstwie 
z 3 ostatnich lat. Powierzch-
nia upraw dotkniętych suszą w 
tych gospodarstwach stanowiła 
97,67 ha, a kwota strat – 398.757 
zł. Kwota oszacowanych szkód  
w produkcji zwierzęcej w tych 

gospodarstwach wyniosła z kolei 
146.250 zł. Oznacza to, że ogó-
łem kwota oszacowanych szkód 
sięgnęła 547 tys. zł. 

Gmina Dmosin sporządziła 
również 26 protokołów, w których 
szkody nie przekroczyły 30% 
średniej rocznej produkcji. W go-
spodarstwach tych powierzch-
nia dotknięta suszą wyniosła  
69,59 ha. Kwota oszacowanych 
szkód w produkcji roślinnej to 
262.75 zł, natomiast w produkcji 
zwierzęcej – 74.750 zł, czyli w su-
mie 375.465 zł. 

Łącznie we wszystkich zgło-
szonych gospodarstwach powy-
żej i poniżej 30% średniej rocz-
nej produkcji wyniosły 920.472 
zł. 22 rolników zadeklarowało za-
ciągniecie kredytu klęskowego na 
wznowienie produkcji rolnej. 

Ci, u których szkody przekro-
czyły próg 30%, mogą liczyć na 
pomoc finansową państwa w wy-
sokości uzależnionej od tego, czy 
ich uprawy były ubezpieczone czy 
nie.  ljs

Gmina Głowno | Na sesji o opłacie śmieciowej

Urzędnicy przyjrzą  
się dłużnikom

Jak władze gminy Głowno po-
winny radzić sobie z permanent-
nym uchylaniem się niektórych 
mieszkańców od uiszczania opłat 
za wywóz i zagospodarowanie od-
padów komunalnych? 

To pytanie, postawione przez 
radnego Piotra Kałużę, padło 
na ostatniej sesji Rady Gminy 
Głowno 29 września w kontek-
ście niepokojącej informacji do-
tyczącej wykonania budżetu gmi-
ny za pierwsze półrocze 2015 r., 
a przedstawionej przez skarbnik 
urzędu Cezarę Stokowską. Oka-
zuje się, że za okres od stycznia 

do końca czerwca wpływy z tzw. 
opłaty śmieciowej wyniosły nie-
spełna 120 tys. zł, podczas gdy 
roczny plan opiewa na 336 tys. zł. 
– To duży problem. Co będziemy 
robić z tymi, którzy nie płacą? 
– dopytywał radny wójta Mar-
ka Jóźwiaka, sugerując nawiąza-
nie współpracy z Urzędem Skar-
bowym w sprawie odzyskiwania 
należności. 

Wójt przyznał, że sytuacja wy-
maga analizy i zliczenia dłużni-
ków, żeby rzeczowo spojrzeć na 
skalę zjawiska. W minionych mie-
siącach urzędnicy byli jednak za-

jęci w głównej mierze obsługą 
wniosków suszowych i dopiero te-
raz dokładniej przyjrzą się kwestii 
zadłużenia w opłatach i będą szu-
kać dróg skutecznej egzekucji za-
ległości. 

Warto tu wspomnieć, że termin 
płatności drugiej raty opłaty upły-
wał 10 lipca, a więc już po okresie 
sprawozdawczym obejmującym 
pierwsze półrocze, a poza tym  
w pierwszym kwartale obowiązy-
wały jeszcze stare stawki. 

Realnie poziom zaległości 
można będzie określić po zaksię-
gowaniu wpłat z ostatniego kwar-

tału, a więc po 31 grudnia, ale 
zdaniem skarbniczki 100-procen-
towego wykonania budżetu w tym 
dziale nie należy się spodziewać.  

Przypominamy, że obecnie 
opłata wynosi 8 zł na osobę mie-
sięcznie przy odpadach zbiera-
nych w sposób selektywny oraz 
14 zł na osobę miesięcznie przy 
odpadach zbieranych w sposób 
zmieszany. Obowiązujące stawki 
zostały ustalone przez Radę Gmi-
ny Głowno na sesji 4 marca i sta-
nowiły duży „skok” w stosunku 
do wcześniejszych, kształtujących 
się na poziomie odpowiednio 4  
i 8 zł/os./mc. 

Opłaty uiszczane są 4 razy 
w roku. Na razie Urząd Gminy 
Głowno wysyła do zapominal-
skich upomnienia, jednak wy-
stąpienie o pomoc w ściągnięciu 
zaległości do Urzędu Skarbowe-
go jest bardzo prawdopodobne. 
Gminne zadania z zakresu gospo-
darki odpadami komunalnymi re-
alizuje firma RS II ze Zgierza.  ewr 

Gmina Głowno | zanim staną wiatraki

Samorząd  
przed zmianą planu

Do końca października  
w Urzędzie Gminy Głowno jest 
wyłożony do wglądu projekt 
miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego dla tych 
obszarów, na których w niedale-
kiej przyszłości będą mogły po-
wstać siłownie wiatrowe. 

Mowa tu o obszarach obej-
mujących części wsi: Mąkoli-
ce, Wola Mąkolska, Jasionna, 
Dąbrowa, Mięsośnia, Włady-
sławów Popowski i Popów Gło-
wieński. Z projektem zmienia-
nego planu wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko 
mieszkańcy gminy mogą zapo-
znawać się od poniedziałku do 
piątku w godzinach pracy urzę-
du, czyli od 7:30 do 15:30. De-

bata publiczna nad przyjętymi 
w projekcie planu rozwiązania-
mi odbędzie się w czwartek 29 
października o godz. 14.00  
w  Ośrodku Upowszechniania 
Kultury w Bronisławowie. 

Jak informuje Urząd Gminy 
Głowno, zgodnie z obowiązują-
cym prawem każdy, kto kwestio-
nuje ustalenia przyjęte w projek-
cie planu miejscowego, może 
wnieść do niego uwagi. Uwagi 
i wnioski mogą być wnoszone 
w formie pisemnej lub ustnie – 
do protokołu w Urzędzie Gminy 
Głowno, a także za pomocą ko-
munikacji elektronicznej (na ad-
res: sekretariat@gmina-glowno.
pl) w nieprzekraczalnym termi-
nie do 16 listopada br.  oprac.ewr 

Dmosin | inwestycje drogowe

Kałęczew i Nagawki w trakcie 
odbioru

W ubiegłym tygodniu, 8 paź-
dziernika, rozpoczął się odbiór 
techniczny dróg w Kałęczewie  
i Nagawkach, które gmina Dmo-
sin wykonała w ramach przebudo-
wy dróg wewnętrznych. 

Ich wykonawcą wybranym 
w przetargu była firma Erbedim 
Piotrków. Pierwsza z dróg koszto-
wała 267,8 tys. zł, a druga – 107,1 
tys. zł. Drogi te są w trakcie odbio-
ru technicznego. 

Ze względu na to, że gmina 
miała kilka uwag do wykonaw-
cy, drobne prace potrwają jeszcze 
przez kilka dni. 

Jednocześnie gmina przez 
cały czas przygotowuje kolejne 
inwestycje. Zakończyły się pra-
ce geodezyjne związane z po-
działem drogi w Nagawkach. 
Na sesji 8 października została 
podjęta uchwała w tej sprawie. 
Prawomocną decyzją zakończo-

no już również prace podziałowe 
w Wiesiołowie. Przejęcie gruntów 
nastąpiło z mocy prawa, a to ozna-
cza, że Rada Gminy nie musiała 
podejmować uchwały. 

W planie przestrzennym doce-
lowo droga miała większą szero-
kość, co dało możliwość przejęcia 
gruntów z mocy prawa bez ko-
nieczności podpisywania aktu no-
tarialnego, którego koszty zawsze 
ponosi gmina. Działka została już 
przejęta, a właściciel otrzyma od-
szkodowanie w ciągu 14 dni. 

Na sesji Rady Gminy 8 paź-
dziernika wprowadzono nato-
miast uchwałę dotyczącą nieod-
płatnego przejęcia dwóch działek 
przy planowanej do przebudowy 
drodze w Borkach. W tej sprawie 
gmina również zmierza już do fi-
nału. Do uregulowania postała 
jeszcze kwestia ostatnich dwóch 
działek.  ljs

Gmina Dmosin | stacje uzdatniania wody

Planowane inwestycje
Do jutra, 16 października, gmi-

na Dmosin czeka na oferty prze-
targowe dotyczące wykonania 
odwiertu nowej studni w Dmo-
sinie.

 Jednocześnie, jak na ostatniej 
sesji Rady Gminy Dmosin poin-
formowała wójt Danuta Supera, 
gmina przygotowuje się do kolej-
nych modernizacji stacji uzdatnia 
wody. 

Po wykonaniu odwiertu studni 
w Dmosinie w planach jest pro-
jekt techniczny remontu dmo-
sińskiej stacji uzdatniania wody, 
co będzie możliwe po uzyskaniu 
dokumentacji hydrologicznej do-

tyczącej zasobów i jakości wody  
z nowej studni. Ponadto gmina 
planuje wyposażenie kolejnej sta-
cji w agregat prądotwórczy. 

Drugą, obok obiektu w Woli 
Cyrusowej, stacją wyposażoną  
w agregat prądotwórczy ma być 
stacja w Teresinie. – Mamy połą-
czenia spinkami wodociągowymi. 

Tam też są duże zasoby wody, 
w związku z tym obydwie stacje 
Wola i Teresin, a także nowa sta-
cja w Dmosinie, będą mogły za-
spokoić wszystkie oczekiwania  
w zakresie poboru wody na tere-
nie gminy – zapowiada wójt Da-
nuta Supera.  ljs

uroczystości na terenie ŁODR zgromadziły wielu oficjeli.
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Głowno | zespoł szkół nr 1 im. R. a. cebertowicza

Nowa ekopracownia z prawdziwego zdarzenia
Od 9 października uczniowie Zespołu Szkół nr 1
im. R. A. Cebertowicza w Głownie mogą już ofi cjalnie 
korzystać ze swojej nowej ekopracowni, na której 
wyposażenie otrzymali znaczne dofi nansowanie 
w ramach konkursu „Moja wymarzona ekopracownia 
2015”, realizowanego przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.

Nowa pracownia nosi dumną 
nazwę Ekolab – Cebertowicz. 
Jej przygotowanie kosztowało 
31.600 zł, z czego 29.000 zł po-
chodziło z WFOŚiGW. Pozosta-
ła kwota pochodziła ze środków 
własnych. Ze swoich pieniędzy 
szkoła odmalowała ściany, zało-
żyła energooszczędne lampy czy 
panele na podłodze. 

Ze środków uzyskanych za-
kupiono m.in. fototapety, meble, 
mikroskopy, fi lmy dydaktyczne, 
tablicę, ławki, krzesła, biurko 
nauczycielskie, gabloty, stację 
pogodową, laptopa z oprogra-
mowaniem, prezentujący dzia-
łanie serca model, stetoskop, 
aparat fotografi czny czy też owa-
dożerne rośliny.

Na uroczystym otwarciu po-
jawił się szereg ofi cjeli. Wstęgę 
przecinali m.in. starosta powia-
towy Bogdan Jarota i członek 
zarządu powiatu zgierskiego 
Wojciech Brzeski, dyrektor ZS 
nr 1 Elżbieta Kołodziej, przed-
stawicielka Rady Rodziców Iza-
bela Plewka czy też zaangażo-
wane w przygotowanie pracowni 
nauczycielki Elżbieta Legęncka 
i Joanna Wyszyńska. Ostatniego 
cięcia dokonała przewodnicząca 
samorządu uczniowskiego Ju-

styna Bińczak. Poświęcenia no-
wej pracowni ks. dr Stanisław 
Banach.

Po przecięciu wstęgi i przemó-
wieniach gości uczniowie szkoły 

pokazali w praktyce możliwości 
nowej pracowni w serii pokazo-
wych eksperymentów. Zapre-
zentowali, przy udziale zapro-
szonych gości, m.in. zjawisko 

skraplania, zniesienia napięcia 
powierzchniowego, prezentowa-
li kulę plazmową, model serca 
czy też badali kwasowość trzech 
próbek gleby. 

Po zakończeniu ofi cjalnej czę-
ści uroczystości zebrani udali 
się na poczęstunek. Był okolicz-
nościowy tort i m.in. naturalnie 
wyciskane soki.  kl

Na otwarciu ekopracowni uczniowie zaprezentowali kilka eksperymentów.
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KołoDZiEJ
dyrektor zespołu 
Szkół nr 1 w Głownie, 
nauczycielka biologii

sala przeszła całkowitą 
metamorfozę, jest 
niemal zupełnie nowa. 
ułatwi nam ona pracę, 
pomoże poznać 
różnorodne dziedziny: 
biologię, chemię, fi zykę 
czy geografi ę. 
dzięki pomocom 
naukowym łatwiej 
będzie przyswoić 
wiedzę. powstanie 
tej sali to też 
przykład wspólnego 
przedsięwzięcia 
nauczycieli, uczniów, 
rodziców, pracowników 
szkoły. takie wspólne 
działanie spaja.

Głowno | wycieczka do Nieborowa

Przedszkolaki w Stajni „U Kowala”
Dzieci z grupy II Miejskiego 

Przedszkola nr 1 w Głownie 2 
października wybrały się na wy-
cieczkę do gospodarstwa agrotu-
rystycznego Stajni „U Kowala” 
w Nieborowie. Na miejscu przed-
szkolaki dowiedziały się co nie-
co o różnych rasach koni, jakie 
można obejrzeć w „Stajni”. Dzie-
ci miały też możliwość karmienia 
zwierząt i czyszczenia ich. Chęt-
ni mogli się również przejechać 
na koniu. Inną atrakcją była prze-
jażdżka wozem traperskim po le-
sie. Na koniec wycieczki zorgani-
zowano ognisko z kiełbaskami.  kl

ReKlaMa

Głowno
Dzień chłopaka 
w MP nr 1

30 września w Miejskim Przed-
szkolu nr 1 w Głownie dziewczyn-
ki przygotowały dla swoich kole-
gów kilka miłych niespodzianek 
z okazji obchodzonego w tym ter-
minie Dnia Chłopaka. Koleżanki 
przygotowały dla swoich kolegów 
laurki, złożyły im życzenia. Nie 
brakowało też uścisków, no i oczy-
wiście prezentów ufundowanych 
przez rodziców. Nie obyło się bez 
słodkiego poczęstunku.  kl

Głowno
We wtorek koniec 
przyjmowania 
wniosków
o stypendia

Jeszcze tylko do 20 październi-
ka w Urzędzie Miejskim w Głow-
nie można składać wnioski o przy-
znanie szkolnego stypendium 
socjalnego. Przypomnijmy, że 
zmianie uległa w tym roku kwota 
kryterium dochodowego, upraw-
niającego do otrzymania świad-
czenia. Obecnie wskaźnik ten 
podniesiono z 456 zł na 514 zł do-
chodu na jedną osobę w rodzinie. 

Wnioski, które można pobrać 
w Referacie Oświaty i Infrastruk-
tury Społecznej Urzędu Miejskie-
go w Głownie, przy ul. Norbli-
na 1 lub ze strony www.glowno.
pl, trzeba złożyć najpóźniej do 
20 października w sekretariacie 
Urzędu Miejskiego przy ul. Mły-
narskiej 15 lub w referacie przy 
Norblina 1, w godz. 8.00-16.00.  kl

Rzut Okiem | MaMa czytaŁa dzieciOM

W ramach 
realizowanego 
także przez miejskie 
Przedszkole nr 1 
w Głownie programu 
„cała polska czyta 
dzieciom” w grupie 
iii tej placówki 
zorganizowano sesję 
głośnego czytania. 
Bajki wybrane przez 
córkę Maję czytała 
jedna z mam 
– joanna Krakowiak. 
to na pewno nie 
ostatni akcent akcji 
w Mp1. kl M
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Głowno | MOK
Udane spotkanie 
z bajkami

dokończenie ze str. 1

Bajkowy maraton w MOK 
trwał około 1,5 godziny. Po każ-
dym przedstawieniu zorganizo-
wano konkursy wiedzy na temat 
zaprezentowanych bajek. Najlepsi 
otrzymali nagrody rzeczowe.

Po zakończeniu przedstawień 
była również szansa na zobacze-
nie z bliska teatralnych kukiełek, 
porozmawianie z aktorami czy 
też zrobienie sobie pamiątkowe-
go zdjęcia.

Miejski Ośrodek Kultury zapo-
wiada, że kolejne spotkanie z te-
atrem dla najmłodszych zaplano-
wano na niedzielę, 29 listopada, 
pod hasłem „Bajki na andrzejki  
i mikołajki”.  kl

ReKlaMa

Głowno | dzień edukacji Narodowej | Burmistrz nagrodził nauczycieli

Nauczyciele mówią,
dlaczego lubią tę pracę
W przeddzień Dnia 
Edukacji Narodowej,  
13 października, w dworku 
USC w Głownie burmistrz 
Grzegorz Janeczek wręczył 
nagrody dla najlepszych 
nauczycieli w minionym 
roku szkolnym.

Trafiły one do ośmiorga pe-
dagogów z miejskich placówek 
oświatowych: przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz Gimnazjum 
Miejskiego. Rozmawialiśmy  
z każdym z nich.

Nagrody są rodzajem finanso-
wego docenienia pracy najbar-
dziej wyróżniających się nauczy-
cieli i pracowników placówek 
oświatowych. Kandydatów do 
nagrody nominują dyrektorzy.  
W przypadku, gdy nagradzana 
jest osoba pełniąca funkcję dyrek-
torską, wtedy wyboru dokonuje 
sam burmistrz.

Uroczystość odbyła się trady-
cyjnie w sali ślubów Urzędu Stanu 
Cywilnego. Obecni byli przedsta-
wiciele władz miasta, Rady Miej-
skiej, szkół, przedszkoli, Związku 
Nauczycielstwa Polskiego oraz 
emerytowani pracownicy oświaty. 
Nagrodzeni otrzymują list gratula-
cyjny oraz kwiaty. Sama gratyfi-
kacja pieniężna wynosi niezmien-
nie 3 tys. zł brutto.

Monika Kwestarz
Z Miejskiego Przedszkola nr 

1 nagrodzono Monikę Kwestarz, 
która w placówce pracuje od 10 

lat, a jako nauczyciel 6. – Te lata 
pozwoliły mi przygotować się do 
tego zawodu jak najlepiej i upew-
nić się w tym przekonaniu, że to 
jest właśnie ta rzecz, którą chcę 
robić – opowiada. – Najważniej-
sze w życiu jest to, żeby wykony-
wać zawód, który się kocha, który 
daje wiele satysfakcji. Ponieważ 
jestem osobą dosyć energiczną, 
ta praca nie pozwala mi na nudę 
i chyba to najbardziej w niej ce-
nię. Każdego dnia dzieje się coś 
nowego, coś innego. Uśmiech 
dziecka jest dla mnie najważ-
niejszy. Nawet jeśli człowiek ma 
gorszy dzień, dzieci podchodzą, 
pytają: „Ciociu, dlaczego jesteś 
smutna” i od razu poprawia się 
nastrój, humor. Naprawdę, doce-
niam ten zawód i nie zamieniła-
bym go na żaden inny.

Ewa Zarębska
Ponad 30-letni staż pracy ma 

Ewa Zarębska, nauczycielka  
z Miejskiego Przedszkola nr 2.  
– Bardzo się cieszę i jestem z 
tego dumna, że mogę brać udział  
w wychowaniu dzieci, opiece nad 
nimi, ich wychowaniu – komen-
tuje. – Słowa piosenki mówią, 
że „przedszkole drugim domem 
jest” i to się zgadza. Robimy, ja 
i moje koleżanki, pani dyrektor, 
wszystko, żeby dziecko czuło się 
w przedszkolu jak w domu. Ko-
cham dzieci, kocham swój zawód 
i bardzo dziękuję za tę nagrodę, za 
docenienie.

Anna Krzeszewska
Anna Krzeszewska, nauczy-

cielka Miejskiego Przedszkola 
nr 3, pracuje w zawodzie od 22 

lat. – Najważniejsze jest dziecko 
– mówiła. – Czy jest ono zado-
wolone, uśmiechnięte, po prostu 
szczęśliwe. Każdy jego sukces, 
choćby najmniejszy na szcze-
blu przedszkola, jest dla nas, dla 
mnie, jako nauczyciela, najważ-
niejszy.

Agnieszka Tomczak
Dziesięć lat w zawodzie pracu-

je nauczycielka w Szkole Podsta-
wowej nr 1, Agnieszka Tomczak. 
– Uważam, że rodzice przysyłają 
nam swoje małe pociechy i chcą, 
żebyśmy przez kilka lat stworzyli 
młodego, rozsądnego człowieka, 
ale bez współpracy rodziców, rady 
pedagogicznej, dyrekcji szkoły, in-
stytucji wspierających, nie byłoby 
tych mądrych ludzi – oceniła na 
uroczystości. 

Katarzyna Dębska
Katarzyna Dębska ze Szkoły 

Podstawowej nr 2 pracuje od 27 
lat. – Szczerze mówiąc, ten czas 
minął mi bardzo szybko – przy-
znała. – Najważniejsze dla mnie 
jest szukanie porozumienia. Nie 
tylko pomiędzy uczniami, ale też 
między współpracownikami, bo 
przecież nauczyciel współpracu-
je z innymi nauczycielami, dyrek-
cją, rodzicami. Można by rzec, tak 
w klimacie piłki nożnej, że bycie 
nauczycielem to praca zespoło-
wa. Gdy gramy do jednej bramki 
z dyrekcją, nauczycielami, ucznia-
mi, to wtedy odnosimy sukcesy  
i mamy dobre wyniki.

Lidia Kucharek
Taki sam staż ma koleżanka 

Katarzyny Dębskiej z klasy, dziś 
nauczycielka w Szkole Podstawo-
wej nr 3, Lidia Kucharek. – Wy-
daje mi się, jakby to było dosłow-
nie wczoraj, kiedy zaczęłam pracę 
– mówiła. – Zastanawiam się, co 
mnie do tego skłoniło, bo broni-
łam się bardzo długo przed tym, 
mając mamę i tatę nauczycieli. 
Nie chciałam być nauczycielką, 
bo wiedziałam, że to jest napraw-
dę ciężka i wymagająca praca. 
Dziś jednak odnajduję się w niej. 
Uważam, że sukces dzieci to rów-
nież nasz sukces. (...) Uważam, że 
ten zawód jest wspaniały i pewnie 
jakbym musiała wybierać jeszcze 
raz, to wybrałabym tak samo.

Sylwester Jasiński
Od 24 lat w zawodzie jest na-

uczyciel Gimnazjum Miejskiego, 
Sylwester Jasiński. – Lubię swo-
ją pracę, daje mi ona satysfakcję  
– skomentował. – Od tamtego cza-
su, kiedy zacząłem pracować, nie 
miałem wolnych wakacji, ferii. Po-
święcam dużo swojego czasu dla 
młodzieży. Odnoszę z nimi sukce-
sy na szczeblu powiatu, wojewódz-
twa, kraju, gdzie promuję swoją 
szkołę i miasto. Cieszę się, że jest 
to zauważone, docenione przez dy-

rekcję, władze miasta. Daje mi to 
dodatkową motywację do pracy.

Edyty Strumian
Gimnazjum Miejskie miało  

w czasie uroczystości jeszcze jed-
nego nagrodzonego reprezentan-
ta. Burmistrz Grzegorz Janeczek 
postanowił bowiem o wyborze 
spośród dyrektorów wszystkich 
miejskich placówek pełniącej od 4 
lat tę funkcję w Gimnazjum Miej-
skim Edyty Strumian, nauczyciel-
ki z 20-letnim stażem pracy. – Za-
wsze na pierwszym miejscu było 
dla mnie dobro młodzieży, do-
bro dziecka – mówiła. – Dzięku-
ję panu burmistrzowi za docenie-
nie mojej pracy. Ta moja praca 
nie przyniosłaby takich owoców  
i efektów, gdyby nie grono peda-
gogiczne, które pracuje ze mną  
w realizacji różnych projektów, 
zamierzeń, po to, aby nasze dzie-
ci czuły się w szkole dobrze, żeby 
osiągały wyniki na miarę swoich 
możliwości, żeby zapewnić im 
bezpieczeństwo i spokój. Bardzo 
kocham ten zawód. Nie wyobra-
żam sobie innego i dlatego już te 
20 lat w oświacie pracuję.

Burmistrz Grzegorz Janeczek, 
notabene były nauczyciel, pod-
kreślał na uroczystości, że gło-
wieńskie placówki, w porównaniu 
do innych przedszkoli i szkół, nie 
mają się czego wstydzić. – Musi-
my sobie to zakodować i ja zawsze 
to mówię: każda szkoła, każde 
przedszkole jest dobre – chwa-
lił burmistrz. – Gdybyśmy popa-
trzyli po okolicznych miastach  
i gminach, okazałoby się, że to 
one mają się czego od nas uczyć, 
a nie my od nich

Po wręczeniu nagród kwia-
ty wręczała także prezes lokalne-
go koła ZNP, Marzena Kowalska.  
W ramach części artystycznej 
dla zebranych zaśpiewał złożony 
z emerytowanych pracowników 
oświaty chór Słoneczny Krąg. Na 
koniec wszyscy zostali zaproszeni 
na słodki poczęstunek.  kl

Stoją od lewej: sylwester jasiński, Katarzyna dębska, anna Krzeszewska, ewa zarębska, lidia Kucharek, 
agnieszka tomczak, Monika Kwestarz, edyta strumian oraz burmistrz Grzegorz janeczek.
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Głowno | plan zagospodarowania centrum

Można zapoznawać się z projektem
Do 11 listopada potrwa wyło-

żenie do publicznego wglądu pro-
jektu miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego wraz  
z prognozą oddziaływania na śro-
dowisko dla obszaru obejmują-
cego tereny w ścisłym centrum 
Głowna.

Projekt obejmuje rejon w ob-
rębie ulic: Łowickiej, Zgierskiej, 
Placu Wolności, Strażackiej, Mły-
narskiej, Wąskiej oraz terenów 
przyległych do zalewu Mrożycz-
ka. Projekt przygotowywała od 
maja 2014 roku Aneta Tomczak 
z Łodzi, która była w przeszłości 
współautorką Studium Uwarun-
kowań i kierunków zagospoda-
rowania przestrzennego Głowna. 
Przygotowanie projektu kosztowa-
ło miasto 44.500 zł brutto.

Mniej więcej od pół roku trwał 
proces uzgadniania zapisów pro-
jektu z 40 instytucjami, taki-
mi jak Wojewódzki Konserwa-
tor Zabytków czy też Regionalna 
Dyrekcja Ochrony Środowiska.

Projekt zakłada kilka nowych 
rozwiązań, reguluje też kwestie, 
których nie obejmował lub obej-
mował częściowo obecny plan 
zagospodarowania centrum.

Z istotniejszych punktów, któ-
re uwzględnia projekt, warto wy-
mienić choćby: powstanie ul. Wą-
skiej, łączącej plac Wolności z ul. 
Dworską, dopuszczenie budowy 
ciągu pieszo-jezdnego nad zale-
wem Mrożyczka (okolice gro-
bli), czy też powstanie drogi do-
jazdowej łączącej ul. Młynarską  
z ul. Zgierską. W innych kwe-

stiach projekt dopuszcza np.  
w okolicach placu Wolności za-
budowę pierzejową do 4 kon-
dygnacji nad ziemią (14 metrów 
wysokości), czyli wyższą niż do-
tychczas.

Publiczne wyłożenie potrwa 
do 11 listopada. Z projektem 
można się zapoznawać w go-
dzinach 9.00-15.00 w Urzędzie 
Miejskim przy ul. Młynarskiej 
15.

Na 4 listopada, na godzinę 
15.00, w dworku Urzędu Stanu 
Cywilnego przy ul. Dworskiej 
zaplanowano z kolei dyskusję pu-
bliczną nad przyjętymi w planie 
rozwiązaniami. Uwagi do projek-
tu na piśmie, osobiście lub elek-
tronicznie, można składać do 26 
listopada.  kl

Bratoszewice | jednostka Osp

Żywność tydzień później
Transport pomocy żywnościo-

wej przeznaczonej dla mieszkań-
ców Bratoszewic i ościennych wsi, 
zorganizowanej przez M-GOPS 
w Strykowie wraz z bratoszewic-
ką OSP, przyjedzie 24 paździer-
nika. Początkowo planowany był 
17 października, ale ze względów 
organizacyjnych został przesunię-
ty. Mieszkańcy zakwalifikowani 
do odbioru żywności będą to mo-
gli zrobić w siedzibie OSP przy ul. 

Ogrodniczej 5, w godz. 9-12. Po-
moc organizowana jest dzięki Pro-
gramowi Operacyjnemu „Pomoc 
Żywnościowa 2014-2020”, współ-
finansowanemu przez UE. Prze-
znaczona jest dla osób spełniają-
cych kryteria dochodowe (813 zł 
na osobę samotną i 684 zł na oso-
bę w rodzinie). Mogą one liczyć 
na żywność taką jak: cukier, mle-
ko UHT, ser, kasza, płatki kukury-
dziane, herbatniki czy konserwy. ljs

Dmosin | z obrad sesji Rady Gminy

Nauczycielskie awanse
Październikowa sesja Rady 

Gminy Dmosin stała się okazją 
do oficjalnego wręczenia awan-
sów zawodowych dwóm na-
uczycielkom Zespołu Szkół Sa-
morządowych w Dmosinie. 
Ewelina Kantorska, ucząca bio-
logii i przyrody oraz Anna Lis, 
nauczycielka chemii i nauczania 
zintegrowanego, 8 października  
z rąk wójt Danuty Supery ode-

brały akty nadania tytułu nauczy-
ciela mianowanego. 

Obydwie nauczycielki już pod 
koniec tegorocznych wakacji 
zdały egzamin przed specjalnie 
do tego celu powołaną komisją 
egzaminacyjną. Formalne wrę-
czenie awansów poprzedziło zło-
żenie indywidualnych ślubowań, 
w których Ewelina Kantorska  
i Anna Lis przyrzekały m.in. rze-

telnie pełnić powinność nauczy-
ciela, wychowawcy i opiekuna 
młodzieży oraz dążyć do peł-
ni rozwoju osobowości uczniów  
i własnej. 

Wójt Danuta Supera, gratulu-
jąc obydwu nauczycielkom, ży-
czyła im następnych sukcesów  
i kolejnych stopni awansu zawo-
dowego, mając na myśli stopień 
nauczyciela dyplomowanego. 
Do gratulacji i życzeń składanych  
w obecności wszystkich radnych 
i sołtysów przyłączyła się rów-
nież przewodnicząca Rady Gmi-
ny Dmosin, Barbara Kosma.  ljs

Nauczycielki zSS w Dmosinie: 
ewelina Kantorska i anna lis.
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Swędów | Okolice przejazdu kolejowego 

Przystanek za górką, a górka –
w pojedynkę nie do pokonania
25-kilometrowy maraton, mecz rugby, schody na drugie piętro z asekuracją, ale bez strachu – proszę bardzo! Podjazd pod 
przystanek kolejowy w Swędowie? – zawsze z duszą na ramieniu. 

Marek Cłapiński, młody swę-
dowianin, od 10 lat jeździ na 
wózku inwalidzkim. To efekt 
skoku do wody, złamania kręgo-
słupa na odcinku szyjnym i ura-
zu rdzenia kręgowego. Mimo 
że jest sparaliżowany od klatki 
piersiowej w dół i nie ma czucia
w palcach, nie porusza się śla-
mazarnie, nie zamyka w czterech 
ścianach, pracuje przez internet, 
chce wykorzystywać możliwo-
ści, które mu zostały na ile tylko 
się da i... dwa razy w tygodniu je-
chać do Łodzi pociągiem. Szko-
puł w tym, że wyremontowany 
kilka lat temu, spełniający stan-
dardy nowoczesności przystanek 
kolejowy, znajdujący się jakieś 
100 m od jego domu, jest dla nie-
go twierdzą, której nie da się zdo-
być inaczej niż z pomocą kogoś 
innego i wielką obawą o bezpie-
czeństwo obojga. 

Mordercze 10 metrów 
Żeby dotrzeć na przystanek, 

pan Marek musi przejechać uli-
cą Główną do przejazdu kolejo-
wego, pokonać go, a następnie 
skręcić i wjechać na przystanek. 
Trudności zaczynają się nie-

długo po wyjechaniu wózkiem
z domu, ponieważ nowa, wy-
lewana tu niedawno nakładka 
nie wiedzieć czemu urywa się
na około 10 m przed przejazdem 
kolejowym i dalej pod górkę pro-
wadzi stary, popękany, podziura-
wiony, wybrzuszony asfalt, a na 
poboczach piach. Pokonanie tego 
odcinka dla osoby poruszającej 
się na wózku to nie lada wyzwa-
nie. Dla maratończyka i zaharto-
wanego w boju zawodnika rug-
by nie byłoby takim, gdyby nie 
dziury. – Na Szczawin jest super 
przejazd, na Anielinie jest super, 
w Strykowie jest super. Każdy 
przejazd jest elegancki, nie mam 

żadnych kłopotów, a tutaj jest zo-
stawione dosłownie 10 metrów 
starego asfaltu. Nie potrafi ę ja-
koś zrozumieć dlaczego. Może 
nikt nie zwraca na to uwagi,
bo większość jedzie samocho-
dem, piesi też jakoś dają sobie 
radę, dla mnie to kłopot – mówi 
pan Marek. 

Pociąg to jego główny, a wła-
ściwie jedyny, środek lokomo-
cji, którym dostaje się do Ło-
dzi, gdzie od 4 lat trenuje rugby 
w łódzkim klubie Tromed Spor-
ting, spotyka się ze znajomymi. 
– Ten przystanek to teraz moje 
okno na świat, bo mogę stąd do-
jechać trochę dalej, nie być tylko 
uzależnionym od ludzi, którzy 
mają auto. Nie mówię, że jak wy-
siadam w Łodzi, to już jest słod-
ko. Nie: Łodź Kaliska, Łódź Ża-
bieniec czy nawet bliżej – Zgierz, 
tam przystanki są tragiczne.
Nie jestem w stanie dojechać sam 
od pociągu do budynku dworca, 
wychodzą po mnie znajomi, ale 
tutaj przystanek jest super, więc 
chciałbym móc do niego dotrzeć 
o własnych siłach – mówi pan 
Marek.

Żeby tylko nie wjechać 
w piach
Tymczasem kiedy wybiera 

się na pociąg, zawsze musi pro-
sić kogoś o asekurację, najczę-
ściej mamę. Zwykły wózek in-
walidzki, którym porusza się na 
co dzień, w przeciwieństwie do 
tego wyczynowego, używanego 
w czasie gry, jest bardziej wy-
wrotny. Wjeżdżając nim w dziurę 
pan Marek w najlżejszym przy-
padku naraża się na potłuczenie,
a w najcięższym – na złamania. 

– Syn chce być jak najbardziej 
samowystarczalny i na co dzień 
taki jest, nie lubi, żebym chodzi-
ła za nim, pilnowała, ale dostanie 
się na przystanek kolejowy jest 
rzeczą ponad jego możliwości. 
Nie mam innego wyjścia – trzeba 
pchać.  str. 42

ReKlaMa

marek Cłapiński kilka razy w tygodniu pokonuje dziurawą i pochyłą drogę, aby przedostać się na drugą stronę przejazdu, na przystanek kolejowy. 

z peronu w Swędowie marek Cłapiński korzysta przynajmniej dwa razy 
w tygodniu. ciężko jest mu się tu dostać na dwóch kołach. 

aby pokazać nam drogę do przystanku, pan Marek wsiadł na wózek 
wyczynowy. Na zwykłym sam nie jest w stanie pokonać tej górki. 
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syn chce być 
jak najbardziej 
samowystarczalny
i na co dzień taki jest, 
ale dostanie się
na przystanek kolejowy 
jest rzeczą ponad jego 
możliwości. Nie mam 
innego wyjścia
– trzeba pchać.

LiLiAnnA JóŹWiAK
-STASZEWSKA

lila.staszewska@lowiczanin.info
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Głowno | co dalej z Muzeum Regionalnym

Sprawa może się skończyć w sądzie
Tytułowe stwierdzenie oddaje aktualny stan spraw wokół głowieńskiego 
Muzeum Regionalnego. Z końcem września najmujące budynek 
Towarzystwo Przyjaciół Miasta Głowna miało go opuścić. Na razie jednak 
tego nie zrobiło i nie zanosi się na to, aby miało się to zmienić. Tymczasem 
miasto i MZK ostrzegają, że sprawa może zakończyć się w sądzie.

Pytany przez nas o kwestię bu-
dynku przy Łowickiej 74 głowień-
ski magistrat wystosował w odpo-
wiedzi bardzo długie stanowisko, 
w którym podjęte zostało kilka 
istotnych wątków . 

Było wezwanie
do opuszczenia
Już na wstępie miasto informu-

je, że w dniu 14 września dyrektor 
Miejskiego Zakładu Komunalne-
go (administrator budynku) wy-
stosował do Towarzystwa Przyja-
ciół Miasta Głowna pismo, że w 
związku z rozwiązaniem z dniem 
30 sierpnia umowy najmu, do 30 
września MZK oczekuje opróż-
nienia i wydania lokalu przy ul. 
Łowickiej 74. Z tego odbioru ma 
zostać sporządzony protokół. Nie-
zastosowanie się do wezwania ma 
skutkować skierowaniem sprawy 
na drogę sądową, a także docho-
dzeniem odszkodowania za bezu-
mowne korzystanie z lokalu. 

nie było nadzoru
W dalszej części stanowiska 

zaznaczono, że do wymówienia 

przez MZK umowy najmu mia-
ło doprowadzić kilka czynników.
Po pierwsze „postępująca degra-
dacja przedmiotu najmu pozosta-
wionego przez najemcę bez na-
leżytego nadzoru i opieki, czego 
efektem było włamanie do budyn-
ku, ujawnione 24 lipca 2015 r.” 

nie jest realizowane 
to, co miało być celem 
udostępnienia
Drugim aspektem miało-

by być nierealizowanie przez 
TPMG podstawowego celu nie-
odpłatnego najmu budynku przy 
Łowickiej 74, czyli prowadze-
nia działalności wystawienniczej

i prowadzenie zajęć związanych 
z edukacją młodzieży (jak podaje 
urząd, stosowne pisma w tej spra-
wie podpisał jeszcze w 2003 roku 
ówczesny wiceburmistrz Przemy-
sław Milczarek). 

Magistrat w swoim stanowisku 
zaznacza, że od 2012 roku ekspo-
naty muzealne nie są udostępnia-
ne zwiedzającym, a w budynku 
nie jest prowadzona żadna dzia-
łalność statutowa towarzystwa. 
Urząd przypomina również, że 
TPMG nie startuje w konkur-
sach ogłaszanych przez magistrat,
w których można zdobyć pienią-
dze na realizację zadań z zakresu 
upowszechniania kultury i dzie-

dzictwa narodowego, w tym na or-
ganizację działalności muzealnej, 
wystawienniczej i kulturalnej.

Strona miejska przypomina 
również, że od kilku lat TPMG 
nie informuje ani miasta, ani 
MZK czy też Rady Miejskiej
o planach odnośnie swojej dzia-
łalności i przyszłości głowien-
skiego muzeum. Dodano rów-
nież, iż burmistrz Grzegorz 
Janeczek proponował towa-
rzystwu przejęcie eksponatów
i utworzenie miejskiego mu-
zeum, ale propozycja ta spotkała 
się z dezaprobatą TPMG, które 
samo nie zaproponowało innego 
rozwiązania. 

Miasto nie może 
zatrudnić pracownika
W stanowisku odniesiono się 

także do często podnoszonego, 
w zasadzie jedynego pomysłu 
TPMG na funkcjonowanie mu-
zeum, czyli o potrzebie zatrud-
nienia pracownika muzeum. Stro-
na miejska od dawna podkreśla, 
że ani miasto, ani jednostki mu 
podległe, nie mogą zatrudniać 
pracowników na potrzeby stowa-
rzyszeń, gdyż jest to niezgodne 
z prawem. I nie ma tu znaczenia, 
że poprzednie władze miasta ta-
kiego pracownika zatrudniały.

Krytyka pod adresem 
towarzystwa
W swoim stanowisku mia-

sto dodaje, że już w czerwcu 
roku 2014 MZK zwracał pisem-
nie uwagę prezes TPMG Bogu-
sławie Kantor-Glapińskiej, że 
obiekt jest zaniedbany, sygnali-
zował wybite szyby oknach, fakt 
niezamykania bramy, brak przy-
łącza energetycznego i już wów-
czas zapowiadał, iż brak reakcji 
ze strony TPMG spowoduje roz-
wiązanie umowy najmu. 

Strona miejska stoi na stano-
wisku, że TPMG miało przynaj-
mniej 3 lata na przedstawienie 
konkretnej i zgodnej z przepisami 
prawa propozycji dalszego funk-
cjonowania muzeum. Przypomi-
na też, że celem statutowym towa-
rzystwa „nie było magazynowanie 
eksponatów muzealnych, a ich 
udostępnianie zwiedzającym oraz 
prowadzenie zajęć związanych 
z edukacją kulturalną młodzieży”. 

W stanowisku znajdziemy 
również odniesienie do same-
go TPMG. Zwraca się uwagę na 
to, iż od lat towarzystwo nie uak-
tualnia wpisu do KRS, przez co 
wśród członków zarządu fi gu-
rować mają m.in. osoba zmar-
ła czy też człowiek, który od lat 
nie jest już członkiem stowarzy-
szenia. Strona miejska podkre-
śla również, że „wśród członków 
Zarządu TPMG są osoby, które 
uważają, że uporczywe dążenie 
do utrzymywania obecnej sytu-
acji jest niewłaściwe i obiekt po-
winien zostać opuszczony przez 
TPMG i przekazany miastu”.

W ostatniej części stanowiska 
znajduje się również wzmianka 
o planach dotyczących budyn-
ku przy Łowickiej 74. Burmistrz 
Grzegorz Janeczek ma brać pod 
uwagę różne pomysły na wyko-
rzystanie lokalu, wśród nich ulo-
kowanie w nim Środowiskowego 
Domu Samopomocy, który obec-
nie mieści się w piwnicy budyn-
ku przy ul. Norblina, bez dostę-
pu do „bezpiecznej przestrzeni
na świeżym powietrzu”.

Co na to TPMG
Towarzystwo Przyjaciół Mia-

sta Głowna, jak już wspominali-
śmy przed kilkoma tygodniami, 
gdy pisaliśmy o wypowiedze-
nia przez MZK umowy najmu 
budynku przy ul. Łowickiej 74,
ze stawianymi zarzutami się nie 
zgadza. Na początku września, 
tj. po ponad miesiącu od wręcze-
nia wymówienia, TPMG wysłało 
do MZK swoje pismo. Na począt-
ku towarzystwo zadaje kilka pytań 
władzom zakładu. 

Władze towarzystwa chciały 
dowiedzieć się, dlaczego pod wy-
powiedzeniem umowy najmu nie 
jest podpisany, zgodnie ze statu-
tem zakładu, jego dyrektor, tylko 
Zastępca Dyrektora ds. Ekono-
micznych, główna księgowa Bar-
bara Sowińska-Gać. Jak wyjaśnia 
nam Konrad Szremski, nie ma 
w tej kwestii niczego nieprawi-
dłowego, gdyż to właśnie Barbara 
Sowińska-Gać w przypadku nie-
obecności dyrektora ma upoważ-
nienia do zastępowania go (w tym 
także do podpisywania pism). 

str. 42

Punkt zapalny

SPONSOROWaNe mateRiaŁy i OGŁOSzeNia WyBORCze

W sierpniu tym oknem z tyłu budynku złodziej dostał się do środka.

Budynek muzeum Regionalnego w Głownie, sierpień 2015 r.
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Burmistrz proponował 
towarzystwu przejęcie 
eksponatów 
i utworzenie 
miejskiego muzeum, 
ale propozycja ta 
spotkała się 
z dezaprobatą tpMG.

JAKUB
LEnART

jakub.lenart@lowiczanin.info
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Łowicz | stanisław Misiak nie ustaje w walce o zieleń miejską 

Z defoliantem na katalpę
Heroiczną walkę  
o utworzenie oazy  
zieleni na skwerze przy 
ul. Żwirowej  
w Łowiczu, jaką podjął 
emeryt Stanisław Misiak, 
relacjonowaliśmy 
obszernie w 11 numerze 
NŁ. Ratusz nakazał 
wówczas wycięcie drzew, 
do czego nasz czytelnik 
się nie zastosował. Mimo 
to po upływie niemal pół 
roku od wydania decyzji, 
przyszło mu się z częścią 
drzewek pożegnać. 
Dlaczego? Ktoś oblał  
je defoliantem... 

Skwer przy ul. Żwirowej w po-
bliżu domu Stanisława Misiaka 
na pozór wygląda tak, jak powi-
nien wyglądać o tej porze roku. 
Nieco wysuszona trawa, drzewa 
pozbawione zieleni, powoli gu-
biące liście. W końcu mamy je-
sień, a rośliny powoli wkraczają 
w okres spoczynku zimowego. 
Okazuje się jednak, że to tyl-
ko pozory. Stanisław Misiak za-
prasza mnie do swojego ogrodu, 
który znajduje się zaledwie kil-
ka metrów dalej. A tam... drze-
wa i krzewy zielenią się, a i tak 
wrażliwa na przymrozki katalpa 
– ta sama, której drzewko posa-
dził Stanisław Misiak na skwerze 
przy ulicy Żwirowej – liści jesz-
cze nie zgubiła. Co zatem stało 
się z bliźniaczym drzewkiem? 

– Na początku września zauwa-
żyłem pierwsze brunatnienie liści. 
W ciągu zaledwie kilku dni rośli-
ny wyschły, a trawa wokół nich 
uległa wypaleniu. Nie sądzę, żeby 
mogła to być choroba, bo dotknę-
łaby wszystkich drzew danego ga-
tunku, które rosną w pobliżu. Poza 
tym nie rozwinęłaby się tak szyb-
ko – wyjaśnia Stanisław Misiak. 

Na potwierdzenie swoich słów 
przyprowadza swego brata Ada-
ma, który w sąsiedztwie prowa-
dzi warsztat samochodowy. Obaj 
uważają, że roślinom zaszkodziły 
detergenty. 

Katalpa spisana  
na straty 
Opiekujący się przydomowym 

skwerem emeryt pierwsze bru-
natnienie liści zauważył dokład-
nie 5 września, kiedy na kilka dni 
wyjeżdżał z Łowicza. Po swo-
im powrocie, 12 września, zastał 
skwer w opłakanym stanie. Po-
irytowany postanowił powiado-
mić reportera NŁ. 

– To był defoliant – stawia dia-
gnozę Stanisław Misiak, a następ-
nie pokazuje młode, wyschnięte 
drzewko orzecha włoskiego, któ-
remu – jak twierdzi – przywrócił 
niegdyś życie: – Kiedy je przy-
wiozłem, miało uszkodzone ko-
rzenie. Nie wierzyłem, że jesz-
cze zakwitnie. Po roku kuracji  
i podlewania ekstraktem z hu-
musu zaczęło wypuszczać nowe 
pędy. Ucieszyłem się. A teraz zo-
stało oblane defoliantem – opo-
wiada ze smutkiem. Następnie 
wskazuje na morwę białą, którą – 
jak twierdzi – posadził ze wzglę-
du na jej właściwości lecznicze 
i bogactwo składników. Znajduje 
bowiem zastosowano jako środek 
przeciwgorączkowy, przy choro-
bach żołądka, biegunkach i jako 
środek regenerujący siły. Pan Mi-

siak miał nadzieję, że z jej lecz-
niczych właściwości będą mogli 
w przyszłości korzystać sąsiedzi. 
Niestety, również została potrakto-
wana detergentem. 

Kolejnym drzewem, któremu 
się „oberwało”, jest klon kolo-
rowy kanadyjski. Liście pokry-
te dotychczas białym pierzastym 
nalotem szybko przybrały brzyd-
ką purpurową barwę. To jednak 
nie koniec strat. Kolejny klon, 
tym razem pospolity, został ob-
cięty piłką jakieś 3 cm nad zie-
mią: – Nie ma śladu zgniecenia, 
to nie mógł być sekator – wyja-
śnia emeryt. Następnie przenosi 
swój wzrok na łyse drzewko sto-
jące w centrum skweru: – Żal mi 
tej katalpy... miała takie duże li-
ście. Została spalona doszczętnie. 
Obawiam się, że nie da się jej ura-
tować, gdyż po złamaniu gałązki 
w środku nie jawi się nawet ma-
leńki zalążek zieleni. Duża po-
wierzchnia liścia tej rośliny też 
działa na jej niekorzyść, gdyż 
dużo szybciej zachodzą procesy 
wchłaniania. 

– Liczę się z tym, że jest jesień, 
ale to nie jest naturalny proces,  
a celowe działanie człowieka. I to 
zwyczajnie irytuje, bo człowiek 
dbał o te rośliny, podlewał, a teraz 
patrzy, jak umierają – mówi z roz-
żaleniem Stanisław Misiak. 

A dowodem na to, że katalpa 
o tej porze roku wygląda zupeł-
nie inaczej, jest drzewo tego same-
go gatunku rosnące kilka metrów 
dalej, na posesji pana Stanisława. 
– Katalpa jest bardzo wrażliwa  
i wystarczy jeden przymrozek, by 

wszystkie liście zgubiła – wyja-
śnia i wskazuje na drzewo, które 
mimo niskich temperatur rozpo-
ściera duże zielone liście. 

Komu przeszkadzały 
drzewka? 
Emeryt wiele pracy włożył  

w aranżację skweru. W wakacje, 
w czasie największych upałów, 
każde drzewko podlewał wiadrem 
wody. Sporo zainwestował w za-
kup sadzonek i nawozów do pie-
lęgnacji. Za drzewko katalpy za-
płacił 50 zł. 

Pan Stanisław Misiak nie chce 
wskazywać winnych, gdyż jak 
sam mówi: – Nikogo za rękę nie 
złapałem. 

W tym miejscu należy przy-
pomnieć, że problemy Stanisła-
wa Misiaka z aranżacją skweru 
przy ul. Żwirowej sięgają począt-
ku roku, kiedy emeryt wystosował 
list do burmistrza Łowicza, w któ-
rym dał upust swej złości na odpo-
wiedź z ratusza, jaką otrzymał 23 
stycznia na podanie, które złożył 
tydzień wcześniej. Prosił wówczas 
o jasną wykładnię tego, czy wol-
no mu sadzić we własnym zakre-
sie drzewa i krzewy na zaniedba-
nym wcześniej skwerze miejskim. 
Pismo z ratusza było utrzymane  
w grzecznym tonie, a urzędnik, 
który je z pewnością przygotowy-
wał, dziękował emerytowi za pra-
cę na rzecz lokalnej społeczno-
ści i poniesione w związku z tym 
koszty. Wyjaśnił jednak, że te-
ren pasa drogowego jest obsza-
rem o szczególnym charakterze,  
a wszystkie działania na jego te-
renie obwarowane są szere-
giem przepisów i uwarunkowań.  
W związku z tym decyzja co do 
drzew była nieodwołalna: trzeba je 
usunąć. Pozostać mogą tylko juki, 
tuje i inne podobne krzewy, które 
nie będą się mocno rozrastać. 

Mimo tego jednoznacznego 
nakazu Stanisław Misiak do naka-
zu się nie dostosował. Dlaczego? 
– Zgodnie z obowiązującym pra-
wem to, co już znajdowało się na 
gruncie miejskim (i nie ma tu zna-
czenia, kto, kiedy, w jakim celu 
i z jakich pobudek) jest własno-

ścią komunalną. Moja ingerencja 
(czyt. wycięcie) bez prawnego na-
kazu (w tym przypadku byłaby to 

decyzja sądu) byłaby traktowana 
jako przestępstwo – uzasadnia 
swoje działania, a raczej ich za-

niechanie w piśmie wystosowa-
nym do burmistrza z dnia 5 paź-
dziernika. 

Dalej Stanisław Misiak infor-
muje ratusz o zniszczeniu roślin, 
do którego doszło jego zdaniem, 
na skutek zastosowaniu defolian-
tu. – Przyroda, przy tak gorącym 
okresie letnim, nie dokonała peł-
nej likwidacji nasadzeń i krze-
wów na skwerku przy ul. Żwiro-
wej (smerfy i krasnoludki pewnie 
w tym pomogły – ironizuje.) 

Dalej sugeruje, że defolian-
tu mogli użyć pracownicy ZUK 
i stawia pytanie: Czy to świado-
me działanie urzędu czy działa-
nie „człowieka” z pobudek oso-
bistych?

Kontaktujemy się zatem  
z Pawłem Gawrońskim, naczelni-
kiem Wydział Spraw Komunal-
nych i Reagowania Kryzysowego  
w Urzędzie Miejskim w Łowiczu: 

– Na pewno nie było to dzia-
łanie ze strony urzędu. Nie ukry-
wam jednak, że w najbliższym 
czasie będziemy zmuszeni do-
konać wycięcia nasadzeń drzew, 
które mogą się rozrastać. Nie bę-
dziemy się wówczas posługiwać 
defoliantem, a tradycyjną metodą 
wycinki. Drzewa w tym miejscu 
nie mogą rosnąć, gdyż w przy-
szłości mogą uszkadzać biegną-
ce tamtędy linie energetyczne – 
wyjaśnia. 

Przyznaje również, że urząd 
nie chciał zaogniać sytuacji i dla-
tego do tej pory drzew nie wyciął 
licząc, że zrobi to sam zaintereso-
wany. Biorąc jednak pod uwagę 
opór, jaki stawia mieszkaniec ul. 
Żwirowej, ratusz jest zmuszony 
do podjęcia bardziej drastycznych 
działań.  aa

SPONSOROWaNe mateRiaŁy i OGŁOSzeNia WyBORCze

Nie sądzę, żeby  
mogła to być choroba, 
bo dotknęłaby 
wszystkich drzew 
danego gatunku,  
które rosną w pobliżu.

Stanisław misiak

Drzewko wyschło w ciągu zaledwie kilku dni. pan stanisław zastanawia się, czy zakwitnie ponownie na wiosnę. 
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Aktualności
Ślimaczy się proces 
oskarżonych o napad
na sklep jubilerski str. 33

SPONSOROWaNe mateRiaŁy i OGŁOSzeNia WyBORCze

Oświadczenia majątkowe za 2014 rok | Gmina sanniki

Ile na czym zarobili urzędnicy i radni
W tym tygodniu
zaglądamy
do oświadczeń
majątkowych
za 2014 rok złożonych
przez samorządowców
gminy Sanniki.

 Wójt gminy Sanniki Ga-
briel Wieczorek w oświad-
czeniu majątkowym za 2014 r. 
wykazał oszczędności w wy-
sokości 25 tys. zł (tyle samo, 
co rok wcześniej), w tym saldo 
konta Inteligo 120 zł (poprzed-
nio: 1.791,79 zł). Wykazał też 
współwłasność mieszkania o po-
wierzchni 26,7 m², o wartości 
200 tys. zł (zakupione w 100% 
za kredyt), własność mieszkania 
o pow. 38 m2 o wartości 340 tys. 
zł (zakupione w 100% za kredyt) 
oraz działki o powierzchni 1 ha 
i wartości 19 tys. zł. Z tytułu za-
trudnienia w Urzędzie Gminy 
w Sannikach na stanowisku wój-
ta osiągnął dochód w wysokości 
154.324,07 zł brutto (w tym do-
datkowe wynagrodzenie roczne i 
ryczałt za niewykorzystany urlop). 
Rok wcześniej zarobił 157.726,82 
zł. 

Wśród mienia ruchome-
go o wartości powyżej 10 tys. zł 
wymienił samochód osobo-
wy Volkswagen Fox z 2007 r. 
Wśród zobowiązań kredytowych 
– 44.952 CHF (franków szwaj-
carskich) kredytu zaciągniętego 
w BPH PBK na zakup mieszka-
nia – kredyt zaciągnięty w 2004 
roku na 30 lat. Na dzień 31 grud-
nia 2014 roku pozostało do spła-
ty 34.430 CHF. Kolejny kredyt w 
wysokości 324.747,06 zł ma za-
ciągnięty na 30 lat w BRE Bank 
S.A. w 2013 roku na zakup miesz-
kania. Na dzień 31 grudnia 2014 
do spłaty zostało 316.596,01 zł. 

 agnieszka iwona Lewan-
dowska – zastępca wójta 
– miała zgromadzone 1.500 zł 

(poprzednio 12 tys. zł ). Z ty-
tułu zatrudnienia osiągnęła do-
chód w wysokości 57.285,96 zł 
(poprzednio: 53.655 zł), komisja 
programowa: 1.500 zł, umowa 
zlecenie: 1.655,94 zł. 

 Piotr Skonieczny – sekre-
tarz gminy – miał zgromadzo-
ne 7.457 zł (poprzednio 5 tys. 
zł). Posiadał na własność dom 
o pow. 130 m2 o wartości 155 
tys. zł, siedlisko zabudowane do-
mem o pow. 60 m2 w stanie re-
montu, z budynkami gospodar-
czymi (garażem), powierzchnia 
działki 0,54 ha o wartości 45 
tys. zł. 

Posiadał ponadto niezabudo-
waną nieruchomość rolną o pow. 
0,09 ha o wartości 35 tys. zł. Po-
siadał również specjalizujące 
się w produkcji roślinnej gospo-
darstwo rolne o pow. ok. 4,7 ha 
o wartości 120 tys. zł wraz z mu-
rowanym budynkiem gospodar-
czym o pow. 240 m2. Z tego ty-
tułu osiągnął w ubiegłym roku 
przychód w wysokości 21.700 
zł wraz z dopłatą z ARiMR, do-
chód w wysokości 11.700 zł. 

Z tytułu pracy uzyskał wy-
nagrodzenie w wysokości 
75.272,98 zł (rok wcześniej 
72.639,30 zł), dochód z gospo-
darstwa rolnego – 11.700 zł, 
z umowy zlecenia z Krajowym 
Biurem Wyborczym, delegatu-
ra w Płocku – 1.250 zł. Posiadał 
samochód osobowy Opel Astra 
III combi z 2007 roku o warto-
ści 15 tys. zł. Wśród zobowiązań 
finansowych wykazał 74.884,62 
zł pożyczki hipotecznej w Ban-
ku Zachodnim WBK S.A. 

 marlena kunikowska – 
skarbnik gminy – miała zgro-
madzone 1,5 tys. zł (poprzednio 
4,5 tys. zł). Posiadała na wła-
sność dom o pow. 147 m2 o war-
tości 300 tys. zł oraz działkę rol-
ną o pow. 0,3033 ha o wartości 
5 tys. zł. Z tytułu wynagrodze-
nia uzyskała dochód w wysoko-
ści 75.554,67 zł (rok wcześniej – 
71.493,74 zł). 

Wśród zobowiązań wykazała 
kredyt hipoteczny na dokończe-
nie budowy domu oraz na spłatę 
zobowiązań, zaciągnięty w 2011 
roku na 20 lat w banku PKO BP 
S.A. w wysokości 151.686,64 zł 
(zadłużenie na dzień 31 grud-
nia 2014: 138.656,14 zł), po-
życzkę z zakładu pracy zacią-
gniętą w 2012 roku na budowę 
domu w wysokości 4.000 zł na 
3 lata (zadłużenie na 31 grudnia 
2014: 892 zł), kredyt gotówkowy 
w wysokości 17.600 zł zacią-
gnięty w 2013 roku w Banku 
PKO BP udzielony na 3 lata, za-
dłużenie na koniec 2014 roku: 
10.908,18 zł, kredyt na zakup 
towarów w wysokości 7.944,60 
zaciągnięty w 2014 roku w San-
tander Consumer Bank S.A. 
udzielony na 3 lata (zadłużenie 
na 31 grudnia 2014: 6.268,74 zł). 

 Przewodnicząca Rady 
Gminy Wanda milczarek wy-
kazała posiadanie 8.017,95 zł 
(poprzednio: 6.603,17 zł) w 
małżeńskiej wspólności mająt-
kowej. Wykazała dożywotnią 
służebność polegającą na nie-
odpłatnym korzystaniu z parteru 
budynku mieszkalnego oraz do-
żywotnią służebność polegającą 
na nieodpłatnym współkorzysta-
niu z budynku gospodarczego, 
stodoły i garażu. Dochód uzy-
skała z: emerytury – 16.669,38 
zł (poprzednio 16.344,54 zł), 
ryczałtu przewodniczącej i soł-
tysa – 15.200 zł (rok wcześniej 
– 15.600 zł), prowizji sołtysa – 
3.740,60 zł. Nie wykazała zo-
bowiązań finansowych ani po-
siadania mienia ruchomego 
o wartości powyżej 10 tys. zł. 

Radni:
 Wiesław Nowicki wykazał 

posiadanie na zasadach współ-
własności małżeńskiej oszczęd-
ności w wysokości 14 tys. zł (po-
przednio 15 tys. zł), domu o pow. 
170 m² i wartości 170 tys. zł, 
gospodarstwa rolnego o pow. 
5,4 ha o wartości 140 tys. zł, z 
którego osiągnął dochód w wy-

sokości 25 tys. zł (poprzed-
nio 21 tys. zł) oraz nierucho-
mości o pow. 46 m² i wartości 
45 tys. zł. W oświadczeniu zna-
lazł się zapis o nabyciu w 2010 
roku sklepu w Czyżewie, poin-
formował także o prowadzonej 
działalności handlowo-usługo-
wej – PPHU Balken s.c. Wpiso-
wi towarzyszy informacja o tym, 
że działalność przyniosła mu 
dochód w wysokości 15.199,52 
zł (rok wcześniej – 15.271,90 zł). 
Dieta radnego: 6,6 tys. zł (po-
przednio: 7,2 tys. zł). 

Wśród mienia ruchomego 
wymienił posiadanie ciągnika 
rolniczego Ursus C-355 z 1975 
roku, samochodu Mercedes 
308D z 1995 roku, samochodu 
Citroen C5 z 2005 roku. Nie wy-
kazał zobowiązań finansowych 
o wartości powyżej 10 tys. zł. 

 Sławomir Bujakowski – 
nie posiadał zgromadzonych 
oszczędności. Z tytułu umowy 
o pracę w firmie Floterm w Gą-
binie osiągnął w 2014 roku do-
chód w wysokości 18.491,28 zł, 
z tytułu umowy zlecenia z Po-
wiatowym Inspektoracie Wete-
rynarii w Płocku – 5.366,40 zł. 

 Stefan kiełbasa wyka-
zał posiadanie oszczędności 
w wysokości 138 tys. zł (po-
przednio 125 tys. zł). Wyka-
zał dożywotnią służebność ko-
rzystania z mieszkania o pow. 
100 m2 o wartości 50 tys. zł. Go-
spodarował na 49 arach (uprawa 
warzyw) o wartości 20 tys. zł, 
z czego osiągnął 11 tys. zł przy-
chodu (dochód w wysokości 
7 tys. zł). Z tytułu otrzymy-
wanych diet radnego gmi-
ny Sanniki uzyskał dochód w 
wysokości 6.050 zł (poprzednio – 
6.600 zł), z tytułu renty struktu-
ralnej – 12.280 zł. 

Wśród mienia ruchome-
go wymienił samochód osobo-
wy Skoda Octawia z 2012 roku 
o wartości 35 tys. zł oraz ciągnik 
Massey Ferguson z 1990 roku 
o wartości 30 tys. zł. 

 augustyn Wróblewski nie 
wykazał zgromadzonych środ-
ków pieniężnych (poprzednio 
wykazał 10 tys. zł). Posiadał 
na zasadach współwłasności 
małżeńskiej dom o powierzch-
ni 240 m² i wartości 193 tys. zł 
oraz gospodarstwo rolne o pow. 
8,05 ha o wartości 160 tys. zł, 
z którego osiągnął dochód w 
wysokości 12 tys. zł. Posiada 
także 7,42 ha gruntów rolnych 
na mocy umowy dzierżawnej 
na okres 5 lat. Osiągnął też do-
chody w postaci wynagrodzenia 
radnego gminnego w wysokości 
6.050 zł (poprzednio – 6.600 zł). 

Wykazał posiadanie samo-
chodu osobowego Opel Astra 
II z 1998 roku oraz samochodu 
dostawczo-towarowego Peuge-
ot Boxer. 

 andrzej Serwach wyka-
zał posiadanie oszczędności 
w wysokości 1.300 zł (poprzed-
nio 6,8 tys. zł ) oraz 1.450 euro 
(poprzednio 3.200 euro), na 

koncie wspólnym: 16.347,31 zł, 
gospodarstwa rolnego o pow. 
5,78 ha oraz 5,66 ha i warto-
ści odpowiednio 260 tys. zł 
i 180 tys. zł. Obydwa gospodar-
stwa są wydzierżawione. Z ty-
tułu renty chorobowej uzyskał 
10.512,30 zł, dieta radnego – 
5.940 zł (poprzednio – 6.600 zł), 
dieta sołtysa sołtysa – 3.249,60 
zł (poprzednio – 2.606,40 zł). 

Wykazał mienie ruchome 
w postaci samochodu osobo-
wego Peugeot 406 z 1996 roku 
i ciągnika rolniczego MF 255 
z 1989 roku oraz samochodu 
osobowego Seat Leon z 2002 
roku. Nie wykazał zobowiązań 
finansowych o wartości powyżej 
10 tys. zł. 

 Roman Grochowski wy-
kazał zgromadzone 19.439,45 
zł. Posiadał dom o pow. 110 m2 

i wartości 110 tys. zł oraz go-
spodarstwo rolne o pow. 18 ha 
i 195 arów o wartości 454.875 
zł. Z tego tytułu osiągnął przy-
chód w wysokości 140.675,21 
zł (dochód: 53.675,21 zł). Z ty-
tułu dopłat bezpośrednich uzy-
skał 18.362,17 zł, zwrot podat-
ku akcyzowego – 1.486,53 zł. 
Składniki mienia ruchomego 
o wartości powyżej 10 tys. zł: 
ciągnik rolniczy Same Taurus 
z 1985 roku o wartości 14 tys. 
zł, ciągnik MF3050 z 1990 roku 
o wartości 35 tys. zł, kombajn 
zbożowy Volvo BM830 o war-
tości 12 tys. zł. 

 Jan Wrzesiński posia-
dał oszczędności w wysokości 
18 tys. zł (poprzednio 42 tys. 
zł) zgromadzone w małżeńskiej 
wspólności majątkowej i miesz-
kanie o pow. 50 m², do które-
go przysługuje mu prawo wie-
czystej służebności. W 2014 
roku osiągnął dochody w tytu-
łu otrzymywanej renty struktu-
ralnej w wysokości 25.281,68 
zł (poprzednio: 24.767,90 zł) 
oraz diety radnego – 6.050 zł 
(poprzednio: 6.600 zł). Mienie 
ruchome o wartości powyżej 
10 tys. zł: samochód osobowy 
Hyundai Tucson z 2005 roku 
o wartości 20 tys. zł. 

 Witold Buła nie posiadał 
zgromadzonych środków pie-
niężnych. Wykazał posiadanie 
mieszkania własnościowego 
o powierzchni 65 m2 o warto-
ści 130 tys. zł oraz gospodar-
stwa rolnego o pow. 2,75 ha o 
wartości 150 tys. zł. Z tego tytu-
łu osiągnął dochód w wysokości 
500 zł. Prowadzi myjnię samo-
chodową. Z tego tytułu osią-
gnął przychód w wysokości 
126.827,94 zł (dochód 83.563,13 
zł). Zobowiązania pieniężne 
o wartości powyżej 10 tys. zł: 
kredyt mieszkaniowy w Nordea 
Bank zaciągnięty 8 lat temu. Po-
zostało do spłaty 22.500 zł. 

 Wiesław Stasiński nie po-
siadał zgromadzonych środ-
ków pieniężnych. Z tytułu diety 
sołtysa uzyskał 1.800 zł brut-
to, zasiłek dla bezrobotnych – 
7.740,70 zł, prowizja sołtysa – 

1.185,40 zł brutto. Nie wykazał 
mienia ruchomego ani też zobo-
wiązań pieniężnych o wartości 
powyżej 10 tys. zł. 

 Wioletta Bembenista mia-
ła zgromadzone 12.896,60 zł 
(współwłasność małżeńska). 
Posiadała gospodarstwo rol-
ne o pow. 12,4724 ha o war-
tości 355.575 zł. Z tego tytułu 
osiągnęła dochód w wysokości 
38.652,35 zł. Z tytułu uzyski-
wania diety sołtysa uzyskała 
1.800 zł, prowizja sołtysa – 
3.903,80 zł brutto. 

Składniki mienia ruchomego: 
Opel Zafira z 2007 r. (współwła-
sność z mężem). 

 marian Dzierbicki wykazał 
10.500 zł na książeczce miesz-
kaniowej (wspólność majątko-
wa). Posiada dom o pow. 100 m² 
i wartości 110 tys. zł. i działkę 
rolną o pow. 0,80 ha o wartości 
10 tys. zł, z której nie osiągnął 
dochodu. Wykazał wynagrodze-
nie z tytułu pracy zarobkowej 
w wysokości 25.790,84 zł (po-
przednio: 14.384 zł) oraz z ty-
tułu pełnienia funkcji sołtysa – 
2.814,64 zł zł i funkcji radnego 
– 6.050 zł (poprzednio 6.600 zł). 

Posiadał samochód Fiat Pan-
da z 2010 roku. 

 krzysztof kłys nie posia-
dał zgromadzonych środków 
pieniężnych. Posiadał na wła-
sność dom o powierzchni 90 m2 
o wartości 80 tys. zł oraz go-
spodarstwo rolne o pow. 2,75 ha 
o wartości 40 tys. zł. Z tego ty-
tułu osiągnął dochód w wyso-
kości 2,5 tys. zł. Z tytułu pracy 
uzyskał dochód w wysokości 
28.625,03 zł. Wśród zobowiązań 
pieniężnych wykazał 43 tys. zł 
kredytu zaciągniętego na remont 
domu w Banku PKO. 

 Franciszek kamiński po-
siadał zgromadzone 231 tys. zł 
(własność małżeńska). Posia-
dał dom o powierzchni 210,5 m2 
o wartości 174 tys. zł (współ-
własność małżeńska) oraz 
działkę o pow. 0,09 ha (zabu-
dowaną domem) o wartości 
12.137 zł. Z tytułu emerytu-
ry uzyskał 29.869,08 zł brut-
to, z tytułu umowy zlecenia – 
1.645,04 zł brutto. 

Mienie ruchome: samochód 
Audi A4 z 2005 roku (współ-
własność małżeńska). 

 marianna Witkowska – 
miała zgromadzone 85 tys. zł 
środków własnych (tyle samo, 
co rok wcześniej), dom o pow. 
110 m2 o wartości 400 tys. zł 
– we współwłasności z mę-
żem, budynek gospodarczy 36 
m2 (współwłasność z mężem). 
Otrzymuje rentę strukturalną 
w kwocie 3.208 zł miesięcznie, 
dochód za 12 miesięcy ubiegłe-
go roku: 44.404 zł, w tym dieta 
radnego 550 zł miesięcznie. 

Posiadała samochód Citroen 
Xsara Picasso z 2006 r. o warto-
ści ok. 12 tys. zł. Nie posiadała 
zobowiązać finansowych o war-
tości powyżej 10 tys. zł.   mak
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ŁÓDŹ BLIŻEJ CIEBIE

20 POŁĄCZEŃ DZIENNIE  ŁOWICZ - ŁÓDŹ KALISKA - ŁOWICZ

Nagroda im. inż. Józefa Nowkuńskiego 
za Projekt "Budowa Systemu Łódzkiej Kolei 
Aglomeracyjnej"

„Lokomotywa Rynku Kolejowego 2015" 
w kategorii "Nowi przewoźnicy"

MediaKreator w kategorii 
FILM/FOTOGRAFIA

wyróżnienie CSR – Przedsiębiorca 
społecznie odpowiedzialny

5,00ŁÓDŹ-SMARDZEW
GLINNIK WIEŚ
GLINNIK
SWĘDÓW
STRYKÓW

ŁÓDŹ-BRATOSZEWICE
GŁOWNO

ŁÓDŹ-KAMIEŃ ŁOWICKI
DOMANIEWICE
GRUDZE

3,35 3,15 2,45

6,00 4,02 3,78 2,94

9,00 6,03 5,67 4,41

     GDZIE KUPIĆ BILET ?

Bilety na przejazdy pociągami 
Łódzkiej Kolei Aglomeracyjnej - ŁKA dostępne są:

- w kasach biletowych ŁKA, Kolei Mazowieckich, 
   Kolei Wielkopolskich i Przewozów Regionalnych
- za pośrednictwem strony internetowej 
   www.e-bilet.lka.lodzkie.pl
- w biletomatach stacjonarnych oraz umieszczonych 
   w pociągach ŁKA (wykaz biletomatów stacjonarnych 
   dostępny na stronie www.lka.lodzkie.pl)
- u obsługi pociągu (płatność gotówką)

NASZE NAGRODY NA TARGACH TRAKOKUP BILET ŁKA
PRZEZ KOMÓRKĘ

Czy tylko dziki zniszczyły 
pole kukurydzy?...

Dotyczy artykułu z dnia 
1.10.2015 roku, który ukazał się w ty-
godniku „Nowy Łowiczanin”.

Pan redaktor „tb” poskładał fakty 
podane przez rolnika, Pana Dudziń-
skiego. Jego pytanie: „Co mam zrobić
z kukurydzą na moim polu?” jest py-
taniem retorycznym (nie oczekuje się
na nie odpowiedzi, gdyż jest ona zna-
na). Rozumiemy rozgoryczenie rolni-
ka, ale czy wszystkiemu winne są dziki 
i myśliwi, którzy – jak twierdzi – „za-
wiedli mnie”, bo obiecali ochronę upra-
wy? Po kolei: dziki są zagrożeniem dla 
upraw kukurydzy w dwóch momen-
tach – pierwszy trwa od momentu za-
siewu do jej wschodu, a drugi rozpo-
czyna się, kiedy ziarno wchodzi w stan 
mlekowy i praktycznie trwa z coraz 
mniejszym natężeniem aż do zbioru. 

Uprawa znajdowała się na zie-
mi VI kl., otoczonej laskami. Po sy-
gnałach rolnika, że na zasiewie poja-
wiają się dziki, rozpoczęliśmy nocne 
dyżury, które trwały aż do wscho-
du kukurydzy ( około 3 tygodnie).
Po wschodzie wspólnie z rolnikiem 
przeprowadziliśmy wstępne oględzi-
ny stanu uprawy. Stan był zadowa-
lający, bo skrupulatnie liczone ubyt-
ki punktowe były na poziomie 4%
na całej uprawie. Rolnik nie zgadzał 
się na ręczny dosiew. Dziki odwie-
dzały uprawę, ale były zainteresowa-
ne międzyrzędami, gdzie znajdowały 
ubiegłoroczne kolby, nie wyrządzając 
zniszczeń w nowej uprawie.

W momencie oględzin 14.05 br. 
było widoczne duże zagrożenie ze 
strony drutowca (larwy chrząszcza – 
przyp. red.), a jego efekty były już zna-

czące i widoczne trzy dni później. Ro-
śliny masowo wypadały, zmniejszając 
obsadę.

Po etapie wschodów dzików nie in-
teresuje już ziarno młodej kukurydzy, 
lecz tylko stare kolby z ubiegłorocznej 
uprawy. W tym momencie wywią-
zaliśmy się jako myśliwi z naszej roli 
ochrony uprawy i zakończyliśmy dy-
żury. Rolnik w czasie naszych kontak-
tów wielokrotnie wspominał, że jest za-
interesowany wstąpieniem do naszego 
koła i podkreślał, że nie będzie żadnych 
strat w uprawie. Może czuć się zawie-
dziony, gdyż nie podjęliśmy tego tema-
tu. Po pewnym czasie zostały zrobione 
opryski uprawy kukurydzy, ale karty 
zaczęła rozdawać pogoda. Na przeło-
mie lipca i sierpnia uprawa praktycz-
nie wyschła, zakończył się okres we-
getacji, a kukurydza nie nadawała się 
nawet na kiszonkę. Będąc w okolicy 
uprawy przyglądaliśmy się jej i szaco-
waliśmy, że masy zielonej nie było wię-
cej niż 1,4-1,7 tony. Jej wartość w prze-
liczeniu na ceny zbóż była na poziomie 
800-1.000 zł. Potencjalny klient, chcą-
cy zakupić kukurydzę na kiszonkę,
o którym wspomina rolnik, zrezygno-
wał po obejrzeniu uprawy i zapozna-
niu się z ofertą. W ten oto sposób rolnik 
został z uprawą, w którą na początku 
września weszły dziki i jak to okre-
ślił, cytuję, „dziki zżarły kukurydzę”.
Nie było jej tak dużo, gdyż nie znaleź-
liśmy dzika, który padłby z obżarstwa 
czy też z powodu niestrawności. 

Naszym zdaniem rekompensa-
ta � nansowa za szkody wypracowa-
na podczas ugody z rolnikiem pokryła 
wartość kukurydzy na całej uprawie. 
W sumie zysk nie był taki, na jaki liczył 
przed podjęciem decyzji o uprawie ku-
kurydzy. Mówiąc krótko: w tym roku 
susza dała popalić kukurydzy.

idzi merta, wiceprezes ds. łowieckich 
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Okolice Łowicza | susza nie odpuszcza

Na grzyby? Raczej 
już nie w tym roku
– Teoretycznie jest jeszcze możliwe, że grzyby pojawią w lasach w tym roku, 
gdyby było ciepło i spadł solidny deszcz... Tyle, że prognozy takich deszczów na 
razie nie przewidują – powiedział nam Jacek Chudy, leśniczy z Leśnictwa Bielawy.

Przyznał, że nie pamięta ani 
tak upalnego lata, ani tak suche-
go roku. Dokonuje w sposób tra-
dycyjny pomiaru deszczu, który 
spadał w lasach mu podległych. 
Nie podsumował jeszcze tych 
obliczeń, ale nie ma złudzeń, że 
suma opadów będzie katastrofal-
nie niska. 

Sam nie jest wyjątkowym 
amatorem grzybów, ale pracu-
jąc w lesie widzi, że w tym roku 
praktycznie ich nie ma. Docie-
rają do niego wprawdzie sygna-
ły, że ktoś gdzieś znalazł kilka 
prawdziwków, ale można byłoby 
te przypadki policzyć na palcach 
ręki. Krótko po naszej rozmowie 
miał okazję rozmawiać z osobą, 
która we wtorek, 6 października 
znalazła nieco grzybów w lesie
w Mrodze. Zdjęcie tych okazów 
natychmiast nam przesłał. 

Pomimo braku grzybów ludzie 
odwiedzają lasy, co cieszy, bo 

jest z korzyścią dla nich, gdy od-
poczywają na łonie natury, a przy 
okazji sygnalizują pracownikom 
nadleśnictwa, gdy coś złego w le-
sie się dzieje. 

Nadleśnictwo Kutno, którego 
pracownikiem jest Jacek Chu-
dy, ma pod swoją kuratelą lasy 
ciągnące się na długości około
200 km. Na terenie powiatu ło-
wickiego miejsca najczęściej od-
wiedzane przez grzybiarzy to 
lasy w Zielkowicach, na Czaj-
kach, przy Rydwanie, w Mrodze, 
Brzozowie i Piaskach, a w Nad-
leśnictwie Skierniewice – lasy 
Puszczy Bolimowskiej. 

W minionych latach, korzyst-
nych dla rozwoju grzybni, w każ-
de z tych miejsc warto było się 
wybrać. Znalezienie grzybów 
było niemal pewne. 

Jak zauważa nasz rozmówca, 
w Polsce grzybobranie to pra-
wie tradycja. Lubimy chodzić po 
lesie, zbierać je, a potem jeść, w 
przeciwieństwie do wielu innych 
Europejczyków, którzy na grzyby 
nie chodzą. – Przede wszystkim 
jednak lubiąc grzyby musimy 
wiedzieć, co zbieramy i zabie-

rać ze sobą tylko te, które znamy. 
To nie jest takie proste, gdy ja-
dalnych gatunków mamy w Pol-
sce ponad 140, a przeciętny Polak 
zna może 10 – mówi leśnik.  

Grzybiarze bardzo 
ubolewają
Reporterzy NŁ o tym, że są 

grzyby w lesie, często dowiadu-
ją się od czytelników, którzy po 
znalezieniu wyjątkowych oka-

zów zgłaszają się do naszej re-
dakcji. Jedną z nich był Jaro-
sław Woźniak, którzy przyszedł 
kiedyś pochwalić się wyjątkowo 
dużą kępą prawdziwków znale-
zionych w lesie w Arkadii. 

Zadzwoniliśmy do niego, aby 
zapytać, czy w tym roku szukał 
grzybów. – Byłem w lesie i zna-
lazłem tylko kilka maślaków – 
przyznał. – Bardzo wiele osób 
nad tym ubolewa. Są jeszcze bar-
dziej zapaleni grzybiarze niż ja – 
dodaje. 

Wie jednak, że w innych re-
jonach Polski grzybiarze mie-
li co robić: zarówno w jego ro-
dzinnych stronach, w Hajnówce, 
jak i np. pod Olsztynem – gdzie 
mieszka jego siostra, udało się jej 
znaleźć tyle grzybów, że ma 3 kg 
suszonych.

Jego zdaniem w okolicach Ło-
wicza na grzyby nie ma sensu 
się w tym roku wybierać. Gdy-
by spadł deszcz, to mogłyby się 
w lesie pojawić maślaki – bo one 
dość szybko rosną po deszczu,
a nawet prawdziwki – one też nie 
potrzebują dużo czasu na rozwój. 
A później, nawet w listopadzie – 
byłaby jeszcze szansa na gąski. 
Ale jak deszcz nie spadnie, to... – 
Cóż, pozostaje nam iść na rynek 
po... pieczarki – mówi z uśmie-
chem. 

w okolicach Łowicza 
na grzyby nie ma 
sensu się w tym roku 
wybierać. 

MiRKA WoLSKA
-KoBiERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Jacek Chudy zapewnia, że to 
grzyby tegoroczne. 
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Gmina kocierzew Płd. | poważne problemy fi nansowe niegdysiejszego potentata 

Czy SKR pójdzie pod młotek?
Spółdzielnia Kółek Rolniczych z siedzibą w Kocierzewie Południowym na początku września, podczas walnego 
zgromadzenia członków, jednogłośnie przyjęła uchwałę o trudnej sytuacji fi nansowej. Za jej przyjęciem głosowało 
16 przedstawicieli zrzeszonych Kółek Rolniczych. Czy jest to początek procesu rozwiązania SKR? 

– Żeby postawić SKR w stan 
likwidacji, musi zostać przyjęta 
kolejna uchwała, w terminie nie 
wcześniejszym niż 14 dni od pod-
jęcia pierwszej. Takie są proce-
dury – mówiła Krystyna Wołek, 
księgowa i członek zarządu. Czy 
los SKR jest zatem przesądzony? 
Okazuje się, że nie. Nie wiadomo 
bowiem, kiedy walne zgromadze-
nie członków zostanie zwołane 
po raz drugi i czy kolejną uchwa-
łę zmierzającą do likwidacji SKR 
przyjmie. 

Co doprowadziło do obecnej 
sytuacji? – Przyczyną jest brak 
zamówień na usługi. Wykończy-
ła nas tegoroczna zima, której tak 
naprawdę nie było. A większość 
usług, z jakich utrzymujemy się
w sezonie zimowym, to odśnieża-
nie i zwalczanie śliskości jezdni. 
Do tych ostatnich prac wyjeżdża-
liśmy w roku ubiegłym jakieś dwa 
razy – żalił się Waldemar Woź-
niak, prezes SKR. 

Ponadto wyjaśnił, że większość 
rolników w gminie dysponuje no-
wym sprzętem, jaki zakupili przy 
udziale środków unijnych i nie 
korzysta z usług SKR. Dlatego 
też zleceń było stosunkowo mało 
również w trakcie żniw. Ponadto 
sezon żniwny zakłóciły deszcze. 

Zdaniem prezesa to nie jest  
problem jedynie tej gminy. Kil-

ka lat temu likwidowano prze-
cież SKR w Chąśnie, a przyczyny
jego upadłości były niemal iden-
tyczne. 

– Kiedyś, jak zbliżały się żni-
wa, to tu były kolejki, żeby się 
zapisać – wspominała księgowa.
Z czasów dawnej świetności po-
zostały jedynie maszyny. A na 

placu SKR można spotkać jedy-
nie jego pracowników. 

Póki co ogłoszono trudną sy-
tuację fi nansową, co oznacza dla 
spółdzielni stan szczególny. Łącz-
ny przychód SKR za rok ubiegły 
wynosi nieco ponad 390.000 zł. 
Wykańczające są jednak podat-
ki. W roku ubiegłym trzeba było 

uiścić choćby 47.000 zł podatku 
od nieruchomości i 6.800 zł po-
datku od środków transportu. Do 
tego trzeba doliczyć ZUS. Ponad-
to spółdzielnia ma do spłacenia 
jeszcze 50.000 zł kredytu obroto-
wego zaciągniętego na prowadze-
nie bieżącej działalności, którego 
termin spłaty upływa 30 listopada. 

Tak czy inaczej, spółdzielnia wy-
szłaby na plus, gdyby nie... straty 
powstałe jeszcze w roku poprzed-
nim. Bieżący przychód posłużył 
bowiem na spłatę poprzednio za-
ciągniętych zobowiązań. 

Jeśli zlecenia na dodatkowe 
prace zaczęłyby do SKR napły-
wać, jest szansa, że udałoby się 
utrzymać jego funkcjonowanie. 
Poza tym prezes myśli nad sprze-
dażą budynku w Kocierzewie 
Północnym, będącego niegdyś fi -
lią SKR. 

– Jest ta niepewność. Nie wia-
domo, jaka będzie w tym roku 
zima – zastanawia się prezes. 

Zdaniem prezesa, SKR był w 
nieciekawej kondycji fi nansowej 
już w 2012 roku, kiedy Waldemar 
Woźniak ją przejmował. Według 
niego do strat doprowadził po-
przedni prezes. – Zastanawiałem 
się, czy w ogóle spółdzielnię war-
to przejmować. Udało się jednak 
doprowadzić do płynności fi nan-
sowej. Kryzys przyszedł dopiero 
w roku ubiegłym – twierdzi. 

Jego poprzednik odpiera te za-
rzuty: – Sytuacja była ciężka już 
w latach 80. Kiedy przejmowa-
łem spółdzielnię, była w jesz-
cze gorszej sytuacji. To nie jest 
wina pracowników, a zmieniają-
cego się sytemu gospodarczego. 
Spółdzielnię wykończyły podatki
i ZUS – mówił poprzedni prezes. 

Obecnie SKR w Kocierzewie 
Płd. dysponuje m.in. 7 ciągnika-
mi marki Ursus, 4 kombajnami, 
2 prasami do belowania i siecz-
karką. Większość maszyn pocho-
dzi z lat 80 i 90. Poza tym posiada 
samochód specjalistyczny używa-
ny do odśnieżania, do którego za-
kupiono w roku ubiegłym nowy 
pług. Chodziło o to, by podnieść 
jakość usług i sprostać wymaga-
niom powiatu, który jest jednym 
ze zleceniodawców usług. Tym-
czasem ten w roku ubiegłym 
znacznie podniósł kryteria kwa-
lifi kujące do przetargów. Jednym 
z nich jest teraz posiadanie cią-
gnika o mocy minimum 120 koni 
mechanicznych, podczas gdy naj-
mocniejszy 6-cylindrowy ciągnik 
będący w dyspozycji SKR ma ich 
112. Dlatego od 1 stycznia bieżą-
cego roku SKR nie wykonywał 
żadnych prac na rzecz Powiato-
wego Zarządu Dróg i Transportu
w Łowiczu. 

Obecnie SKR zatrudnia 4 pra-
cowników, do których należą: pre-
zes Waldemar Woźniak, księgowa 
i członek zarządu Krystyna Wołek 
oraz dwóch pracowników fi zycz-
nych. Ponadto w zarządzie zasia-
da dodatkowo Mirosław Rześny. 
SKR zrzesza obecnie 16 Kółek 
Rolniczych z różnych miejsco-
wości gminnych. Ich przedstawi-
ciele tworzą walne zgromadzenie 
członków. Gdyby kolejną uchwałę 
przyjęli, rozpoczęłaby się proce-
dura likwidacyjna. Prezes i obec-
na księgowa przyznają, że sami 
nie do końca nie wiedzą, jak od-
naleźć się w tej sytuacji i jak pro-
cedura miałaby przebiegać. Na 
pewno majątek SKR zostałby 
sprzedany i podzielony pomiędzy 
zrzeszone Kółka Rolnicze. 

SkR odprowadza wysokie podatki od nieruchomości. tymczasem 
budynki stoją puste i zaniedbane. a na placu w pobliżu sKR można 
spotkać jedynie pracowników. 

Waldemar Woźniak, prezes SkR, pokazuje nowy pług, który póki co ani razu nie został użyty. wyraźnie martwią go dalsze losy sKR. 

Specjalistyczny samochód wykorzystywany do odśnieżania dróg 
czasy swojej świetności już dawno ma za sobą. Brak śniegu spowodował, 
że tej zimy był niemal bezużyteczny. 
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zastanawiałem się, 
czy spółdzielnię warto 
przejmować. udało się 
jednak doprowadzić
do płynności fi nansowej. 
Kryzys przyszedł dopiero 
w roku ubiegłym.

Waldemar Woźniak
Prezes SkRAGniESZKA

AnToSiEWiCZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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Łowicz | przed wyborami parlamentarnymi 2015

„Jedynka” od Kukiza na Starym Rynku
Mieszkający w Kutnie 29-let-

ni prawnik, Tomasz Rzymkowski, 
lider listy Kukiz z okręgu nr 11, 
do którego należy m.in. Łowicz  
i miejscowości powiatu łowickie-
go, odwiedził w ostatnią sobotę, 
10 października, Łowicz. Po krót-
kiej konferencji prasowej na Sta-
rym Rynku, wraz z kilkoma in-
nymi osobami, rozdawał ulotki  
w centrum miasta. Po około go-
dzinie pojechał do Głowna.  
W najbliższym czasie podob-
nych wizyt zapewne będzie wię-
cej. Rzymkowski zapowiada, że 
w trakcie kampanii jeszcze będzie 
odwiedzał Łowicz i będzie chciał 
spotykać się z wyborcami.  mak 

ReKlaMa

kandydat z listy kukiza (na pierwszym planie po lewej stronie) 
zapowiada, że będzie jeszcze odwiedzał Łowicz i okolice. 
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Łowicz, Bełchów | akcja portalu Onet.pl #wyboryikropka

Możesz wyrazić opinię w Onetobusie
W najbliższy piątek, 16 paź-

dziernika, mieszkańcy Łowicza  
i okolic będą mogli wyrazić swo-
je opinie na temat wyborów oraz 
wyrazić swoje oczekiwania wo-
bec przyszłych posłów i senato-
rów w Onetobusie – autobusie 

wyborczym wynajętym przez 
portal Onet.pl, który podróżuje 
od 8 października po całej Polsce. 

Tego dnia w godzinach od 
13.00 do 14.30 Onetobus zapar-
kuje na Nowym Rynku. Tego 
samego dnia Onetobus zatrzy-

ma się również przy Gminnym 
Ośrodku Kultury w Bełchowie. 
Tam ma być pomiędzy godziną 
16.00 a 17.30. 

Na odwiedzających Oneto-
bus mają czekać dziennikarze 
portalu oraz kawa. Wypowiedzi 
gości Onetobusu zostaną nagra-
ne i opublikowane w serwisie 
wyborczym Onet.pl. Nagrania  
z najbardziej popularnymi postu-
latami i opiniami z poszczegól-
nych miast dziennikarze porta-
lu będą prezentować politykom 
podczas debat i rozmów przed-
wyborczych. 

Łowicz jest jednym z 30 miast 
na trasie Onetobusa.  mak Onetobus przyjedzie do Łowicza i Bełchowa.
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Gmina Bielawy | po sesji Rady Gminy

Będą zdejmować eternit
Rada Gminy Bielawy  
na ostatniej sesji, 30 
września, jednogłośnie 
uchwaliła program usuwania 
wyrobów azbestowych 
na lata 2015-2032 oraz 
regulamin finansowania 
zadań tegoż programu.

Program umożliwi uzyskanie 
osobom fizycznym i prawnym, 
będącym właścicielami budyn-
ków zadaszonych eternitem, uzy-
skanie dofinansowania z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej oraz z budżetu gminy na de-
montaż, załadunek, transport i 
unieszkodliwienie azbestu. Wyko-
nawcą będzie podmiot wyłoniony  
w przetargu. Firma taka na zlece-
nie gminy dokonywać będzie za-
ładunku, transportu oraz uniesz-
kodliwienia azbestu z pokryć 
dachowych. 

Osoba planująca usunięcie od-
padów azbestowych z nierucho-
mości jest zobowiązana do wy-
stąpienia do wójta z wnioskiem 
o sfinansowanie działań objętych 
wsparciem. Wnioski będą rozpa-
trywane w kolejności składania,  
a o przyjęciu zgłoszenia do reali-
zacji wnioskodawca zostanie po-
wiadomiony pisemnie. Termin 
usuwania azbestu będzie uzgad-
niany z właścicielem nieruchomo-
ści. Zakwalifikowane do realizacji 
zlecenia, które na skutek ograni-
czeń finansowych (zbyt niskiej do-
tacji, by starczyło dla wszystkich 

chętnych) nie zostaną zrealizowa-
ne w danym roku budżetowym, 
będą przesuwane na rok kolejny, 
bez konieczności ponownego wy-
stępowania z wnioskiem. Nabór 
wniosków ruszy po opracowaniu 
przez urząd ich wzorów. Już teraz 
kilka osób wyraziło zainteresowa-
nie programem, dopytując w urzę-
dzie o jego warunki. 

Wójt gm. Bielawy Sylwester 
Kubiński mówił na sesji, że real-
ne wydaje się przystąpienie do re-
alizacji zadań programu w przy-
szłym roku. Kluczowe jest tu 
uzyskanie oczekiwanego wsparcia 
z WFOŚiGW. Radni natomiast 
mają świadomość, że na terenie 
gminy w wielu gospodarstwach 
na odbiór czeka zafoliowany eter-
nit zdemontowany – zapewne na 
własną rękę – przez gospodarzy. 
Ważne, by się go jak najszybciej 
pozbyć z posesji i będzie to moż-

liwe w ramach chwalonego pro-
gramu. Niestety, na zwrot kosztów 
demontażu, załadunku, transpor-
tu i unieszkodliwienia wyrobów 
zawierających azbest nie mogą 
liczyć ci, którzy we własnym za-
kresie zlecili te zadania uprawnio-
nemu wykonawcy. 

Dachy domów i budynków go-
spodarczych bardzo ucierpiały 
podczas lipcowej nawałnicy, po 
której zerwane pokrycia eternito-
we odebrała z gospodarstw firma 
Tönsmeier. w Za zebranie z gospo-
darstw i unieszkodliwienie 70 ton 
wyrobów zawierających azbest 
samorząd zapłacił w tym przy-
padku 11 tys. zł. Gmina liczy, że 
część tych kosztów uda się jeszcze  
w tym roku odzyskać z WFO-
ŚiGW. Z tego też powodu przy-
spieszono prace nad gminnym 
programem, by uchwalić go we 
wrześniu.  ewr

eternitowe dachy wciąż nie należą do rzadkości. tutaj – dach 
zniszczony na domu w Borówku podczas lipcowej nawałnicy. 
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Łowicz – Czatolin | X Rajd szlakiem cichociemnych żołnierzy aK 

Rowerem albo pieszo – dzień albo dwa
Dziesiąty Rajd Szlakiem Cichociemnych Żołnierzy AK „Czatolin 2015”, 
na który kilkudziesięciu turystów wyruszyło w ostatnią sobotę 
10 października, odbył się w formie pieszej oraz rowerowej.

Trasa dla pieszych turystów 
była dwudniowa, a dla rowerzy-
stów – według ich uznania – jed-
no- lub dwudniowa. Rajd organi-
zuje łowicki oddział PTTK i od 
lat cieszy się on niesłabnącym po-
wodzeniem. 

W sobotę po godzinie 11. na 
Starym Rynku w Łowiczu ze-
brało się kilkudziesięciu rowe-
rzystów, którzy postanowili wziąć 
udział w rajdzie. Byli to nie tyl-
ko łowiczanie, ale też turyści ze 
Skierniewic oraz zaprzyjaźnio-
nego Łódzkiego Klubu Turystów 
Kolarzy im. Henryka Gintera. 

Dwie godziny wcześniej do 
Czatolina wyruszyła również kil-
kudziesięcioosobowa grupa pie-
szych turystów – najpierw autoka-
rem do Lipiec Reymontowskich. 
Sporą grupę uczestników rajdu 
stanowili uczniowie Gimnazjum 
nr 1 (piechurzy oraz rowerzyści) 
oraz podopieczni Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii w Kiernozi 
(część grupy pieszej). W tym roku 
gimnazjaliści jechali do Łyszko-
wic, skąd z opiekunami ze szkoły 
wrócili do Łowicza. 

Najmłodszym rowerzystą był 
8-letni Bartek Foks, który wybrał 
się na rajd rowerowy razem z cio-

cią Elżbietą oraz jej koleżanką. 
Przed wyjazdem Bartek nie był 
zbyt rozmowny, potwierdził nam 
jednak, że często jeździ rowerem, 
bo lubi i nie jest to jego pierwsza 
wycieczka rowerowa. 

W tym roku turyści mieli do 
wyboru trzy trasy. Trasa piesza 
zakładała, że uczestnicy dojadą 
autokarem do Lipiec Reymonow-
skich, następnie pokonają około 
15 km przez Bobrową do Czato-
lina. Trasy rowerowe były dwie: 
trasa dwudniowa zakłada prze-
jechanie około 40 km z Łowicza 
przez Uchań, Łyszkowice, Bobro-
wą, Trzciankę do Czatolina. Tam 
w strażnicy Ochotniczej Straży 
Pożarnej przewidziany był wspól-
ny posiłek oraz nocleg w warun-
kach turystycznych. Korzystający 
z noclegu musieli mieć ze sobą 
karimatę lub materac oraz śpiwór. 

Nie musieli z nimi jednak do 
Czatolina jechać. Organizato-
rzy zorganizowali samochodowy 
transport sprzętu turystycznego 
z Łowicza do Czatolina, a nawet 
serwis rowerowy na trasie, który 
zapewnił łowicki sklep „Rower 
Power”. 

Rowerowa trasa jednodniowa 
prowadziła natomiast przez Wy-

godę, Zawady, Zakulin i Łyszko-
wice do Czatolina i miała długość 
około 20 km. Po drodze gru-
py zatrzymały się na cmentarzu 
w Łyszkowicach, gdzie zostały 
zapalone znicze na grobie Hen-
ryka Kocemby, który był zastęp-
cą dowódcy przyjmującego zrzut 
Cichociemnych w Czatolinie. 

W niedzielę, po noclegu 
w OSP w Czatolinie, wszyscy 
uczestnicy rajdu wspólnym po-

chodem przeszli pod pomnikiem 
cichociemnych w Czatolinie. 
Upamiętnia on miejsce zrzutu ci-
chociemnych w listopadzie 1941 
roku.

Pod obeliskiem złożono kwia-
ty i znicze. Na miejscu obecny 
był przez cały czas poczet sztan-
darowy łowickiego PTTK. Pobyt 
pod pomnikiem okraszony został 
informacjami o zrzutach cicho-
ciemnych, które podał zebranym 
prezes oddziału Adam Szymań-
ski.

Po uroczystości uczestni-
cy wrócili na teren OSP w Cza-
tolinie, gdzie odbyło się ko-

lejne ognisko. Był to również 
czas przeprowadzenia konkur-
su sprawdzającego wiedzę uzy-
skaną w czasie rajdu. Zwyciężył 
Marek Nowakowski ze Skiernie-
wic, przed Leszkiem Adamskim 
z Warszawy oraz dwoma ucznia-
mi Zespołu Szkół nr 4 w Łowiczu 
Damianem Klimczyńskim i Mi-
chałem Wójcikiem. 

Nagrody wręczono także naj-
młodszym i najstarszym uczest-
nikom oraz najliczniejszej grupie. 
W grupie pieszej najmłodsza była 
10-letnia Amelia Gałaj, zaś w ro-
werowej Bartek Foks. Najstar-
szym uczestnikiem rajdu okazał 
się 75-letni Ryszard Gołembow-
ski z Łodzi. Najliczniej repre-
zentowaną grupą byli uczniowie 
Gimnazjum nr 1 w Łowiczu.

Po zakończeniu ogniska tury-
ści wyruszyli do Domaniewic, 
gdzie zwiedzili zabytkową kapli-
cę. Uczestnicy grupy pieszej mo-
gli później wrócić do Łowicza 
busem lub pociągiem, natomiast 
rowerzyści przejechali wspólnie 
trasę przez Rogóźno i Dąbko-
wice. Główne uroczystości upa-
miętniające zrzut cichociemnych 
odbyły się w niedzielę 11 paź-
dziernika.  mak, kl

zapraszamy do obejrzenia ga-
lerii zdjęć z wyjazdu rowerzystów 
oraz uroczystości w Czatolinie 
na stronie www.lowiczanin.info

ReKlaMa

Od kilku też lat przyjeżdżają do Łowicza, a stąd jadą do czatolina turyści z Łódzkiego Klubu turystów Kolarzy.„mocną drużynę”, liczącą po kilkunastu rowerzystów, wystawia co roku Gimnazjum nr 2 w Łowiczu.
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Poczet sztandarowy łowickiego oddziału Pttk pod pomnikiem 
cichociemnych w czatolinie 
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ADAM SZYMAŃSKi 
prezes łowickiego 
oddziału Pttk 

wydaje się, że to 
była udana impreza, 
choć pogoda nas nie 
rozpieszczała, bo był 
zimny wiatr. Generalnie 
jednak, co mieliśmy 
do przekazania – 
przekazaliśmy. 
Głównym celem 
wszystkich naszych 
rajdów jest przypominanie 
naszej lokalnej historii. 
szczególnie młodym 
ludziom chcemy pokazać, 
że na naszym terenie 
działy się wydarzenia, 
które miały wymiar 
ponadlokalny, a nawet 
ponadkrajowy, jak właśnie 
zrzuty cichociemnych. 
warto podkreślić, że dzięki 
pomocy wójta gminy 
Łyszkowice adama Ruty, 
uporządkowano okolice 
pomnika w czatolinie. 
jesteśmy też bardzo 
wdzięczni strażakom 
z Osp w czatolinie, bez 
których pomocy nie 
udało by się tego tak 
zorganizować. 
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Rzut Okiem | wzdŁuż RzeKi

10-osobowa grupa uczniów z klas policyjnych zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Bolimowie skorzystała 2 października ze 
słonecznej pogody, aby poznać lepiej dolinę Rawki. przejechali trasę 
wzdłuż rzeki, od szkoły do ujścia rzeki do Bzury. w czasie podróży 
uczniowie odwiedzili spiętrzenie wody i elektrownię wodną w sokołowie 
i podziwiali malownicze krajobrazy meandrującej rzeki. Młodzieżą 
opiekowały się nauczycielki wychowania fizycznego lila cwalina oraz 
elżbieta Koziarska. tb

Domaniewice | historycznie w GOK

Zbigniew Zagajewski przybliżał postać Długosza
Rok 2015 został ogłoszony 

przez sejm rokiem Jana Pawła II 
oraz rokiem Jana Długosza. O ile 
pierwszego z wymienionych niko-
mu nie trzeba przedstawiać, o tyle 
postać drugiego dla wielu, zwłasz-
cza w młodszych pokoleniach, 
jest mało znana. Ten stan rzeczy 
w Gminnym Ośrodku Kultury  
w Domaniewicach próbował 
zmienić lokalny historyk, Zbi-
gniew Zagajewski.

Znany z bycia doskonałym 
mówcą Zbigniew Zagajewski po-
stać urodzonego dokładnie 600 
lat temu historyka, kronikarza, 

geografa, dyplomaty i księdza w 
jednej osobie przybliżał przez po-
nad godzinę. Zebrani dowiedzieli 
się m.in., że ks. Jan Długosz był 
pół krwi Księżakiem. Jego matka  
– Beata – była córką Marcina  
z Borowa, w dzisiejszej gminie 
Bielawy. Ojciec jego, zresztą tak-
że Jan Długosz, pochodził z kolei 
z Niedzielska na ziemi sieradzkiej.

Ks. Jan Długosz zapisał się 
na kartach historii między inny-
mi jako bliski współpracownik 
biskupa krakowskiego Zbignie-
wa Oleśnickiego oraz sługa króla 
Kazimierza Jagiellończyka. Był 

odpowiedzialny za wychowanie 
królewskich synów, z których każ-
dy zapisał się w dziejach: Jan Ol-
bracht, Aleksander i Zygmunt byli 
królami Polski, Fryderyk arcybi-
skupem gnieźnieńskim, pryma-
sem Polski i biskupem krakow-
skim, Władysław władcą Czech, 
Węgier i Chorwacji, Kazimierz  
z kolei został uznany świętym Ko-
ścioła katolickiego. 

Sam ks. Jan Długosz miał zo-
stać nawet arcybiskupem lwow-
skim, ale nie doczekał się papie-
skiego potwierdzenia nominacji, 
która nadeszła już po jego śmier-

ci. Zmarł 19 maja 1480 roku. Do 
1880 roku spoczywał na Wawelu, 
zaś potem jego szczątki przenie-
siono do Krypty Zasłużonych na 
Skałce w Krakowie.  kl

Rzut Okiem | OwOcOwe szaszŁyKi
Ciekawy sposób  
na promowanie zdrowego 
jedzenia – poprzez zabawy 
i gry edukacyjne oraz naukę 
własnoręcznego przygotowywania 
potraw – znalazło przedszkole  
nr 4 „słoneczko” przy  
ul. sikorskiego w Łowiczu.  
dzieci z grupy Niedźwiadki bawiły 
się w zgadywankę „Który owoc 
mam na myśli?”, przygotowywały 
owocowe szaszłyki oraz później 
je zjadały. przedszkolaki z grupy 
zajączków przygotowywały 
natomiast owocowe sałatki  
oraz samodzielne wykonywały 
proste czynności kuchenne. 
mak 

Łowicz | po raz pierwszy od wielu lat

Harcerze organizują  
zimowy obóz wypoczynkowy

– Wyjazdowych obozów wy-
poczynkowych w okresie zimo-
wym nasz hufiec nie organizował 
od lat, nawet trudno powiedzieć 
ilu, może nawet 25. W tym roku 
podjęliśmy się tego, bo pojawiły 
się takie pytania od rodziców na-
szych zuchów i harcerzy. Dlatego 
postanowiliśmy spróbować – po-
wiedziała nam zastępca komen-
danta łowickiego Hufca Związku 
Harcerstwa Polskiego, hm. Kata-
rzyna Kordecka. Organizowanie 
obozu zimowego to ewidentny 

znak tego, że borykający się z kło-
potami lokalowymi łowicki Hu-
fiec ZHP to organizacja rosnąca 
stale w siłę, liczy już niemal 400 
członków, ale też dowód na to, że 
młodzi instruktorzy sprawdzają 
się w pracy z młodzieżą, a rodzice 
darzą ich dużym zaufaniem, skoro 
sami proponują kolejne przedsię-
wzięcie. Sama Kordecka podkre-
śla zaangażowanie swoich pod-
władnych na każdym kroku.

Harcerski obóz zimowy ma się 
odbyć w Zakopanem, w dniach 

od 15 do 24 lutego, koszt od zu-
chów i harcerzy ma wynieść 1.100 
zł, od dzieci i młodzieży nie zrze-
szonych o 50 zł drożej. Za te pie-
niądze przewidziany jest kwateru-
nek w pensjonacie, wyżywienie 
oraz wiele atrakcji, m.in. wjazd 
wyciągiem na Kasprowy Wierch 
i Gubałówkę, zwiedzanie z prze-
wodnikiem Zakopanego, spacer 
w Dolinie Kościeliskiej, wizyta  
w kompleksie basenów termal-
nych w Białce Tatrzańskiej oraz 
góralskie ognisko z kuligiem. Do-

datkowo, zorganizowany zosta-
nie kurs narciarski, jeżeli zbierze 
się minimum 12 osób. Za dodat-
kowe 600 zł będą one brać udział  
w trwających 2 godziny dziennie, 
tygodniowych zajęciach. 

– Mamy 48 miejsc dla naszych 
zuchów i harcerzy oraz wszyst-
kich innych zainteresowanych, 
myślę, że oferta, którą przygo-
towaliśmy, jest dość atrakcyjna, 
zwłaszcza, że dotyczy samego Za-
kopanego – powiedziała nam Ka-
tarzyna Kordecka.  tb
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Raport
edukacja | porównujemy wyniki matur w szkołach na naszym terenie 

Pijarskie LO ponownie najlepsze
Po ogłoszeniu wyników sierpniowych maturalnych egzaminów poprawkowych i udostępnieniu przez komisje egzaminacyjne pełnych danych, 
pokusiliśmy się o przygotowanie zestawienia wyników matur w szkołach na naszym terenie. Prezentujemy je w obszernym materiale, 
zachęcamy do zapoznania się z wykresami oraz odpowiedziami na pytania, które zadaliśmy dyrektorom poszczególnych szkół.

Pisemne egzaminy maturalne 
odbywały się od 4 do 22 maja, 
natomiast egzaminy ustne trwały 
do 29 maja. Osoby, które z przy-
czyn losowych nie mogły przy-
stąpić do ustnych lub pisemnych 
egzaminów maturalnych w maju, 
zdawały egzamin w terminie do-
datkowym od 1 do 17 czerwca, 
natomiast tym, które nie zdały 
jednego egzaminu, a przystąpiły 
do wszystkich egzaminów obo-
wiązkowych, został wyznaczony 
termin sesji poprawkowej: egza-
minów pisemnych – 25 sierpnia, 
a egzaminów ustnych – od 24 do 
28 sierpnia. 

Tegoroczny egzamin matu-
ralny został przeprowadzony 
w dwóch formułach. Absolwen-
ci techników przystępowali do 
egzaminu w formule obowiązu-
jącej w 2014 roku, natomiast ab-
solwenci liceów ogólnokształ-
cących przystąpili do egzaminu 
w nowej formule, obowiązującej 
od 2015 roku. 

Absolwenci liceów ogólno-
kształcących oraz techników, któ-
rzy ukończyli szkołę w 2015 roku 
– a na nich się skupiamy – obo-
wiązkowo przystępowali do eg-
zaminu maturalnego: w części 
ustnej z języka polskiego oraz 
wybranego języka obcego nowo-
żytnego; w części pisemnej z ję-
zyka polskiego, matematyki oraz 
wybranego języka obcego nowo-
żytnego. 

Absolwenci liceum ogólno-
kształcącego – zgodnie z zasa-
dami przeprowadzania egzaminu 
maturalnego w nowej formule, 
obowiązującej od 2015 roku – 
obowiązkowo przystępowali rów-
nież do egzaminu maturalnego 
z wybranego przedmiotu na po-
ziomie rozszerzonym, a w przy-
padku języków obcych nowożyt-
nych – na poziomie rozszerzonym
albo dwujęzycznym. 

Należy też pamiętać, że liceali-
ści podeszli w tym roku do egza-
minu ustnego z języka polskiego 
w nowej formule – dotychczaso-

wą prezentację zastąpiła wypo-
wiedź ustna na określony temat. 
Zdający losował zadanie egzami-
nacyjne zawierające tekst kultury 
(literacki lub ikoniczny) lub po-
pularnonaukowy z zakresu wie-
dzy o języku oraz odnoszące się 
do niego polecenie. 

Uczniowie liceów, którzy pi-
sali maturę w nowej formule, 
wypadli lepiej niż absolwenci 
techników. Zdawalność matury 
w nowej formule w skali całego 
kraju oszacowano na 80%, nato-
miast zdawalność egzaminu ma-
turalnego w starej formule wy-
niosła 64%. 

W skali województwa łódzkie-
go spośród absolwentów z 2015 
roku, którzy w maju przystąpili 
do wszystkich egzaminów obo-
wiązkowych, świadectwo doj-
rzałości uzyskało 74% zdających 
(stara i nowa formuła razem). 
Spośród maturzystów około 19% 
nie zdało jednego z pięciu obo-
wiązkowych egzaminów. Te oso-
by miały prawo do zdawania tego 
egzaminu w sesji poprawkowej 
w sierpniu tego roku. 

Jaki wyłania się obraz po prze-
analizowaniu wyników tegorocz-
nych matur? Maturzystom, po-
dobnie jak w latach ubiegłych, 
najwięcej problemu sprawiła ma-
tematyka. Wypadła nieźle u ma-
turzystów piszących nową for-

mułę – zdawalność w skali kraju 
oszacowano na poziomie 82%, 
jednak matematyka wciąż po-
zostaje przedmiotem, z którym 
uczniowie liceów poradzili sobie 
najgorzej. Statystycznie absol-
wenci liceów maturę z matema-
tyki na poziomie podstawowym 
napisali na 55%, a na poziomie 
rozszerzonym: 41%. 

Jeszcze gorzej wypadł egza-
min z matematyki u uczniów pi-
szących maturę wg starej formu-
ły – czyli w technikach. Maturę 
z matematyki zaliczyło w ska-
li kraju jedynie 70% zdających. 
Średnia wyników na poziomie 
podstawowym wśród piszących 
maturę w starej formule wyniosła 
43%, a na poziomie rozszerzo-
nym – 30%. Zachęcamy do po-
równania tych danych z wynika-
mi „naszych” szkół. 

Pijarskie Lo dużo wyżej 
niż średnia krajowa 
Kolejny rok z rzędu najlepsze 

wyniki na maturze w naszym rejo-
nie uzyskali uczniowie Pijarskie-
go Liceum Ogólnokształcącego 
Królowej Pokoju w Łowiczu. 
Tegoroczni abiturienci poradzi-
li sobie jeszcze lepiej niż ich rok 
starsi koledzy. Ze wszystkich 
przedmiotów maturzyści uzyska-
li znacznie lepsze wyniki od śred-
nich krajowych. 

Szczególnie dobrze wypadły: 
matematyka na poziomie pod-
stawowym oraz rozszerzonym 
– każda o około 24 punkty % 
wyżej od średniej krajowej, bio-
logia na poziomie rozszerzonym 
– o około 19,7 punktu % wyżej, 
geografi a – o około 18,3 punk-
tu % wyżej, historia – o oko-
ło 14,2 punktu % wyżej, wiedza 
o społeczeństwie – aż o oko-
ło 38,6 punktu % wyżej, angiel-
ski na poziomie rozszerzonym 
– o około 11,5 punktu % wyżej. 
Lepiej niż w poprzednim roku 
uczniowie napisali też maturę 
z chemii, uzyskany wynik jest 
również wyższy od średniej kra-
jowej. 

Wyniki naszych szkół 
 W i Liceum Ogólnokształ-

cącym im. Józefa Chełmoń-
skiego do egzaminu maturalne-
go w roku szkolnym 2014/2015 
przystąpiło 100 uczniów, spo-
śród 101 uprawnionych. Egzami-
nu maturalnego nie zdały 3 oso-
by, z czego 2 poprawiły maturę 
w terminie sierpniowym. Zda-
walność egzaminu dojrzałości 
dla tej szkoły wnosi 99%. 

Z egzaminu maturalnego z ję-
zyka polskiego na poziomie pod-
stawowym uczniowie „Chełmoń-
skiego” uzyskali średni wynik 
73,71%. Najlepszymi wynika-

mi mogą poszczycić się Patrycja 
Dylicka – 97%, Aneta Gołębiew-
ska – 94%, Paulina Muras – 94%. 
Maturę rozszerzoną z języka pol-
skiego zdecydowało się zdawać 
10 uczniów, którzy uzyskali śred-
ni wynik 86%. Aż 2 absolwentów 
tego liceum zdobyło maksymal-
ny wynik 100% – Jagoda Ko-
strzewska oraz Julia Stępniewska. 
Niemal równie wysoki wynik – 
95% – uzyskała Paulina Miodek. 

Średni wynik z egzaminu ma-
turalnego na poziomie podsta-
wowym z matematyki dla zdają-
cych wynosi 71,42%. Z królową 
nauk poradziło sobie bezbłędnie 
aż 5 absolwentów, którzy uzyska-
li wynik 100%: Jakub Krysicki, 
Adam Muras, Joanna Rudnicka, 
Katarzyna Ścibor i Krzysztof Za-
jąc. Wynik 98% uzyskało 5 ab-
solwentów, a powyżej 90% aż 13. 
Maturę z matematyki na pozio-
mie rozszerzonym zdecydowa-
ło się zdawać 42 uczniów, którzy 
uzyskali średnią 41%. Najwyższa 
nota na świadectwie maturalnym 
z tego przedmiotu – 84% – nale-
ży do Konrada Wojciechowskie-
go. 

Język angielski na pozio-
mie podstawowym zdawało 90 
uczniów I LO, a średnia, jaką 
uzyskali, wynosi 83,69%. Aż 
4 absolwentów uzyskało mak-
symalną wynik 100% z tej czę-

ści egzaminu, a byli to Marek 
Grzejszczak, Anna Radaszkie-
wicz, Julia Stępniewska i Agata 
Trębska. Aż 11 absolwentów zdo-
było 98% wszystkich punktów, a 
29 powyżej 90%. Egzamin z języ-
ka angielskiego na poziomie roz-
szerzonym zdawało 45 uczniów, 
którzy osiągnęli średnią 67,07%. 
Najlepsze wyniki należały do: Ju-
lii Stępniewskiej – 100%, Marka 
Grzejszczaka – 96%, Joanny Rud-
nickiej – 94%. 

Język rosyjski na poziomie 
podstawowym wybrało 5 uczniów 
„Chełmońskiego”, którzy uzy-

PRZEMYSłAW 
JABłoŃSKi
dyrektor
pijarskiego LO

jesteśmy bardzo 
zadowoleni, bo to kolejny 
z rzędu rok, w którym 
mamy stuprocentową 
zdawalność. cieszy 
też, że mieliśmy rocznik 
młodzieży wyjątkowo 
ambitnej, o czym 
świadczy to, że wybierali 
po kilka przedmiotów 
dodatkowych. 
Rozmawiałem 
ostatnio z kilkorgiem 
naszych tegorocznych 
absolwentów, wszyscy 
oni dostali się na 
wymarzone studia 
na prestiżowych 
uczelniach, najczęściej 
warszawskich. dobre 
są wyniki z wszystkich 
egzaminów, szczególnie 
zaś z wiedzy 
o społeczeństwie 
i rozszerzonej 
matematyki. tutaj 
jesteśmy w czołówce, już 
nie tylko wojewódzkiej, 
ale nawet krajowej 
– o czym przekonują 
ogólnopolskie rankingi.
cieszy mnie też, że 
znacząco podnieśliśmy 
poziom z przedmiotów 
przyrodniczych, 
z których wyniki kiedyś 
nieco u nas odstawały 
od pozostałych 
przedmiotów, ale 
systematyczny progres 
sprawił, że także 
w nich jesteśmy już 
w czołówce. Nie byłoby 
tych wyników, gdyby 
nie fantastyczna praca 
wszystkich nauczycieli, 
którzy poświęcają 
się tej pracy całym 
sercem. pokazaliśmy, 
że systematyczna 
praca w dobrej, zdrowej 
atmosferze przynosi 
wymierne rezultaty. 

Procent uczniów w danej szkole, którzy zdali maturę. Wynik po egzaminach poprawkowych

źRódŁO: OpRacOwaNie wŁasNe NŁ Na pOdstawie daNych uzysKaNych z pOszczeGólNych szKóŁ

Średnia ocen z języka polskiego na poziomie podstawowym

źRódŁO: OpRacOwaNie wŁasNe NŁ Na pOdstawie daNych uzysKaNych z pOszczeGólNych szKóŁ
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skali średnią 89,20%. Najwyż-
sze noty na świadectwach matu-
ralnych z tego przedmiotu mają 
Paulina Muras – 100%, Justyna 
Golis – 96% oraz Agata Szcze-
śniak – 90%. 

Do egzaminu dojrzałości z ję-
zyka niemieckiego na poziomie 
podstawowym podeszło w roku 
szkolnym 2014/2015 5 uczniów 
tej szkoły. Uzyskali oni średni 
wynik 76,40%. Najlepiej z języ-
kiem niemieckim poradziła so-
bie Agnieszka Kutkowska, która 
zdobyła 94% wszystkich punk-
tów. 

Ponadto uczniowie I LO wy-
bierali jako dodatkowy przedmiot 
zdawany na maturze biologię, 
z której średni wynik dla tej szko-
ły wynosi 57,33%. Najwyższą 
ilość punktów procentowych – 
90 – udało się zdobyć Magdale-
nie Zawadzkiej. 

Maturę rozszerzoną z chemii 
zdawało 42 uczniów, ich średni 
wynik wynosi 61,27%. Aż 3 ab-
solwentów uzyskało 95% z tej 
części egzaminu, a byli to Adam 
Muras, Katarzyna Ścibor oraz 
Dominika Wojciechowska. Rów-
nie wysoki wynik z egzaminu 
rozszerzonego z chemii zdobyła 
Magdalena Zawadzka – 93%. 

Maturę rozszerzoną z fi zyki 
zdawało 24 uczniów, a ich śred-
nia to 43,06%. Najlepszym wy-
nik – 82% – należał do Wojcie-
cha Sobczaka. 

Geografi ę na poziomie roz-
szerzonym wybrało 22 uczniów 
tej szkoły. Ich średnia wynosi 
50,45%. Najlepszy wynik osią-
gnęła Joanna Rudnicka – 85%. 

Egzamin z historii na pozio-
mie rozszerzonym zdawało 9 
uczniów I LO, którzy osiągnęli 
średnią 49,56%. Najlepszy wy-
nik na świadectwie maturalnym 
ma Mateusz Tonderski, który 
uzyskał 64%. 

 W ii LO im. mikołaja ko-
pernika w Łowiczu uprawnio-
nych do zdawania matury było 
103 uczniów. 86 uczniów zda-
ło egzamin w pierwszym termi-
nie. Do poprawek przystąpiło 14 
uczniów, zdało je 12 z nich. Pro-
centowa zdawalność szkoły wy-
niosła 95%. 

W części z języka polskie-
go na poziomie podstawowym 
uczniowie uzyskali średnią 66,13. 
Najlepsze wyniki otrzymali: Mi-
chał Stolarczyk – 91%, Martyna 
Redzisz – 90%, Alicja Poręba – 
86% i Marta Kalińska – 86%. 

Na poziomie rozszerzonym 
średnia szkoły wyniosła 69,71%. 
Maksymalny wynik uzyskały 
Aleksandra Wojda i Magdalena 
Rząp. 

Z matematyki na poziomie 
podstawowym średnia szkoły 
wyniosła 50,41. Najlepsze wyni-
ki osiągnęli: Karolina Pietrzak – 

92%, Adrianna Słomska – 90%, 
Wojciech Szymczak – 90% i Ka-
rolina Walisiewicz – 90%.

Średnia szkoły z matematyki 
na poziomie rozszerzonym wy-
niosła 31,25%. Najlepszy wynik 
zdobyła Karolina Pietrzak – 78%.

Język angielski na pozio-
mie podstawowym zdawało 98 
uczniów, którzy uzyskali średni 
wynik 74,12. Najlepsi byli: Ilona 
Zacharzewska, Mateusz Bogusz, 
Sylwia Pięta, Karolina Walisze-
wicz,, Wojciech Szymczak, Ad-
rianna Kucińska i Michał Sto-
larczyk – wszyscy oni uzyskali 
98%. 

Poziom rozszerzony zdawa-
ło 37 osób, które uzyskały średni 
wynik 63,51. Najlepsi okazali się: 
Malwina Sobiecka – 92%, Mi-
chał Stolarczyk – 92%. Patrycja 
Kucińska – 90% i Mateusz Bo-
gusz – 90%. 

22 abiturientów zdawało bio-
logię, uzyskując średni wynik 
30,23. Najlepszym spośród nich 
był Andrzej Szczeciak – 73%.

14 osób podeszło do egzami-
nu z chemii. Ich średni wynik to 
35,12%. Najlepiej tę część napi-
sała Weronika Szczepańska, zdo-
bywając 75%.

Geografi ę zdawało 43 
uczniów, którzy uzyskali średni 
wynik 42,83%. Najlepsi w tym 
przedmiocie okazali się Aga-
ta Wielkopolan – 77% i Dawid 
Kacprzyk – 75%. 

Historię zdawało 6 osób. Ich 
średni wynik to 44,33%. Najlep-
szy był Michał Stolarczyk, zdo-
bywając 68%.

Wiedzę o społeczeństwie zda-
wało 29 uczniów, zdobywając 
średnią 26,38%. Także w tym 
przedmiocie najlepszy był Mi-
chał Stolarczyk z wynikiem 67%.

 W Pijarskim LO królowej 
Pokoju w Łowiczu do udziału 
w maturach było uprawnionych 
50 uczniów, wszyscy do niej po-

deszli i zdali w pierwszym ter-
minie. 

W języku polskim na pozio-
mie podstawowym uczniowie 
uzyskali średnią 70,49%. Naj-
lepsi byli: Piotr Głowacki – 97%, 
Damian Braszka – 90%, Adrian-
na Głowacka – 89% i Olga Zasa-
da – 87%.

Na poziomie rozszerzonym 
średni wynik szkoły to 72,63%. 
Najlepsi byli: Olga Zasada – 
100%, Piotr Parol – 95%, Tomasz 
Ptasiński – 95%, Mateusz Gaw-
roński – 90%, Adrianna Głowac-
ka – 90% i Barbara Maj – 85%.

Z matematyki na poziomie 
podstawowym abiturienci uzy-
skali średnią 79,52%. Po 100% 
zdobyli: Monika Janocha, Sabina 
Łukawska, Szymon Papierzewski 
i Igor Szczęsny. Znakomite wyni-
ki osiągnęli także: Piotr Głowac-
ki – 98%, Karina Piórkowska 
– 98%, Felicja Siekiera – 98%, 
Anna Sobolewska – 98%, Mate-
usz Gawroński – 96%, Krzysz-
tof Łabendowicz – 96%, Mariusz 
Rogowski – 96%, Krzysztof Ron-
doś – 96%, Dominika Wasiak – 

96%, Olga Zasada – 96%, Grze-
gorz Dragan – 94%, Sebastian 
Marat – 94%, Paweł Piorun – 
94%, Piotr Wójcik – 94%, Olga 
Grzegory – 92%, Patryk Kopeć 
– 92%, Filip Szcześniak – 92%, 
Rafał Uczciwek – 92%, Damian 
Braszka – 90% i Magdalena Mi-
tek – 90%.

Na poziomie rozszerzonym 
szkoła osiągnęła średnią 67,39%. 
Najlepsi w tej części egzaminu 
byli: Paweł Piorun – 96%, Igor 
Szczęsny – 92%, Rafał Uczciwek 
– 86%, Piotr Głowacki – 84%, 
Filip Szcześniak – 84% i Monika 
Janocha – 82%.

Wszyscy uczniowie w tej szko-
le wybrali język angielski. Na po-
ziomie podstawowym osiągnęli 
z niego średnią 89,12%. Najlepsi 
byli: Mateusz Gawroński – 100%, 
Michalina Jurkiewicz – 100%, 
Bartosz Komorowski – 100%, 
Sabina Łukawska – 100%, Paweł 
Piorun – 100%, Tomasz Ptasiński 
– 100%, Julia Radosz – 100%, 
Felicja Siekiera – 100%, Magda-
lena Mitek – 100%, Piotr Wójcik 
– 98%, Dominika Burda – 98%, 

Piotr Głowacki – 98%, Natalia 
Górecka – 98%, Olga Grzego-
ry – 98%, Igor Szczęsny – 98%, 
Olga Zasada – 98%, Maciej Len-
dzion – 96%, Kamila Płóciennik 
– 96%, Anna Sobolewska – 96%, 
Szymon Papierzewski – 96%, 
Damian Braszka – 94%, Ad-
rianna Głowacka – 94%, Moni-
ka Janocha – 94%, Ilona Mizio-
łek – 94%, Dorota Skura – 94%, 
Dominik Szabłowski – 94%, Do-
minika Wasiak – 94%, Anna Le-
wandowska – 92%, Karina Piór-
kowska – 92%. 

Na poziomie rozszerzonym 
średnia szkoły wyniosła 73,44%. 
Najlepsze wyniki w tej części 
osiągnęli: Tomasz Ptasiński – 
98%, Paweł Piorun – 96%, Feli-
cja Siekiera – 96%, Sabina Łu-
kawska – 94% i Piotr Wójcik 
– 92%.

Z biologii uczniowie Pijarskie-
go LO zdobyli średnio 62,36% 
punktów. Najlepsi byli: Sabina 
Łukawska – 95%, Piotr Głowac-
ki – 83% i Dorota Skura – 83%.

Średni wynik z chemii to 56%. 
Najwięcej punktów zdobyli Piotr 
Głowacki – 97% i Sabina Łukaw-
ska – 88%.

Średni wynik z geografi i to 
59,29%. Najlepsi byli Piotr Pa-
rol – 77% i Izabela Siekierska – 
72%.

Z fi zyki zdający uzyskali śred-
ni wynik 51,43%. Najlepsi byli 
Igor Szczęsny – 73% i Paweł Pio-
run – 70%.

Z wiedzy o społeczeństwie 
uczniowie uzyskali średnio 
64,70%. Najlepsi w tym przed-
miocie byli: Mateusz Gawroński 
– 95%, Magdalena Mitek – 83%, 
Piotr Parol – 75% i Michalina 
Jurkiewicz – 75%.

Średni wynik szkoły z histo-
rii to 64,20%. Największą liczbę 
punktów zdobyli: Olga Zasada – 
92%, Mateusz Gawroński – 84% 
i Tomasz Ptasiński – 82%. 

 str. 20

REnATA STAJUDA
wicedyrektor
i LO w Łowiczu 

zdawalność matury 
na poziomie 99% 
satysfakcjonuje nas, 
aczkolwiek nie ukrywamy, 
że naszym celem jest, 
żeby było to 100%. 
ubolewamy nad tym, 
że po wrześniowych 
poprawkach jednej 
z uczennic nie udało się 
zdać egzaminu 
z matematyki. trzeba 
jednak podkreślić, że 
wszyscy 3 uczniowie, 
którym na maturze 
z matematyki nie powiodło 
się w pierwszym terminie, 
uczęszczali do klasy 
humanistycznej, a jak 
wiadomo przedmiot ten 
jest dla humanistów wielką 
bolączką. Na szczęście 
dwoje z nich zaliczyło 
egzamin w terminie 
wrześniowym, a mamy 
nadzieję, że w przyszłym 
roku uda się też uczennicy, 
która w tym roku szczęścia 
miała nieco mniej. 
jesteśmy zadowoleni 
z wyników z tych 
przedmiotów, których 
średnia plasuje się 
powyżej wyniku 
wojewódzkiego 
i krajowego. jesteśmy 
dumni z uczniów, którym 
udało się zdobyć 100% 
punktów z poszczególnych 
bloków egzaminacyjnych, 
ale też z tych, którzy 
zdobyli wysokie wyniki, 
powyżej 90%. pamiętać 
należy jednak, że ilość 
punktów procentowych 
jest kwestią indywidualną, 
gdyż uczniom zależy 
na wysokich notach 
z przedmiotów, które 
stanowią przepustkę 
do dostania się na 
wymarzoną uczelnię. 
trochę mniej cieszy 
nas wynik z egzaminów 
rozszerzonych z historii 
i fi zyki. tym przedmiotom 
poświecimy więcej uwagi, 
pracując z tegorocznymi 
maturzystami. 
aczkolwiek należy 
pamiętać, że do pełni 
sukcesu potrzeba starań 
zarówno ucznia, 
jak i nauczyciela. 

Średnia ocen z matematyki na poziomie podstawowym

źRódŁO: OpRacOwaNie wŁasNe NŁ Na pOdstawie daNych uzysKaNych z pOszczeGólNych szKóŁ

Średnia ocen z języka angielskiego na poziomie podstawowym

źRódŁO: OpRacOwaNie wŁasNe NŁ Na pOdstawie daNych uzysKaNych z pOszczeGólNych szKóŁ

WŚRóD 200 nAJLEPSZYCH SZKół KRAJU

wyniki egzaminu 
maturalnego w pijarskim lO 
Królowej pokoju 
w Łowiczu pozwalają tej 
szkole porównywać się 
z czołówką wojewódzką, 
a nawet krajową. wyniki 
z wszystkim przedmiotów 
w tym roku były w tej szkole 
wyższe niż średnia krajowa. 
szczególnie dobrze wypadła 
matematyka – zarówno 
na poziomie podstawowym 
i rozszerzonym średnia 
pijarskiego lO przekraczała 
krajową o ok. 24%, a także 
wiedza o społeczeństwie 
- tutaj wynik był aż o 38,6 

punktu lepszy niż średnia 
krajowa!
przypomnijmy, 
że w prestiżowym rankingu 
perspektyw pijarskie lO 
w Łowiczu zajęło w tym roku 
194. miejsce w kraju, 
a w rankingu steM 
perspektywy (biorącym 
pod uwagę tylko przedmioty 
ścisłe) 118. miejsce. 
tegoroczne wyniki szkoły 
z matematyki na poziomie 
rozszerzonym i ws były 
drugimi najlepszymi 
w województwie łódzkim 
(!), wynik z historii 6. w 
województwie, a z fi zyki –10. 
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 zespół Szkół Ponadgim-
nazjalnych nr 1 

Uprawnionych do zdawa-
nia matury w roku szkolnym 
2014/2015 było zaledwie 42 ab-
solwentów techników przy ul. 
Podrzecznej. 36 z nich zdało 
wszystkie egzaminy w pierwszym 
terminie, do sierpniowych popra-
wek, ale bez powodzenia, przystą-
piło 5 uczniów. Zdawalność matu-
ry wyniosła 64%. 

Język polski młodzież zdawała 
tylko na poziomie podstawowym, 
uzyskana średnia to 52%. Naj-
lepsze wyniki: Tomasz Dębski – 
80%, Filip Ordowski, Dawid Ku-
ciński i Piotr Wysocki – po 61%. 

Średnia z ustnej części języka 
polskiego wyniosła 63%. Dawid 
Kuciński uzyskał maksymalną li-

czę 100% punktów, Bartosz Wy-
szogrodzki – 95%. 

Matematyka na poziomie pod-
stawowym – średnia szkoły 53%. 
Najlepsze wyniki: Marcin Łukaw-
ski i Rafał Lewański – po 80%, 
Adam Żak – 74%. Matematykę 
na poziomie rozszerzonym zda-
wało 3 uczniów, uzyskali średnią 
13,3%. Najlepszym z nich okazał 
się Tomasz Dębski, który uzyskał 
20%.   

Język angielski zdawały 23 
osoby, średnia na poziomie pod-
stawowym wyniosła 60%. Naj-
lepsze wyniki: Sebastian Sobczak 
– 95%, Filip Ordowski – 94%, 
Adrian Modzelewski – 92%. 

Angielski rozszerzony zdawały 
3 osoby, średnia przez nich uzy-
skana to 62%, najwyższy wynik 
należy do Sebastiana Sobczaka 
i wynosi 87%. 

Średnia z ustnej części języka 
angielskiego – 49,3%. Najlepsze 
wyniki: Dawid Kuciński – 97%, 
Bartosz Wyszogrodzki – 83%, 
Rafał Lewański – 80%.

Dyrektor ZSP nr 1 Dariusz Ży-
wicki powiedział nam, że w wy-
niki matury dają podstawy do 
zadowolenia, ponieważ szko-
ła uzyskała średnią na poziomie 
ogólnopolskim, a przecież przyj-
muje uczniów, których średnia 
z gimnazjum jest poniżej tego po-
ziomu. 

– Cieszą nas też wyniki z ma-
tematyki, która jest przedmiotem 
problematycznym w technikach, 
spośród łowickich techników 
mamy w tym przedmiocie drugie 
miejsce – mówi dyrektor. 

W rozmowie z nami podkre-
śla też fakt, że kilkunastu uczniów 
zdecydowało się zdawać dodat-
kowo nieobowiązkową fi zykę. 
To bardzo dużo jak na łowickie 
szkoły. Wynik, jaki uzyskali, nie 
jest wysoki, ale dla dyrektora li-
czy się fakt, że młodzież ma am-
bicje, chce się zmierzyć z fi zyką. – 
Dla ucznia technikum, przy naszej 
podstawie programowej, to jest 
bardzo trudny egzamin – mówi 
Żywicki. 

Pytany o wnioski na przyszłość 
dodaje, że trzeba będzie z ucznia-
mi więcej pracować nad językiem 
angielskim, ponieważ to właśnie 
ten przedmiot najczęściej decy-
duje o tym, czy absolwent szko-
ły przy ul. Podrzecznej uzyskuje 
maturę. 

 zSP nr 2 na Blichu
W tym roku w szkole blichow-

skiej uprawnionych do zdania 

egzaminu maturalnego było 111 
uczniów, na 117 absolwentów 
kończących naukę w 5 klasach. 
Ostatecznie do matury przystąpi-
ło 103 uczniów. 

W pierwszym terminie matu-
ry nie zdało 39 uczniów, co dało 
wynik zdawalności na poziomie 
62 %. Spośród tych uczniów 22 
miało prawo przystąpienia do eg-
zaminu poprawkowego, z cze-
go wszyscy skorzystali. Spośród 
nich zdało go 6. Dało to ostatecz-
ny wynik 70 absolwentów, któ-
rzy zdali egzamin maturalny w 
szkole w 2015 roku, to daje z ko-
lei procentową zdawalność 67%.

Egzamin z języka polskiego 
zakończył się średnią wynoszą-
cą 58%, uczniowie, którzy osią-
gnęli najlepsze wyniki to: Da-
mian Malejka – 87 %, Tomasz 
Pieniążek – 81 % i Dominik Za-
bost – 81 %. Średnia z egzami-
nu z matematyki wyniosła 45%. 
Uczniowie, którzy osiągnęli 
najlepsze wyniki to: Piotr Pie-
traszewski – 96%, Piotr Adam 
Szczepański – 94 %, Kamil Piotr 
Kacprzak– 94 %. Na poziomie 
rozszerzonym egzaminy z języ-
ka polskiego i matematyki zda-
wał jeden uczeń. 

101 uczniów zdecydowało się 
zdawać język angielski, na po-
ziomie podstawowym uzyska-
li oni średnią wynoszącą 57%. 
Najlepiej zdali ten przedmiot 
Dawid Durka, który uzyskał 100 
%, Hubert Amadeusz Borow-
ski – 99 %, Łukasz Milczarek 
– 98%. Egzamin rozszerzony 
zdecydowało się pisać poniżej 
5 uczniów, ale warto zauważyć , 
że dwóch z nich uzyskało bardzo 
dobre wyniki Dawid Durka – 91 
% i Łukasz Milczarek – 89%. 
2 uczniów zdecydowało się pi-
sać język niemiecki, na pozio-
mie podstawowym, uzyskali oni 
średnią 37%. 

 W zespole Szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 3 im. Wła-
dysława Reymonta do matury 
było uprawnionych 38 uczniów, 
wszyscy z nich do niej pode-
szli. Do terminu poprawkowe-
go podeszło 12 osób, z których 
3 zdały. Wyrażona w procentach 
zdawalność szkoły, z uwzględ-
nieniem poprawek, wynosi 
57,90%. 

W części podstawowej z języ-
ka polskiego abiturienci uzyska-
li średni wynik 57,07%. Najwię-
cej punktów zdobyły: Dominika 
Wojcz – 86% oraz Justyna Cie-

chańska – 83%. Na poziomie 
rozszerzonym średnia szkoły wy-
niosła 40%. Najlepsza była Mari-
ka Guzek, zdobywając 45%.

Z egzaminu z matematy-
ki na poziomie podstawowym 
uczniowie ZSP 3 uzyskali śred-
nio 37,37%. Najlepsza pod tym 
względem była Karolina Wojty-
siak – 86%.

Na poziomie rozszerzonym 
matematykę zdawała w tej szkole 
tylko jedna osoba, która nie prze-
kroczyła 30%.

36 osób zdawało język angiel-
ski, zaś dwie język niemiecki. 
Średnia na poziomie podstawo-
wym wyniosła 44,22% z języka 
angielskiego i 38,25% z niemiec-
kiego. Najlepsza w języku angiel-
skim była Marika Guzek – 100%, 
a w języku niemieckim Dominik 
Kupski – 39%. Na poziomie roz-
szerzonym w tej szkole zdawano 
tylko język angielski. Średni wy-
nik wynosi 80%. Najlepiej wy-
padła Marika Guzek, zdobywa-
jąc 91%. 

 W iV Liceum Ogólno-
kształcącym w zSP nr 4 
w Łowiczu do egzaminu dojrza-
łości przystąpiło 122 absolwen-
tów spośród 123 uprawnionych 
do zdawania. W pierwszym ter-
minie matury nie zdało 18 osób, 
z czego 12 udało się egzamin 
zaliczyć po sierpniowych po-
prawkach. Średnia zdawalność 
matury dla tej szkoły wynosi 
ostatecznie 95,08%. 

Z egzaminu maturalnego
z języka polskiego na pozio-
mie podstawowym uczniowie 
osiągnęli średni wynik 63,3%. 
Najwyższą notą na świadec-
twie może poszczycić się Agata 
Markowska, która uzyskała 89% 
wszystkich punktów oraz Ma-
teusz Dróżka z wynikiem 86%. 
Średni wynik z języka polskie-
go na poziomie rozszerzonym 
wynosi 68,52%. Uczniami, któ-
rzy uzyskali najlepszy wynik, 
okazali się Adrian Kwiatkowski 
z wynikiem 95% oraz Monika 
Juszczak z wynikiem 93%.

Egzamin podstawowy z ma-
tematyki uczniowie liceum 
przy ul. Kaliskiej zdali ze śred-
nią 56,05%. Maksymalną ilość 
punktów procentowych – 100 % 
– uzyskali Daria Guzek i Mateusz 
Dróżka. Równie wysokim wyni-
kiem – 98% – mogą poszczy-
cić się Mateusz Gajewski, Rafał 
Guzek i Marcel Sokół. Maturę z 
matematyki na poziomie rozsze-

rzonym uczniowie zdali ze śred-
nią 37,27%. Najwyższe wyniki 
z tego przedmiotu należą do Ma-
teusza Gajewskiego – 70,00% 
oraz Konrada Salamona – 
68,00%. 

Język angielski na poziomie 
podstawowym zdecydowało 
się zdawać 120 uczniów, którzy 
osiągnęli średni wynik 79,68%. 
Aż 4 absolwentów tej szkoły 
może się pochwalić zdobyciem 
100% punktów, a są to: Marty-
na Kostrzewa, Agata Markow-
ska, Konrad Salamon i Martyna 
Słoma. 

Egzamin maturalny z języ-
ka angielskiego na poziomie 
rozszerzonym zdawały 93 oso-

by, które osiągnęły średni wy-
nik 54,86%. Najwyższy wynik 
osiągnęła Martyna Kostrzewa 
– 94%, ale równie wysokie wy-
niki mają Katarzyna Jabłońska 
– 90%, Daria Błaszczyk – 88%, 
Adrian Kwiatkowski – 86%
i Konrad Salamon – 82%. 

Maturę z języka niemieckie-
go na poziomie podstawowym 
zdecydowała się zdawać tylko 
Julia Nowogórska, która zdoby-
ła 72%. Język niemiecki na po-
ziomie rozszerzonym zdawały 
3 osoby, które osiągnęły średni 
wynik 46%. Najwyższy wynik z 
tego przedmiotu osiągnęła Klau-
dia Wielemborek – 52%. 

Maturę z biologii na poziomie 
rozszerzonym zdecydowało się 
zdawać 21 osób, które osiągnę-
ły średnią 50%. Najlepiej z egza-
minem poradzili sobie Mariola 
Zwolińska – 85% i Marta Ku-
charska – 83%. 

Jako dodatkowy przedmiot na 
poziomie rozszerzonym chemię 
wybrało 19 uczniów, którzy osią-
gnęli średni wynik 57,54%. Naj-
wyższą notą na świadectwie doj-
rzałości z tego przedmiotu mogą 
poszczycić się Marta Kucharska 
– 98% i Aneta Graszka – 90% 
oraz Jakub Strawiak i Martyna 
Fijołek, którzy zdobyli po 85%. 

Jako dodatkowy przed-
miot zdawany na rozszerzeniu, 
51 uczniów tej szkoły wybra-
ło geografi ę. Średni wynik, jaki 
osiągnęli, to 32,03%. Najlepiej 
z egzaminem poradziła sobie 
Martyna Słoma – 72%. 

W liceum w „Ekonomiku” 
tylko 2 uczniów zdawało histo-
rię na poziomie rozszerzonym. 
Średnia, jaką uzyskali, to 57%. 
Lepszy wynik – 66% – należał 
do Adriana Celińskiego. 

Ponadto 5 uczniów jako przed-
miot zdawany na poziomie roz-
szerzonym wybrało informaty-
kę. Średni wynik, jaki osiągnęli, 
to 38,8%. Najlepiej z tym przed-
miotem poradził sobie Marcin 
Sobański, który uzyskał 60%. 

Uczniowie tej szkoły zdawali 
też na rozszerzeniu WOS. Średni 
wynik 22 uczniów, którzy pisali 
egzamin, wynosi 27,12%. Naj-
lepszy wynik – 55% – osiągnął 
Mateusz Scęcelek. 

17 uczniów zdecydowało się 
zdawać fi zykę na poziomie roz-
szerzonym, a średni wynik, jaki 
zdobyli, to 50,1%. Najlepiej z eg-
zaminem poradzili sobie: Marcin 
Sobański – 83% i Mateusz Ga-
jewski – 80%. 

MARiA TATAJ
wicedyrektor zSP 
na Blichu

wyniki końcowe 
tegorocznych matur 
oceniamy bardzo
 dobrze, maturzyści 
uzyskali zdawalność 
wyższą niż średnia 
krajowa i średnia 
wojewódzka. 
tak jest też ze średnią 
np. z matematyki. 
szczególnie cieszą nas 
wyniki uczniów, którzy 
uzyskali wysokie średnie 
z kilku przedmiotów, 
przykładem jest język 
angielski, gdzie mamy 
wynik maksymalny 
ucznia, na poziomie 
podstawowym 
i 91 % na poziomie 
rozszerzonym. 
Muszę podkreślić, 
że w uzyskanie takiego 
wyniku ogrom pracy 
włożyli także nauczyciele, 
którzy zaczęli 
przygotowywać uczniów 
już od 1 października, 
prowadząc dodatkowe 
zajęcia. Myślę, że szkoła 
może śmiało powiedzieć, 
że mimo iż jest szkołą 
zawodową, nie odbiega 
daleko poziomem 
od liceów.

Średnia ocen z poszczególnych przedmiotów na poziomie rozszerzonym dla tych szkół, w których dany przedmiot zdawało przynajmniej 5 osób

źRódŁO: OpRacOwaNie wŁasNe NŁ Na pOdstawie daNych uzysKaNych z pOszczeGólNych szKóŁ

DoRoTA URBAŃSKA
dyrektor ii LO 
w Łowiczu

wynik tegorocznej 
matury w nowej formule 
jest zadowalający - 
zdawalność wyniosła 
95%. cieszy fakt, że 
niektórzy uczniowie 
osiągnęli stuprocentowy 
wynik z wybranych przez 
siebie przedmiotów na 
poziomie rozszerzonym. 
z obowiązkowych 
przedmiotów na poziomie 
podstawowym wielu 
uczniów uzyskało wyniki 
powyżej 80%. Bardzo 
dobre wyniki osiągnęli 
uczniowie, którzy zdawali 
język angielski na 
poziomie podstawowym  
i rozszerzonym, wielu 
z nich uzyskało wynik 
powyżej 90%. Również 
bardzo dobre wyniki 
otrzymali uczniowie 
z przedmiotów 
maturalnych, które cieszą 
się dużą wybieralnością 
wśród maturzystów, 
takich jak geografi a 
czy wOs. wyniki z tych 
przedmiotów są powyżej 
średniej krajowej i dla 
OKe w Łodzi.
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 Do egzaminu maturalnego 
przystąpili wszyscy uczniowie 
z technikum w zSP nr 4 w Ło-
wiczu. W pierwszym terminie 
nie powiodło się 17 absolwentom, 
spośród których 6 udało się zdać 
maturę po sierpniowych popraw-
kach. Średnia zdawalność egza-
minu dojrzałości dla szkoły wyno-
si 85,71%.

Język polski na poziomie pod-
stawowym uczniowie technikum 
w „Ekonomiku” zdali ze śred-
nim wynikiem 64,3%. Ucznia-
mi, którzy uzyskali najlepszy wy-
nik z tego przedmiotu, okazali się 
Aleksandra Koperska – 91% oraz 
Agata Witkowska – 89%. Trochę 
gorzej wypadł egzamin z języka 
polskiego na poziomie rozszerzo-
nym, dla którego średnia wynosi 
39%. Najlepiej z egzaminem po-
radziła sobie Aleksandra Karwat, 
która zdobyła 53%. 

Kolejnym z obowiązkowych 
przedmiotów zdawanych na matu-
rze była matematyka na poziomie 
podstawowym. Po zmaganiach 
z królową nauk na poziomie pod-
stawowym średni wynik dla szko-
ły wynosi 49,71%. Egzamin ma-
turalny z matematyki na poziomie 
rozszerzonym uczniowie tej szko-
ły zdali ze średnią 25%. Najlep-
szy z matematyki w szkole okazał 

się Dawid Kossowski – zdobyw-
ca 100 % punktów z egzaminu na 
poziomie podstawowym i 56% na 
poziomie rozszerzonym. Wysokie 
wyniki z egzaminu z matematyki 
na poziomie podstawowym mieli 
też Paula Dąbrowska – 92% i Pau-
lina Białas – 90%. 

Język angielski na poziomie 
podstawowym zdecydowało się 
zdawać 82 uczniów technikum 
w „Ekonomiku”. Osiągnęli śred-
nią 63,8%. Aż 3 absolwentów 
zdobyło 100% punktów, a byli to 
Anna Olejniczak, Łukasz Bogusz, 
Bartosz Brzozowski. Niewiele do 
maksymalnego wyniku zabrakło 
Dominikowi Płusce, zdobywcy 
99% punktów. Język angielski na 
poziomie rozszerzonym zdawa-
ło 12 osób, które osiągnęły śred-
ni wynik 61,58%. Uczniowie, któ-
rzy osiągnęli najlepszy wynik, to 
Szymon Roganowski – 96%, Do-
minik Płuska – 84%, Łukasz Bo-
gusz – 80%. 

Język niemiecki na poziomie 
podstawowym zdawała tylko Ju-
lia Nowogórska, która zdobyła 
72% punktów. Maturę z języka 
niemieckiego na poziomie roz-
szerzonym zdawały 3 osoby, które 
osiągnęły średni wynik 72%. Naj-
lepszy wynik – 85% – należał do 
Dawida Kossowskiego. 

Maturę z historii na poziomie 
podstawowym zdawało 3 absol-
wentów technikum, których średni
wynik wynosi 56,33%. Najlepiej 
maturę z tego przedmiotu napisał 
Bartosz Brzozowski – 67%. 

WOS na poziomie podstawo-
wym zdawało 15 osób, średni 
wynik z tego przedmiotu wynosi 
41,73%. Najwyższą notą na świa-
dectwie maturalnym będzie mógł 
pochwalić się Radosław Mika – 
66%. 

Maturę z geografi i na poziomie 
podstawowym pisało 49 uczniów 
technikum w „Ekonomiku”, któ-
rzy uzyskali średni wynik 45,43 
%. Najlepszy wynik należał do 
Adama Banasika – 78%. Jako 
dodatkowy przedmiot zdawa-
ny na maturze na poziomie roz-
szerzonym, geografi ę wybrało 
13 uczniów tej szkoły. Uzyskali 
oni średni wynik 43,72%. Najle-
piej maturę z tego przedmiotu na 
poziomie rozszerzonym napisała 
Anna Olejniczak, która uzyskała 
65% punktów oraz Mateusz Ku-
charski, zdobywca 62% wszyst-
kich punktów. 

 zespół Szkół Centrum 
kształcenia Rolniczego 
w zduńskiej Dąbrowie

41 tegorocznych absolwen-
tów ZS w Zduńskiej Dąbrowie 
uprawnionych było do zdawania 
matury. W pierwszym terminie 
maturę pomyślnie zdało 30, do po-
prawek sierpniowych przystąpiło 10, 
a tylko 5 z nich zdało. Zdawalność 
matury z uwzględnieniem popra-
wek wyniosła więc 53,33%.

Język polski abiturienci zdawali 
tylko na poziomie podstawowym 
i wszyscy go zdali. Uzyskali śred-
nią 61,64%, a najlepiej z testem 
poradziła sobie Justyna Chojnac-
ka, która uzyskała 84%. 

Średnia z matematyki, którą 
zdawano tylko na poziomie pod-
stawowym, wyniosła 33,47%. 
Najlepszy wynik miał Michał Wa-
silewski – 70%. 

Język angielski (podstawowy) 
zdawało 29 uczniów, a ich średnia 
wyniosła 42,79%, najlepsze wyni-
ki uzyskali Adam Dałek – 94% i 
Kamil Kucharski – 91%. 

Do egzaminu z języka rosyj-
skiego (poziom podstawowy) 
przystąpiły 3 osoby, zdawalność 
46%, najwyższy wynik Eweliny 
Maciak to 46%. 

Język niemiecki zdawały 2 
uczennice, ich średnia to 54,50%, 

lepszy wynik miała Agnieszka Pa-
kuła – 64%. 

Z przedmiotów dodatkowych 
uczniowie wybierali biologię, 
średnia wyniosła 61,60% (poziom 
podstawowy). Najlepszy wynik 
miał Kamil Kucharski – 82%. 

 Liceum Ogólnokształcące 
w zdunach 

Ostatni rok działalności LO 
w Zdunach nie zapisze się złoty-
mi zgłoskami w 70-letniej historii 
szkoły. Szkołę ukończyło 19 ma-
turzystów, a 17 z nich przystąpiło 
do matury. W pierwszym termi-
nie zdało tylko 4 z nich, do popra-
wek przystąpiło 5 i 2 osoby zdały 
je pomyślnie. Zdawalność matury 
wyniosła więc, z uwzględnieniem 
poprawek, 35,2%. 

Średnia z języka polskiego na 
poziomie podstawowym wyniosła 
49,50%, matematyki – 28,71%, 
natomiast języka angielskiego – 
46,47%. 

Powyższe dane pochodzą 
z Okręgowej Komisji Egzami-
nacyjnej w Łodzi oraz Starostwa 
Powiatowego w Łowiczu. Szko-
ła została decyzją władz powiatu 
rozwiązana z dniem 31 sierpnia 
tego roku. 

 W zespole Szkół Ponad-
gimnazjalnych w Bolimowie 
absolwenci zdawali dwa rodzaje 
matur – inną dla klas licealnych, 
inną dla klas techników. 

W klasach licealnych upraw-
nionych do zdawania egzaminu 
było 41 uczniów, przystąpiło do 
niego 40, zdało 18, do egzami-
nów poprawkowych przystąpiło 
17, zdało je 10. Zdawalność koń-
cowa (uwzględniająca popraw-
ki) wyniosła 70%. Na poziomie 
podstawowym z egzaminu z języ-
ka polskiego uczniowie uzyskali 
średnią 60,51%. Najwyższa oce-
na indywidualna wyniosła 91%. 
Z egzaminu z matematyki śred-
nia zdających wyniosła 30,67%. 
najwyższa ocena indywidual-
na zaś 68%, z egzaminu z języ-
ka angielskiego uczniowie uzy-
skali średnią 64,14%, najwyższą 
średnią indywidualną uzyska-
ła Zuzanna Czechowicz – 96%, 
z egzaminu z języka niemiec-
kiego średnia wyniosła 60,9%, 

a najlepiej zdała go Wiktoria Osa-
dowska – 82%. Na poziomie roz-
szerzonym średnia z egzaminu 
z języka angielskiego wyniosła 
40,2%, a najlepiej zdała go Zu-
zanna Czechowicz - 78%, średnia 
z języka niemieckiego wyniosła 
55%, a najlepszym zdającym go 
uczniem była Zuzanna Czecho-
wicz – 62% , z egzaminu z geo-
grafi i średnia wyniosła 31,23%, 
a najlepiej zdała go Laura Zdzie-
szyńska – 60%. 

W klasach technikum upraw-
nionych do zdawania egzaminu z 
matury było 18 uczniów, przystą-
piło do niego 17, zdało 12, do eg-
zaminu poprawkowego przystąpi-
ło 4 uczniów, zdał go zaś jeden, 
zdawalność po poprawkach wy-
niosła więc 76,5%. 

Na poziomie podstawowym 
z egzaminu z języka polskie-
go uczniowie uzyskali średnią 
45,97%, najwyższa indywidualna 
ocena ucznia wyniosła 77%, z eg-
zaminu z matematyki średnia zda-
jących wyniosła 44,82%, najwyż-
sze noty uzyskał Artur Jankowski 
– 78%. Z egzaminu z języka an-
gielskiego uczniowie uzyska-
li średnią – 68,91%, najwyższą 
średnią indywidualną uzyskali 
Artur Jankowski i Paweł Popiń-
ski – po 100%, z egzaminu z języ-
ka niemieckiego średnia wyniosła 
56,82%, a najlepiej zdała go Mar-
lena Kupniewska – 70%. Średnia 
z egzaminu z geografi i wyniosła 
70,5%, a najlepiej zdał go Artur 
Jankowski – 82%. 

Na poziomie rozszerzonym 
średnia z egzaminu z języka an-
gielskiego wyniosła 92,5%, 
a najlepiej zdał go Artur Jankow-
ski – 93%. 

 W Publicznym katolickim 
Liceum Ogólnokształcącym w 
Głownie, w którym maturę pisa-
no po raz drugi w historii, zdawa-
ło ją 27 osób. Poziom zdawalności 
to 96%.

Język polski na poziomie pod-
stawowym uczniowie napisa-
li średnio na 61%, zaś na rozsze-
rzonym na 57%. Najlepszy wynik 
indywidualny to 92%. Szkoła nie 
podała nam nazwisk osób, które 
osiągnęły najwyższe wyniki.

Matematykę na poziomie pod-
stawowym uczniowie napisali 
średnio na 42%. Najlepszy wy-
nik to 84%. Na poziomie rozsze-
rzonym do egzaminu przystąpiło 
mniej niż 5 osób.

Język angielski na poziomie 
podstawowym uczniowie KLO 
napisali średnio na 74%, z kolei 
na rozszerzonym 61%. Najlepszy 
wynik z angielskiego to 90%.

Dobrze poszło uczniom z egza-
minem z języka rosyjskiego. Tu-
taj średnia na poziomie podstawo-
wym to 91%, zaś na rozszerzeniu 
71%. Najlepszy wynik indywidu-
alny to 94%. Na poziomie rozsze-
rzonym uczniowie KLO wybiera-
li również: historię (średnia 39%), 
geografi ę (średnio 43%) oraz che-
mię (średnio 66%). 

– Była to druga matura w na-
szym liceum i tak jak w ubiegłym 
roku wszyscy razem przeżywa-
liśmy, ale jednocześnie byliśmy 
pełni optymizmu – ocenia dy-
rektor KLO Bożena Skorek-Pa-
szyńska. – Uczniowie zmobi-
lizowali się przed egzaminem 
i osiągnęli wyniki na miarę swo-
ich możliwości. Jestem zadowo-
lona. Oczywiście w październiku
dokonamy dokładnej analizy ma-
tur, wyciągniemy wnioski i będzie-
my pracować nad osiągnięciem
sukcesów w przyszłym roku.

 W zespole Szkół Liceal-
no-Gimnazjalnych w Głownie 
do matury przystąpiło w tym roku 
51 uczniów. Do sesji poprawkowej 

uprawnionych było sześć osób, 
z czego czterem udało się matu-
rę zdać. Łączna zdawalność eg-
zaminu dojrzałości w 2015 roku 
to 92,2%. Czterech uczniów nie 
otrzymało świadectwa dojrzało-
ści.

Z języka polskiego na poziomie 
podstawowym uczniowie zdobyli 
średnio 58,77% możliwych punk-
tów. Nikt nie zdecydował się na 
pisanie polskiego na poziomie 
rozszerzonym.

Najlepsza osoba uzyskała wy-
nik na poziomie 80%. Niestety, 
szkoła odmówiła nam podania 
nazwisk uczniów z najwyższymi 
wynikami. Możemy jedynie ubo-
lewać nad tą decyzją obu szkół, bo 
przecie podajemy nazwiska naj-
lepszych i to szkole powinno zale-
żeć na tym, by sprawić im tę sa-
tysfakcję. 

W ZSLG maturę z matema-
tyki na poziomie podstawowym 
uczniowie napisali średnio na 
44,47% możliwych do zdobycia 
punktów. Najlepsza osoba zdoby-
ła 80%.

Wszyscy tegoroczni maturzy-
ści zdecydowali się na zdawanie 
egzaminu z języka angielskiego. 
Na poziomie podstawowym uzy-
skali oni średnio 74,98%, zaś na 
rozszerzonym 55,84%. Na pozio-
mie podstawowym najlepsza oso-
ba miała 100% punktów, na roz-
szerzonym 92%.

 W technikum w zespole 
Szkół im. R. a. Cebertowicza 
maturę zdawało w tym roku 48 
osób. Zdawalność egzaminu wy-
niosła 37,5%. 

Język polski na poziomie pod-
stawowym (tylko jedna osoba pi-
sała rozszerzenie) uczniowie ZS 
nr 1 napisali średnio na 41 %. Naj-
lepszy wynik, 80% zanotowała 
Martyna Bednarz.

W szkole pisano matematykę 
jedynie na poziomie podstawo-
wym. Średni wynik dla szkoły to 
30%. 

Język angielski na poziomie 
podstawowym uczniowie napisali 
średnio na 40%, zaś rozszerzony 
na 62%. W ZS nr 1 pisano rów-
nież język rosyjski na poziomie 
podstawowym. Średnia dla szko-
ły to 41%.

Z innych przedmiotów (brali-
śmy pod uwagę przedmioty, które 
zdawało minimum 5 osób – przyp. 
red.) największa liczba uczniów 
wybrała biologię (16 osób, średnia 
dla szkoły na poziomie podstawo-
wym 29%) i geografi ę (24 osoby, 
średnia na poziomie podstawo-
wym 31%). 

 W zespole Szkół nr 1 
w Bratoszewicach do egzami-
nu maturalnego w roku szkolnym 
2014/2015 przystąpiło 40 osób. W 
pierwszym terminie zdawały 32 
osoby, a do późniejszych popra-
wek przystępowało 9 osób. Pro-
centowa zdawalność dla szkoły z 
uwzględnieniem poprawek wy-
niosła 70%. 

Egzamin maturalny z języka 
polskiego zdali wszyscy. Pisa-
no go tu tylko na poziomie pod-
stawowym. Uczniowie uzyskali 
średnią na poziomie 52%. Naj-
lepsze wyniki z tego przedmio-
tu osiągnęli: Monika Gudaj 76% 
i Dawid Zych 76%. Matematy-
kę w Bratoszewicach zdawano 
głównie na poziomie podstawo-
wym, zdawalność z tego przed-
miotu wyniosła 70%. Dla pozio-
mu podstawowego królowej nauk 
średnia to w Bratoszewicach 
38%, najlepszy wynik osiągnę-
ła tu Monika Gudej 84%. Na po-
ziom rozszerzony z matematyki 
zdecydowała się tylko jedna oso-
ba – Paulina Łysio, która uzyska-
ła z tego egzaminu 40%. 

Maturę z języka angielskie-
go zdawało w Bratoszewicach 
20 osób, z języka rosyjskiego 
– 11 osób, a z języka niemiec-
kiego 1 osoba. Egzaminy na po-
ziomie podstawowym z tych ję-
zyków przyniosły następujące 
średnie ilości punktów: język an-
gielski 66%, język rosyjski 80%. 
Uczniowie, którzy osiągnęli naj-
lepsze wyniki, to: z języka rosyj-
skiego Jakub Plewka 100% i z ję-
zyka angielskiego Edyta Ciołek 
100%. Na poziomie rozszerzo-
nym najlepsze wyniki osiągnęli: 
z języka angielskiego Joanna Ły-
sio 54%, a z języka rosyjskiego 
Monika Gudej - 82%. 

– Młodzież naszej szkoły, jak 
co roku zdała egzamin powyżej, 
bądź na poziomie województwa/
kraju – mówi wicedyrektor szko-
ły Beata Jachurska. Uważamy, że 
zarówno język polski jak i języ-
ki obce są na wysokim poziomie. 
Matematyka w tym roku wypa-
dła dobrze, od ubiegłego roku 
nastąpił wyraźny wzrost, prawie 
o 10 punktów procentowych. 

DoRoTA 
DZiEKAnoWSKA 
dyrektor zSP 
w Bolimowie

cieszymy się z wyniku 
uczniów klas technikum, 
w naszej ocenie wypadli 
dobrze. co do liceum, 
to tegoroczne wyniki 
dowodzą, że w klasach 
tych poziom stale rośnie. 
Bardzo dobrze wypadł 
egzamin 
z języka angielskiego, 
gdzie na poziomie 
podstawowym dwóch 
uczniów uzyskało 100%. 
patrząc na uczniów klas 
zdających w tym roku, 
to uważam, że zdali oni 
egzamin zgodnie ze 
swoimi możliwościami. 
teraz przyjdzie czas na 
głębszą analizę, 
a wnioski 
wykorzystamy w czasie 
rozpoczynających się 
już przygotowań do 
kolejnego egzaminu. 

ZoFiA SZALKiEWiCZ
dyrektor zSP nr 4 
w Łowiczu 

patrząc na wyniki 
tegorocznych matur 
w naszej szkole, 
stwierdzamy że są one 
dobre. jesteśmy z nich 
zadowoleni, mimo że 
nie wszystkim uczniom 
udało się zdać egzamin 
z matematyki: jest to 6 
uczniów z liceum i 12 
uczniów z technikum. 
z liceum byli to uczniowie 
klas humanistycznych, 
dla których przedmiot 
ten jest szczególnie 
trudny. Mieliśmy też w tym 
roku dwie słabsze klasy 
technikum. chcemy jednak 
podkreślić, że zdawalność 
w liceum jest wyższa, 
a w technikum 
zdecydowanie wyższa niż 
średnia krajowa 
i wojewódzka. wyższe od 
średniej krajowej 
i wojewódzkiej były też 
wyniki z egzaminów 
maturalnych 
z przedmiotów: w liceum 
– język angielski poziom 
podstawowy i rozszerzony, 
język niemiecki poziom 
podstawowy, matematyka 
poziom podst., biologia 
poziom roz., chemia 
poziom rozszerzony, fi zyka 
i astronomia poziom 
rozszerzony, wOs poziom 
rozszerzony, historia 
poziom rozszerzony, 
a w technikum na poziomie 
podstawowym: język 
polski, język angielski, 
matematyka, biologia, 
fi zyka i astronomia, historia, 
wOs. szczególnie cieszą 
też wyniki indywidualne 
niektórych naszych 
uczniów, którzy uzyskali 
maksymalną lub zbliżoną 
do maksymalnej ilość 
punktów.

STAniSłAW 
KoSMoWSKi
dyrektor zespołu Szkół 
CkR im. J. Dziubińskiej 
w zduńskiej Dąbrowie 

dla nauczycieli naszej 
szkoły wyniki tegorocznych 
matur nie są zadowalające, 
ponieważ osiągnięte 
wyniki zeszły poniżej 
średniej wojewódzkiej 
i ogólnopolskiej. w tym 
roku gorsze niż w latach 
ubiegłych okazały się 
osiągnięcia uczniów 
z matematyki, co było 
wielkim zaskoczeniem. 
spodziewaliśmy się, że nie 
będzie sukcesu z języka 
rosyjskiego, do którego 
przystąpiły trzy uczennice 
i nie uzyskały pozytywnego 
wyniku, ponieważ 
w szkole nie uczymy tego 
języka, a bazowanie na 
umiejętnościach 
z gimnazjum i ewentualne 
samokształcenie to trochę 
za mało. sukces na 
egzaminach maturalnych 
zależy nie tylko od pracy 
nauczyciela, ale również 
od wysiłku, jaki wkładają 
uczniowie oraz od ich 
możliwości intelektualnych. 
w tym roku  
mieliśmy bardzo 
zróżnicowane klasy, 
o których wiedzieliśmy że 
mogą mieć problemy ze 
zdaniem matury. dla nas 
najważniejszym jest fakt, 
że uczniowie, na których 
liczyliśmy i widzieliśmy, jak 
pracowali, przygotowując 
się do matury, zdali 
egzamin i mają otwartą 
drogę do dalszej edukacji. 
jesteśmy zadowoleni, że 
uczniowie uzyskali 100% 
zdawalność z języka 
polskiego. Natomiast ci, 
którym się nie powiodło, 
będą mogli poprawiać 
egzamin w przyszłym 
roku, o ile będzie im 
zależało na zdaniu 
egzaminu maturalnego, 
bo dla większości naszych 
uczniów liczą się egzaminy 
zawodowe. 
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ReKlaMa

 mieczysław Dylik
   (1935-2015) 

Nauczyciel, wychowawca 
młodzieży, popularyzator 
sportu, prawdziwy 
społecznik, wieloletni 
dyrektor szkoły 
podstawowej nr 1, prezes 
głowieńskiego koła 
stowarzyszenia Rodzin 
Katolickich prowadzącego 
przy parafi i św. jakuba 
w Głownie stołówkę 
społeczną. przewodniczył 
też Oddziałowej sekcji 
emerytów i Rencistów 
zNp w Głownie, 
był wiceprezesem 
stowarzyszenia „senior”, 
należał do towarzystwa 
przyjaciół Miasta Głowna. 
Był odznaczony tytułem 
honorowym „zasłużonego 
dla Miasta Głowna”. 
w pamięci przyjaciół, 
współpracowników, 
wychowanków, uczniów 
i podopiecznych pozostanie 
człowiekiem wyjątkowym, 
którego cechowała 
wrażliwość na krzywdę 
innych osób i gotowość
do niesienia im pomocy,
a także wiedza, kompetencja 
i wielka życzliwość. 
Mieczysław dylik zmarł
7 lica 2015 r. w wieku 80 lat.

Wraz ze śmiercią Mieczysława Dylika w lipcu br. 
Głowno straciło wyjątkowego człowieka, 
odznaczonego tytułem Zasłużonego dla Miasta 
oświatowca i społecznika o wielkiej wrażliwości 
i potrzebie działania na rzecz innych.

dokończenie z nr 41

W 1962 roku znalazł się w gro-
nie założycieli Głowieńskiego 
Ogniska Towarzystwa Krzewie-
nia Kultury Fizycznej (dziś TKKF 
„Expandor”), w którym powsta-
ły sekcje: kulturystyki, piłki ręcz-
nej i siatkówki. Przez pierwsze lata 
ognisko działało bardzo prężnie, 
ale w połowie lat 70-tych inicja-
tywa przygasła. Zachęcony przez 
Mieczysława Dylika reaktywował 
ją w 1986 roku Eligiusz Zieliński – 
obecny prezes „Expandora”. 

Zawodnicy – podopieczni Mie-
czysława Dylika – osiągali sukce-
sy nie tylko na arenie miasta i ów-
czesnego powiatu łowickiego, ale
i na szczeblu wojewódzkim i ogól-
nopolskim.

– Nie chodziło tu jedynie o wy-
niki sportowe. Ci młodzi ludzie 
kształtowali tu swoje charaktery
i postawy życiowe. Teraz miło cza-
sem usłyszeć od już pięćdziesię-
cioletniego mężczyzny, jednego
z wychowanków pana Mieczysła-
wa, słowa: „Pan Dylik wyprowa-
dził mnie na człowieka” – wspo-
mina Maria Jakiel i przyznaje, 
że sama, jako uczennica SP1 nie 
była szczególnie zapaloną sport-
smenką. Pan Dylik był jednak bar-
dzo wyrozumiały i oceniał chęci 
uczniów, a nie tylko rzeczywiste 
osiągnięcia, dzięki czemu zjedny-
wał sobie szacunek i przywiąza-
nie nie tylko najbardziej usporto-
wionych wychowanków. Problem 
zwolnień z wf wtedy nie istniał. 
W swoich notatkach po latach pi-
sał: „Pamiętam dobrze pierwsze 
zawody kolarskie, jakie zorganizo-
wałem dla uczniów klas starszych 
na trasie Głowno – Wola Zbrożko-
wa – Głowno. W zawodach wzięło 
udział 50 zawodników. Nagrodzo-
no najlepszych, ale też największe-
go pechowca (miał 15 defektów ro-
weru!) – dziś profesora Akademii 
Wychowania Fizycznego w War-
szawie, członka i działacza Ko-

mitetu Olimpijskiego”. Jak pod-
powiada nam Eligiusz Zieliński
z TKKF-u, chodziło o Krzysztofa 
Zuchorę. 

Kiedy po wielu latach Maria Ja-
kiel sama została dyrektorką Szko-
ły Podstawowej nr 1 w Głownie, 
zapraszała na uroczystości eme-
rytowanych nauczycieli, którym 
wręczano kwiaty. Mieczysław Dy-
lik ujął ją wówczas tym, że zabie-
rał kwiaty dla nieobecnych i rozno-
sił im je do domów. Innym razem, 
na wycieczce seniorów, sam będąc 
już dość słabego zdrowia, pomagał 
wysiadać starszym nauczycielkom 
z autokaru. Taki był – zawsze pa-
miętający o innych. 

Pedagog z powołania
Już w trakcie pracy w szko-

le, w 1955 r., pan Dylik otrzymał 
wezwanie do odbycia obowiązko-
wej służby wojskowej w jednostce
w Przemyślu. Bał się, bo wcze-
śniej jego najstarszy brat w niewy-
jaśnionych okolicznościach zginął 
podczas odbywania służby. Chcąc, 
nie chcąc – do wojska trzeba było 
iść. Młodego nauczyciela odpro-
wadzała na pociąg do Łowicza 
gromada uczniów, tak dużą cie-
szył się ich sympatią. W następ-
nych miesiącach dali jej wyraz, za-
sypując żołnierza ogromną ilością 
listów i kartek pocztowych.

„Te listy i kartki, które otrzy-
mywałem od dzieci (...) wzbudzi-
ły wśród przełożonych i kolegów 
żołnierzy zainteresowanie moją 
skromną osobą. W bardzo krótkim 
czasie zostałem służbowo przenie-
siony do Warszawy. W stolicy pra-
cowałem w kancelarii jednostki 
(...). Przygotowywano mnie do no-
wej drogi życiowej – kariery woj-
skowej. Zrezygnowałem z niej, nie 
widziałem siebie w roli zawodo-
wego żołnierza. Pomogło mi wte-
dy zarządzenie, na mocy którego 
odbywający służbę wojskową na-
uczyciele byli zwalniani z wojska 
na rzecz pracy z dziećmi w szko-

le” – zapisał Mieczysław Dylik
we wspomnieniach. 

Po powrocie z wojska nie raz 
bawił wychowanków i kolegów 
żołnierskimi anegdotami, bo – co 
podkreślają nasi rozmówcy – miał 
poczucie humoru i talent do snucia 
opowieści. Wśród uczniów i pod-
władnych cieszył się wielkim au-
torytetem, bynajmniej nie dlatego, 
że był groźny, ale dlatego, że posia-
dał taką umiejętność pracy z ludź-
mi, że w zasadzie nie potrafi ono 
mu odmówić. Wysłuchiwał argu-
mentów wszystkich stron, nie wy-
snuwał pochopnych wniosków, ni-
kogo nie przekreślał, a w trudnych 
sytuacjach dopytywał, szukał in-
nowacyjnych rozwiązań. 

Marzena Kowalska, dziś sze-
fowa ZNP w Głownie, wspomi-
na, że jako uczennica kierowanej 
przez Mieczysława Dylika „Je-
dynki” także miała okazję zetknąć 
się z jego talentem pedagogicz-
nym. Kiedy raz z jakiegoś powodu 
została wysłana przez wychowaw-
cę do dyrektora, ten nie krzyczał
na nią, nie strofował, tylko skłonił 
do refl eksji i starał się naprowa-
dzić ją na to, żeby poszła i prze-
prosiła nauczyciela. Kiedy nie 
chciała tego zrobić, dyrektor Dy-
lik powiedział: „To ja pójdę i prze-
proszę za Ciebie”, na co uczennica 
stwierdziła, że w takim wypad-
ku, to już lepiej ona sama to zrobi.
W późniejszych latach, w struktu-
rze związkowej, współpraca Ma-
rzeny Kowalskiej z Mieczysławem 
Dylikiem układała się doskonale. 

Wychowawczego wpływu Mie-
czysława Dylika na uczniów nie 
dałoby się zamknąć w tak jedno-
znacznych określeniach jak: „wy-
magający”, „surowy” lub „ła-
godny”. Na pewno posiadał on 
zdolność uważnej obserwacji każ-
dego ucznia i intuicyjnego dosto-
sowywania do niego takiej meto-
dy, która okazywała się skuteczna. 
Ktoś po rozmowie z nim zaczął 
uprawiać sport, ktoś inny, odpo-
wiednio zmotywowany, wyrwał 
się z patologii i biedy, ktoś poszedł 
na studia, chociaż wcześniej tego 
nie planował, wielu zaangażowało 
się w działalność społeczną... 

– Kolega Miecio, czyli Mie-
czysław Dylik, był moim wycho-
wawcą przez trzy lata, od V do VII 
klasy szkoły podstawowej. Uczył 
mnie wychowania fi zycznego
i matematyki, którą – jako umysł 
ścisły – bardzo lubiłam. Organi-
zował nam rozmaite zajęcia poza-
lekcyjne: piłkę siatkową, ręczną, 
tenis. Zaszczepił we mnie spo-
łecznikostwo, bo sam robił bardzo 
wiele dla innych – opowiada Zo-
fi a Ogórek, emerytowana nauczy-
cielka chemii, a obecnie prezeska 
Seniora i członkini zarządu Sekcji 
EiR ZNP. 

Tadeusz Łukaszewski, emeryto-
wany nauczyciel fi zyki i dyrektor 
SP nr 2, obecny wiceprezes Sekcji 
EiR ZNP opowiada z kolei: – Ra-
zem z żoną, z pochodzenia głow-
nianką, po sześciu latach pracy
na wsi, w podłowickim Kocierze-
wie, bardzo staraliśmy się o prze-
niesienie do Głowna. Żona była 
wychowanką pana Dylika, popro-
siliśmy więc go o pomoc. Skutek 
był pozytywny, żona wkrótce zna-
lazła zatrudnienie w „Jedynce”,

Mieczysław Dylik (1935-2015) cz. II 28 września: stanisław 
szadkowski, l.89; Maria Korczak, 
l.81, Łowicz; Mirosław ledzion, l.71, 
Głowno.

 29 września: elżbieta wojtysiak, 
l.67; Marian jędrzejczak, l.61, 
stryków.

 1 października: jadwiga 
wojciechowska, l.89, stryków.

 2 października: zofia wanda 
Bogusz, l.66; Bożena danhofer, l.76.

 3 października: Grażyna 
dzięgiel, l.65, Łowicz; wiktoria 
waracka, l.83.

 4 października: Barbara 

Górczyńska, l.54; janina Kucharska, 
l.88; wiktoria Frątczak, l.79, 
Kiernozia; Krzysztof Malejka, l.51, 
Brodne towarzystwo.

 5 października: eugeniusz 
słomiany, l.92; Marianna 
Kaźmierczak, l.102; Mirosław 
winiecki, l.59, Natolin Kiernozki; 
andrzej Nossowski, l.61, Głowno.

 6 października: aniela Graczyk, 
l.76, Łowicz.

 9 października: jacek czubiak, 
l.51, Głowno.

 10 października: stanisław 
Grzelak, l.79, Głowno

zielkowice | akcja „Bezpieczna kobieta” 

Bezpiecznie też na wsiach
Koło Gospodyń Wiejskich 

w Zielkowicach zaprasza członki-
nie KGW z Zielkowic, Placencji 
i Parmy oraz inne mieszkanki tych 
wsi na warsztaty z samoobrony, 
w ramach akcji „Bezpieczna ko-
bieta... nawet na końcu świata”, 
które poprowadzi Kamil Sobol, 
jutro, 16 października, o 17.00, 
w sali Domu Ludowego w Zielko-
wicach. Akcję prowadzoną przez 
Łowicką Akademię Sportu zaty-
tułowano „Bezpieczna kobieta... 
nawet na końcu świata”, gdyż po 
sukcesie, jaki odniosła w Łowiczu, 
tym razem zagości w mniejszej 
miejscowości. – Zdecydowaliśmy 

się prowadzić zajęcia w Zielkowi-
cach, gdyż wiemy, że kobiety pew-
niej czują się na swoim „podwór-
ku” – mówi Kamil Sobol. 

Inicjatywa wyszła od Mar-
ty Podrażki, która, choć nie nale-
ży do żadnego KGW, często pełni 
rolę koordynatora przy organizacji 
różnych imprez. – Pomyślałam, że 
panie z KGW zawsze dają coś od 
siebie: swoimi występami uświet-
niają uroczystości, przygotowu-
ją pyszne dania i dlatego warto 
zorganizować coś z myślą tylko 
o nich – wyjaśnia. 

Na zajęcia zapisało się już po-
nad 40 pań.  aa 

Rzut Okiem | Na szlaKu jp ii

Dzieci z Przedszkola integracyjnego nr 10 „Pod Świerkami” 
odwiedziły izbę patrona w zespole szkół z Oddziałami integracyjnymi im. 
jana pawła ii w Łowiczu. dzieci z grup starszych poznały historię 
Karola wojtyły, zobaczyły szkolną ekspozycję zdjęć oraz zapoznały się 
z pomieszczeniem, gdzie jan paweł ii przebywał przed i po mszy świętej, 
którą odprawił w Łowiczu. w izbie patrona dzieci zostawiły na pamiątkę 
własnoręcznie wykonaną pracę plastyczną i dyplom z podziękowaniem. tb
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a ja w „Czwórce”. To była dla 
nas zupełnie fantastyczna wiado-
mość! W 1980 r. zostałem dyrek-
torem Szkoły Podstawowej nr 2 w 
Głownie i od 1983 r. roku byłem 
podwładnym Mieczysława Dy-
lika, wówczas inspektora oświa-
ty. Przychodził do nas na kontro-
le, wizytacje, zawsze był bardzo 
rzetelny i życzliwy. Kiedy w 1999 
r. sam przeszedłem na emerytu-
rę, spotkaliśmy się po raz trzeci – 
w Sekcji Emerytów i Rencistów 
ZNP. Od 2002 r. blisko współpra-
cowałem z nim w zarządzie i kie-
dykolwiek byśmy nie rozmawiali, 
to zawsze interesował się tym, co 
dzieje się u emerytów z podległych 
nam rejonów, w jakiej są kondycji, 
czy ktoś nie potrzebuje pomocy. 
Za jego przyczyną pielęgnowano 
groby nauczycieli na cmentarzu. 

Tadeusz Łukaszewski zwra-
ca też uwagę na to, jak doskonałe 
i wszechstronne przygotowanie 
do zawodu nauczycielskiego da-
wały Licea Pedagogiczne – takie, 
jakie w 1953 r. ukończył właśnie 
Mieczysław Dylik, a potem on 
sam, w ostatnim roku funkcjono-
wania tych szkół. 

Takim go zapamiętamy
Zawsze uczynny, pomocny, 

a przy tym radosny, pełen optymi-
zmu, a zarazem skromny i przy-
jazny Mieczysław Dylik realizo-
wał się w pracy samorządowej 
i społecznej w szeregu organizacji. 
Oprócz tych już wymienionych, 
działał także w: Lidze Ochrony 
Przyrody, Towarzystwie Przyja-
ciół miasta Głowna, Powszechnej 
Spółdzielni Spożywców „Nadzie-
ja” w Głownie (gdzie od ponad 40 
lat zasiadał w Radzie Nadzorczej, 
a od 2003 r. pełnił funkcję jej prze-
wodniczącego). W pamięci wielu 
głownian zapisał się jako człowiek 
szlachetny i wrażliwy. Dla najbliż-
szych był kochającym mężem, tro-
skliwym ojcem i dziadkiem, dla 
wielu – po prostu – Mieciem, ich 
serdecznym przyjacielem i kolegą. 

W uznaniu licznych zasług 
w pracy zawodowej, działalności 
związkowej oraz społecznej, Mie-
czysław Dylik został odznaczo-
ny: krzyżem Kawalerskim Orderu 
Odrodzenia Polski, Medalem Ko-
misji Edukacji Narodowej, Złotym 
Krzyżem Zasługi, Złotą Odznaką 
Związku Nauczycielstwa Polskie-
go oraz Odznaką za pięćdziesię-
cioletnią przynależność do ZNP. 
W 2004 r. decyzją Rady Miejskiej 
został mu nadany honorowy tytuł 
Zasłużonego dla Miasta Głowna.

Był aktywny do końca 
– Jeszcze dwa tygodnie przed 

śmiercią Mieczysław Dylik brał 
udział w ogólnopolskich ob-
chodach 110 rocznicy powsta-
nia Związku Nauczycielstwa Pol-
skiego w Pilaszkowie, następnie 
uczestniczył w wyjazdowym 
szkoleniu Okręgowej Sekcji Eme-
rytów i Rencistów ZNP w Kudo-
wie Zdroju, a 3 lipca spotkał się 
z nami na zebraniu podsumowu-
jącym tegoroczną pracę zarządu 
SEiR – relacjonuje Maria Jakiel 
i dodaje: – Osiemdziesięciu lat ży-
cia, w tym ponad sześćdziesięciu 
lat bogatej działalności naszego 
kolegi, nie sposób ukazać w tym 
wspomnieniu, ale z pewnością 
każdy z nas ma jakiś obraz z nim 
związany, który pozostanie z nami 
na zawsze.

Mieczysław Dylik zmarł 7 lipca 
w szpitalu w Łowiczu, dokładnie 
w chwili, gdy w kościele św. Jaku-
ba w jego intencji odprawiana była 
msza św., a wierni odmawiali mo-
dlitwę „Ojcze nasz”. Zmarły zo-
stał pochowany na cmentarzu pa-
rafialnym przy ul. Rynkowskiego 
w Głownie.

elżbieta Woldan-Romanowicz

Łowicz | Obchody Światowego dnia walki z cukrzycą

Bożena Górczyńska szefową 
diabetyków w województwie 
Zarząd Miejsko-Powiatowego Koła Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków 
w Łowiczu, w środę, 7 października, w sali kinowej Łowickiego Ośrodka 
Kultury, zorganizował obchody Dnia Diabetyka z okazji Światowego Dnia 
Walki z Cukrzycą. Była to uroczystość szczególna dla pełniącej funkcję 
prezesa łowickiego koła diabetyków, Bożeny Górczyńskiej, gdyż w trakcie 
jej trwania przekazano informację o jej awansie. 

Zaproszonych gości przywitał 
zaprzyjaźniony z łowickim kołem 
diabetyków chór Klubu Seniora 
„Radość”. Na widowni zasiedli 
diabetycy, członkowie ich rodzin 
oraz sympatycy, a także przedsta-
wiciele władz miasta i powiatu. 

Podczas spotkania liczne gra-
tulacje odbierała prezes łowickie-
go koła, Bożena Górczyńska, któ-
ra podczas ostatniego walnego 
zgromadzenia członków została 
jednogłośnie wybrana prezesem 
Polskiego Stowarzyszenia Diabe-
tyków Oddziału Wojewódzkiego 
w Łodzi. 

– Nie jest to dla mnie dużym 
zaskoczeniem, gdyż o nominacji 
wiedziałam od dawna – wyznaje 
Bożena Górczyńska. – Moja rola 
w zarządzie wojewódzkim będzie 
polegała na załatwianiu spraw kół 
zrzeszonych w obrębie wojewódz-
twa łódzkiego, a jest ich obecnie 
12. Generalnie nasze stowarzy-
szenie skupia osoby z cukrzycą 
typu 2, tzw. starczą, ale od kilku 
lat obserwujemy, że na tę chorobę 
cierpią też ludzie młodzi. Głów-
ną przyczyną jest brak aktywności 
ruchowej, otyłość i nieprawidło-
we odżywianie. Będziemy stara-
li się pozyskać pieniądze na dzia-
łalność edukacyjną i integracyjną 
naszego stowarzyszenia. Tak jak 
do tej pory, zamierzamy organizo-
wać spotkania, również z lekarza-
mi, wyjazdy oraz prelekcje – za-

powiada Górczyńska w rozmowie 
z NŁ. 

Utwór zatytułowany „Życie 
wierszem pisane” zadedykowa-
ła szefowej łowickich, a od teraz 
i wojewódzkich diabetyków, 
członkini Klubu Seniora „Ra-
dość” Krystyna Kopeć. Ale cie-
płych słów nie szczędziła też sze-
fowa łowickich seniorów: – Nie 
od dziś wiadomo, że klub współ-
pracuje ze stowarzyszeniem. 
Dla moich seniorów jest pani 
wielkim autorytetem. Bożenko... 
nie zapominaj o nas w tej Łodzi, 
żeby coś i dla Łowicza zostało – 
żartowała Anna Bieguszewska. 

30 lat dzielnej walki  
z chorobą 
Mimo iż łowickie stowarzy-

szenie jest dosyć młode, to zrze-
sza w swoich szeregach dwóch 
członków, którzy z cukrzycą zma-
gają się już ponad 30 lat. Meda-
le „za zwycięstwo z cukrzycą”, 
z rąk Bożeny Górczyńskiej, bur-
mistrza Krzysztofa Kalińskiego 
oraz członka wojewódzkiej rady 
nadzorczej diabetyków Jerzego 
Szczęsnego, odebrali Andrzej Ga-
winek i Stanisław Klimkiewicz. 

Porozmawiajmy  
o cukrzycy 
Sekretarz łowickiego koła dia-

betyków, Henryka Kubica, po-
informowała, że stowarzyszenie 

liczy 73 aktywnych członków, 
podczas gdy w powiecie łowickim 
jest zarejestrowanych ponad 2.400 
osób chorujących na cukrzycę. 
– Chorzy na cukrzycę to zwykle 
osoby starsze i jeśli nie mają sa-
mochodu, nie mogą uczestniczyć 
w naszych spotkaniach – upatry-
wała przyczyn absencji niektórych 
diabetyków. 

Przypomniała też, że spotkania 
łowickich diabetyków odbywają 
się w każdą drugą środę miesiąca 
w sali ślubów Urzędu Stanu Cy-
wilnego w Łowiczu. 

– Choruję na cukrzycę typu 2. 
Moja choroba nie utrudnia mi ży-
cia, gdyż staram się przestrzegać 
zaleceń lekarza: nie jadam tłu-
stych dań, ograniczam słodycze 

i staram się nie dopuścić do oty-
łości. Nasze spotkania są bardzo 
potrzebne, gdyż na nich wymie-
niamy się doświadczeniami – mó-
wiła NŁ Jadwiga Pach z Łowicza, 
która jest członkiem Koła Polskie-
go Stowarzyszenia Diabetyków 
w Łowiczu. 

W dalszej części spotkania wy-
kład nt. „Choroby oczu a cukrzy-
ca” wygłosił lekarz okulista ze 
zgierskiego szpitala, dr Tomasz 
Grędys, a w części artystycznej 
wystąpił chór „Speranza” działa-

jący przy Młodzieżowym Domu 
Kultury w Kutnie. Nie zbrakło 
też „poczęstunku cukrzycowego” 
w postaci batonika. 

Światowy Dzień Walki z Cu-
krzycą to ogólnoświatowa akcja 
poświęcona tematowi cukrzy-
cy, obchodzona w Łowiczu już 
po raz dziewiąty. Głównym ce-
lem akcji jest zwiększenie w spo-
łeczeństwie świadomości odno-
śnie przyczyn, objawów, sposobu 
leczenia i powikłań związanych 
z cukrzycą.  aa 

Bożena Górczyńska podczas uroczystości została hojnie obdarowana 
kwiatami. przedstawiciele instytucji, z którymi współpracuje stowarzyszenie, 
kierowali pod jej adresem wiele ciepłych słów, życzeń i podziękowań.

Od kilku lat 
obserwujemy, że 
na tę chorobę cierpią 
też ludzie młodzi. 
Główną przyczyną 
jest brak aktywności 
ruchowej, otyłość 
i nieprawidłowe 
odżywianie.
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Gmina zduny | Świętowano złote Gody

Dochowali małżeńskiej przysięgi
16 małżeństw 
z gminy Zduny 
zostało odznaczonych 
przez prezydenta RP 
medalem  
„Za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie”. 

Połowa z nich wzięła udział  
w uroczystości wręczenia medali, 
która odbyła się w Domu Kultury 
w Zdunach 9 października. Meda-
le wręczyli im wójt gminy Zduny 
Jarosław Kwiatkowski i członek 
Zarządu Województwa Łódzkie-
go Paweł Bejda. 

Osoby, które ze względu na 
problemy ze zdrowiem nie mo-
gły przyjechać, delegacja z Urzę-
du Gminy odwiedziła w ich do-
mach. 

Medale otrzymali: Marian  
i Krystyna Trafalscy z Bąko-
wa Górnego, Marian i Marianna 
Gawrońscy z Wierznowic, Ma-
rian i Marianna Nowakowscy ze 
Złakowa Kościelnego, Julian-
na i Henryk Cłapińscy ze Stru-
gienic, Lucyna i Tadeusz Dubiel 
ze Złakowa Kościelnego, Danuta  
i Wacław Jarota z Bąkowa Górne-
go, Genowefa i Leszek Sebasty-

an z Jackowic, Genowefa i Lech 
Woźniak z Rząśna, Maria i Ma-
rian Kawka ze Złakowa Borowe-
go, Stanisława i Stanisław Łysio 
ze Złakowa Kościelnego, Geno-
wefa i Henryk Bogusz z Łaźnik, 
Barbara i Tadeusz Malejka z Dą-
browy, Krystyna i Jan Charążka  
z Bąkowa Dolnego, Lucyna i Sta-
nisław Jaros z Bogorii Górnej, 

Genowefa i Tadeusz Wrona ze 
Złakowa Kościelnego, Barbara  
i Tadeusz Roszewscy z Jackowic. 

Na jubilatów, którzy mogli 
przyjechać na uroczystość do 
Zdun, czekało dużo atrakcji. Po-
witała ich kierownik USC, Ewa 
Szkopiak, która mówiła o trwa-
łości małżeństwa, które jest waż-
ną wartością. Wysłuchali okolicz-

nościowych przemówień wójta 
i Pawła Bejdy. Zabrzmiał Marsz 
Mendelsona odtworzony z nagra-
nia, Ave Maria zagrała na flecie 
Marta Czerwińska, na żywo śpie-
wała wnuczka państwa Roszew-
skich Katarzyna Deptuła i Ze-
spół wokalny Seniorów „Wrzos”. 
Jubilaci otrzymali kwiaty, upo-
minki od Biblioteki i Domu Kul-
tury, wraz z gośćmi wznieśli to-
ast lampką szampana, potem był 
słodki poczęstunek i czas na roz-
mowy. 

Lojalność, wierność  
i szacunek są ważne 
– Była równowaga w tym, kto 

ma rządzić. Inaczej tyle lat byśmy 
nie wytrzymali. Żyjemy pięknie, 
życzliwie i zgodnie – powiedzie-
li nam zgodnie Barbara i Tade-
usz Roszewscy, którzy całe ży-
cie mieszkają w Jackowicach. 
Ślub kościelny brali w czerwcu 
1965 roku w Zdunach, cywilny  
– 2 miesiące wcześniej. W tym 
roku, gdy oni obchodzą Złote 
Gody, ich syn z żoną obchodzili 
Srebrne Gody, a wnuczek założył 
rodzinę. 

Doczekali się 2 dzieci i 3 wnu-
cząt. Pani Barbara pracowała jako 
nauczycielka języka polskiego  
w szkole w Zdunach. Jej mąż na-
prawiał sprzęt RTV – przez 30 
lat w łowickim Zurcie, a potem 
przez 20 lat prowadząc własną 
działalność. 

Gdy zapytaliśmy ich, co we 
wspólnym życiu jest najważniej-
sze, pani Barbara wymieniła: 
wierność, lojalność i szacunek,  
a mąż dodał: uczciwość, która jest 
w słowach małżeńskiej przysięgi. 

Teraz to już nie  
wypada się kłócić
Genowefa i Tadeusz Wrona 

mieszkają całe życie w Złakowie 
Kościelnym, skąd oboje pocho-
dzą. Poznali się jeszcze w szkole. 
Ślub kościelny brali 16 maja 1965 
roku, cywilny – 3 tygodnie wcze-
śniej w Chąśnie, jak mówią – jesz-
cze przed zapowiedziami. 

Małżeństwo całe życie praco-
wało w gospodarstwie, które mia-
ło 15 hektarów. Dzieci rozjechały 
się po świecie, nikt z nich nie miał 
miłości do ziemi tak dużej jak ro-
dzice. 

W rozmowie z nami przyzna-
ją, że biorąc ślub nie przyszło im 
do głowy, że przeżyją pół wieku, 
bo nikt młody nie myśli o tym, co 
będzie robił za 50 lat. Mają jednak 
przekonanie, że czas ten przeży-
li nie najgorzej. – Nie ma się co 
skarżyć, ale wiadomo, że w życiu 
są górki i dołki – mówi pani Ge-
nowefa. – Czasem mówią, że ży-
cie podobne jest do róży, która ma 
piękny kwiat, ale ma też i kolce  
– dodaje. Teraz małżonkowie żar-
tują, że nawet gdyby chcieli się 
kłócić, tak jak np. politycy, to im 
już po prostu nie wypada...  mwk 

Jubilaci, którzy przybyli na uroczystość, byli uśmiechnięci  
i wzruszeni. ponieważ wiele osób robiło zdjęcia, to komentowali, że warto 
było przeżyć tyle lat, aby doczekać się takiej sesji fotograficznej. 
Na zdjęciu danuta i wacław jarota z Bąkowa Górnego. 
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Aktualności

Łowicz | dzień papieski

Recytowała młodzież z całej diecezji
Diecezjalny Konkurs Recyta-

torski i Chrześcijańskiej Poezji 
Śpiewanej z udziałem młodzieży 
z całej diecezji łowickiej organizo-
wany w ramach Dnia Papieskiego 
rozpoczął się o godz. 9. w sali przy 
kościele Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy na Korabce. Wiersze re-
cytowały i śpiewały poezję łącznie 
63 osoby. Podsumowanie i wrę-
czenie nagród odbyło się przed 
godziną 15. Wcześniej uczestni-
cy konkursu zostali zaproszeni 
na obiad do stołówki w Zespole 
Szkół na Korabce. 

Jury przyznało nagrody  
w dwóch kategoriach: recytacji 
i śpiewu. Żeby nie faworyzować 
uczestników z Łowicza, komi-
sja nie była informowana, z któ-
rej części diecezji pochodzili po-
szczególni uczestnicy. W tej kategorii pierwsze miej-

sce ex aequo zajęły Weroni-
ka Modzelewska z ZS w No-
wej Suchej oraz Wiktora Sielska  
z Gimnazjum im. Karola Wojtyły  
w Międzyborowie, drugie miejsce 
– Paulina Leszczyńska z Gimna-
zjum w Żelaznej. Nie zostało na-
tomiast przyznane miejsce trze-
cie. Przyznano też 5 wyróżnień.  
W kategorii poezji śpiewanej: 
I miejsce zajął Mateusz Dyra  
z Gimnazjum w Międzyborowie 
za wykonanie „Pieśni o słońcu 
niewyczerpanym”, II miejsce – 
Małgorzata Jagła z Gimnazjum  
w Kątach za wykonanie piosenki 
„Z różańcem w ręku”, a III miej-
sce ex aequo Julia Woźnicka z ZS 
w Sochaczewie za „Wieżę mo-
dlitwy” oraz Julia Skuza z ZSO 
w Sochaczewie za „Ave Maria”. 
Wśród wyróżnionych z „naszego 

terenu” były Aleksandra Kozieł  
i Weronika Kołodziejczyk z Gim-
nazjum nr 2 w Łowiczu za „Mi-
łość mi wszystko wyjaśniła”. 

Uczestników oceniała pięcio-
osobowa komisja w składzie: Gra-
żyna Sobieszek (przewodnicząca), 
ks. Tomasz Jackowski, Joanna Ło-
dej, śpiewaczka operowa, solistka 
Teatru Wielkiego w Łodzi, Nina 
Kierus oraz Kamil Janicki. Prze-
wodnicząca komisji powiedziała, 
że jurorzy od tego roku zwracają 
uwagę na to, by dobór repertuaru 
nawiązywał do myśli przewod-
niej konkursu – w tym roku hasła  
„Jan Paweł II – Patron Rodziny”. 
Nina Kierus pochwaliła za wyko-
nania piosenek oraz dobrą dykcję 
większość uczestników konkursu. 
 mak

zapraszamy do obejrzenia ga-
lerii zdjęć na www.lowiczanin.info 

Wiskitki – Łowicz | XViii Kongres eucharystyczny Odnowy w duchu Świętym 

Wierni ze wspólnot  
wypełnili seminaryjną 
aulę

Drugiego dnia Kongresu Eu-
charystycznego Odnowy w Du-
chu Świętym diecezji łowickiej 
członkowie różnych wspólnot 
spotkali się w auli Seminarium 
Duchownego w Łowiczu. Po-
przedniego dnia (9 październi-
ka) modlili się w kościele w Wi-
skitkach. Mszę świętą odprawił 
tam abp Józef Górzyński. Spo-
tkanie w Wiskitkach zakończył 
Apel Jasnogórski. 

W sobotę 10 października  
w seminaryjnej auli, po zawiąza-
niu wspólnoty, modlitwę o prze-
baczenie wzajemnych krzywd 
poprowadził diecezjalny egzor-
cysta ks. Mirosław Romanow-
ski. O ewangelizacji poprzez 
świadectwo życia mówił ks. Ja-
cek Skrobisz, który jest probosz-
czem parafii MB Nieustającej 
Pomocy w Sochaczewie. 

Decyzja 
to jest walka 
Później kilkoro członków 

wspólnoty złożyło swoje świa-
dectwa wiary. Wśród nich byli 
m.in. pijar o. Dominik Boche-
nek oraz wdowa konsekrowana 
Leokadia Gałecka. 

– Jak mówię kazanie, to nie 
odczuwam takiego stresu, jak 
wtedy, kiedy mówię świadec-
two – mówił o. Dominik. – Kie-
dy rozpoznawałem swoje powo-
łanie kilkanaście lat temu, jedną  
z największych wątpliwości, rze-
czą, która budziła mój lęk, było 
to, czy ja dam radę, czy sobie 
poradzę. Przed podjęciem decy-
zji zaczęła się we mnie wielka 

walka, która trwała dwa tygo-
dnie. To były dwa tygodnie, które 
trwały jak dwa lata. Miałem lęki 
przed podjęciem decyzji, mimo 
że wiedziałem, że tego chciałem, 
że tego pragnąłem. Tylko pod-
czas Eucharystii miałem spo-
kój, a kiedy ona mijała, wszystko 
wracało. Dopiero gdy podjąłem 
ostateczną decyzję, pojawił się 
pokój i radość, które trwają do 
dzisiaj – mówił ojciec Dominik. 

Mówił też o tym, że poznając 
siebie w trakcie nowicjatu, po-
znał też, jak ważna jest wspólno-
ta, to, że jest ona oparciem. 

Kongres zakończyła msza św. 
odprawiona przez biskupa An-
drzeja Dziubę.  mak  

Rzut Okiem | tRójKa Na jasNej GóRze 

40 osób ze Szkoły Podstawowej nr 3 im. Kardynała Karola wojtyły – papieża polaka wzięło udział  
w corocznej, piętnastej już Ogólnopolskiej pielgrzymce Rodziny szkół im. jana pawła ii na jasną Górę, które 
odbyło się 8 października. trójka uczestniczy w tej pielgrzymce co roku. Na błoniach pod wałami jasnogórskimi 
zgromadziły się tłumy młodzieży i dzieci z całej polski, którym patronuje jan paweł ii. przyjechały delegacje z ok. 
450 szkół. eucharystii przewodniczył biskup henryk tomasik. Łowicką „trójkę” reprezentowali – jak co roku – 
uczniowie klas piątych oraz poczet sztandarowy złożony z uczniów klas szóstych oraz gimnazjalistów z pierwszej 
klasy. wraz z uczniami pielgrzymowały wychowawczynie klas piątych: weronika staszewska i Maria Bobowska, 
katechetka Monika wilkoszewska oraz wicedyrektor szkoły agnieszka Rutkowska. mak 

Pierwsze miejsce wśród śpiewaków zajął Mateusz dyra z Gimnazjum 
Karola wojtyły w Międzyborowie.

M
a

R
c

iN
 K

u
c

h
a

R
s

K
i

M
a

R
c

iN
 K

u
c

h
a

R
s

K
i

zuzanna Jankowska recytowała 
wiersz dzieci jana pawła ii. 

aula Seminarium Duchownego w Łowiczu była wypełniona wiernymi.
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Wspólnota zadbała również o oprawę muzyczną kongresu. 
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Łowicz | Różnorodny dzień papieski

Modlili się i biegali dla Jana Pawła II
W miniony weekend, 10-11 października, w całej Polsce obchodzono już po raz piętnasty 
Dzień Papieski, obchodzony w hołdzie Ojcu Świętemu św. Janowi Pawłowi II. 
Również w Łowiczu nie zabrakło z tej okazji ciekawych wydarzeń.

W sobotę głównym punktem 
obchodów Dnia Papieskiego był 
konkurs recytatorski organizo-
wany przez parafi ę Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy w Łowiczu. 
Piszemy o nim w ramce obok.

Dzień później, w niedzielę 
o godzinie 12. w bazylice kate-
dralnej odprawiono uroczystą 
mszę świętą, na której obecne 
były m.in. poczty sztandarowe 
oraz przedstawiciele władz mia-
sta. Po nabożeństwie poczty 
i część wiernych przeszli pod 
pomnik Jana Pawła II, gdzie zło-
żono wieńce i znicze. Odśpiewa-
no także ukochaną piosenkę Pa-
pieża Polaka – „Barkę”.

Wszyscy byli 
zwycięzcami
Tradycją łowickich obchodów 

Dnia Papieskiego stał się również 
Bieg Papieski. Uczestnicy, około 
60-70 osób, w różnym wieku, od 
uczniów szkół podstawowych po 
osoby dorosłe, spotkali się na bo-
isku Zespołu Szkół z Oddziałami 

Integracyjnymi, na terenie którego 
znajduje się kamień upamiętniają-
cy papieską mszę św. w czasie wi-
zyty Jana Pawła II w Łowiczu 14 
czerwca 1999 roku. 

Wśród biegaczy przeważali 
uczniowie. Wśród nich także Ja-
kub Sikora ze Szkoły Podstawo-

wej nr 2 oraz Jonatan Politowicz 
ze Szkoły Podstawowej nr 1. 

Po krótkiej rozgrzewce i paru 
słowach otuchy ze strony ks. Ada-
ma Domańskiego z parafi i Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy oraz 
burmistrza Krzysztofa Kalińskie-
go uczestnicy przeszli razem pod 

kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza, skąd startował bieg.

Trasa liczyła sobie 2,2 km i wio-
dła ulicami: Papieską, Jana Pawła 
II, Stanisławskiego, Nowy Rynek, 
Kozią, Podrzeczną do mety, która 
znajdowała się przy pomniku Jana 
Pawła II na Starym Rynku. Nad 
bezpieczeństwem uczestników 
czuwała policja i straż pożarna. 

– Biegnę, żeby się sprawdzić 
– powiedział nam Jakub. – Poza 
tym mam szansę na zwycięstwo – 
dodał Jonatan (nie pomylił się bar-
dzo, gdyż dobiegł do mety w oko-
licach 4-6 miejsca). Obaj chłopcy 
przyznali, że do tego konkretnego
biegu się nie przygotowywali, choć 
na co dzień często biegają i grają
w piłkę w Pelikanie Łowicz. 

Choć w biegu liczyło się przede 
wszystkim uczestnictwo i nie spo-
rządzano żadnej klasyfi kacji, to 
możemy podać, że trasę pokonał 
jako pierwszy Adrian Sikorski
z Zespołu Szkół przy ul. Grun-
waldzkiej w Łowiczu. – Trasa była
łatwa – powiedział nam Adrian, 
który także nie przygotowywał się
do biegu. – Na co dzień biegam. 
Startuję co roku. Dwa lata z rzędu 
byłem drugi. Wiążę swoją przy-
szłość z lekką atletyką i piłką noż-
ną. 

Zadowolony z przebiegu akcji 
był również ks. Adam Domań-
ski. – Wydaje mi się, że bieg na 
stałe wpisał się w duchowy kra-
jobraz Łowicza – skomentował 
proboszcz parafi i pw. Matki Bo-
żej Nieustającej Pomocy. – Star-
towało bardzo wiele osób, zarów-
no najmłodszych, jak i w wieku 
średnim czy starszych. Bieg to 
upamiętnienie św. Jana Pawła II 
poprzez dbanie o tężyznę fi zycz-
ną. 

Ksiądz Domański przy okazji 
biegu przypomina również cy-

tat z 1 listu św. Pawła Apostoła 
do Koryntian: „Czyż nie wiecie, 
że gdy zawodnicy biegną na sta-
dionie, wszyscy wprawdzie bie-
gną, lecz jeden tylko otrzymuje 
nagrodę? Przeto tak biegnijcie, 
abyście ją otrzymali.” Jak mówi 
ks. Domański, w tym fragmen-
cie aktywność fi zyczną można 
przełożyć na sferę nadprzyro-
dzoną. – Przy całym tym pośpie-
chu wszyscy biegniemy przecież 
po tę najwspanialszą nagrodę, po 
niebo ostateczne – skomentował 
proboszcz Domański.  

Pamiątkowe zdjęcie pod pomnikiem jana pawła ii po zakończeniu biegu.
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W tym roku najszybszy był adrian sikorski.

Jakub Sikora i Jonatan Politowicz przed biegiem. 

JAKUB
LEnART

jakub.lenart@lowiczanin.info
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Powiat łowicki | dzień edukacji Narodowej w szkołach gimnazjalnych 

Nagrody dla nauczycieli  
i stypendia dla uczniów
Na obchody Dnia Edukacji 
Narodowej łowickie 
starostwo zaprosiło  
w sobotę, 10 października, 
do sali barokowej Muzeum 
w Łowiczu nauczycieli, 
pracowników szkół oraz  
38 uczniów, którym zostały 
przyznane stypendia za 
wysokie wyniki w nauce.

W programie uroczystości za-
planowane było wręczenie nagród 
finansowych, odznaczeń ministe-
rialnych i kuratoryjnych dla pra-
cowników oświaty, stypendiów dla 
najlepszych uczniów szkół ponad-
gimnazjalnych oraz koncert zor-
ganizowany przez Fundację Na-
rodowy Instytut Sztuki „Przeboje  
z oper Stanisława Moniuszki”. 

Nagrodę starosty otrzymali 
dyrektorzy: Elżbieta Skoneczna  
z I LO (2 tys. zł), Dorota Urbań-
ska z II LO (1,5 tys. zł), Dariusz 
Żywicki z ZSP 1 (1,5 tys. zł), Ma-
ria Laska z ZSP 2 RCKUiP (2,5 
tys. zł), Zofia Szalkiewicz z ZSP 4 
(1,7 tys. zł), Magdalena Karska ze 
SOSZ-W (1,5 tys. zł), Dorota Zie-
lińska z MOS Kiernozia (1,5 tys.

zł), Beata Świeszkowska z Porad-
ni Psychologiczno-Pedagogicznej 
(2 tys. zł). 

Nagrody finansowe (800 zł  
– 1 tys. zł) otrzymali również na-
uczyciele i pracownicy admini-
stracji oraz obsługi. Oto ich na-
zwiska. Nauczyciele: Beata Janina 
Bończak (I LO), Anna Żaczek (II 
LO), Małgorzata Barbara Boli-
mowska (ZSP 1), Maria Elżbieta 
Tataj (ZSP 2 RCKUiP), Małgo-
rzata Antosik (ZSP 3), Krystyna 
Ceglińska (ZSP 4), Jolanta Barba-
ra Maciejak (SOSW), Agnieszka 
Bretyn (MOS), Anna Zofia Kra-
kowiak (PP-P).

Pracownicy administracji i ob-
sługi: Krystyna Grażyna Piasecka 
(I LO), Tadeusz Tokarski (II LO), 
Liliana Nowak (ZSP 1), Wojciech 
Roman Domińczak (ZSP 3), Gra-
żyna Orzechowska (ZSP 4), Ce-
lina Kostrzębska (SOSW), Alek-
sandra Łasica (MOS), Leokadia 
Gajda (PP-P), Marek Lesiak (ZSP 
2 RCKUiP) otrzymał wyższą na-
grodę - 1,5 tys. zł.

Wręczane były też medale. Zło-
ty za długoletnią służbę otrzyma-
ły: Maria Żuchowska (II LO), Bo-
żena Felczyńska-Pieklak (ZSP 3), 
Janina Mierzejewska Majcherek 

(ZSP 4). Medal srebrny za dłu-
goletnią służbę otrzymali: Beata 
Bończak (I LO), Renata Plichta-
-Łazarska (ZSP 3), Jadwiga Wi-
śniewska (ZSP 3), Katarzyna 
Sieczkowska (ZSP 4), Jarosław 
Wojciechowski (ZSP 4) i Magda-
lena Karska (SOS-W). 

Medal brązowy za długolet-
nią służbę otrzymali: Joanna Sko-
nieczna-Sałuda (I LO), Anna 
Żaczek (II LO), Agnieszka Paw-
łowska-Kalinowska (II LO), Mag-
dalena Ochmańska-Zarazek (II 
LO), Agnieszka Lewandowska 
(ZSP 4), Maciej Milczarek (ZSP 
4) i Wojciech Królik (ZSP 4). 

Medal Komisji Edukacji Na-
rodowej otrzymały: Małgorza-
ta Kutkowska (I LO), Agnieszka 
Anyszka (II LO), Marzena Iwań-
ska (II LO), Aniela Grzegory 
(ZSP 1), Dorota Zielińska (MOS 
Kiernozia). Nagrody Łódzkiego 
Kuratora Oświaty otrzymały: Mo-
nika Kleczyńska (I LO), Marianna 
Tataj (I LO) i Bożena Felczyńska-
-Pieklak (ZSP 3). 

O stypendiach dla uczniów 
(100 zł miesięcznie) piszemy  
w artykule na stronie 9. 

Nagrody po 2 tys. zł wręczał, 
również na tej samej uroczystości, 
nauczycielom gminnych szkół, 
wójt gminy Łowicz Andrzej Ba-
rylski. Otrzymali je nauczyciele: 
Ewa Barylska, Lucyna Kopalska, 
Renata Brzezińska-Panek i Zbi-
gniew Gałaj – wszyscy z Gimna-
zjum w Popowie, Agnieszka Szy-
monik-Kosiorek z SP w Popowie 
oraz Jolanta Zagawa z SP w Ziel-
kowice. Po 3 tys. zł otrzymały na-
tomiast dyrektorki: Anna Wysoc-
ka z Gimnazjum w Popowie oraz 
Grażyna Sobieszek z SP w Popo-
wie.  mak 

Łowicz | Ratusz na dzień edukacji Narodowej

Każda praca jest ważna: takie same nagrody  
dla dyrektorów jak dla pracowników obsługi

Podczas uroczystych obcho-
dów Święta Edukacji Narodowej 
w Łowiczu uhonorowano najlep-
szych dyrektorów szkół, nauczy-
cieli, pracowników administracji 
i obsługi szkół i przedszkoli pod-
ległych samorządowi miejskiemu.

Tegoroczna wysokość nagrody 
określona przez burmistrza wy-
niosła 2.700 złotych dla każdej  
z wyróżnionych osób, bez wzglę-
du na zajmowane stanowisko. 
Gratyfikacje wręczono na oficjal-
nej uroczystości, 14 października, 
w Zespole Szkół przy ulicy Grun-
waldzkiej 9. Poza nagrodami fi-
nansowymi rozdano także listy 
gratulacyjne, które były wyrazem 
uznania dla nauczycieli nagro-
dzonych przez Ministra Edukacji 
Narodowej, Łódzkiego Kuratora 
Oświaty i Komisję Edukacji Na-
rodowej. Poniżej publikujemy wy-
kaz osób nagrodzonych. 

Dyrektorzy: Teresa Sokalska-
-Lebioda – SP nr 1, Jolanta Urba-
nek – Gimnazjum nr 1, Iwona Ko-
siorek – Przedszkole nr 3, Emilia 
Raczek – Przedszkole nr 5, Jolan-
ta Kępka – Przedszkole nr 7.

Nauczyciele: Danuta Lis, na-
uczyciel edukacji wczesnoszkol-
nej – SP nr 1, Małgorzata Łom-
pieś, nauczyciel matematyki – SP 
nr 2, Renata Zamoyska, wicedy-
rektor i pedagog szkolny – SP 
nr 4, Waldemar Kret, nauczyciel 
wychowania fizycznego – Gim-
nazjum nr 1, Agata Kołucka, na-
uczyciel języka angielskiego  
– Gimnazjum nr 2, Aneta Bura, 
nauczyciel matematyki – ZS przy 
ul. Grunwaldzkiej 9, Emil Bia-
łas, nauczyciel matematyki i in-
formatyki – ZS z Oddziałami In-

tegracyjnymi, Małgorzata Panek, 
nauczyciel wychowania przed-
szkolnego – Przedszkole nr 3, Ju-
styna Matyaszek-Dubielak, na-
uczyciel-psycholog – Przedszkole 
Integracyjne nr 10, Bogumiła La-
toszewska, nauczyciel wspomaga-
jący wychowania przedszkolnego 
– Przedszkole Integracyjne nr 10.

Pracownicy administracji i ob-
sługi: Mirosława Rusek, głów-
na księgowa szkoły – ZS przy ul. 
Grunwaldzkiej 9, Rafał Gajda, fi-
zjoterapeuta – ZS z Oddziałami 
Integracyjnymi, Jolanta Karpiń-
ska, pracownik obsługi – Przed-
szkole nr 3, Barbara Milczarek, 
pracownik obsługi – Przedszkole 
nr 7, Agnieszka Solarz, pracownik 
obsługi – Przedszkole Integracyj-
ne nr 10.

Listy gratulacyjne otrzyma-
li, w związku z przyznaniem na-
grody Ministra Edukacji Narodo-
wej: Maria Wojtylak – dyrektor ZS  
z Oddziałami Integracyjnymi, na-

grody Łódzkiego Kuratora Oświa-
ty: Anna Kaczyńska – nauczyciel 
ZS z Oddziałami Integracyjnymi, 
w związku z otrzymaniem Złote-
go Medalu Za Długoletnią Służbę: 
Zofia Sieradzińska – nauczyciel 
SP nr 1, Anna Zalewska – na-
uczyciel SP nr 1, Anna Politowicz 
– nauczyciel Przedszkola nr 4, 
Wiesława Szymańska – nauczy-
ciel Przedszkola nr 4. W związku  
z otrzymaniem Srebrnego Meda-
lu Za Długoletnią Służbę: Anna 
Olko – pedagog SP nr 1, Małgo-
rzata Podleśna – Nauczyciel SP 
nr 1. W związku z otrzymaniem 
Medalu Komisji Edukacji Narodo-
wej: Emilia Żebrowska – dyrektor 
Przedszkola Integracyjnego nr 10, 
Małgorzata Dolińska – nauczyciel 
SP nr 4, Anna Śnieguła – nauczy-
ciel SP nr 4, Marlena Dylik – na-
uczyciel Gimnazjum nr 2, Rena-
ta Hymka – Pedagog Gimnazjum 
nr 2, Marta Jóźwiak – nauczyciel 
Przedszkola nr 4.  mg

Dyrektorki łowickich szkół ponadgimnazjalnych również nawzajem składały sobie życzenia z okazji dnia 
edukacji Narodowej. 

Burmistrz wraz z nagrodzonymi dyrektorami. Od prawej: jolanta 
urbanek – Gimnazjum nr 1, teresa sokalska-lebioda – sp nr 1,  
iwona Kosiorek – przedszkole nr 3.
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Łowicz | akademia siatkarska skry Bełchatów

Marcel Gromadowski zachęcał do treningów
Od początku września  
w Zespole Szkół przy  
ul. Grunwaldzkiej 9  
w Łowiczu prowadzone są 
treningi dla dzieci  
i młodzieży pod hasłem 
„Akademia Siatkówki Skry 
Bełchatów”. W ramach tego 
cyklu przygotowano też 
dla młodych adeptów piłki 
siatkowej nie lada gratkę – 
będą się tam co jakiś czas 
pojawiać siatkarze Skry. 
Pierwszym był  
12 października atakujący 
Marcel Gromadowski.

Mierzący 202 centymetry 
wzrostu, 30-letni dziś zawodnik 
w 2008 roku razem z Volley Bo-
logna zdobył mistrzostwo Włoch  
i wygrał Ligę Mistrzów, a rok póź-
niej z reprezentacją Polski zdo-
był w 2009 mistrzostwo Europy. 

To tylko największe z wielu suk-
cesów i tytułów w jego karierze. 
Obecni na spotkaniu uczniowie 

mogli zadawać Marcelowi Gro-
madowskiemu pytania, na które 
ów bardzo chętnie odpowiadał, 

jeśli tylko znał odpowiedź – nie 
pamiętał tylko, ile razy wystąpił  
w reprezentacji Polski. Na pyta-

nie o to, co myśli o sile obecnego 
składu Skry Bełchatów, odparł, 
że pokaże to sezon, ale jest bar-
dzo dobrej myśli. 

Można się było też dowiedzieć 
m.in. o tym, że zawsze dużym 
wsparciem dla niego była rodzi-
na, a także, że w chwilach wol-
nych od treningów i meczów lubi 
wędkować. Padło też pytanie,  
a może była to propozycja – czy 
zagra kiedyś sparing z uczestni-
kami akademii. Nie wykluczył.

Po rozmowie siatkarz chęt-
nie pozował do zdjęć i rozdawał 
uczestnikom spotkania autogra-
fy. Ci, którzy wcześniej zadawa-
li mu pytania, dostali też paczki 
z upominkami od organizatorów 
spotkania.

Szukanie przyszłych 
mistrzów
„Akademia Siatkówki Skry 

Bełchatów” to projekt realizo-
wany przez ten klub w różnych 
szkołach. W jego ramach trenu-

je w całym kraju ok. 1000 mło-
dych zawodników. W szkole przy 
ul. Grunwaldzkiej w Łowiczu za-
jęcia prowadzone są od początku 
września tego roku. 

Dwa razy w tygodniu trenuje 
w nich ok. 60 chłopców i dziew-
cząt, uczniów nie tylko tej pla-
cówki, ale też szkół w: Mysłako-
wie, Bełchowie, Domaniewicach 
czy Waliszewie. 

Grupa dla klas IV-VI szkoły 
podstawowej pod okiem Zbignie-
wa Gronczewskiego uczy się naj-
bardziej podstawowych technik 
siatkarskich, zaś grupa gimna-
zjalistów trenowana przez Pawła 
Tomczaka doskonali wcześniej 
zdobyte umiejętności. 

Współpraca z klubem to nie 
tylko spotkania z siatkarzami, ale 
też inne formy promowania siat-
kówki, m.in. wyjazdy na mecze 
Skry. 

Film ze spotkania znajdziesz na 
naszej stronie internetowej lowi-
czanin.info.  tm

Łowicz | jesienny Bieg przełajowy Łowickich służb Mundurowych

Zacięta rywalizacja, puchary dla najlepszych
Czternastu funkcjonariuszy Służby Więziennej, siedmiu 
straży pożarnej i pięcioro policji sprawdziło 26 września 
swoją sprawność i wytrzymałość w V Jesiennym Biegu 
Przełajowym Łowickich Służb Mundurowych.

Miejscem zawodów był tra-
dycyjnie teren po dawnym po-
ligonie wojskowym na Czaj-
kach. Mężczyźni rywalizowali 
na dwóch dystansach – 10 i 5 km. 

Jedyna w stawce kobieta – po-
licjantka miała do pokonania 2 
km. W kategorii open (sklasyfi-
kowano w niej wszystkich bio-
rących udział zawodników, bez 
względu na kategorie wiekowe) 
na 5 km zwyciężył Marcin Sa-
dej z KPP w Łowiczu, wyprze-
dzając drugiego Gabriela Okra-
skę z ZK w Łowiczu i trzeciego 

Dariusza Pabiana z PSP Łowicz. 
Na dystansie dwa razy dłuższym, 
już nie pierwszy raz, najlepszy 
okazał się Łukasz Zagawa z PSP. 
Obok niego na podium znaleźli 
się także drugi Mateusz Fabjań-
ski z KPP i trzeci Radosław Ku-
ciński z ZK. 

Sporządzono też odrębne kla-
syfikacje w poszczególnych ka-
tegoriach wiekowych oraz tabele 
rywalizacji drużynowej, w której 
liczyły się po trzy najlepsze cza-
sy każdej jednostki na poszcze-
gólnych dystansach. Na obu dy-

stansach kolejność drużyn była ta 
sama – najlepszy był Zakład Kar-
ny, przed PSP i KPP.

Bieg był rozgrywany pod ho-
norowym patronatem dyrekto-
ra Zakładu Karnego w Łowiczu 
płk. Roberta Rusieckiego. Pu-
chary zwycięzcom poszczegól-
nych kategorii wręczał jego za-
stępca ppłk Sławomir Witkowski, 
a także komendant PSP st. bryg. 
Jacek Szeligowski i zastępca ko-
mendanta KPP mł. insp. Tomasz 
Rubin. 

Funkcjonariuszy dopingowa-
li także koledzy oraz rodziny, bo 
zawody są nie tylko poważnym 
sprawdzianem sprawności, ale 
też okazją do integracji całego 
środowiska.   tm

marcel Gromadowski – od tego sezonu jedna z gwiazd skry Bełchatów – oraz uczestnicy akademii sportu.

Najlepsi na dystansie 10 km: Mateusz Fabjański (ii m.) z Kpp, Łukasz zagawa (i m) z psp, Radosław Kuciński (iii m.) zK.
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Piłka nożna | zawodnik rodem z Łowicza wywalczył awans na Mistrzostwa europy

Maciej Rybus wśród biało-czerwonych herosów
dokończenie ze str. 1

 Wystąpiłeś w siedmiu 
z dziesięciu meczów eliminacyj-
nych. Który był dla Ciebie naj-
trudniejszy?

Mecze z Mistrzami Świata, czy-
li Niemcami, były najtrudniejsze. 
Dużo musieliśmy biegać, walczyć 
i w jednym z meczów pokazali-
śmy, że można ich pokonać. To był 
historyczny mecz, bo po raz pierw-
szy Polska wygrała z Niemcami. 
Pamiętam, że po meczu w War-
szawie byłem wyczerpany i dumny 
z wyniku. Szkoda, że nie zagrałem 
z Irlandią, bo tutaj z kolei była ol-
brzymia presja i mecz o wszystko.

 Dwa ostatnie, najważniejsze 
mecze, graliście z Wyspiarzami. 
W meczu ze Szkocją zagrałeś 
dobrze, w meczu z Irlandią nie 
zagrałeś z powodu kontuzji. By-
łeś trochę zły, że nie mogłeś wy-
stąpić w tym meczu o awans?

Byłem zły. Sztab medyczny ro-
bił wszystko, żeby przygotować 
mnie na ten mecz. Szczerze, za-
brakło nam 1-2 dni, żebym był go-
towy na mecz z Irlandią. Trener 
Nawałka chciał zawodnika na tak 
ważny mecz gotowego na 100%, 
ja byłem przygotowany na 90%. 
Sztab trenerski nie chciał ryzy-
kować, że będzie musiał dokonać 
szybkiej zmiany. Zrozumiałem to, 
ale szkoda, że się nie udało zagrać.

 Co czułeś po ostatnim 
gwizdku sędziego w meczu z Ir-

landią? Jaka była twoja reak-
cja?

Reakcja była, jak u wszystkich 
ludzi na stadionie, czy przed te-
lewizorami: byłem mega szczę-
śliwy! Największa radość w mo-
jej karierze, trudno to opisać, ale 
euforia była niesamowita. Reak-
cje wszystkich były identyczne. 
Apetyty będą jeszcze większe, bo 
chcemy powalczyć we Francji.

 Pojawiłeś się kilka chwil 
później na murawie i z kolega-
mi świętowaliście awans? Z kim 
najbardziej fetowałeś ten awans, 
jak to świętowanie wyglądało? 

Ze wszystkimi zawodnikami 
świętowaliśmy jednakowo, naj-
pierw na boisku, później w szatni. 
W ostatniej fazie przenieśliśmy się 
do hotelu, gdzie mieliśmy imprezę 
zamkniętą. Zanim dojechaliśmy 
do hotelu, minęło jednak trochę 
czasu. Bawiliśmy się w towa-
rzystwie partnerek, zabawa była 
przednia. Oby więcej takich mo-
mentów i świętowania sukcesów.

 Jak oceniasz swój wkład 
w ten awans? Byłeś podstawo-
wym wyborem Adama Nawał-
ki, a w trudnym momencie za-
pełniłeś lukę na lewej obronie. 
Z tą pozycją od kilku lat były 
duże problemy w kadrze.

Wydaje mi się, że ten wkład 
miałem. Nie zagrałem tylko 
w dwóch meczach ze Szkocją i Ir-
landią. Jestem zadowolony z ilości 
występów, w tych dwóch meczach 

nie zagrałem z powodu kontu-
zji. W jednym meczu wszedłem 
z ławki. Z każdym meczem czu-
łem się coraz lepiej. Poradziłem 
sobie na lewej obronie, na tej po-
zycji nie grywałem wcześniej zbyt 
wiele. Przyczyniłem się do tego 
awansu i chciałbym być w pierw-
szej jedenastce na Euro. Trzeba 
cały czas potwierdzać swoją dys-
pozycję poprzez grę w klubie. 

 Zostałeś także ambasado-
rem szkolenia najmłodszych 
dzieciaków – Soccer Kids. Jak 
to się stało?

Tak, usłyszałem taką inicjaty-
wę i bardzo mi się spodobała. Po-
rozmawiałem z Dawidem (Sutem 
– przyp. red.) i byłem na tak. Za-
chęcam najmłodszych do aktyw-
ności fi zycznej. Fajnie, że takie 
coś powstało. Ja nie miałem takich 
możliwości i fajnie, że to idzie do 
przodu. Widziałem, że mają do 
dyspozycji bramki, piłki i z tego, 
co wiem, jest spore zaintereso-
wanie. Zachęcam do treningów 
i życzę wytrwałości w zajęciach 
z piłką. Może ktoś z młodych za-
wodników awansuje, podobnie jak 
ja, na Mistrzostwa Europy. 

 Dzięki za wywiad. Życzę 
zdrowia i kolejnych dobrych 
występów w klubie i w repre-
zentacji.

Dziękuje. Przy okazji chciał-
bym pozdrowić wszystkich kibi-
ców piłki nożnej i łowickiego Peli-
kana.  evermaciek Rybus (pierwszy z lewej) świętuje awans do euro w szatni stadionu Narodowego po zwycięstwie nad irlandią.
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uczniowie z Gimnazjum nr 1, którzy kwestowali we wtorek: Nina 
Kośmider i Marcelina Kozakiewicz oraz jeremi Kowalski, jakub tuka 
i szymon ziemiecki.
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Łowicz | trwa kwesta na rzecz stołówki pcK

Wolontariusze zbierają pieniądze
Oddział PCK w Łowiczu roz-

począł w tym tygodniu na uli-
cach miasta kwestę, w szkołach 
zaś zbiórkę płodów rolnych i pro-
duktów spożywczych. Pieniądze 
i dary trafi ą do stołówki dla ubo-
gich przy ul. Kaliskiej. 

Szefowa łowickiego biura PCK 
Jolanta Głowacka powiedziała 
nam, że przez najbliższe dwa ty-
godnie na ulicach Łowicza bę-
dzie można spotkać uczniów ło-
wickich szkół, którzy wyposażeni 
w identyfi katory i czerwone puszki 
będą kwestować na rzecz stołówki. 
– W ubiegłym roku udało nam się 
zebrać 2,5 tys. zł – przypomniała.

W tym tygodniu na ulicach Ło-
wicza można spotkać uczniów 

Gimnazjum nr 1, którzy już zebra-
li 610 zł. 

Kwestujący we wtorek, 13 paź-
dziernika, gimnazjaliści Nina Ko-
śmider, Jeremi Kowalski, Jakub 
Tuka, Marcelina Kozakiewicz 
i Szymon Ziemiecki mocno zmar-
zli i nie zebrali zbyt dużo pie-
niędzy, bo zaledwie 110 zł. Po-
wiedzieli nam, że wpływ na 
zawartość puszki miała pogoda, 
w czasie wcześniejszego space-
ru z puszką, 9 października, było 
dużo lepiej, ktoś wrzucił im na-
wet 20 zł. W przyszłym tygodniu 
kwestę prowadzić będą uczniowie 
ZSP nr 3. 

Głowacka zaprasza także szko-
ły z Łowicza i Ziemi Łowickiej do 

wzięcia udziału w zbiórce ziemio-
płodów, czyli ziemniaków, mar-
chwi, buraków, pietruszki i innych 
warzyw oraz owoców. Stołów-
ka bardzo chętnie przyjmie także 
produkty przetworzone, z dłuższą 
datą ważności i suche składniki 
służące do przygotowania posił-
ków, np. kocentraty pomidorowe, 
ryż, makaron, mąkę, cukier. Dzię-
ki tej pomocy łatwiej będzie przy-
gotować w PCK-owskiej stołówce 
obiady dla ubogich – a tych zimą 
zgłasza się na Kaliską sporo. 

Szkoły zainteresowane współ-
pracą i udziałem w akcji dodatko-
we informacje mogą uzyskać pod 
numerem biura oddziału PCK 
w Łowiczu – 46 837 21 80.  tb

JoLAnTA GłoWACKA
PCk w Łowiczu

w zimie ilość odwiedzających nas, 
potrzebujących pomocy ludzi, 
znacznie rośnie i z niespełna 100 
osób czasami robi się nawet 130. 
staramy się nakarmić wszystkich. 
aby było to możliwe, potrzebna jest 
pomoc w postaci datków do puszek 
czy przekazywanej żywności. 
część z tych ludzi, to najmniej 
zaradni przedstawiciele naszej 
społeczności. 
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zielkówka| dlaczego w rzece brak wody?

Wojna o wodę
dokończenie ze str. 1

Wójt miał w rozmowie powie-
dzieć też, że nie zamierza pilno-
wać w nocy jazu na Uchance, 
który nakazał rozebrać, a który 
teraz mieszkańcy Zawad ponow-
nie ustawiają. W domyśle: niech 
się ludzie nie dziwią, jeśli w nocy 
ktoś jaz na rzece rozbierze. 

Tama ta stanowi zaporę na rze-
ce, dzięki której woda się spiętrza-
ła – część wpływała rowem me-
lioracyjnym do Zielkówki, a część 
dalej płynęła Uchanką. Zdaniem 
mieszkańca Zawad, właśnie za-
sypanie dopływu do Zielkówki  
i rozebranie tamy na Uchance spo-
wodowało, że ta pierwsza rzeka 
wyschła doszczętnie. Istotne jest 
też to, że – według tegoż miesz-
kańca – wójt Ruta nie zaprzeczył, 
iż tamę rozebrano na jego polece-
nie. 

Przyjaciel w tle 
Czemu takie rozwiązanie mia-

ło służyć? Zdaniem mieszkańca 
Zawad, wójt gminy Łyszkowice 
jest zaprzyjaźniony z dzierżawcą 
zbiornika wodnego w Uchaniu 
Dolnym, Edwardem M. z Łowi-
cza, który zobowiązał się zago-
spodarować zbiornik pod cele re-
kreacyjno-sportowe. Mieszkaniec 
Zawad twierdzi, że samowola, 
której miał dopuścić się wójt, mia-
ła być rodzajem koleżeńskiej przy-
sługi. Jego zdaniem wyschnięcie 
Zielkówki zbiegło się w czasie 
z otwarciem łowiska w Uchaniu 
Dolnym. Jak dalej relacjonuje mój 
rozmówca, kiedy postawił takie 
oskarżenie w rozmowie z wójtem, 
ten strasznie się zdenerwował. 

Aby zweryfikować uzyska-
ne informacje, kontaktujemy się 
z wójtem gminy Łyszkowice. 
Adam Ruta stanowczo odpiera 

zarzuty stawiane pod jego adre-
sem. Potwierdza, że mieszkaniec 
Zawad był w urzędzie, aby z nim 
porozmawiać. Wójt w czasie roz-
mowy tłumaczył, że jako gospo-
darz gminy nie pozwoli na zmia-
nę biegu rzeki, czego się od niego 
– jak uważa – oczekuje. Ponadto 
wyjaśnił rozmówcy, że Zielkówka 
ma swój początek w stawach znaj-
dujących się w Seligowie, które 
są własnością gospodarstwa ry-
backiego i jeśli stawy będą dosta-
tecznie wypełnione wodą to i rze-
ka zacznie przybierać. Wyjaśnił 
też, że do Urzędu Gminy w Łysz-
kowicach napływały skargi od 
dzierżawcy zbiornika w Uchaniu 
Dolnym. Skargi te dotyczyły sa-
mowolnego ustawiania zapory na 
Uchance, która ogranicza dopływ 
wody do łowiska. 

Czy było pozwolenie? 
Czy jednak istotnie rozebranie 

jazu było samowolką? Jaz ten to 
betonowa konstrukcja z deskami, 
które powodowały spiętrzanie się 
wody. Mieszkańcy wyjaśniają, że 
był tam od zawsze.

Wójt przyznaje, że jako wło-
darz gminy, na wniosek dzierżaw-
cy, zlecił rozebranie samowolnie 
– jego zdaniem – ustawionej za-
pory, ale stanowczo zaprzecza, 
jakoby miał coś wspólnego z za-
sypaniem rowu melioracyjnego, 
którym woda biegnie do Zielków-

ki. Mówi reporterowi NŁ, iż ro-
zumie, że komuś puściły nerwy  
i zaślepił rów melioracyjny, skoro 
tama była wielokrotnie ustawiana, 
pomimo jej rozbiórki. 

Wójt nie prosił  
o pozwolenie 
Dyrektor Wydziału Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Leśnic-
twa Starostwa Powiatowego w Ło-
wiczu, Adriana Drzewiecka, wy-
jaśnia, że, aby jakiekolwiek prace 
na zbiornikach wodnych mogły 
zostać wykonane, należy uzyskać 
pozwolenie wodnoprawne.

– Dotyczy to zarówno budowy, 
czy też rozbudowy urządzeń wod-
nych, jak i ich rozbiórki bądź li-
kwidacji – precyzuje. Pozwolenia 
nie wymagają tylko prace konser-
wacyjne i remontowe (przyp. red.: 
trudno jednak interpretować roz-
biórkę jako konserwację) – mówi 
Adriana Drzewiecka. – Starosta 
łowicki nie wydawał pozwoleń 
wodnoprawnych na tego typu pra-
ce. Pragnę ponadto nadmienić, iż 
na dzień dzisiejszy w Wydziale 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa 
i Leśnictwa Starostwa Powiatowe-
go w Łowiczu nie jest prowadzo-
ne żadne postępowanie dotyczące 
rozebrania tamy na rzece Uchan-
ce lub zasypania rowu melioracyj-
nego w rejonie tej rzeki – dodaje  
w rozmowie z NŁ. 

Szukamy więc dalej. Lech Ka-
zimierski, kierownik Terenowe-
go Inspektoratu w Kutnie Woje-
wódzkiego zarządu Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Łodzi, 
pod który podlega biuro w Ło-
wiczu, informuje nas, że grunt  
w okolicy jazu użytkuje gospodar-
stwo rybackie w Łyszkowicach 
na podstawie umowy obowiązu-
jącej do 2028 r. Umowa ta gwa-
rantuje pozwolenie wodnoprawne 

na utrzymanie urządzenia na rze-
ce. Wszelkie dodatkowe ingeren-
cje w konstrukcję jazu wymagają 
dodatkowych pozwoleń – a żadne 
dodatkowe pozwolenie nie było 
wójtowi gminy Łyszkowice wy-
dawane. 

Burzliwe spotkanie 
Na spotkaniu w Domu Ludo-

wym w Zawadach spotkała się 
grupa około 20 mieszkańców Za-
wad oraz reprezentujący ich sołtys 
i radny gminy Łowicz, Waldemar 
Tylec, a także wójt gminy Łowicz 
Andrzej Barylski oraz dwóch 
urzędników: kierownicy działów 
referatu rolnictwa i melioracji, 
którzy reprezentowali nieobecne-
go wójta gminy Łyszkowice. Pa-
nowie tłumaczyli, że powodem 
absencji włodarza Łyszkowic jest 
niedawno przebyta przezeń cho-
roba. 

W czasie dość burzliwej dys-
kusji mieszkańcy Zawad nie 
przebierali w słowach, formułu-
jąc oskarżenia pod adresem nie-
obecnego Adama Ruty. Wytykali 
koleżeńskie relacje między wój-
tem a dzierżawcą łowiska, a także 
fakt, iż w niedalekiej przyszłości 
ma tam powstać kąpielisko, pod-

czas gdy oni zostali poszkodowa-
ni i odcięto im dopływ wody do 
rzeki. 

Tłumaczyli, że Zielkówka jest 
głównym zabezpieczeniem prze-
ciwpożarowym dla okolicznych 
wsi. Wyjaśnili, że pobliska hydro-
fornia miewa przerwy w dostawie 
prądu i w razie pożaru nie będą 
mieli dostępu do wody, by go uga-
sić. W rozmowie z reporterem NŁ 
wójt Ruta skomentował to tak, że 
powinni oni poprosić swego wójta 
o zakup agregatu. 

Mieszkańcy Zawad tłumaczy-
li ponadto, że w rzece poili bydło  
i czerpali z niej wodę do podle-
wania warzywniaków. Co więcej, 
rzeka stanowiła naturalny system 
irygacyjny pól. 

Urzędnicy gminy Łyszkowi-
ce uspokajali, że rzeka Zielkówka 
bierze swój początek ze stawów 
w Seligowie i sprawą natury jest 
napełnienie stawów, skąd woda 
popłynie do Zielkówki. Taka ar-
gumentacja nie trafiała do miesz-
kańców Zawad, którzy zapowia-
dają, że jeśli piach blokujący rów 
nie zostanie wywieziony, sami 
chwycą za łopaty.

Spotkanie zakończyło się de-
klaracją ze strony wójta gmi-

ny Łowicz, który zobowiązał 
się wystąpić z oficjalnym pi-
smem do starostwa oraz do Wo-
jewódzkiego Zarządu Melioracji  
i Urządzeń Wodnych w Ło-
dzi z zapytaniem, czy na zasy-
panie rowu melioracyjnego są  
pozwolenia, czy też była to sa-
mowola. 

Zgodnie z obietnicą kilka dni 
później wystosował takie pismo, 
które zostało przedłożone rów-
nież włodarzowi gminy Łysz-
kowice i sołtysowi reprezentu-
jącemu mieszkańców Zawad.  
O odpowiedzi obiecał poinfor-
mować mieszkańców. 

Sęk w tym, że – jak pisaliśmy 
wyżej – my już sprawdziliśmy, 
że żadnego pozwolenia nie było. 
Oficjalne pismo prawdopodobnie 
tylko to potwierdzi. Czy wtedy 
mieszkańcom zawad starczy de-
terminacji, by zażądać od wójta 
Ruty przywrócenia stanu pier-
wotnego? I czy będą w stanie do 
tego doprowadzić? Czy pomoże 
im w tym ich wójt, Andrzej Ba-
rylski? 

Pytań jest więcej, pewnik jest 
jeden: suche lato pokazało, że 
woda jest drogocenna, a konflikty 
o nią mogą być gorące.  aa 

jeśli piach blokujący 
rów nie zostanie 
wywieziony, sami 
chwycą za łopaty.

Łowicz | 90 lat szkoły na Blichu

Blich trzyma poziom
Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych na Blichu 
skończył 90 lat. Jubileuszowa uroczystość odbyła 
się w piątek, 9 października, wzięła w niej udział 
społeczność szkolna oraz liczni zaproszeni goście.

Szkoła blichowska została 
otwarta 5 lipca 2925 roku, dwa lata 
wcześniej, 9 października, wmuro-
wano uroczyście kamień węgiel-
ny rozpoczynając budowę. Były 
wicedyrektor szkoły, a jednocze-
śnie prezes Koła Wychowanków, 
Stanisław Olęcki, powiedział, że 
powstała ona na bazie folwarku 
Blich, przekazano jej w użytkowa-
nie należące wcześniej do niego 60 
mórg ziemi. Nowoczesna, jak na 
owe czasy szkoła, szybko stała się 
znana w całym kraju, zjeżdżały do 
niej delegacje nie tylko z całej Pol-
ski, ale i świata. Jak ocenił, szkoła 
przez lata zmieniała się i rozwija-
ła, nie tracąc nic ze swego pierwot-
nego ducha – kształcenia na wyso-
kim poziomie. 

Obecna dyrektor szkoły, Maria 
Laska, powiedziała m.in., że szko-
ła, mimo problemów w oświa-
cie, może pochwalić się wieloma 
osiągnięciami. Są to na przykład 
pozyskane pieniądze z zewnątrz 
na zakup sprzętu, maszyn i po-

mocy naukowych, które sprawia-
ją, że szkoła ma bardzo nowocze-
sną bazę dydaktyczną, są to także 
sukcesy na polu nauczania. Z tych 
najistotniejszych, podsumowują-
cych inne, wymieniła przyzna-
ny tytuł „Brązowej Szkoły 2014”. 
Technikum na Blichu znalazło się 
wśród 300 techników najwyżej 
ocenianych w kraju w rankingu 
tygodnika Perspektywy i dzienni-
ka Rzeczpospolita. W 2015 roku 
technikum uzyskało tytuł „Srebr-
nej szkoły”. Może się pochwa-
lić 12 miejscem w wojewódz-
twie oraz 157 miejscem w kraju. 
Uczniowie szkoły co roku znaj-
dują się w czołówce konkursów 
oraz olimpiad rolniczych i około-
rolniczych. To zaś przełożyło się 
na 102 pozycję na 200 najlepszych 
szkół w Polsce w rankingu Szkół 
Olimpijskich, który przeprowadza 
tygodnik Perspektywy.

Szkoła może się pochwalić też 
bliskim związkiem z kulturą ludo-
wą, dzięki istniejącemu od 67 lat 

Zespołowi Pieśni i Tańca „Blicho-
wiacy”. Szkole gratulowali w prze-
mówieniach m.in. wicemarszałek 

Województwa Łódzkiego Paweł 
Bejda, dyrektor Delegatury Kura-
torium Oświaty w Skierniewicach 

Mirosława Nowacka, dyrektor 
Okręgowej Komisji Egzaminacyj-
nej w Łodzi Danuta Zakrzewska  
i burmistrz Łowicza Krzysztof Ka-
liński.

Dwa wystąpienia miały szcze-
gólnie miły charakter. Życzenia 
złożyła grupa dyrektorów szkół 
ponadgimnazjalnych z Łowicza 
i Zduńskiej Dąbrowy. Dyrektor 
ZSP nr 1 Dariusz Żywicki po-
dziękował dyrektor Marii Lasce 
za współpracę ze wszystkimi pla-
cówkami. Głos zabrał także staro-
sta łowicki Krzysztof Figat, mó-
wiąc, że bardzo cieszy się z tego, 
jak rozwija się Blich. Podkreślił, 
że w sprawie szkoły w ostatnich 
latach podejmowano wiele trud-
nych decyzji, związanych z po-
godzeniem jej funkcjonowania ze 
szkołą rolniczą w Zduńskiej Dą-
browie. – Dziś cieszę się, że na te-
renie powiatu łowickiego mamy 
dwie szkoły rolnicze, które nie 
konkurują ze sobą, ale wzajemnie 
się uzupełniają – powiedział. Ży-
czenia złożył w towarzystwie rad-
nych Rady Powiatu Łowickiego. 
Jak się okazało, starosta miał też 
przygodę edukacyjną związaną  
z Blichem, w 1986 roku skończył 
w szkole kurs rolniczy. 

W czasie uroczystości, zgod-
nie ze zwyczajem szkoły, klasy III 
przekazały uczniom klas II sztan-
dar, aby te sprawowały nad nim 
opiekę przez najbliższe dwa lata. 
Odbyło się także ślubowanie klas 
pierwszych. 

Goście mogli zapoznać się tak-
że z historią placówki, dzięki pre-
zentacji multimedialnej, w cza-
sie której odbył się finał wiedzy  
o szkole. Wyłonione wcześniej 
trzy trzyosobowe zespoły zmie-
rzyły się ze sobą, odpowiadając na 
pytania testowe. Konkurs wygrała 
klasa I Technikum Agrobiznesu  
i Technologii Żywności, II miej-
sce zajęła klasa II Technikum In-
formatycznego, III miejsce przy-
padło zaś klasie I Technikum 
Logistycznego.

Uroczystość zakończyły wystę-
py artystyczne przygotowane przez 
młodzież szkoły blichowskiej. 
Najpierw w oparciu o „Chłopów” 
Władysława Reymonta uczniowie: 
Eryk Wojda, Łukasz Goździk, 
Bartosz Pełka, Szymon Szyma-
nik, Bartosz Szwarocki, Szymon 
Garczyński, Magdalena Koza za-
prezentowali montaż słowno-mu-
zyczny, potem wystąpił Zespół 
Pieśni i Tańca Blichowiacy.  tb

uczniowie klas ii w czasie przejmowania od kolegów z klas iii sztandaru. 
to oni będą teraz się nim opiekować i z ich grona będą wybierani 
przedstawiciele, którzy staną w poczcie. 
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cieszę się,  
że na terenie powiatu 
łowickiego mamy 
dwie szkoły rolnicze, 
które wzajemnie się 
uzupełniają.

Starosta krzysztof Figat
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Domaniewice | GOK zachęca

Dwa konkursy dla najmłodszych
Gminny Ośrodek Kultu-

ry w Domaniewicach zaprasza 
uczniów szkół podstawowych do 
wzięcia udziału w dwóch kon-
kursach plastycznych, przezna-
czonych dla uczniów szkół pod-
stawowych. 

Młodsi uczniowie, tj. z klas 
I-IV, mogą wziąć udział w Mię-
dzygminnym Konkursie Pla-

stycznym „Moja ulubiona po-
stać z bajki, baśni lub legendy”. 
Oprócz GOK w Domaniewicach 
współorganizują go także Gmin-
na Biblioteka Publiczna w Bo-
cheniu w gminie Łowicz oraz 
GBP w Łyszkowicach. 

Uczestniczyć mogą uczniowie 
szkół z terenu tych trzech gmin. 
Zgodnie z tytułem, na konkurs 

należy nadesłać przygotowaną  
w dowolnej technice pracę pla-
styczną (format A3 lub A4), ilu-
strującą ulubioną postać z bajki, 
baśni, dobranocki lub legendy. 
Prace będą oceniane w dwóch 
kategoriach: klas I-II i klas III-IV.

Dla nieco starszych (klasy IV-
-VI) miłośników plastyki z terenu 
gminy Domaniewice GOK przy-

gotował z kolei konkurs plastycz-
ny pt. „Agresji mówimy: Nie”. 
Prace mają mieć formę plakatu 
(format A3) i przekazywać tre-
ści dotyczące sposobów unika-
nia przemocy w środowisku, jak 
również wskazywania negatyw-
nych konsekwencji tego zjawi-
ska. 

Prace na oba konkursy należy 
dostarczyć do Gminnego Ośrod-
ka Kultury do 21 października. 
Szczegółowe informacje na te-
mat obu można znaleźć na stro-
nie www.gok-domaniewice.pl.  kl

ŁOk | Klasy!K przegląd Kanonu polskiego Filmu

Na początek „Ziemia obiecana”
Dyskusyjny Klub Filmowy 

„Bez Nazwy” działający przy Ło-
wickim Ośrodku Kultury rozpo-
czął trwający cały tydzień projekt 
z zakresu edukacji filmowej, któ-
ry nosi tytuł „KLASY!K Przegląd 
Kanonu Polskiego Filmu”. W po-
niedziałek 12 września uczniowie 
„Ekonomika” obejrzeli „Ziemię 
obiecaną” Andrzeja Wajdy, w no-
wej, skróconej o 20 minut wersji.

Na projekcję przybyło około 80 
uczniów Zespołu Szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 4 wraz opieku-
nami. – Jest to inna, dla uczniów 
z pewnością ciekawsza od trady-
cyjnej lekcji, forma zdobywania 
wiedzy. Mimo iż „Ziemia obieca-
na” nie jest objęta kanonem lek-
tur szkolnych, to obraz, jaki się 
z niej wyłania, można wykorzy-
stać w przygotowaniu prezentacji 
maturalnej – mówi w rozmowie 
z Nowym Łowiczaninem Anna 
Jatczak, polonistka i nauczyciel-
ka wiedzy o kulturze. Pierwszym 
filmem, jaki obejrzeli widzowie, 

a byli to przede wszystkim wła-
śnie uczniowie szkoły przy ul. Ka-
liskiej, była „Ziemia obiecana”, 
czyli adaptacja powieści Włady-
sława Reymonta z 1975 roku w re-
żyserii Andrzeja Wajdy, w nowej, 
skróconej o 20 minut wersji. 

„Ziemia obiecana” to epicki 
obraz konfliktów kapitalistycznej 
Łodzi końca XIX w., ukazany po-
przez dzieje kariery trzech zaprzy-
jaźnionych przemysłowców: Pola-
ka, Żyda i Niemca, którzy za cenę 
rezygnacji z młodzieńczych ide-
ałów i przejęcia bezwzględnych 
reguł walki o pieniądz zdobywa-
ją fortunę. 

– „Ziemia obiecana” Władysła-
wa Reymonta to typowa powieść 
panoramiczna, publikowana w la-
tach 1897–1898 w dzienniku „Ku-
rier Codzienny”, zaś w 1899 roku 
wydana w dwóch tomach książ-
kowych. Skupmy się jednak na 
filmie: adaptacja „Ziemi obieca-
nej” Andrzeja Wajdy jest najbar-
dziej znaną i cenioną. Proponu-

ję się skupić na kreacjach trzech 
wielkich aktorów: Daniela Ol-
brychskiego (Karol Borowiec-
ki), Andrzeja Seweryna (Maks 

Baum) i Wojciecha Pszoniaka 
(Moryc Welt), którzy są w swo-
jej szczytowej formie. W filmie 
zobaczymy panoramę Łodzi tam-

tych lat, miasto, które dopiero kieł-
kuje i się rozrasta – zapowiedział 
film Mateusz Rudak, pracownik 
ŁOK. Wszystkie filmy wyświe-

tlone podczas przeglądu zostały 
zrekonstruowane w ramach cyklu 
KINOKLASYKA przez Cyfrowe 
Repozytorium Filmowe, dzięki 
czemu można je oglądać w nowej, 
cyfrowej jakości. 

Projekt został dofinansowany 
kwotą 2.000 zł, które przekazała 
Sieć Kin Studyjnych, Filmoteka 
Narodowa i Polski Instytut Sztu-
ki Filmowej. – Dzięki dotacji bile-
ty na każdy seans możemy sprze-
dawać po 5 zł – wyjaśnił Mateusz 
Rudak.

Przegląd zostanie zamknięty  
w piątek 16 października filmem 
Janusza Majewskiego pt. „Zaklęte 
rewiry”. Jest to dramat psycholo-
giczny również z 1975 roku, zre-
alizowany na podstawie powie-
ści Henryka Worcella (pseudonim 
Tadeusz Kurtyka) pod tym sa-
mym tytułem. 

Film ukazuje nieznany postron-
nym świat zaplecza luksusowej 
restauracji wielkiego hotelu z po-
czątku lat 30. XX wieku z jego 
ukrytym, lecz autentycznym ży-
ciem: troskami i kłopotami, in-
trygami, konfliktami i drobnymi 
radościami ludzi w nim pracują-
cych. Seans, podobnie jak wszyst-
kie pozostałe, rozpocznie się  
o godz. 10.  aa 

Łowicz | powiatowa Biblioteka publiczna

„Ludowe rymy” po raz piąty
Do 27 listopada można przy-

słać zgłoszenia na konkurs li-
teracki Powiatowej Bibliote-
ki Publicznej „Ludowe rymy”.  
W konkursie mogą brać udział 
pełnoletni mieszkańcy pow. ło-
wickiego, którzy piszą wiersze 
korespondujące z łowicką tradycją 
ludową. Uczestnik może zgłosić 3 
utwory, które dotąd nie były publi-
kowane i nagradzane, a których te-

matyka związana jest z życiem na 
wsi. Ocenie jury podlegać będzie: 
zgodność z tematem, poprawność 
stylistyczna i językowa, poziom li-
teracki, twórczy charakter i ogólna 
estetyka utworu. Rozstrzygnięcie 
konkursu oraz wręczanie nagród 
laureatom odbędzie się w grudniu. 
Więcej informacji można uzyskać 
w PBP lub na jej blogu www.
pbplowicz.blogspot.com.  mwk 

uczniowie „ekonomika” z zainteresowaniem wysłuchali wprowadzenia do filmu, jakie przygotował Mateusz Rudak. 
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Łowicz | projekcje koncertowych dVd w art piwnicy 

Black Sabbath w szczytowej formie
W październiku pojawiła się nowa propozycja kulturalna dla miłośników klasycznego 
rocka i jego odmian gatunkowych. Łowickie Towarzystwo Muzyczne i Art Piwnica 
zapraszają na czwartkowe pokazy koncertowych DVD w cyklu „Niezapomniane koncerty, 
niezapomnianych wykonawców”. Wstęp na wszystkie projekcje jest bezpłatny.

Pomysłodawcą cyklu jest Woj-
ciech Sieradziński, przedstawiciel 
Łowickiego Towarzystwa Mu-
zycznego. – Zaskoczyło mnie, 
kiedy rozmawiając z młodzieżą 
dowiedziałem się, że interesują 
się klasyką polskiego rocka i zna-

ją takich dinozaurów scenicznych 
jak Black Sabbath, AC/DC czy 
Deep Purple. Tak się składa, że 
posiadam prywatną kolekcję kon-
certowych DVD. Pomyślałem, że 
warto się nimi podzielić. Co praw-
da najlepsze doznania są podczas 
oglądania koncertów na żywo, ale 
projekcje wydają się być dobrą al-
ternatywą – mówi w rozmowie 
z NŁ. 

W cyklu „Niezapomniane kon-
certy, niezapomnianych wyko-

nawców” zaplanowano 24 kon-
certy. Prezentacje odbywać się 
będą w każdy czwartek o godzi-
nie 19.00 (z wyjątkiem: 24 grud-
nia – Wigilia i 31 grudnia – Sylwe-
ster). Ostatni z nich odbędzie się 
31 marca. Wszystkie proponowa-
ne koncerty i wykonawcy należą 
do ścisłej czołówki wywodzącej 
się z szeroko pojmowanego roc-
ka. Znaleźli się wśród nich przed-
stawiciele odmian gatunkowych 
takich jak: metal-rock, pop-rock, 

art-rock, progrock itp. Organiza-
torom zależy, aby jak największa 
rzesza miłośników muzyki roc-
kowej mogła znaleźć coś dla sie-
bie. – Zaletą prezentacji jest duży 
ekran i bardzo dobre nagłośnienie, 
które dają zdecydowanie inny ro-
dzaj przeżycia niż słuchanie mu-
zyki przy użyciu odtwarzacza 
mp3 – zachęca do udziału w pro-
jekcjach Wojciech Sieradziński. 

W najbliższy czwartek zostanie 
wyświetlony koncert Black Sab-
bath zatytułowany „Never say die” 
z 1978 roku. Przedstawiciel ŁTM 
przyznaje, że mimo wielu prób 
nie udało mu się odnaleźć szcze-
gółowych informacji dotyczących 

miejsca i okoliczności tego kon-
certu, ale jego zdaniem pokazuje 
on zespół w pierwszym składzie, 
w czasach jego świetności. Począ-
tek imprezy o godz. 19.00. 

Za tydzień, 22 października, 
widzowie zobaczą na ekranie Phi-
la Collinsa, a za dwa tygodnie, 29 
października, koncertowe DVD 
Deep Purple. 

Wojciech Sieradziński ma 
w swojej kolekcji też takie pereł-
ki jak video z koncertu amerykań-
skiego zespołu rockowego Toto 
w Atlas Arenie z 2013 roku. 

Rok później nagranie stało się 
najlepiej sprzedającym DVD kon-
certowym na świecie, a artyści 

przyznali, że tego dnia na scenie 
towarzyszyła im wyjątkowa ener-
gia, będąca efektem zaangażowa-
nia publiczności. Kluczem do wy-
boru 24 koncertowych DVD było 
ich znaczenie dla rozwoju muzyki 
rockowej. 

Każdy z pokazów jest sztanda-
rowym widowiskiem w wykona-
niu klasyków muzyki tego gatun-
ku. Starannie wyselekcjonowane 
koncerty zostaną wyświetlone w 
kolejności alfabetycznej. 

Pierwsza projekcja wideorela-
cji z koncertu – tym razem zespo-
łu AC/DC – została wyświetlona 
8 października, Jak przyznaje 
Wojciech Sieradziński, termin ten 
nie był najbardziej trafi ony, gdyż 
tego dnia transmitowano mecz. 

Mimo to w Art Piwnicy spo-
tkało się około 10-osobowe grono 
miłośników rocka. Były to osoby 
w różnym wieku. Pomysł ocenili 
jako bardzo trafi ony. 

Rzut Okiem | lesKi pRzy pRawie peŁNej sali

W ramach kolejnej, piątej już, odsłony cyklu koncertowego „Czterdzieści” w Łowickim Ośrodku Kultury 
wystąpił leski z zespołem. publiczność wypełniła salę kina Fenix prawie w całości. leski to pseudonim 
artystyczny pawła leszoskiego – nowego songwritera na polskiej scenie alternatywnej. publiczność 
w Łowiczu dobrze przyjęła muzyka. zapraszamy do obejrzenia zdjęć z koncertu leskiego na stronie 
www.lowiczanin.info. mak 

ŁOk | Koncertowy cykl „czterdzieści”

Stanisława Celińska w Łowiczu
W kasie kina Fenix, w cenie 50 

zł, są do nabycia bilety na koncert 
Stanisławy Celińskiej, która z ze-
społem wystąpi w kolejnej odsło-
nie cyklu „Czterdzieści” organi-
zowanego przez Łowicki Ośrodek 
Kultury. Koncert rozpocznie się 
w piątek, 6 listopada, o 19.00.

Artystka zaprezentuje reper-
tuar z najnowszej płyty zatytuło-
wanej „Atramentowa”. Co kryje 
się pod tym enigmatycznym ty-
tułem? Podobno wszystko zaczę-
ło się od „Atramentowej Rumby”, 
którą Maciej Muraszko i Mar-
cin Sosnowski napisali specjalnie 
z myślą o Stanisławie Celińskiej. 
Razem z latynoamerykańskim ze-
społem Los Locos artystka zapre-
zentowała ją w Koncercie Premier 
46. Krajowego Festiwalu Piosenki 
Polskiej Opole w 2009 roku. Po 
tym występie została okrzyknię-
ta polską Cesarią Evorą. Ta pio-
senkarka z Republiki Zielonego 
Przylądka, nazywana często „Bo-
sonogą divą”, ze względu na swój 
zwyczaj występowania bez obu-

wia. Na początku nie była zbyt 
rozpoznawalna, ale w latach 90. 
stała się gwiazdą. Potrafi ła zacza-
rować publiczność swoim chary-
zmatycznym głosem i, pomimo 
licznych przeciwności losu, poka-
zywała jak kochać życie.

Zdaniem bliskich współpra-
cowników i wiernej publiczno-
ści, Stanisława Celińska w tym 
właśnie jest do niej podobna. Pol-

ska aktorka fi lmowa i teatralna, 
a od niedawna wokalistka, obec-
nie pracuje na deskach Teatru 
Współczesnego w Warszawie 
oraz Nowego Teatru w Warsza-
wie. Widzowie pamiętają jej rolę 
nauczycielki Bożeny Lewickiej, 
sąsiadki docenta Furmana w se-
rialu „Alternatywy 4”, postać Lusi 
Walickiej w „Zmiennikach”, czy 
młodą Celińską wcielającą się 
w postać Agnieszki Niechcic 
w serialu „Noce i dnie”. W 2009 
r. ukazał się jej singiel „Atramen-
towa rumba” w duecie z Los Lo-
cos, natomiast w 2012 r. wydała 
wspólnie z pianistą Bartłomiejem 
Wąsikiem i Royal String Quartet 
płytę „Nowa Warszawa”. W 2015 
r. premierę miał jej kolejny album 
„Atramentowa”, który zaprezen-
tuje łowickiej publiczności. 

Najnowsze wydawnictwo ar-
tystki zawiera utwory skompo-
nowane i przygotowane przez 
uznanych autorów specjalnie dla 
Stanisławy Celińskiej. Niepowta-
rzalne teksty do kompozycji Ma-
cieja Muraszko napisali Wojciech 
Młynarski, Dorota Czupkiewicz 
oraz Muniek Staszczyk i Marcin 
Sosnowski.  aa 

AGniESZKA
AnToSiEWiCZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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Stanisława Celińska 
odsłoni w ŁOK swoją drugą 
twarz – wokalistki.
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Łowicz | warsztaty aRtmaluchy

Takich zajęć brakowało
To pierwsze takie 
warsztaty w Łowiczu. 
Zapoczątkowany 11 
października w Łowickim 
Ośrodku Kultury cykl zajęć 
ARTmaluchy, skierowany 
jest do dzieci (i oczywiście 
opiekunów) w wieku od  
2 do 4 lat. Dzięki zajęciom 
najmłodsi mogą  
w swoisty sposób wyżyć  
się artystycznie i nie tylko.

W niedzielne przedpołudnie 
odbyło się pierwsze spotkanie 
pod tytułem „Ja i Ty – poznaje-
my siebie”. Na warsztaty zapisa-
no osiemnaścioro maluchów, któ-
re biorą udział w zajęciach pod 
opieką rodzica lub opiekuna. Na 
pierwszym spotkaniu przewidzia-
no zarówno zabawy ruchowe, jak 
i artystyczne. Dzieci mogły m.in. 
własnymi rękoma (dosłownie), 
przy pomocy bezpiecznych dla 
zdrowia farb, stworzyć swój „pro-
jekt” koszulki. O zajęciach ciepło 

wypowiadają się rodzice, którzy 
wraz ze swoimi pociechami wzię-
li w nich udział. – Poznawaliśmy 
się, robiliśmy różne ćwiczenia 
edukacyjne, ruchowe, rozwijające 
zmysły – relacjonuje Bartłomiej 
Erchardt, który na zajęcia przy-
szedł z córeczką Amelią. 

– Generalnie bardzo fajne za-
jęcia. Takie zajęcia są jak najbar-
dziej potrzebne, szczególnie dla 
dzieci, które jeszcze nie uczęsz-
czają do przedszkola, nie mają 
styczności z wieloma rówieśni-
kami, tylko tak naprawdę siedzą  
w domu. Zajęcia są bardzo aktyw-
ne i zajmujące czas, ale myślę, że 
jak najbardziej po nich wymiana 
doświadczeń i poglądów z innymi 
rodzicami będzie możliwa.

O całej inicjatywie opowiada-
ją nam prowadzące zajęcia Ane-
ta Pędraszewska i Aneta Pergoł-
-Dąbrowska. Obie nie są osobami  
z przypadku. Posiadają wykształ-
cenie m.in. w kierunku terapii 
przez sztukę (tzw. arteterapii).  
– Chciałyśmy zapełnić lukę, która 
jest w Łowiczu i nie tylko – mówi 
Aneta Pędraszewska. – General-
nie jest problem z takimi zajęcia-
mi dla maluszków. 

Nie ukrywam, że same mamy 
takie małe dzieci i chciałyśmy 
wyjść z inicjatywą, zintegrować 
rodziców, poznać ich.

Pierwsze zajęcia miały charak-
ter zapoznawczy, ale z każdymi 
kolejnymi zajęciami będzie jesz-
cze ciekawiej. – Będziemy rów-
nież poznawać dzieła sztuki, one 
będą wprowadzeniem do dalszej 
pracy – kontynuuje Agata. – Na 
każdych zajęciach będzie to obraz 
lub miejsce w przestrzeni, które 
w jakiś sposób będzie inspirowa-
ło lub dopełniało każdy warsztat. 
Następny warsztat w ramach Art 
Maluchów nazywać będzie się „Ja 
i moje ciało”. 

Dzieci będą poznawać na nich 
swoje ciała w niekonwencjonal-
ny sposób, poprzez malarstwo.  
W kolejnych tygodniach przyj-
dzie też czas na pierwszą w ży-
ciu maluchów instalację, rzeźbę 
itd. Poza sztukami plastycznymi, 
dzieci będą mogły spędzić czas 
na różne sposoby. – Będzie dużo 
zabawy, śpiewu, zajęcia ruchowe, 
związane z relacją między rodzi-
cem a dzieckiem i relacją dziecka  
z dzieckiem – uzupełnia Aneta 
Pergoł-Dąbrowska, na co dzień 
nie tylko arteterapeuta, ale też 
pedagog specjalny pracujący  
z dziećmi z autyzmem. 

Kolejne zajęcia z cyklu „ART-
maluchy” odbędą się już w naj-
bliższą niedzielę, 12 październi-
ka. Problem w tym, że wszystkie 
miejsca są już zajęte.  kl

Pałac w Sannikach | 10-lecie instytucji i nie tylko

Ciekawe koncerty, wystawa i potańcówka
Czytelnicy planujący 
weekendowe wyjazdy 
powinni wziąć pod uwagę, 
że w najbliższy weekend, 
17-18 października, 
wiele atrakcji zostało 
zaplanowanych  
w Sannikach.

Zarówno w pałacu, jak też  
w wyremontowanej niedawno re-
mizie Ochotniczej Straży Pożar-
nej. W sobotę, 17 października, 
Europejskie Centrum Artystyczne 
im. Fryderyka Chopina w Sanni-
kach będzie obchodzić jubileusz 
10-lecia instytucji. Z tej okazji zo-
stanie o godz. 19.00 otwarta wysta-
wa „Ożywić historię, czyli pałac 
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich”. Ekspozycja 
ta jest kontynuacją dotychczaso-
wej wystawy „Sanniki, Pruszako-
wie, Chopin”. Na wystawie będą 
przedstawione dalsze losy pałacu  
i jego kolejnych właścicieli. 
Otwarcie wystawy uświetni na-
tomiast koncert popowo-jazzowy 
Trio Krzysztofa Kiljańskiego. 

9 października ukazał się nowy 
album Kiljańskiego & The New 
Warsaw Trio zatytułowany „Przy-
bora”. Został nagrany z okazji set-
nej rocznicy urodzin Jeremiego 
Przybory. Na otwarcie wystawy  
i koncert jest wstęp wolny. 

Następnego dnia, w niedzielę, 
18 października, o godz. 14.00, 
również w pałacu w Sannikach, 
odbędzie się koncert z cyklu kon-
certów chopinowskich „Wariacje 
z Chopinem”. Wystąpi Michał 
Drewnowski, pianista urodzony 
w 1977 roku w Warszawie. Pierw-
sze lekcje fortepianu rozpoczął we 
Włoszech, w wieku 8 lat, pod kie-
runkiem ojca, Marka Drewnow-
skiego – pianisty. Jest laureatem 
wielu nagród. W latach 2000-
2002 występował w Teatrze No-
wym w Warszawie jako aktor-pia-
nista w przedstawieniu Adama 
Hanuszkiewicza „Chopin, jego 
życie, jego miłość, jego muzy-
ka”... w roli Fryderyka Chopina. 

Po koncercie odbędzie się wy-
stawa gobelinów i rysunków Elż-
biety Kanieckiej-Siegoczyńskiej 
„Barwy natury”. Artystka ukoń-

czyła studia na Akademii Sztuk 
Pięknych w Warszawie na Wy-
dziale Malarstwa w pracowni 
prof. Tadeusza Dominika i prof. 
Aleksandra Kobzdeja. Uzyska-
ła też dyplom z wyróżnieniem  
w Pracowni Tkactwa Artystycz-
nego pod kierunkiem prof. Woj-
ciecha Sadleya w 1970 roku.

Zajmuje się głównie tkaniną 
artystyczną, a także rysunkiem  
i gwaszem. Prowadzi terapeutycz-
ną pracownię plastyczną w In-
stytucie Psychiatrii i Neurologii  
w Warszawie. 

Również w niedzielę, 18 paź-
dziernika, w remizie Ochotniczej 
Straży Pożarnej przy ul. Warszaw-
skiej 119, o godz. 16.00, rozpoczną 
się współorganizowane przez Ma-
zowiecki Instytut Kultury warsz-
taty tańca ludowego pod wdzięcz-
ną nazwą „Potańcówka – Mazurki 
na Mazowszu”. Podczas warsz-
tatów występować będą: kapela 
zespołu Sanniki, kapela zespołu 
Grzybowianki z Grzybowa, ka-
pela Zespołu Pieśni i Tańca Dzie-
ci Ziemi Łąckiej oraz kapela Pauli 
Kinaszewskiej.  mak 

ŁOk | Rusza 8. edycja X Muzy

Umieć odczytać niekonwencjonalne 
spojrzenie na świat
Dokładnie 21 października 
wystartuje 8. edycja 
zajęć edukacyjnych 
prowadzonych przez 
filmoznawcę, wykładowcę 
Akademii Filmu i Telewizji, 
Grzegorza Pieńkowskiego 
„X Muza – historia filmu”. 
Zajęcia skierowane są do 
uczniów szkół średnich 
oraz seniorów. Właśnie 
rozpoczęły się zapisy.

– Projekt ma na celu umoż-
liwienie spotkania z filmem  
w sposób rozumiejący, co ma bez-
pośredni wpływ na rozwój ich 
wrażliwości i przygotowanie do 
w pełni samodzielnego i świado-
mego obcowania z kulturą obrazu 
– reklamują zajęcia organizatorzy. 

8. edycja, która wystartuje  
w październiku, nosić będzie ty-
tuł „Filmy, które warto obejrzeć  
i zapamiętać”. Zgłoszenia ze szkół 

należy nadsyłać do pracownika 
ŁOK, Mateusza Rudaka, na ad-
res mateusz.rudak@lok.art.pl lub 
pod numerem telefonu do ŁOK: 
46 837 40 01. 

W trakcie cyklu spotkań uczest-
nicy będą poznawać filmy przed-
stawiające problemy otaczającego 
nas świata w sposób niekonwen-
cjonalny. Ich twórcy stawiają dia-
gnozy i oceny tak, by sprowoko-
wać odbiorcę do samodzielnych 
przemyśleń. W programie znala-
zło się wiele starannie wyselek-
cjonowanych filmów. Podczas 
pierwszej projekcji, 21 październi-
ka, uczestnicy obejrzą ekranizację 
powieści obalającej państwotwór-
cze mity o początku wojny nie-
miecko-radzieckiej w 1941 roku, 
w prześmiewczy sposób pokazu-
jącej jak to się zaczynało. Będzie 
to film „Życie i niezwykłe przygo-
dy szeregowca Iwana Czonkina” 
w reżyserii Jiři Menzel.

Kolejne spotkanie zaplanowa-
no na 12 listopada, kiedy to wy-

świetlony zostanie film „Pop”  
w reżyserii Władimira Choti-
nienko z 2009 roku. Jest to rosyj-
ski dramat wojenny poruszający 
kwestie kolaboracji duchowień-
stwa prawosławnego z Niemcami  
w czasie II Wojny Światowej. 

kolejne projekcie:
16 grudnia 2015 – „Bogowie mu-

szą być szaleni”, reż. Jamie Uys, 
Botswana 1980;

11 stycznia 2016 – „Koyaanisqat-
si”, reż. Godfrey Reggio, USA 
1983; 

8 lutego 2016 – „Portier z hotelu 
„Atlantic” , reż. Friedrich Wil-
helm Murnau, Niemcy 1924; 

3 marca 2016 – „Człowiek z ka-
merą”, reż. Dziga Wiertow, 
ZSRR 1929;

12 kwietnia 2016 – „1984”, reż. 
Michael Radford, Anglia 1984;

18 maja 2016 – „Uwolnienie”, 
reż. John Boorman, USA 1972; 

2 czerwca 2016 – „Rebelové”, reż. 
Filip Renc, Czechy 2001.  aa 

Dzieci w czasie warsztatów mogły się artystycznie wyżyć.
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Z sali sądowej

ReKlaMa

ReKlaMa

Łowicz | Na kolejnej rozprawie strony wygłoszą mowy końcowe

Proces Radia Victoria powoli
zmierza ku końcowi
Sąd Rejonowy w Łowiczu ponownie przygląda się nieprawidłowościom w realizacji 
projektów dofi nansowanych z zewnątrz w latach 2007-2009 w Radiu „Victoria”. 
Wszystko wskazuje na to, że proces zmierza ku końcowi. Na kolejnej rozprawie 
przesłuchany zostanie ostatni świadek, a strony wygłoszą mowy końcowe.

17 sierpnia sędzia Małgorzata 
Szubert-Fiałkowska ponownie 
pochyliła się nad sprawą mal-
wersacji fi nansowych, do jakich 
dochodziło w Radiu „Victoria” 
i Agencji Reklamowej „Victo-
ria”. 

Na rozprawie stawili się 
oskarżeni Elżbieta Ł., Piotr S. 
wraz z adwokatem oraz jeden 
z czterech wezwanych świad-
ków. Zatrudniona w latach 2007-
2011 w Agencji Reklamowej 
„Victoria”, na stanowisku spe-
cjalisty do spraw reklamy, Mar-
ta P. zeznała, że nie realizowała 
projektów unijnych, które rze-

komo były jej zlecone i za któ-
re miała pobierać wynagrodze-
nie. Wyjaśniła, że o ich realizacji 
słyszała na antenie Radia „Vic-
toria”. Nie wykonywała nato-
miast spotów reklamowych pro-
mujących projekt „Na prowincji 
– jak korzystać z funduszy eu-
ropejskich”, którego dotyczyła 
– rzekomo podpisana przez nią 
– umowa o dzieło. Świadek ze-
znała też, że nie brała udziału 
w przygotowaniu audycji podsu-
mowującej projekt. 

Wyjaśniła, że jej wynagrodze-
nie składało się z dwóch części: 
kwoty wypłacanej na podstawie 

umowy o pracę oraz prowizji ze 
sprzedaży reklam. Ta druga część 
była rozliczana w ramach umowy 
o dzieło, zaś dokumentami po-
twierdzającymi wykonanie zle-
ceń były umowy, które do podpi-
su wręczała jej księgowa Elżbieta 
Ł. Przesłuchiwana nie zapozna-
wała się z ich treścią, gdyż nie 
miała podstaw, by nie ufać kato-
lickiej rozgłośni radiowej. 

Prokurator wniósł o odrocze-
nie postępowania, by w ten spo-
sób pozyskać czas na przygoto-
wanie mowy końcowej. O taką 
możliwość wnioskowała też Elż-
bieta Ł. Oskarżona skorzystała z 

możliwości wystąpienia o pełno-
mocnika z urzędu. Sędzia przy-
chyliła się do wniosku, ale po-
uczyła oskarżoną, że jeśli proces 
przegra, może zostać obciążona 
kosztami opłacenia jego pracy. 

Adwokat byłego dyrektora 
rozgłośni uznał zaś, że skomple-
towany materiał dowodowy jest 
wystarczający i daje podstawy, 
by zakończyć przewód sądowy
i udzielić głosu stronom postępo-
wania. Pomimo tych argumen-
tów sędzia zdecydowała odro-
czyć postępowanie i przesłuchać 
pokrzywdzoną, byłą sprzątaczkę
w „Victorii”, Barbarę K.  aa 

Skierniewice | sprawa napadu na sklep jubilerski w Łowiczu wciąż na wokandzie 

Napad bez sprawców
Sprawa sądowa oskarżonych o napad na sklep jubilerski, do którego doszło przy 
ul. Stanisławskiego w Łowiczu 18 lipca 2012 roku – to nie chochlik drukarski, 
do napadu faktycznie doszło już 3 lata temu – wydaje się nie mieć końca.

A zmęczony sprawą jest już 
sąd, prokurator, oskarżeni bracia 
Mirosław i Kazimierz W., którzy 
jeszcze kilka miesięcy wcześniej 
byli objęci ścisłym dozorem 
policyjnym, a także obrońcy, 
świadkowie i... NŁ też jest co 
najmniej zdziwiony, jak długo 
można tak prostą – wydawałoby 
się – sprawę prowadzić. 

Tymczasem co robi sędzia? 
Wyznacza cztery kolejne termi-

ny rozpraw, które mają się odbyć 
jeszcze przed końcem tego roku – 
dwie w listopadzie i kolejne dwie 
w grudniu. Co będzie ich tema-
tem? Przesłuchania świadków. 

– Jako że sprawa jest już tro-
chę przestarzała i z różnych powo-
dów ciągle się wydłuża, musimy 
usprawnić jej przebieg – argu-
mentował sędzia. Wcześniej prze-
słuchał świadków, którzy pra-
widłowo wezwani, na rozprawę
6 października stawili się. Byli 
to policjanci, którzy pełnili czyn-
ności operacyjne, kiedy doszło
do zdarzenia. Nie dziwi chyba 
nikogo, że ze względu na odle-
głość czasową dzielącą od tam-

tych wydarzeń, niewiele byli sobie 
w stanie przypomnieć. Niektórzy
po okazaniu akt sprawy, a głównie 
notatek służbowych, które spo-
rządzali po zdarzeniu, jak za do-
tknięciem czarodziejskiej różdż-
ki, wracali pamięcią do wydarzeń
z tamtych dni. 

Podczas ostatniej rozpra-
wy przesłuchani zostali m.in. 
trzej policjanci z łowickiej KPP 
– Michał D., Maciej K. i Be-
ata K. Wszyscy po zbliżeniu się 
do mównicy (barierki dla świad-
ków) zaczynali swoje zeznania 
od słów: – To było dawno, nie-
wiele pamiętam. Potem pod-
chodzili do stołu sędziowskie-

go, gdzie były im okazywane 
wybrane akta sprawy. Następnie 
obrońca, który był substytutem 
z powodu nieobecności obrońcy 
prowadzącego sprawę, przystępo-
wał do zadawania pytań. W kręgu 
jego zainteresowań było przede 
wszystkim ustalenie, skąd świad-
kowie otrzymali informację o ry-
sopisie i marce pojazdu, jakiego 
mają poszukiwać. 

Beata K. wyjaśniła, że o zda-
rzeniu poinformował ją dyżurny, 
który zadysponował ją na miej-
sce, by potwierdziła zdarzenie 
oraz zabezpieczyła miejsce, aż 
do przyjazdu funkcjonariuszy
z wydziału kryminalnego. Ko-
bieta, podobnie jak jej poprzed-
nicy, zeznała, że dyspozytor prze-
kazał informację, by poszukiwać 
poloneza, którym porusza się 
dwóch mężczyzn w roboczych 

ubraniach – mieli to być sprawcy.
Do zatrzymania mężczyzn jed-
nak wówczas nie doszło. 

Podobne zeznania składał Ma-
ciej K., który w łowickiej jedno-
stce pracuje od 2008 roku oraz 
Michał D. Obaj panowie nie 
pamiętali, skąd pochodziła in-
formacja o rysopisie sprawcy, 
ale najprawdopodobniej zosta-
ła funkcjonariuszom przekazana 
przez przełożonych. Istnieje też 
możliwość, że dyspozytor wy-
dał zawiadomienie do wszystkich 
jednostek patrolujących, w treści 
którego zawarł rysopis. 

Nieco więcej był w stanie po-
wiedzieć Sławomir K., który 
przesłuchiwał Irenę P. Pierw-
szy protokół sporządził na miej-
scu zdarzenia, kolejny już na ko-
mendzie. Świadek przypomniał 
sobie, że ze względu na złe sa-
mopoczucie kobiety przesłucha-
nie zostało przerwane. Adwokat 
przepytywał świadka pod ką-
tem tego, czy mimo uskarżania 
się na złe samopoczucie kobieta 
nie była nakłaniana do składania 
zeznań. Świadek stanowczo za-
przeczył. 

Po złożeniu zeznań strony nie 
zgłosiły żadnych nowych wnio-
sków. Przewód sądowy został za-
wieszony aż do kolejnej rozpra-
wy. 

W sprawie jest wiele wąt-
pliwości, a czas nie sprzyja ich 
rozwiązaniu. 20 lipca sąd zde-
cydował o uchyleniu oskarżo-
nym środka zapobiegawczego 
w postaci dozoru policyjnego.
Do wniosku obrońców i oskarżo-
nych przychylił się nawet proku-
rator. Przypominamy, że bracia
w areszcie spędzili prawie dwa 
lata, od czasu ich zatrzymania
w końcu listopada 2012 roku.   

ze względu
na odległość czasową 
dzielącą od tamtych 
wydarzeń niewiele 
byli sobie w stanie 
przypomnieć.

AGniESZKA
AnToSiEWiCZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

przesłuchiwana
nie zapoznawała się 
z treścią umów, gdyż 
nie miała podstaw, 
by nie ufać katolickiej 
rozgłośni radiowej.

Żychlin | skarbówka skontroluje Multiservis

Obok prokuratora, sprawie 
przyjrzy się też fi skus

Jak informuje nas Grażyna Gar-
decka-Gomuła, zastępca naczel-
nika Warmińsko-Mazurskiego 
Urzędu Skarbowego w Olsztynie, 
urząd rozpocznie kontrolę Zakła-
dowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w Za-
kładzie Pracy Chronionej Mul-
tiservis z siedzibą w Olsztynie. 
Nastąpi to na pisemny wniosek 
Państwowego Funduszu Rehabi-
litacji Osób Niepełnosprawnych 
w Warszawie, który wpłynął do 
skarbówki 2 października.

W poprzednim numerze NŁ 
pisaliśmy o postępowaniu proku-
ratorskim, jakie toczy się w Pro-
kuraturze Okręgowej w Olszty-
nie przeciwko fi rmie Multiservis 
i jej trzem spółkom córkom, które 
zajmują się ochroną mienia, m.in. 
w Żychlinie. Spółki zatrudniają 
osoby niepełnosprawne. Śledztwo 
w tej sprawie trwa od 18 czerwca 
2013 r. Prowadzone jest w kierun-

ku oszustwa w celu osiągnięcia 
korzyści materialnej. Wyjaśniane 
są okoliczności wyjazdów do sa-
natoriów, na wczasy, osób niepeł-
nosprawnych zatrudnionych w fi r-
mie oraz zwalnianie i zatrudnianie 
ich w różnych spółkach, by osią-
gnąć wyższe wskaźniki zatrudnie-
nia niepełnosprawnych i otrzymy-
wać wyższe dofi nansowanie.

Kontrola skarbówki to efekt na-
szego zapytania skierowanego do 
PFRON w Warszawie. Zgodnie 
z przepisami, środki zgromadzo-
ne na Zakładowym Funduszu Re-
habilitacji Osób Niepełnospraw-
nych, przekazywane m.in. przez 
PFRON, może kontrolować tylko 
właściwy Urząd Skarbowy.

Teraz to skarbówka w Olszty-
nie skontroluje Multiservis, gdyż 
to ten urząd jest organem podatko-
wym do rozliczeń. Tak więc po-
stępowanie prokuratorskie to jed-
no, a kontrola skarbówki to drugie. 
Być może kontrola Urzędu Skar-
bowego w Olsztynie pomoże też 
prokuratorom w całościowej oce-
nie działalności fi rmy.

Śledztwo trwa długo, bowiem 
sprawa jest bardzo duża, obejmuje 
zasięgiem kilka oddziałów fi rmy 
rozsianych po całej Polsce. Wia-
domo, że ochroniarze z tej fi rmy 
ochraniają też wiele instytucji są-
dowych i prokuratorskich w kra-
ju. W międzyczasie zmienił się też 
prokurator prowadzący.  dag
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Ogłoszenia

 
PuNkty PRzyJmOWaNia OGŁOSzeń DROBNyCh DO „NŁ”: BiuRO OGŁOSzeń ŁOWiCz, ul. pijaRsKa 3a; BeDNaRy, sKlep p. papieRNiK 24a; BOBROWNiki 27, sKlep p. pacleR; BOLimóW, ul. RyNeK KOŚciusz-

Ki 17, sKlep „ewa”, p.papieRNiK; DOmaNieWiCe, ul. GŁówNa 26, sKlep p. jaKuBiaK; GąGOLiN POŁuDNiOWy, sKlep „KOs”; humiN 1a, sKlep p. GReFKOwicz; iŁóW: pl. RyNeK staROMiejsKi 2a; sKlep p. papie-

ROwsKieGO; kieRNOzia, RyNeK KOpeRNiKa, KiOsK p. wesOŁOwsKiej; kOCieRzeW PŁN., sKlep p. dRaGańsKiej; kuRaBka 17a, sKlep p. tOpOlsKiej; ŁOWiCz, Os. BRatKOwice, KiOsK lOttO; ŁySzkOWiCe, 

sKlep „duet”, ul. GMiNNa 6; NieBORóW, al. leGiONów pOlsKich 18, sKlep p. FiGata; NOWa SuCha 22, sKlep p. siewieRy; OStRóW 20, sKlep p. Bejdy; OSmOLiN, ul. RyNeK 2, sKlep p. seRwach; SaNNiki,  
ul. waRszawsKa 183, sKlep p. OlKOwicz; SOBOta, pl. zawiszy czaRNeGO 12, sKlep p. BińczaK; SOkOŁóW 19, sKlep p. GŁOwacKieGO; StaChLeW 113a, sKlep p. wieRzBicKiej; StaRy DęBSk 6a, sKlep p. pawŁa taRGa-

szewsKieGO, ŚLeSzyN, ul. GóRNa 5, sKlep p. MączyńsKiej;  WaLiSzeW StaRy 19, sKlep  p. paBijańczyK; zaBOStóW DuŻy, sKlep p. szaleNiec; zaWaDy 67, sKlep p. sOKalsKiej; zŁakóW BOROWy 139a, sKlep p. piecKi.

PuNkty PRzyJmOWaNia OGŁOSzeń DROBNyCh DO „WieŚCi”: BiuRO OGŁOSzeń GŁOWNO, ul. ŁOwicKa 40; DmOSiN 1, BOżeNa KRzeszewsKa, pieKaRNia:  StRykóW: sKlep „zOsia”, ul. taRGOwa 25/27; sKlep p. ŁuKasza 

papińsKieGO, staRy RyNeK 4/29.

PuNkty PRzyJmOWaNia OGŁOSzeń DROBNyCh DO „NŁ DLa ŻyChLiNa, OPOROWa, BeDLNa i PaCyNy”: BeDLNO 28, sKlep MiNi-MaG; DOBRzeLiN, ul. wŁ. jaGieŁŁy, sKlep MaGda; PaCyNa, ul. tOwaROwa 4, sKlep p. MaG-

daleNy duRKi; PLeCka DąBROWa, sKlep „MONiKa”; ŚLeSzyN, ul. GóRNa 5, sKlep p. MączyńsKiej; ŻyChLiN, ul. ŁąKOwa 9a, sKlep „MaGda”; ul. NaRutOwicza 85F, sKlep „MaGda”; ul. 29 listOpada 25-26, sKlep „eleMis”.

WyDaWCa i ReDakCJa Nie PONOSzą ODPOWieDziaLNOŚCi za tReŚć OGŁOSzeń i RekLam OPuBLikOWaNyCh zGODNie z aRt. 36 uStaWy  z DNia 26.01.1984 R. „PRaWO PRaSOWe”

samochodowe

kupno
 �auta bezwypadkowe,  

tel. kom. 795-297-763.

 �autoskup: 1 zł za 1 kg, wszystkie,  
tel. kom. 888-460-461.

 �Subiekt Nieborów auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �absolutny skup Opel, Vw, audi  
oraz auta na lpG,  
tel. kom. 570-722-022.

 �audi a4, 80, FORd Focus,  
tel. kom. 721-561-342.

 �auto skup 1zł/kg,  
tel. kom. 537-667-709.

 �auto skup, całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, 
zadzwoń!, tel. kom. 604-191-186.

 �Kupię auta, gotówka, młode roczniki, 
tel. kom. 501-196-901.

 �złomowanie pojazdów– 
zaświadczenia, auto-skup:  
uszkodzone, rozbite, wyeksploatowane,  
Rząśno 13, tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �alFa ROMeO 156 sportwagon,  

1.9 jtd, tel. kom. 790-846-566.

 �audi a3, 1.6 benzyna/gaz, 2000 rok, 
5-drzwiowy, srebrny metalik, bogate 
wyposażenie, tel. kom. 513-329-718.

 �audi a4, 1996 rok,  
tel. kom. 726-102-844.

 �audi a4, 1.9 tdi, 2005 rok, kombi,  
w rozliczeniu przyjmę tańszy, 17.600 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 �audi B4 benzyna/gaz, 1993 rok, 
sekwencja, w oryginale,  
tel. kom. 604-388-405, 784-145-031.

 �BMw 530 Xd diesel, 2006 rok, 
czarny, tel. kom. 698-535-737.

 �BMw e-36 compact, 1994 rok, 
niebieski, tel. kom. 607-734-190.

 �citROËN Berlingo, 1.9d, osobowy, 
sprowadzony, tel. kom. 607-733-904.

 �dacia duster, 1.6 benzyna/gaz,  
2012 rok, tel. kom. 609-230-123.

 �daewOO lanos, 1.6, 1999 rok,  
tel. kom. 533-110-710.

 �daewOO lanos, 1.5 gaz, 2001 rok,  
i właściciel, wspomaganie,  
tel. kom. 604-392-876.

 �daewOO lanos, 2000 rok,  
zadbany, tel. kom. 888-953-006.

 �daewOO Matiz, 1999 rok,  
tel. kom. 781-287-152.

 �Fiat 126p, 1994 rok,  
tel. kom. 797-857-114.

 �Fiat 126p, 1997 rok,  
tel. kom. 691-465-023.

 �Fiat 126p, 1999 rok, przegląd  
i Oc 2016 rok, tel. kom. 796-769-130.

 �Fiat cc, tel. kom. 781-454-314.

 �Fiat cinquecento benzyna/gaz, 
1993 rok, czarny, 1.000 zł,  
tel. kom. 733-031-811.

 �Fiat ducato, 2004 rok,  
tel. kom. 606-584-363.

 �Fiat panda, 1.1, gaz, 2008 rok,  
tel. kom. 668-049-891.

 �Fiat panda, 1.1 benzyna/gaz, 
2003 rok, przebieg 115.000 km, 
bezwypadkowy, kupiony w polskim 
salonie, stan bardzo dobry,  
tel. kom. 665-977-562.

 �Fiat punto ii, 1.9d, 2000 rok, lekko 
uszkodzony, tel. kom. 880-855-085.

 �Fiat punto ii, 2001 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �Fiat punto, 1.2 benzyna, 2000 rok, 
5-drzwiowy, 4.700 zł, do nagocjacji,  
tel. kom. 695-951-013.

 �Fiat punto, 1.1, 1999 rok, wrzosowy 
metalik, bezwypadkowy,  
tel. kom. 604-706-309.

 �Fiat seicento, 900, 2000 rok,  
tel. kom. 604-392-876.

 �Fiat seicento, 900, 1999 rok, 
130.000 km, niebieski, zadbany, długie 
opłaty, 2.700 zł, tel. kom. 608-126-679.

 �Fiat seicento, 900 benzyna/gaz, 
2000 rok, srebrny metalik,  
tel. kom. 604-706-309.

 �Fiat seicento benzyna/gaz, 2001 
rok, stan bdb+ opony zimowe,  
tel. kom. 665-276-448.

 �Fiat uno, 1.4, benzyna/gaz,  
1996 rok, tel. kom. 509-343-660.

 �FORd escort, 1.8 tdi, 1997 rok, 
kombi, tanio, tel. kom. 605-535-396.

 �FORd Fiesta, 1.4 tdci, 2004 rok,  
tel. kom. 692-209-455.

 �FORd Focus ii, 2005 rok,  
tel. kom. 600-415-584.

 �FORd Focus, 2004 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �FORd Ka, 2000 rok, ii właściciel,  
tel. kom. 663-731-263.

 �hONda civic, 1.4, 1998 
rok, 5-drzwiowa, klimatyzacja, 
wspomaganie, tel. kom. 605-535-396.

 �huNday saNtaFe, 2006 rok,  
tel. kom. 609-455-676.

 �luBliN, części, tel. kom. 514-924-815.

 �Mazda 626, 2000 rok,  
tel. kom. 790-816-800.

 �Mazda ii, 2005 rok,  
tel. kom. 661-465-000, 508-314-386.

 �MeRcedes Benz, 1992 rok,  
tel. kom. 517-481-313.

 �NissaN almera, 2002 rok, tanio,  
tel. kom. 786-263-059.

 �Opel astra, benzyna/gaz, 1996 rok, 
tel. (46) 861-24-29.

 �Opel astra, 2.0 diesel, 1998 rok,  
tel. kom. 604-123-630.

 �Opel astra, 2004 rok,  
tel. kom. 509-791-220.

 �Opel astra ii, 1.7 td, 1998 rok,  
tel. kom. 665-340-488.

 �Opel corsa c, stan idealny,  
tel. kom. 606-819-096.

 �Opel corsa, 1.2 lpG, 2010 rok, 
krajowa, tel. kom. 600-661-829.

 �Opel Meriva, 2005 rok,  
tel. kom. 509-791-220.

 �Opel Movano, 2.5 diesel, 2004 rok, 
max, 16.000 zł, tel. kom. 669-071-984.

 �Opel Vectra B, 1.6, 1997 rok,  
tel. kom. 784-442-539.

 �Opel Vectra, 2.0 dti, 2003 rok,  
full opcja, 13.500 zł,  
tel. kom. 665-373-897.

 �Opel zafira, 2003 rok,  
tel. kom. 603-886-339.

 �peuGeOt 206, 2005 rok,  
120.000 km, stan jak nowy, tanio,  
tel. kom. 786-263-059.

 �peuGeOt 307, 1.4 hdi, 2006 rok, 
150.000 km, klimatyzacja, oryginalny 
lakier, stan rewelacyjny, 12.900 zł,  
tel. kom. 604-706-309.

 �pOlONez caro, 1998 rok, + gaz,  
tel. kom. 509-142-316.

 �ReNault Kangoo, 1.5 dci,  
2006 rok, tel. kom. 601-419-747.

 �ReNault Kangoo, 1.5 dci,  
2006 rok, ii właściciel, stan bdb,  
tel. kom. 605-920-882.

 �ReNault laguna ii, 1.8 benzyna/
gaz, 2003 rok, 191.000 km,  
tel. kom. 795-244-440.

 �ReNault Megane scenic, 1.5, dci, 
2005 rok, 10.200 zł, klimatyzacja oraz 
scenic ii, 1.9 dci, 2004 rok;  
(w rozliczeniu przyjmę tańszy),  
tel. kom. 513-375-786.

 �ReNault scenic, 1.9 dci, 2003 rok, 
tel. kom. 721-435-515.

 �ReNault thalia, 1.4, benzyna/gaz, 
2002 rok, tel. kom. 792-180-011.

 �ROVeR 45, 1.6 16V, 2001 rok,  
tel. kom. 601-419-747.

 �seat toledo, 1.6, 1995 rok,  
tel. 600-980-201

 �seat toledo, 1.9 tdi, 2002 rok,  
110 KM, tel. kom. 505-651-180.

 �sKOda Fabia, 1.4, benzyna,  
2002 rok, tel. kom. 605-535-396.

 �sKOda Fabia ii, 1.4 16V, 2007 
rok, serwisowany, bezwypadkowy, 
kupiony w polskim salonie, bogate 
wyposażenie, tel. kom. 600-944-728.

 �sKOda Felicia, 1.6 benzyna, 
1996 rok, garażowana, 1.500 zł do 
negocjacji, tel. kom. 510-556-447.

 �sKOda Octavia, 1.9, 2006 rok,  
tel. kom. 505-899-244.

 �sKOda Octavia ii, 2011 rok,  
i właściciel, salon polska,  
tel. kom. 501-761-347.

 �suzuKi Vitara, 1.6 16V, 1994 rok,  
i rejestracja 1995 rok, zadbany,  
7.400 zł do negocjacji,  
tel. kom. 604-298-557.

 �ticO, 1997 rok,  
tel. kom. 790-502-153.

 �tOyOta corolla Verso, 2.2 diesel, 
2008 rok, 7-osobowy,  
tel. kom. 601-509-043.

 �tOyOta corolla, 2.0 d4d,  
2003 rok, kombi,  
tel. kom. 783-858-550, 607-403-263.

 �tOyOta yaris, 2003 rok,  
tel. kom. 509-791-220.

 �Volvo V40, 2000 rok,  
tel. kom. 726-102-844.

 �Vw Bora, 1.9 tdi, 2000 rok,  
tel. kom. 510-636-703.

 �Vw Golf, diesel kombi, 1993 rok,  
tel. kom. 723-938-111.

 �Vw Golf, 1.6 16V, 2001 rok,  
tel. kom. 512-159-899.

 �Vw Golf iV, tel. kom. 792-674-001.

 �Vw Golf iV, 1.4, 16V, 2000 rok,  
tel. kom. 693-064-352.

 �Vw Golf V, 1,9 tdi, 2007 rok,  
tel. kom. 723-981-745.

 �Vw Golf iV, 1.9 tdi, czarny,  
tel. kom. 725-291-392.

 �Vw lt, 1993 rok, autolaweta,  
4.500 zł, tel. kom. 786-263-059.

 �Vw passat B6, 2.0 tdi,  
2006/2007 rok, 255.000 km,  
highline, bogate wyposażenie,  
tel. kom. 505-040-537, 693-542-121.

 �Vw passat kombi, 1.8 benzyna/gaz, 
1994 rok, tel. kom. 600-822-089.

 �Vw passat kombi, 1.9 tdi,  
2008 rok, tel. kom. 723-981-745.

 �Vw passat, 1.9 tdi 130 KM,  
2004 rok, i własciciel, kombi,  
bogate wyposażenie, 12.500 zł,  
tel. kom. 607-385-638.

 �Vw passat, 1.9 tdi, 2000 rok, 90 KM, 
sprowadzony, tel. kom. 607-733-904.

 �Vw polo iV Fl, 1.4 tdi, 2006 rok,  
70 KM, tel. kom. 888-448-019,  
dzwonić po 15-tej.

 �Vw polo, 1.4 tdi, 2002 rok,  
niebieski metalik, 5-drzwiowy, 
klimatyzacja, bogate wyposażenie  
(w rozliczeniu mogę przyjąć seicento), 
tel. kom. 604-706-309.

 �Vw polo, 2011 rok, stan bdb.,  
tel. kom. 693-108-648, 691-988-765.

 �Vw sharan, 1.9 tdi, 1997 rok, 
srebrny, tel. kom. 505-338-040.

 �Vw transporter, 1.9, 1995 rok,  
tel. kom. 669-444-894.

 �żuK, tel. kom. 502-436-234.

 �żuK 1990 rok, plandeka,  
stan dobry, tel. kom. 609-514-291.

inne
 �Naprawa automatycznych skrzyń 

biegów „piotr Michalak”,  
tel. kom. 501-461-936.

 �części samochodowe, używane, 
stacja demontażu pojazdów Rząśno 
13, tel. kom. 664-006-089.

 �lpG– serwis– montaż– diagnoza,  
tel. kom. 600-148-628.

 �pomoc drogowa,  
tel. kom. 665-734-042.

 �sprzedam przyczepkę 
samochodową, tel. kom. 607-378-990.

 �Felgi, alufelgi, koła zimowe,  
tel. kom. 601-419-747.

 �sprzedam przyczepę samochodową, 
tel. kom. 887-759-001.

 �Bagażnik samochodowy  
inter pack relingi thule, tanio,  
tel. kom. 795-539-905.

 �Bagażnik samochodowy  
na rowery, hak, tanio,  
tel. kom. 795-539-905.

 �Opony zimowe dunlop 235/50R18, 
tel. kom. 504-561-585.

 �Koła zimowe 15,  
tel. kom. 602-511-928.

 �Komplet kół zimowych 185/60, 14’, 
tel. kom. 667-133-737.

 �sprzedam opony 13’, 14’,  
tel. kom. 662-173-679.

 �Opony zimowe R-14, 195/60,  
z felgami, 2 szt.,  
tel. kom. 887-408-218.

 �sprzedam opony z felgami 
195/65/15 Opel astra iii,  
tel. kom. 509-791-220.

 �sprzedam opony z felgami 
175/65/14 toyota yaris,  
tel. kom. 509-791-220.

motorowe

kupno
 �Kupię stare motocykle,  

części, tel. kom. 513-185-357.

 �Motorynka – wsK,  
tel. kom. 888-896-738.

sprzedaż
 �honda transalp Xl 600, 1996 rok,  

tel. kom. 609-468-158.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię Łyszkowice i okolice,  

tel. kom. 502-602-463, 16:00-19:00.

 �Kupie ziemię powyżej 1 hektara, 
gotówka, tel. kom. 501-020-993.

 �Kupię ziemię rolną z dostępem  
do drogi na trasie Łowicz-Łyszkowice, 
1-4 ha, tel. kom. 888-431-443.

 �działkę budowlaną, Łowicz,  
os. Mysłaków, tel. kom. 538-438-507.

sprzedaż
 �Sprzedam działki budowlane  

w Głownie, tel. kom. 606-414-222.
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 �działki budowlane, Nieborów,  
tel. kom. 607-328-032.

 �dwupoziomowe mieszkanie,  
114 mkw., centrum Łowicza,  
stan developerski, cena atrakcyjna,  
tel. kom. 508-174-797.

 �Mieszkanie w Łodzi 33 mkw.,  
tel. kom. 698-027-701.

 �Mieszkanie 3-pokojowe, parter, 
Łowicz blisko dworca Głównego,  
tel. kom. 511-579-089.

 �sprzedam działkę budowlaną,  
Górki-jastrzębia, 1.320 mkw.,  
tel. kom. 695-814-300.

 �działka budowlana 1.433 mkw., 
Mysłaków, tel. kom. 692-363-474.

 �cztery pokoje, 75,5 mkw.,  
blisko dworca pKp,  
os. szarych szeregów,  
tel. kom. 601-385-890.

 �działka 4,6 ha w jednym kawałku, 
uprawiana, 135x340 m, tanio,  
Łazin, tel. kom. 501-020-993.

 �sprzedam działkę budowlaną,  
tel. kom. 607-171-928.

 �działka budowlana Nieborów, 
niedaleko pałacu 1513 mkw.,  
woda, prąd, tel. kom. 661-966-124.

 �działka rolno-budowlana,  
3000 mkw., Bielawy przy drodze  
do Rulic, 30.000 zł,  
tel. kom. 608-458-519.

 �własnościowe, 38 mkw., cegła,  
tel. kom. 604-774-461.

 �Mieszkanie 3-pokojowe, 60 mkw., 
Kostka, tel. kom. 600-248-791, 
668-599-646.

 �domek 60 mkw., działka 6.000 mkw., 
budowlano-usługowa, narożna, Łowicz, 
tel. kom. 603-878-783.

 �sprzedam działki budowlane (media), 
blisko pKp Kornelin 2 km  
od sochaczewa,  
tel. kom. 788-236-586.

 �Mieszkanie 47 mkw.,  
os. dąbrowskiego,  
tel. kom. 500-136-658.

 �sprzedam 48 mkw., 2 piętro, 
dąbrowskiego, po remoncie, z meblami 
pod zabudowę, tel. kom. 693-622-240.

 �ziemia, 1 ha, jeziorko,  
gm. Kocierzew,  
tel. kom. 882-278-983, po 18-tej.

 �Działki, Głowno, ul. Graniczna 24, 
tel. kom. 694-903-240.

 �sprzedam mieszkanie włsnościowe 
os. Konopnickiej, 49 mkw.,  
2 pokoje z kuchnią, i piętro,  
duży balkon, słoneczne, parkiet, 
zadbane, tel. kom. 602-258-341, 
602-432-737.

 �działka budowlana, 1.040 mkw.,  
na nowym osiedlu w chąśnie,  
tel. kom. 728-929-767.

 �sprzedam 3 ha ziemi, jeziorko,  
tel. kom. 887-698-385.

 �sprzedam ziemię, Niespusza wieś, 
tel. kom. 735-397-702.

 �sprzedam działkę z budynkami  
w stugienicach, tel. (46) 897-14-12.

 �działka budowlana min. 1.200 mkw., 
k/lasu, blisko Łowicza,  
tel. kom. 606-370-704.

 �Sprzedam mieszkanie, kawalerkę, 
30 mkw., w pełni wyposażone,  
i pietro, miejsce parkingowe w cenie 
lokal, ul. Grunwaldzka 1,  
tel. kom. 604-535-469.

 �sprzedam działki budowlane  
na terenie miasta Łowicza, dzielnica 
Kurabka, położone między ulicami 
poznańską a chełmońskiego,  
tel. kom. 502-852-754.

 �działki budowlane: 1.225, 1.120 mkw., 
wszystkie media, Łowicz,  
tel. kom. 509-897-627.

 �Budowlano-rolna, 2,6 ha, 220x117 m, 
rzeczka, wola szydłowiecka,  
tel. kom. 603-878-783.

 �sprzedam ziemię rolną 6,70 ha 
położoną w lisiewicach Małych 23,  
tel. kom. 515-797-218, 505-415-039.

 �sprzedam działkę rolno-budowlaną 
4.600 mkw., czatolin, 13 zł/mkw,  
tel. kom. 696-691-596.

 �starzyńskiego, 48 mkw., iV piętro,  
tel. kom. 663-766-584.

 �działka Mysłaków 19x125 
m, podłączony prąd, tel. kom. 
660-366-785.

 �sprzedam działkę budowlaną 3.000 
mkw., skaratki, tel. kom. 667-539-954.

 �Mieszkanie, Nowe zduny,  
tel. kom. 604-122-730, wieczorem.

 �działka inwestycyjna 3.350 mkw., 
koło Baumit, 50 zł/mkw.,  
tel. kom. 501-247-715.

 �sprzedam mieszkanie  
48 mkw., Łowicz, centrum,  
tel. kom. 605-155-972, po 17.

 �Bąków, ziemia 2.21 ha,  
z dojazdem, tel. kom. 792-620-178.

 �sprzedam działkę budowlaną  
z domem, 0.53 ha, jasieniec,  
gm. Rybno, tel. kom. 691-374-039, 
669-560-392.

 �ziemia orna 3 ha, dmosin,  
tel. kom. 603-071-939.

 �Mieszkanie 32 mkw., osiedle 
Kopernika, Głowno,  
tel. kom. 501-529-048.

 �Mieszkanie 32 mkw., starzyńskiego, 
iV p., tel. kom. 663-133-507.

 �sprzedam dom w Głownie,  
tel. kom. 507-176-413.

 �Ładne działki budowlane pod 
Łowiczem, tel. kom. 721-907-721, 
512-490-910.

 �sprzedam domek (do remontu)  
+ działa 750 mkw., narożna  
(do zabudowy), Łowicz, os. Górki, 
(109.000 zł), tel. (46) 837-76-30, 
46/830-32-32, po 19.00.

 �Gospodarstwo 1,4 ha,  
budynki, sypień k./Nieborowa,  
tel. kom. 518-443-192.

 �działka budowlana 3542 mkw.  
w Głownie (możliwość podziału  
na dwie działki), cena do uzgodnienia,  
tel. kom. 721-351-850.

 �dąbrowskiego, 48 mkw., ii p,  
tel. kom. 695-104-010.

 �dom, działka 4.595 mkw.,  
Głowno, 190.000 zł,  
tel. kom. 602-882-617.

 �M-3, zabrzeźnia, ii piętro,  
tel. kom. 602-445-248.

 �sprzedam las powyżej hektara, 
gmina Łyszkowice,  
tel. kom. 668-171-618.

 �działka o powierzchni 48 arów 
w Osinach, gmina Kiernozia, 
zabudowana, ogrodzona,  
tel. kom. 512-179-465.

 �Mieszkanie, 60 mkw., parter, 
Bratkowice, tel. kom. 509-838-542.

 �sprzedam mieszkanie na  
os. Noakowskiego, 36.5 mkw.,  
parter, tel. kom. 726-102-793.

 �sprzedam dom w Głownie  
na działce 1.000 mkw., media,  
tel. kom. 664-944-374.

 �sprzedam dom z działką, Łowicz,  
tel. kom. 507-939-708.

 �wynajmę mieszkanie 51 mkw.,  
w domku jednorodzinnym– parter, 
osobne wejście, centrum Łowicza,  
tel. kom. 500-003-342.

 �sprzedam dom w stanie surowym, 
zamknięty, 127 mkw.,  
tel. kom. 508-694-697.

 �sprzedam dom z działką, 
Bratoszewice, tel. kom. 504-507-730, 
514-734-737.

 �sprzedam pilnie gospodarstwo  
rolne, 2.30 ha, budynki + dom,  
tel. kom. 609-207-829.

 �ziemia, 9 ha, przezwiska, gmina 
Bielawy, tel. kom. 532-195-698.

 �sprzedam dom jednorodzinny  
z działką 5.290 mkw.,  
tel. kom. 605-973-555.

 �działki budowlane Otolice  
1.400 mkw., 1.000 mkw.,  
tel. kom. 606-949-637.

 �dom z działką, gmina Bielawy,  
tel. kom. 511-682-578.

 �działka z lasem, 1,64 ha,  
tel. kom. 573374055.

 �mieszkanie 60 mkw, Głowno  
os. kopernika, dobra lokalizacja,  
od zaraz, tel. kom. 502-683-368.

 �sprzedam gospodarstwo rolne 7 ha 
wraz z budynkami, Mąkolice 161,  
tel. kom. 661-816-282.

 �siedlisko z ziemią lub bez, Bogoria 
Górna 16, tel. kom. 606-461-953.

 �dom mieszkalny + gospodarczy  
na ładnej działce, zduny,  
tel. kom. 512-490-910.

 �działka budowlana 7.400 mkw., 
Niedźwiada wójnów,  
tel. kom. 504-011-004.

 �Mieszkanie 47,5 mkw., Noakowskiego 
sprzedam lub zamienię na mniejsze,  
tel. kom. 517-719-072.

 �sprzedam mieszkanie o powierzchni 
39,5 mkw., 2-pokojowe, kuchnia,  
os. Noakowskiego,  
tel. kom. 607-110-709.

 �Mieszkanie 48,5 mkw., Łowicz,  
os. Bratkowice, tel. kom. 662-967-762.

 �sprzedam ziemię 1,4 ha, działka 
budowlano-rolna, wszystkie media,  
tel. kom. 697-014-315.

 �Sprzedam mieszkanie, 52 mkw., 
ul. kwiatowa, tel. kom. 502-024-251.

 �działka, pełne uzbrojenie, dom, 
strugienice, tel. kom. 531-368-652.

 �sprzedam 2-pokojowe mieszkanie  
48 mkw. na ii piętrze  
– os. dąbrowskiego,  
tel. kom. 509-419-398.

 �Mieszkanie 63,8 mkw., 3-pokojowe, 
balkon, budynek ocieplony,  
tel. kom. 602-229-073, 506-170-531, 
Łowicz, Blich.

 �sprzedam mieszkanie 60 mkw.,  
os. Kopernika w Głownie,  
tel. kom. 604-179-842.

 �sprzedam atrakcyjne mieszkanie  
60 mkw., stary Rynek, Łowicz,  
tel. kom. 698-398-871.

 �sprzedam dom handlowy przy  
ul. zduńskiej, tel. kom. 606-818-288.

wynajem
 �Kwatery pracownicze, Głowno koło 

strykowa, tel. kom. 502-420-340, 
503-065-351.

 �wynajmę krojownię z całym 
wyposażeniem na terenie Głowna,  
tel. kom. 603-610-884.

 �wynajmę mieszkanie M-3, i piętro,  
tel. kom. 608-799-281.

 �do wynajęcia lokale w centrum 
Łowicza, tel. kom. 509-659-963.

 �wynajmę lokal na sklep spożywczy  
w wyborowie, tel. kom. 662-085-112.

 �Pokoje do wynajęcia, Łowicz,  
tel. kom. 696-220-132.

 �wynajmę mieszkanie,  
niepalącemu małżeństwu, Łowicz,  
tel. kom. 604-362-195.

 �wynajmę 3 pokoje + łazienka, 
dmosin ii, tel. kom. 692-749-175.

 �do wynajęcia M-4, Bratkowice,  
tel. kom. 605-679-749.

 �do wynajęcia M-2 w Głownie,  
osiedle Kopernika,  
tel. kom. 506-136-444, po 17.00.

 �wynajmę lokal 27,6 mkw.  
na działalność usługowo-handlową, 
Łowicz, ul. długa (obok Galerii),  
tel. kom. 785-114-514.

 �wynajmę kawalerkę,  
os. dąbrowskiego,  
tel. kom. 607-426-830.

 �do wynajęcia pokój dla 1-2 uczennic, 
tel. kom. 693-543-658.

 �wynajmę M3, Bratkowice,  
tel. kom. 501-815-757.

 �wynajmę dom w Bratoszewicach  
+ garaż pod działalność,  
tel. kom. 606-901-938.

 �dom z działką, Głowno,  
tel. kom. 887-428-901.

 �wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
kuchnia, łaźenka, 39 mkw.,  
os. starzyńskiego,  
tel. kom. 880-640-145.

 �do wynajęcia wyposażone  
M-4, Reymonta, ii p,  
tel. kom. 696-369-009, po 19.00.

 �pokoje do wynajęcia,  
tel. kom. 666-587-317.

 �do wynajęcia M3, os. dąbrowskiego, 
tel. (46) 837-55-59.

 �wynajmę dwupokojowe 48 mkw., 
częściowo umeblowane, odnowione, 
Łowicz, os. Bratkowice, 750,00 zł/
mies.+ opłaty, tel.kom. 662-263-127.

zamiana
 �Mieszkanie w Łodzi 33 mkw.,  

na większe w Łowiczu,  
tel. kom. 698-027-701.

 �zamienię mieszkanie w bloku  
na domek na wsi, tel. kom. 516-153-870.

kupno różne
 �Kupię stare książki motocyklowe,  

tel. kom. 512-816-406.

 �Kupię topole, dęba i inne tartaczne, 
tel. kom. 696-379-599.

 �Kupię widły tuR c-330,  
tel. kom. 609-063-583.

 �Kupię płyty winylowe, cd, kasety,  
tel. kom. 503-133-524.

sprzedaż różne
 �drewno kominkowe, opałowe, 

rozpałkowe, pakowane w workach,  
tel. kom. 501-658-261.

 �wyprzedaż kręgi, pokrywy,  
przepusty, płytki chodnikowe,  
tel. kom. 531-467-981.

 �zbiorniki plastikowe 1000 l,  
tel. kom. 604-411-266.

 �wyprzedaż: kamień elewacyjny, 
daszki na słupki i murki,  
tel. kom. 531-467-981.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �piasek, żwir, kamień, tanio,  
tel. kom. 518-802-389.

 �sprzedaż ziemi czarnej, piasku, 
kruszyw, tel. kom. 693-565-564.

 �drewno opałowe, rozpałkowe, 
możliwy dowóz. stemple budowlane, 
nowe, tel. kom. 885-122-144.

 �piasek, żwir 2-16; 16-32,  
Łowicz, Kocierzew, Rybno,  
tel. kom. 783-482-883.

 �żwir 2-16; 16-32, piasek,  
Kiernozia, chąśno, złaków, zduny,  
tel. kom. 697-442-808, 783-482-883.

 �żwir 2-16; 16-32, piasek,  
żychlin, pacyna, Oporów,  
tel. kom. 697-442-808.

 �Kuchnia węglowa,  
tel. kom. 733-805-081.

 �Węgiel ekogroszek z dostawą  
i rozładunkiem, tel. (23) 661-10-13, 
tel. kom. 789-333-677.

 �drewno kominkowe,  
opałowe, suche, tel. kom. 601-189-972.

 �prądnica 100 Kw,  
tel. kom. 514-924-815.

 �piec ekogroszek 60 kw tilgner  
– 100% sprawny, tel. kom. 602-368-505.

 �trzy kuchnie gazowe w dobrym 
stanie, tanio; piec 50 kw, tanio,  
tel. kom. 669-303-235.

 �Ślusarstwo, betoniarki,  
części, naprawa. Rusztowania,  
tel. kom. 510-124-700.

 �sprzedam tanio łóżeczko,  
krzesełko do karmienia Fisher price,  
nosidełko, tel. kom. 691-715-557.

 �sprzedam 60 sztuk żeberek 
żeliwnych, tel. kom. 607-835-330.

 �Betoniarki: sprzedaż, remonty,  
części, tel. kom. 603-072-751.

 �sprzedam overlock textima 
3-nitkowy, silnik 360 wat, 400 zł,  
tel. kom. 796-707-200.

 �Betoniarka, tel. kom. 888-896-738.

 �sprzedam drewno kominkowe,  
tel. kom. 532-365-546.

 �skrzynki 1, nowe w dmosinie,  
tel. kom. 692-749-175.

 �Krzewy różane, tel. kom. 609-261-493.

 �drewno opałowe i kominkowe, 
wycinka drzew, tel. kom. 505-700-777.

 �Okna z demontażu,  
tel. kom. 794-708-704.

 �Nowe grzejniki żeliwne,  
tel. kom. 695-774-230.

 �Krajzega silnik 3kw, 0,75 kw,  
tel. kom. 517-226-328.

 �sprzedaż drzewa, opałowego, 
rozpałkowego, tel. kom. 695-736-381.

 �sprzedam altankę,  
tel. kom. 664-485-229.

 �sprzedam namiot handlowy,  
tel. kom. 600-657-411.

 �sprzedam okno pcV,  
szer. 2.0x1.55, używane,  
tel. kom. 787-982-333.

 �topola ścięta, dł. 13 m,  
śred. 70 cm, 6 mk3,  
cena 100 zł/m, Bobrowniki,  
tel. kom. 881-768-460.

 �Rębak do gałęzi  
i agregaty prądotwórcze,  
tel. kom. 882-281-560.
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 �Overlock 3-nitkowy,  
tanio, tel. kom. 502-425-856.

 �samsung 40 cali,  
tel. kom. 662-067-043.

 �Oddam ziemię z wykopów,  
tel. kom. 662-067-043.

 �Kanapa „3”+ fotel – ekoskóra;  
dywan; wersalka+ 2 fotele,  
tel. kom. 607-516-918.

 �sprzedam stębnówkę,  
tel. kom. 604-417-260.

 �Okna plastikowe, nowe,  
3 sztuki, tanio,  
tel. kom. 795-539-905.

 �sprzedam wyposażenie  
sklepu spożywczego  
oraz dwie lady chłodnicze,  
tel. kom. 603-747-130.

 �sprzedam tanio tuje, Łowicz 
Bolimowska 61, tel. (46) 837-85-84.

 �sprzedam skrzyniopalety,  
nowe, tel. kom. 692-132-798.

 �Meble do sypialni starego typu,  
tel. kom. 698-655-457, 16:00-18:00.

 �palety 1.200x1.000,  
tel. kom. 502-919-192.

 �piła spalinowa homelite 240, stan 
bdb., tel. kom. 798-169-557.

 �Meble kuchenne Venge,  
tel. kom. 695-569-992.

 �pilnie: dwie narożne szafy, dwa 
wysokie regały z szufladami, stolik, 
wszystko w kolorze olchy,  
szafka czarna pod duże akwarium,  
tel. kom. 504-179-453.

 �pilnie: stolik tV szkolano-drewniany, 
biały stół bez krzeseł,  
zimowa kurtka męska  
ze stójką 100% wełny (nowa),  
dVd samsung,  
tel. kom. 504-179-453.

 �skrzynki plastikowe 15 kg,  
nowe, używane,  
tel. kom. 500-385-907.

 �wyprzedaż materiałów  
dekoracyjnych i gastronomicznych 
(elementy wiklinowe, kule, serca,  
szkło, świeczniki kute, materiały  
do dekoracji sal weselnych, kule  
z róż, serwis, sztućce, zamrażarka,  
stoły, krzesła), tel. (46) 838-75-53,  
tel. kom. 501-747-392.

 �używaną kuchnię gazowo-
elektryczną z piekarnikiem sprzedam, 
tel. kom. 697-508-015.

 �sprzedam meble do pokoju 
chłopięcego, biurko dla dziewczynki, 
tel. kom. 781-373-938.

 �Rębak do gałęzi,  
tel. kom. 500-262-573.

 �ule poliuretanowe Ostrowskiej  
z ramkami, nowe, 2 szt.,  
tel. kom. 601-509-043.

 �Myjka ciśnieniowa Karcher,  
tel. kom. 792-931-678.

 �eurofala, łubianki, stojaki sadownicze, 
tel. kom. 692-101-989.

 �sprzedam zamrażarkę,  
tel. kom. 664-485-229.

 �huśtawki ogrodowe, akacjowe,  
stoły, ławki, altanki, piaskownice, budy 
dla psów, toalety, tel. kom. 502-981-959.

 �skrzynki uniwersalne,  
tel. kom. 721-651-467.

 �sprzedam segment młodzieżowy: 
szafa, biurko, nadstawka, bieliźniarka  
i biblioteczka, cena: 400 zł,  
tel. kom. 532-128-098.

 �sprzedam kuchnię węglową,  
tel. kom. 608-691-072.

 �telewizor 31’, tel. (46) 830-00-01.

 �Kożuch męski rozm. 178,  
tel. kom. 507-648-891.

praca

dam pracę
 �przyjmę do pizzerii pomoc kelnerki 

oraz kierowcę – praca w weekendy,  
tel. kom. 697-233-935.

 �zatrudnię szwaczki i pomoc  
w szwalni, praca w Głownie,  
tel. kom. 668-349-942.

 �zatrudnię kierowcę c+e  
z doświadczeniem, kraj,  
tel. kom. 662-190-347.

 �zatrudnię szwaczki, stała praca, 
Głowno, tel. kom. 607-443-788.

 �zatrudnię dziewiarza do maszyn 
płaskich, tel. kom. 607-818-142.

 �zatrudnię szwaczki,  
tel. kom. 607-818-142.

 �zatrudnię elektryka, pomocnika 
elektryka, tel. kom. 508-382-347.

 �zatrudnię pomoc na dziewiarnię, 
Głowno, tel. kom. 607-443-788.

 �zatrudnię dziewiarza, maszyny 
płaskie Stoll, Głowno, tel. kom. 
603-627-246.

 �zatrudnię parowaczkę 
(prasowanie swetrów), Głowno,  
tel. kom. 607-443-788.

 �zatrudnię kierowcę c+e,  
tel. kom. 889-907-194.

 �Firma zatrudni kierowców z kategorią 
c+e, kraj, firanki, tel. kom. 519-113-663.

 �zatrudnię szwaczki – dzianina,  
tel. kom. 603-610-884.

 �przyjmę kierowcę do pizzerii:  
praca na stałe, tel. kom. 781-418-081.

 �zatrudnię operatora koparki  
i spycharki, z doświadczeniem,  
tel. kom. 601-239-804.

 �zatrudnię kierowcę w ruchu 
krajowym na ciągnik siodłowy,  
dobre zarobki, tel. kom. 606-289-088.

 �zatrudnię do pracy biurowej 
programistę wycinarki cNc, 
wykształcenie techniczne,  
Łowicz, okolice, tel. kom. 793-065-376.

 �zatrudnię szwaczki,  
tel. kom. 733-448-522.

 �zatrudnię murarzy, malarzy, tynkarzy, 
stryków, tel. kom. 603-872-901.

 �zatrudnimy piekarzy do pieca  
lub do ciasta na dobrych warunkach  
w okolicy Głowna,  
tel. kom. 504-573-701.

 �zatrudnię kelnerkę (możliwość 
przyuczenia do zawodu),  
tel. kom. 782-223-546.

 �zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy (Łowicz), tel. kom. 782-223-546.

 �zatrudnię pomocnika kucharza 
(możliwość przyuczenia do zawodu), 
Łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych, dobre zarobki,  
tel. kom. 604-237-423.

 �zatrudnię kierowcę c+e  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, chłodnie,  
dobra stawka, tel. kom. 782-223-211.

 �zatrudnię sprzedawcę w hurtowni 
budowlanej, tel. kom. 602-587-341.

 �zatrudnię kierowcę kat. C+e, 
transport międzynarodowy, wysokie 
zarobki, tel. kom. 502-605-719.

 �zatrudnię kierowców kat. c+e, kraj, 
zagranica, tel. kom. 790-803-388.

 �przyjmę kelnerkę praca na stałe  
oraz kucharza do przyuczenia 
weekendowo, tel. kom. 781-418-101.

 �zatrudnię mechanika 
samochodów ciężarowywch  
i osobowych, okolice Strykowa,  
tel. kom. 605-097-071.

 �zatrudnię kierowcę kat. C e, mile 
widziany emeryt, z okolic Głowna, 
Strykowa, tel. kom. 605-097-071.

 �zatrudnię kierowcę C+e  
w transporcie międzynarodowym, 
tel. kom. 537-180-085.

 �zatrudnię pracownika (kobietę)  
ze znajomością języka angielskiego, 
pakietu Office, mile widziana 
znajomość programu Photo Shop, 
Głowno, tel. kom. 607-443-788.

 �do wynajęcia pomieszczenia 
w Łowiczu dla: Mechanika 
samochodowego, elektromechanika, 
instalatora lpG, tel. kom. 502-251-751.

 �Przyjmę od zaraz– brukarz,  
tel. kom. 508-286-519.

 �zlecę przeszycia dzianiny 
szwalniom i chałupnikom,  
tel. kom. 602-898-692.

 �zatrudnię kierowcę kat. c  
również dorywczo, kraj, Łowicz,  
tel. kom. 601-385-525.

 �zatrudnię dziewiarza z możliwością 
przyuczenia, tel. kom. 607-818-142.

 �zatrudnię parowaczkę, prasowanie 
swetrów, tel. kom. 607-818-142.

 �zatrudnię kierowcę c+e, na kraj,  
tel. kom. 696-691-596.

 �przyjmę na staż magazyniera-
kierowcę. wymagania: osoba 
zarejestrowana jako bezrobotna,  
prawo jazdy kat. B, najchętniej 30-55 lat,  
tel. kom. 609-200-646.

 �zatrudnię kierowców  
w transporcie międzynarodowym,  
kat. prawa jazdy C+e. umowa  
o pracę., tel. kom. 602-596-467.

 �zatrudnię szwaczki– umowa,  
tel. kom. 609-525-529.

 �zatrudnię do układania kostki,  
tel. kom. 663-690-050.

 �Brukarza zatrudnię,  
tel. kom. 795-511-050.

 �zatrudnimy fryzjerki/fryzjerów,  
CV modna07@wp.pl,  
tel. kom. 727-515-777.

 �apteka zatrudni technika farmacji,  
tel. kom. 601-052-035.

 �Dam pracę: elewacje, 
wykończenia wnętrz,  
tel. kom. 500-005-095.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e,  
tel. kom. 782-978-573.

 �zatrudnię kierowcę c+e, kierunek 
hiszpania (kółka), umowa o pracę, 
dogodne warunki,  
tel. kom. 601-940-945.

 �przyjmę do pracy młodą dziewczynę, 
nie uczącą się, tel. kom. 601-147-409.

 �Firma zatrudni kierowcę kat. C+e 
w ruchu krajowym. załadunki Fm, 
Polska, tel. kom. 602-389-703.

 �Firma zatrudni kierowcę z 
doświadczeniem kat. C+e w ruchu 
krajowym bądź międzynarodowym, 
chłodnia, tel. kom. 602-389-703.

 �zatrudnię drwala-pilarza  
z uprawnieniami, tel. kom. 608-468-278.

 �Opiekun/ka seniorów w Niemczech  
i anglii. legalnie, bez prowizji, 
atrakcyjne warunki i wynagrodzenie, 
promedica24, tel. kom. 797-169-375.

 �przyjmę kierowcę (wahadło, kraj),  
tel. kom. 505-003-844.

 �zatrudnię magazyniera, Łowicz,  
tel. kom. 602-527-481.

 �zatrudnię brukarza lub pomocnika, 
tel. kom. 661-937-398.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
transport krajowy, tel. kom. 
509-499-556.

 �Przyjmę do układania kostki,  
tel. kom. 508-286-519.

 �zatrudnię szwaczkę (chałupniczkę), 
szycie biustonoszy, dwuigłówka,  
tel. kom. 667-674-394.

 �zatrudnię spawacza  
z doświadczeniem na MiG, tiG, praca  
w Łowiczu , tel. kom. 720-905-917.

 �zatrudnię projektanta/grafika 
z doświadczeniem. znajomość 
programów: autocad/solidworks/
inventor. cV na maila: rekbc@wp.pl.

 �Kierowca kat. c+e,  
z doświadczeniem, transport 
międzynarodowy,  
tel. kom. 691-200-608.

 �Firma krawiecka zatrudni krojczego, 
Głowno, tel. kom. 609-460-554.

 �zatrudnię pracownika do zakładu 
obróbki metali, wymaganie znajomość 
rysunku technicznego i obsługi maszyn 
skrawających, Głowno,  
tel. kom. 601-076-850.

 �zatrudnię– praca fizyczna  
(prace kolejowe, brukarz),  
tel. kom. 663-716-151.

 �salon fryzjerski z wyposażeniem,  
tel. kom. 607-516-918.

 �zatrudnię kierowcę c+e, z 
doświadczeniem, tel. kom. 691-621-098.

 �zatrudnię na staż do biura,  
tel. kom. 609-111-509.

 �zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych z Głowna,  
tel. kom. 601-321-914.

 �pogotowiekręgosłupa.pl, zatrudni 
masażystów. przyuczmy do zawodu, 
warszawa, tel. kom. 500-701-703.

 �zatrudnię kierowcę kat. B – kurier, 
mile widziane doświadczenie,  
tel. kom. 516-755-833.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, stałe trasy, 
z możliwością przyuczenia,  
tel. kom. 600-357-428.

 �zatrudnię szwaczki na overlock, 
stębnówkę, dwuigłówkę, umowę  
o pracę, tel. kom. 602-399-245.

 �zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
Bratoszewice, tel. kom. 505-151-701.

 �zatrudnie stolarza,  
tel. kom. 602-669-749.
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 �przyjmę pomocnika 
ogólnobudowlanego,  
tel. kom. 662-129-221.

 �mężczyznę (zdolności manualne) 
przy produkcji zatrudnię,  
tel. kom. 504-482-837, Łowicz.

 �zatrudnię do zbioru kapusty,  
tel. kom. 606-901-931, chąśno.

 �Fabryka Szlifierek w Głownie 
zatrudni do przyuczenia  
w zawodzie na stanowisku 
mechanik maszyn. CV prosimy 
składać na adres:  
sekretariat@fasglowno.pl, 
tel. (42) 719-10-66.

 �zatrudnię mechanika  
lub elektromechanika 
samochodowego,  
tel. kom. 502-251-751.

 �zatrudnię do prac budowlanych  
i ciesielsko-dekarskich,  
tel. kom. 503-955-975.

 �zatrudnię kierowcę c+e (transport 
międzynarodowy), tel. kom. 608-059-
817, 606-457-050.

 �przyjmę do zbioru kapusty,  
tel. kom. 609-165-855.

 �zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 �praca fizyczna w Norwegii – 28.000 
zł za 6 tygodni, tel. kom. 735-378-747.

 �przyjmę pracowników na ubojnię  
w Karnkowie, tel. kom. 501-735-775.

 �Firma zatrudni operatora maszyn 
cNc z uprawnieniami na wózek  
i znajomością podstawowej obsługi 
komputera, tel. (42) 719-28-59.

 �Firma zatrudni ślusarza  
z umiejętnością obróbki stali 
kwasoodpornej z uprawnieniami  
na wózek, tel. (42) 719-28-59.

 �zatrudnimy szwaczki i prasowaczki, 
tel. kom. 665-431-100.

 �przychodnia w Łowiczu zatrudni 
magistra/licencjata fizjoterapii lub 
technika masażystę, st-adam@tlen.pl.

 �zatrudnię technika RtG, aplikacje 
proszę składać na adres:  
rtg.lowicz@wp.pl.

 �przyjmę kierowcę c+e, jazda  
po kraju: kontenery lub chłodnia,  
tel. kom. 695-774-244.

 �przyjmę wykwalifikowane szwaczki, 
paca całoroczna, tel. kom. 662-611-197.

 �szwaczki, chałupniczki – kurtka 
męska, tel. kom. 516-593-442.

 �Szwaczki do szycia kostiumów 
kąpielowych w Głownie, stała praca, 
tel. kom. 602-457-089.

 �Szwalnia zatrudni krojczego  
lub krojczą, może być do 
przyuczenia, mile widziana obsługa 
komputera, tel. kom. 602-457-089.

 �zatrudnimy osoby do pakowania 
lekkich produktów spożywczych, 
sochaczew, 12,73 zł /h + nadgodziny. 
umowa o prace, instarter.work,  
tel. kom. 883-804-907.

 �przyjmę do pracy fizycznej 
mężczyznę do lat 45,  
tel. kom. 519-643-338.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e  
w transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, tel. kom. 608-067-847.

 �piekarnia Miśkiewicz z Głowna 
zatrudni piekarza i kierowcę emeryta 
ze znajomością obsługi kasy fiskalnej, 
tel. (42) 710-87-39.

 �zatrudnię mechanika  
do serwisu opon w Głownie,  
tel. kom. 504-178-884.

 �zatrudnię pracowników  
na budowę, tel. kom. 693-652-229.

 �praca przy obróbce stali. cięcie, 
szlifowanie, czyszczenie, spawanie. 
Może być bez doświadczenia,  
tel. kom. 794-717-017.

 �zatrudnię kierowcę kat. C+e,  
tel. kom. 691-465-156.

szukam pracy
 �szwalnia przyjmie przeszycia, 

profesjonalnie, terminowo,  
tel. kom. 510-742-883.

 �pomogę przy dziecku lub osobie 
starszej, tel. kom. 505-027-459.

 �Kobieta 25 lat podejmie pracę  
na terenie Głowna, w godzinach 
 9-15, tel. kom. 780-006-492.

 �Kierowca c+e poszukuje pracy  
w podwójnych obsadach na chłodnię  
w transporcie międzynarodowym,  
tel. kom. 661-628-467.

 �absolwentka pedagogiki specjalnej 
szuka pracy, tel. kom. 606-429-807.

usługi wideo
 �wideofilmowanie dslR  

Full hd, fotografia. promocje  
na rok 2015/2016,  
www.blysk-fotostudio.pl,  
tel. kom. 889-148-555.

 �cyfrowe wideofilmowanie, 
fotografowanie, Blu-ray,  
tel. (46) 837-94-85,  
tel. kom. 608-484-079.

 �wideofilmowanie hd,  
fotografowanie, tanio,  
tel. kom. 606-852-557.

 �Fotografia i wideofilmowanie: 
ślubne, dziecięce, reklamowe, 
facebook-studionadachu,  
tel. kom. 604-101-516.

 �wideofilmowanie dVd, Blu-Ray, 
zdjęcia, tel. kom. 698-535-780.

 �wideofilmowanie, fotografia, tanio,  
tel. kom. 692-519-140.

 �www.studiokadr.cdx.pl.

 �wideofilmowanie hd „Kasia” 
+zdjęcia, tel. kom. 602-633-407.

 �Videofilmowanie: dVd, hd,  
Blu-Ray, tel. kom. 608-747-256.

 �Śluby, chrzty, komunie: Foto-Video. 
auta do ślubu, tel. kom. 606-447-777.

 �wideofilmowanie,  
tel. kom. 600-287-992.

 �wideofilmowanie, fotografowanie, 
dVd, full-hd, www.fotowideo.webt.pl, 
tel. (46) 837-79-81,  
tel. kom. 606-302-466.

 �zespół muzyczny,  
tel. kom. 692-101-989.

remontowo-
budowlane

usługi
 �układanie kostki brukowej, tanio,  

tel. kom. 667-837-817.

 �wznoszenie budynków mieszkalnych, 
gospodarczych i przemysłowych, 
dachy, solidnie, tel. kom. 785-402-533.

 �wykończenia wnętrz,  
tel. kom. 785-402-533.

 �dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki,  
tel. kom. 609-846-316.

 �tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki; solidnie,  
tel. kom. 501-931-961.

 �cyklinowanie, polerowanie,  
układanie parkietu,  
tel. kom. 501-249-461.

 �docieplanie budynków, 
stropodachów granulatem 
styropianowym; kondygnacja:  
999 zł, tel. kom. 602-570-424.

 �usługi nową koparko-ładowarką, 
młot hydrauliczny; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

 �usługi koparko-ładowarką jcB,  
tel. kom. 604-411-266.

 �tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz posadzki 
(mixokret), tel. kom. 502-452-907.

 �Wylewki agregatem;  
natrysk ocieplenia pianą 
poliuretanową poddaszy  
www.ocieplenie-domu.pl,  
tel. kom. 531-402-222, 
698-480-048.

 �układanie kostki brukowej,  
tel. kom. 724-355-094.

 �wylewki agregatem,  
tel. kom. 509-038-623.

 �Wylewki betonowe,  
tel. kom. 511-440-509.

 �usługi remontowo-budowlane, 
docieplenia poddaszy, elewacji,  
tel. kom. 500-027-261.

 �Stolarstwo, schody,  
tel. kom. 607-789-345.

 �tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �Dachy, blachodachówki, blachy 
trapezowe, tel. kom. 512-033-338.

 �Budowa domów, budynków 
gospodarczych, przeróbki, rozbiórki itp., 
tel. kom. 785-333-971.

 �docieplanie budynków, elewacje, 
struktury– agregatem. tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Bramy przesuwne, ogrodzenia, siatka 
ogrodzeniowa, montaż, producent,  
tel. kom. 503-572-046.

 �Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz, docieplanie, 
tel. (46) 837-10-33,  
tel. kom. 609-541-373.

 �malowanie dachów,  
tel. kom. 782-977-735.

 �wylewki maszynowe mixokret,  
tel. kom. 517-032-915.

 �Ogrodzenia: betonowe, panelowe, 
siatka, bramy, wiaty itp. montaż,  
tel. kom. 606-303-471.

 �Okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 �Malowanie mieszkań, układanie 
paneli, tel. kom. 668-342-534.

 �Wykopy minikoparką,  
tel. kom. 781-151-525.

 �Remonty, wykończenia, dekoracje 
ścienne, tel. kom. 504-081-135.

 �Łazienki, kompleksowo,  
tel. kom. 733-788-522.

 �docieplanie budynków,  
gładzie, malowanie, płyty k/g,  
panele podłogowe i ścienne,  
glazura, terakota,  
tel. kom. 607-343-338.

 �Remonty, wykończenia od a do z,  
tel. kom. 608-228-789.

 �usługi koparko-ładowarką, roboty 
ziemne, niwelacje gruntu, wykopy  
pod fundamenty, szamba itp.,  
tel. kom. 503-115-145.

 �Ogrodzenia, bramy, balustrady, 
bramy garażowe,  
tel. kom. 506-771-822.

 �usługi minikoparką,  
tel. kom. 697-725-830.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu,  
tel. kom. 605-416-083.

ReKlaMa
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 �Wylewki, tynki agregatem,  
tel. kom. 605-416-083.

 �cyklinowanie, polerowanie,  
lakier olej, tel. kom. 600-984-398.

 �Vertal – żaluzje poziome, pionowe, 
rolety materiałowe i antywłamaniowe,  
siatki przeciw owadom. produkcja, 
montaż, tel. kom. 602-736-692.

 �układanie kostki brukowej, 
granitowej, tel. kom. 692-789-266.

 �Montaż pokryć dachowych, 
blachodachówka termozgrzewalna,  
tel. kom. 515-236-149.

 �docieplenia budynków, niskie ceny, 
tel. kom. 600-917-292, 507-431-463.

 �Remonty, niskie ceny,  
tel. kom. 600-917-292; 507-431-463.

 �usługi remontowo-budowlane. 
solidnie, profesjonalnie,  
tel. kom. 696-154-330.

 �Glazura, terakota, panele,  
tel. kom. 724-536-422.

 �podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. schody: 
renowacja. profesjonalnie, solidnie,  
tel. kom. 733-552-113, 601-378-677.

 �profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem parkietów, 
lakierowanie. schody -cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 �Prace brukarskie, profesjonalnie, 
tel. kom. 508-286-519.

 �Malowanie, gładź, hydraulika,  
tel. kom. 515-830-969.

 �usługi koparko-ładowarką  
i mini-koparką, Kocierzew,  
tel. kom. 721-136-035.

 �wykończenia wnętrz,  
tel. kom. 505-225-425.

 �Murowanie, tynkowanie, wylewki, 
docieplenia, kominy, klinkier,  
tel. kom. 505-225-425.

 �Remonty, glazura, tarakota, 
dładzie, malowanie. płyty k/g, sufity 
podwieszane, tel. kom. 721-108-965.

 �Ogrodzenia betonowe, metalowe, 
siatki, panele, klinkier, montaż,  
wylewki, wiaty, fundamenty,  
tel. kom. 505-700-777.

 �Dachy: profesjonalnie,  
papa termozgrzewalna, rynny,  
tel. kom. 668-208-450.

 �Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, glazury, płyta G/K,  
tel. kom. 535-466-501.

 �Gipsy, glazura, terakota, 
malowanie, prace remontowe: 
wykonam, tel. kom. 516-153-870.

 �Balustrady, poręcze  
ze stali kwasoodpornej,  
tel. kom. 724-605-762.

 �usługi ślusarsko-spawalnicze, 
walcowanie blachy, kształtowników, 
spawanie żeliwa, tel. kom. 782-730-137.

 �Remonty, wykończenia wnętrz, wolne 
terminy, tel. kom. 663-330-214.

 �wolne terminy, wykończenia wnętrz, 
szybko, solidnie, tel. kom. 669-340-492.

 �docieplenia budynków, elewacje 
zewnętrzne, glazura, terakota,  
adaptacja poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz, faktury Vat,  
tel. kom. 606-737-576.

 �Remonty i wykończenia mieszkań  
i łazienek, tel. kom. 799-268-290.

 �wykończenia wnętrz, poddaszy, 
glazura, malowanie, gipsy, docieplenia 
elewacji, tel. kom. 603-164-156.

 �Malowanie, gładzie, remonty,  
tel. kom. 726-022-431.

 �Łupanie, murowanie ogrodzeń  
z kamienia polnego,  
tel. kom. 785-912-253.

 �Kierowanie budowami, ekspertyzy, 
przeglądy techniczne, projekty 
indywidualne, adaptacje,  
tel. kom. 693-184-322.

 �dachy, podbitki,  
tel. kom. 515-319-610.

 �usługi wykończeniowe: glazura, 
terakota, zabudowy GK, oświetlenie 
led, malowanie, gładź, adaptacja 
poddaszy. Fachowe doradztwo,  
zdjęcia do wglądu. tynki dekoracyjne, 
tel. kom. 693-138-503.

sprzedaż
 �siatka ogrodzeniowa,  

słupki. producent, Mysłaków,  
tel. kom. 886-562-223.

 �Dachy, blachodachówki, blachy 
trapezowe, tel. kom. 512-033-338.

 �stemple budowlane,  
tel. kom. 516-199-906.

 �drewniane parkiety drzwi,  
okna oferuje stolarnia Łowicz,  
tel. kom. 602-587-434.

 �sprzedam stemple budowlane,  
tel. kom. 602-368-505.

 �sprzedam maszyny ślusarskie, 
stolarskie, spawalnicze,  
tel. kom. 600-657-411.

 �sprzedam panele budowlane  
z rozbiórki, tel. kom. 503-784-574.

 �piecyk żeliwny z szamotem,  
tel. kom. 532-454-047.

 �Grzejniki purmo, używane,  
stan bdb, tel. kom. 887-408-218.

 �piec c.O., żubr, 20 Kw,  
stan bdb, tel. kom. 602-249-820.

 �Kominy kwasoodporne  
– wkłady, sprzedaż, montaż,  
tel. kom. 501-489-029.

 �sprzedam stemple budowlane,  
4 m, tel. kom. 693-652-229.

 �piec c.O., z podajnikiem,  
3-sezonowy + grzejniki żeliwne,  
tel. kom. 605-727-622.

usługi 
instalacyjne

 � instalacje elektryczne: nowe, 
przeróbki, tel. kom. 696-081-582.

 �usługi elektryczne,  
tel. kom. 693-943-789.

 �hydraulika kompleksowo,  
tel. kom. 601-818-310.

 �elektryk – KMinstal, rozwiązywanie 
problemów, tel. kom. 608-145-585.

 �Kminstal, anteny, telewizory, naprawa, 
tel. kom. 728-188-127.

 �hydraulika, tel. kom. 608-263-951.

 �usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne, naprawy rozruszników, 
alternatorów, hamulcy,  
tel. kom. 506-891-289.

 �usługi hydrauliczne,  
tel. kom. 691-991-000.

 �Oczyszczalnie przydomowe  
z montażem. profesjonalnie,  
tel. kom. 693-413-492,  
www.bioinstalacje.pl.

 �hydraulik, także awarie,  
tel. kom. 733-788-522.

 � instalacje elektryczne,  
tel. kom. 602-633-407.

 �Montaż alarmów,  
tel. kom. 602-633-407.

 � instalacje, przeróbki elektryczne,  
tel. kom. 509-838-364.

 �usługi hydrauliczne, kompleksowo, 
przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczanie przy domowe, również 
jako podwykonawca,  
tel. kom. 601-379-355.

 �usługi elektryczne, szybko,  
tanio, solidnie, tel. kom. 570-439-967.

usługi inne
 �Masz problem z komputerem: 

zadzwoń. Fachowo. szybko. tanio,  
tel. kom. 504-070-837.

 �przeprowadzki, transport,  
tel. kom. 695-885-953.

 �Rozdrabnianie gałęzi  
rębakiem, wycinka zakrzaczeń,  
tel. kom. 667-732-751.

 �zespół muzyczny, wesela,  
www.diwers.pl, tel. kom. 661-323-807.

 �dekoracja sal weselnych  
(pokrowce, obrusy w komplecie),  
tel. kom. 693-776-474.

 �Koparka gąsiennicowa,  
kopanie stawów, koparko-ładowarka 
(z młotami), wszelkie prace ziemne, 
rozbiórkowe, usługi wywrotką,  
tel. kom. 693-565-564.

 �zespół, wokalistka, didżej,  
tel. kom. 503-746-892.

 �wypożyczę stół wiejski, nalewak 
piwny, ławeczki, parasol, dowóz,  
tel. kom. 889-994-992.

 �Kamaz: przewóz piasku, żwiru,  
ziemi, tel. kom. 601-630-882.

 �tartak mobilny, tel. kom. 516-199-906.

 �Odnawianie wanien,  
tel. kom. 600-979-826.

 �tartak przewoźny elektryczny  
i spalinowy, tel. kom. 512-907-059.

 �Okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 �transport wywrotką – piach, żwir, 
ziemia, pospółka, podsypka itp.,  
tel. kom. 503-115-145.

 �pranie dywanów i tapicerki meblowo-
samochodowej w zakładzie i u klienta, 
tel. kom. 501-431-978.

 �Naprawa telewizorów, Łowicz, 
topolowa 19, tel. (46) 837-70-20,  
tel. kom. 728-227-030.

 �podnośnik koszowy, usuwanie drzew. 
stryków, Głowno, okolice,  
tel. kom. 696-049-953.

 �usługi rębakiem do gałęzi,  
tel. kom. 696-049-953.

 �Mycie okien, sprzątanie domów,  
tel. kom. 726-768-368.

 �piaskowanie z dojazdem do klienta, 
tel. kom. 518-168-598.

 �tartak przewoźny, spalinowy  
i elektryczny, tel. kom. 512-907-059.

 �Naprawa komputerów. Szybko, 
tanio, solidnie. Dojazd gratis,  
tel. kom. 697-365-652.

 �Manicure hybrydowy.  
tanio, solidnie, tel. kom. 883-674-848.

 �Organizacja imprez 
okolicznościowych,  
usługi kucharskie,  
tel. kom. 665-651-852.

 �Mycie pomników,  
tel. kom. 532-468-909.

 �Sprzątanie nagrobków,  
tel. kom. 780-099-965.

 �toczenie, ślusarstwo, spawanie, 
naprawy, tel. kom. 698-052-917.

 �coaching. szkolenia indywidualne, 
tel. kom. 793-666-499.

matrymonialne
 �poznam dziewczynę 35+,  

tel. kom. 792-290-436.

 �poznam fajną kobietę,  
tel. kom. 695-975-023.

 �Mężczyzna 40 lat, bez nałogów 
pozna kobietę w wieku do 38 lat  
do stałego związku,  
sMs, tel. kom. 698-997-919.

nauka
 �angielski, profesjonalnie,  

dzieci, młodzież, tel. (46) 837-53-15.

 �język angielski,  
tel. kom. 663-684-178.

 �język niemiecki,  
tel. kom. 668-963-922.

 �Nauczyciel języka niemieckiego, 
lekcje, tel. kom. 505-256-528.

 �Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 �angielski, Łowicz,  
tel. kom. 604-461-803.

 �angielski, mgr filologii  
angielskiej, nauczyciel, lekcje,  
tel. kom. 501-475-100.

 �polski: korepetycje, prace, egzaminy, 
nowa matura. Fachowo,  
tel. kom. 603-246-033.

 �hiszpański, francuski,  
tel. kom. 509-852-532.

 �Nauczyciel matematyki udzieli 
korepetycji, tel. kom. 507-203-909.

 �Matematyka, tel. kom. 792-245-010.

 �Korepetycje z fizyki, matematyki, stara 
i nowa matura, tel. kom. 604-449-538.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Nauka języka angielskiego jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �język angielski, profesjonalnie,  
tel. kom. 603-704-267.

 �angielski, tel. kom. 515-459-141.

 �Rosyjski korepetycje,  
tel. kom. 693-833-062.

 �Niemiecki korepetycje,  
tłumaczenia, tel. kom. 693-833-062.

 �angielski korepetycje, wszystkie 
poziomy, tłumaczenia,  
tel. kom. 693-833-062.
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 �język polski. Kompleksowe 
przygotowanie do matury ustnej  
i pisemnej, tel. kom. 604-122-730.

 �język angielski, nauczyciel, 
egzaminator maturalny,  
tel. kom. 662-611-189.

 �angielski, polski: korepetycje, 
wypracowania, wszystkie poziomy. 
profesjonalnie, tel. kom. 607-328-038.

 �Korepetycje matematyka,  
tel. kom. 661-481-644.

 �Fizyka, matematyka, rozszerzona,  
tel. kom. 883-942-255.

 �język niemiecki, skutecznie,  
tel. kom. 663-505-433.

 �Korepetycje język niemiecki  
z możliwością dojazdu do ucznia,  
tel. kom. 604-181-556.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 

transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własny, 
tel. kom. 607-202-732.

 �Kupię zboże, tel. kom. 508-471-814.

 �Kupię duże ilości zbóż paszowych, 
możliwość transportu,  
tel. kom. 692-292-969.

 �Kupię zboże paszowe,  
tel. kom. 693-157-117.

 �Kupie mokre ziarno kukurydzy,  
tel. kom. 664-187-631.

 �Kupię duże ilości zbóż paszowych, 
odbiór własnym transportem, płatność 
gotówką, tel. kom. 504-561-585.

 �Groch siewny Batuta,  
tel. kom. 606-370-704.

 �Kupię zboże paszowe,  
tel. kom. 664-715-685.

 �Kupię zboże paszowe, transport, 
gotówka, tel. kom. 668-478-617.

 �skup zbóż paszowych:  
pszenica 590 +Vat, jęczmień 530  
+Vat, pszenżyto 520 +Vat, 
leśniczówka, tel. kom. 505-406-917.

 �Kupię zboże, tel. kom. 667-566-276.

 �Kupię ziemniaki odpadowe, 10gr,  
tel. kom. 724-800-594.

hodowlane
 �skup bydła rzeźnego,  

hodowlanego, cielęta, maciory ,  
tel. kom. 502-460-724, 500-258-237.

 �skup bydła, koni,  
tel. kom. 604-267-833.

 �Kupię cielaki do dalszego chowu,  
tel. kom. 609-562-159.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny,  
tel. kom. 603-711-760.

 �Skup bydła rzeźnego,  
tel. kom. 601-817-654.

 �Kupię cielęta ras mięsnych,  
tel. kom. 606-901-931.

 �Kupie byczki i jałówki,  
tel. kom. 515-121-410.

 �skup cieląt i bydła.  
atrakcyjne ceny, szybkie płatności,  
tel. kom. 604-257-860.

 �skup bydła i cieląt, atrakcyjne ceny, 
tel. kom. 602-227-287.

maszyny
 �Kupię prasę kostkującą: sipma, 

welger, claas, Famarol; kombajn: anna, 
Bolko, Karlik; kopaczkę; sadzarkę; 
ciągnik władimirec t-25; prasę rolującą: 
claas Rolland 44, 46, 62, 66, arobale, 
welger, tel. kom. 518-857-308.

 �Kupię ciągniki, przyczepy inne 
maszyny rolnicze mogą być 
uszkodzone, tel. kom. 502-358-304.

 �siewnik poznaniak do remontu,  
może być dziurawy zbiornik,  
tel. kom. 664-981-618.

 �sadzarka i sadzarka s-211,  
tel. kom. 797-513-264.

 �Kupię ciągnik t-25, c-330, c-360  
i maszyny, tel. kom. 516-741-314.

 �kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, mtz, t-25 
Władimirec bez dokumentów,  
do remontu, tel. kom. 502-939-200.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 �Otręby z melasą granulowane  

dla bydła, z dowozem  
i rozładunkiem , tel. (23) 661-10-13, 
tel. kom. 789-333-677.

 �Wysłodki niemelasowane oraz  
tofi workowane, z dowozem  
i rozładunkiem, tel. (23) 661-10-13, 
tel. kom. 789-333-677.

 �melasa dla bydła paleto-pojemnik 
1.000 l z dostawą i rozładunkiem, 
tel. (23) 661-19-88, tel. kom. 
789-333-677.

 �Otręby: pszenne, jęczmienne; 
śruty: sojowa, rzepakowa  
+ workowane, z dostawą  
i rozładunkiem, tel. (23) 661-1893, 
tel. kom. 789-333-677.

 �sadzonki truskawek Roksana,  
alba i inne, tel. kom. 883-237-644.

 �pszenżyto 10 ton, mieszanka 
zbożowa 10 ton, tel. kom. 723-114-747.

 �sprzedam kapustę szatkowaną  
i w główkach, tel. kom. 535-606-333.

 �zboże 2,5 t, tel. kom. 797-215-940.

 �Sprzedam śrutę sojową  
i rzepakową pakowaną w worki  
big-bag lub w worki po 25 kg,  
tel. kom. 781-291-825.

 �ziemniaki lord, denar,  
tel. kom. 697-714-837.

 �sprzedam dynię,  
tel. kom. 532-365-546.

 �sprzedam ziarno fasoli szparagowej, 
skrzynki uniwersalne,  
tel. kom. 669-499-802.

 �sprzedam ziemniak paszowy  
od kombajnu, tel. kom. 695-433-053.

 �sprzedam pszenicę, do siewu,  
tel. kom. 667-118-084.

 �sprzedam pszenżyto i pszenicę,  
tel. kom. 798-894-906.

 �sprzedam żyto dańkowskie diament; 
słomę mieszanki w kostce,  
tel. kom. 601-474-955.

 �sprzedam owies, Bratoszewice,  
tel. kom. 603-802-140.

 �sadzonki truskawek honeoye, 
Głowno, tel. kom. 604-260-576.

 �sadzonki truskawek,  
tel. kom. 605-725-688.

 �zamienię siano na obornik,  
tel. kom. 509-428-673.

 �sprzedam sadzonki truskawki Miss, 
Kocierzew, tel. kom. 607-083-813.

 �sprzedam sadzonki truskawek cler, 
tel. kom. 503-878-383.

 �DDGS susz gorzelniany, 23% 
białka, tel. kom. 888-666-226.

 �sprzedam buraki i dynie na pasze,  
tel. kom. 602-175-570.

 �sprzedam sadzonki włoskiej 
truskawki– Roksana,  
tel. kom. 609-165-855.

 �jęczmień, okolice Głowna,  
tel. kom. 603-754-598.

 �pszenica ozima Ostroga, pszenżyto, 
okolice Głowna, tel. kom. 663-793-845.

 �Brukiew jadalna (żółta), cena do 
uzgodnienia, tel. kom. 669-840-092.

 �sprzedam mieszankę bez owsa,  
tel. kom. 791-819-995.

 �żyto, pszenżyto,  
tel. kom. 693-830-160.

 �Sadzonki brzozy,  
tel. kom. 606-208-568.

 �sprzedam siano w balotach,  
tel. kom. 502-633-591.

 �Marchew, 0.45 kg, Łowicz,  
tel. kom. 501-583-658.

 �Maliny, sadzonki, 50 gr/szt.,  
tel. kom. 504-832-533.

 �pszenżyto, tel. kom. 780-108-530.

 �pszenżyto, 6 t, tel. kom. 660-980-085.

 �jęczmień z pszenicą, jare,  
tel. kom. 606-901-931.

 �Burak pastewny,  
tel. kom. 887-361-751.

 �siano, tel. kom. 794-069-532.

 �ziemniaki paszowe, drobne,  
tel. kom. 508-448-858.

 �liście z buraka cukrowego, słoma  
z kukurydzy, tel. kom. 600-820-374.

 �słoma w kostkach, łubin dalbor,  
tel. kom. 722-152-794.

 �sprzedam pszenicę ozimą arkadia 
(do siewu), tel. kom. 793-755-321.

 �dynia, słoma, tel. kom. 880-481-612.

 �Kukurydza sucha cała i mielona,  
tel. kom. 726-078-244.

 �żyto z pszenżytem,  
tel. kom. 602-689-205.

 �sprzedam ziemniaki paszowe,  
tel. kom. 606-514-345.

 �sprzedam burak pastewny,  
tel. kom. 692-927-139.

 �pszenżyto, słoma, tel. (46) 830-00-01.

 �pszenżyto leontino do siewu, 70zł, 
tel. kom. 791-189-495.

 �sprzedam żyto, około 15 ton, owies, 
tel. kom. 601-066-904.

 �Jęczmień paszowy, Chąśno,  
waga samochodowa na miejscu,  
tel. kom. 606-919-690.

 �sprzedam pszenżyto,  
tel. kom. 600-435-492.

 �Baloty z sianokiszonki,  
tel. kom. 503-163-721.

hodowlane
 �sprzedam cielaki mięsne w wadze 

180-250 kg, tel. kom. 607-613-259.

 �dwie jałoszki 150 kg, 250 kg,  
tel. kom. 605-159-165.

 �sprzedam jałówkę na wycieleniu,  
tel. kom. 721-347-722.

 �sprzedam jałówkę wysokocielną,  
tel. kom. 500-049-265.

 �sprzedam drób rosołowy,  
tel. kom. 600-716-691.

 �cielaki mięsne,  
tel. kom. 888-953-006.

 �sprzedam 5 jałówek pod zacielenie, 
tel. kom. 660-235-610.

 �sprzedam cielaki,  
tel. kom. 606-769-925.

 �jałówka na wycieleniu,  
tel. kom. 505-067-843.

 �jałówka na wycieleniu,  
tel. kom. 533-403-503.

 �sprzedam 2 cielne jałówki rasy 
czerwono-białej, tel. kom. 880-154-022.

 �Krowa, 3 cielak, poród 11.11.2015,  
tel. kom. 664-004-591.

 �jałówka na wycieleniu: listopad; 
jałówki zacielone i podzacielenie; 
jałówki 150-250 kg,  
tel. kom. 503-163-721.

 �sprzedam cielaki czarno-białe  
o wadze 50-100 kg, dmosin,  
tel. kom. 660-702-548.

 �sprzedam jałówkę wysokocielną,  
tel. kom. 793-975-658.

 �jałówka wysokocielna,  
tel. kom. 608-137-544.

 �sprzedam jałówki jersey,  
tel. kom. 603-781-887.

 �jałówki cielne, tel. kom. 513-664-525.

 �sprzedam krowę na wycieleniu, 
termin: początek listopada,  
tel. kom. 781-291-824.

 �jałoszka, ok. 100 kg,  
tel. kom. 783-985-848.

 �Młoda krowa po wycieleniu hF,  
tel. kom. 530-306-673.

 �sprzedam jałówki na ocieleniu,  
tel. kom. 692-459-270.

 �jałówki cielne, tel. kom. 606-439-612.

 �jałówka na wycieleniu,  
tel. kom. 606-324-970.

 �cielak byczek mieszaniec, 50 kg,  
tel. kom. 692-665-650.

 �sprzedam prosięta,  
tel. kom. 510-158-246.

 �jałówki na wycieleniu,  
tel. kom. 570-513-553.

 �sprzedam krowę cielną,  
tel. kom. 606-461-989, 662-611-486.

 �jałówka na wycieleniu,  
tel. kom. 607-628-561.

 �dwie jałówki wysokocielne,  
tel. kom. 698-276-632.

 �Krowy i jałówki hodowlane, likwidacja 
stada, tel. kom. 693-025-952.

 �jałówka wysokocielna,  
tel. kom. 663-686-233.
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 �prosiaki 24 szt.,  
tel. kom. 662-059-527.

 �sprzedam prosięta, 24 sztuk, 
tel. (46) 838-81-13.

 �Krowa 4-letnia, wycielona  
w czerwcu, tel. kom. 663-513-400.

 �jałówka wysokocielna,  
tel. kom. 607-494-146.

 �sprzedam jałówkę  
simental 3-miesięczną,  
byczki simental 3-tygodniowe,  
tel. kom. 662-066-663, Rybno.

 �sprzedam warchlaki,  
tel. kom. 607-248-548.

 �jałówka na wycieleniu,  
tel. kom. 604-943-589.

maszyny
 �sprzedam zgniatacz ziarna sipma, 

żmijkę, obsypnik kopcy, krajzegę, 
tel. (46) 838-40-82 wieczorem.

 �sprzedam przyczepę 6 t,  
tel. kom. 609-562-159.

 �agregat uprawowo-siewny  
Famarol 3 m, 2006 rok,  
tel. kom. 665-734-042.

 �agregat uprawowo-siewny  
Famarol 3 m, 2005 rok,  
tel. kom. 660-408-769.

 �pługi Kverneland, zagonowe, 
obrotowe, zabezpieczenia,  
tel. kom. 601-272-521.

 �sprzedam maszt widlaka,  
tel. kom. 506-664-741.

 �pług 3-skibowy obrotowy;  
wycinak do kiszonki,  
tel. kom. 669-356-380.

 �sprzedam śrutownik ssąso-tłoczący 
15kw, tel. kom. 606-989-475.

 �Rozrzutnik 2-osiowy,  
tel. kom. 733-193-968.

 �ciągnik pronar 82 sa z turem,  
82 KM, 2005 rok, stan bdb,  
tel. kom. 502-358-304.

 �Krokodyl do tura do obornika 
i kiszonek, 1.900 zł,  
tel. kom. 732-926-200.

 �przyczepka rolnicza 1-osiowa,  
1.600 zł, tel. kom. 732-926-200.

 �wycinak do kiszonki,  
tel. kom. 609-514-291.

 �przyczepka ciągnikowa; rębak 
fabryczny, tel. kom. 604-931-629.

 �sprzedam mieszalnik 2 tony,  
tel. kom. 664-715-685.

 �Rozrzutnik obornika,  
tel. kom. 609-541-312.

 �sprzedam rozrzutnik 4 tony,  
tel. kom. 604-969-205.

 �sprzedam ciągnik pronar 82,  
2004 rok, tel. kom. 501-123-881.

 �sprzedam wspomaganie kierownicy 
do ciągników ursus c-330, c-360, t-25, 
tel. kom. 692-335-998.

 �sprzedam kabina, tur do c-330, 
t-25, opony, tel. kom. 690-899-100.

 �c-360, t-25, same 4x4,  
tel. kom. 667-491-487.

 �pług 3, brony 5, sadzarka,  
tel. kom. 690-899-100.

 �pługi obrotowe: 3-; 4-skibowy, 
rozrzutnik Fortschritt t-088; siewka  
do nawozu Rauch 1.500 kg,  
tel. kom. 600-822-089.

 �zetor 9540 z ładowaczem,  
stan b. dobry, tel. 783-272-050

 �zetor Fortera 11441, 2003 rok,  
tel. kom. 600-822-089.

 �Rozrzutnik jednoosiowy,  
tel. kom. 603-071-939.

 �Bizon zO-56, 1990 rok,  
stan bdb., tel. kom. 500-204-628.

 �Kosiarka rotacyjna Mesko,  
opona 12,4x32, pług 2,  
przetrząsarko-zgrabiarka 5,  
tel. kom. 508-985-884.

 �siewnik poznaniak,  
tel. kom. 664-981-618.

 �sprzedam kabinę do c-360 i c-330, 
pług 3-skibowy grudziądzki,  
tel. kom. 785-912-253.

 �Ładowacz cyklop,  
tel. kom. 606-232-925.

 �ciągnik c-330; skrzynia zetora,  
4.200 zł, tel. kom. 691-639-756.

 �sprzedam głębosza na 2 łapy, 
tel. (46) 861-60-35.

 �sprzedam dwie osie kwadratowe  
od d-44, tel. kom. 691-240-698.

 �Bizon z-56; zetor 7211; przyczepa 
hl, 8 t; cyklop; prasa z-224;  
pług 3-skibowy; kultywator,  
tel. kom. 512-179-465.

 �Brona talerzowa unia cut, 3,90 m, 
2012 rok, tel. kom. 737-785-432.

 �talerzówka 2X8,  
tel. kom. 667-133-737.

 �pług 3-skibowy obrotowy Rabewerk; 
3-skibowy, zagonowy, Overum; beczki 
asenizacyjne 3.000, 4.000, 5.000 l; 
ocynk, tel. kom. 600-428-743.

 �wał cambella; przyczepa do 
przewozu koni; pompy do beczek 
asenizacyjnych, naprawa,  
tel. kom. 600-428-743.

 �Kombajn claas dominator 76,  
stan bdb, prasa kostka sipma,  
stan bdb, tel. (42) 719-59-18.

 �ciągnik c-330M, 1988 rok,  
oryginał, tel. kom. 505-228-654.

 �john deere 2650, 1991 rok,  
stan bdb, tel. kom. 693-064-352.

 �Białoruś rolnicza, 1989 rok,  
stan bdb, tel. kom. 693-064-352.

 �c-330, 1974 rok, bez dokumentów, 
tel. kom. 512-347-439.

 �sprzedam przyczepą 3-stronną 
wywrotkę, zarejestrowana, okolice 
sannik, tel. kom. 511-786-307.

 �sprzedam ciągnik 360 z turem  
i zgrabiarkę 7 do siana  
oraz zgrabiarkę pasową  
w dobrym stanie,  
tel. (46) 838-39-05,  
tel. kom. 604-430-387.

 �sprzedam ciągnik, opryskiwacz,  
tłuk do gałęzi, tel. kom. 722-178-764.

 �Kosiarka rotacyjna,  
tel. kom. 663-974-286.

 �Glebogryzarkę grudziądzką 
sprzedam, stan bdb,  
tel. kom. 603-781-887.

 �sprzedam rozrzutnik 2-osiowy,  
1998 rok, tel. kom. 531-450-890.

 �sprzedam ciągnik t-25 władimir, 
1982 rok, przyczepa 1-osiowa,  
tel. kom. 600-137-595, 784-820-268.

 �Rozrzutnik obornika Fortschritt  
oraz wszystkie części nowe i używane,  
tel. kom. 693-830-160.

 �Obciążniki do c-360, c-330,  
c-912, przód-tył, komplety,  
tel. kom. 693-830-160.

 �pług zagonowy 4-skibowy,  
na resorach, Kverneland;  
talerzówka 24 talerze; rozrzutnik  
6 ton, tandem, tel. kom. 606-485-033.

 �Glebogryzarka „Grudziądz”,  
2 m, stan bdb., tel. kom. 737-785-432.

 �sprzedam ładowacz obornika  
+ łycha, zaczepiany z tyłu do traktora, 
zwalniany za pomocą linki,  
tel. kom. 784-955-323.

 �dolny zaczep na szynę  
zetor proxima, Forterra,  
tel. kom. 608-591-942.

 �zgrabiarka deutz Fahr, siewka 
amazone, kosiarka dyskowa Kuhn,  
tel. kom. 608-591-942.

 �Felgi do przyczepy d-55,  
6-tonowej, tel. kom. 798-169-557.

 �Opryskiwacz sadowniczy 1000 litrów, 
z dużym koszem, mało używany,  
tad-ler, tel. (46) 874-72-45.

 �ciągnik t-25, tel. kom. 783-985-848.

 �przetrząsarko-zgrabiarka 
7-gwiazdowa, tel. kom. 724-115-912.

 �wycinak kiszonek Fella,  
tel. kom. 665-340-488.

 �pług 5-skibowy unia Grudziądz, 
zagonowy, tel. kom. 515-121-410.

 �Opryskiwacz 400 l, zawieszany,  
tel. kom. 693-847-056.

 �przyczepa sztywna 6 t, 
zarejestrowana, opłacona, sprawna. 
sprzedam kamień polny i głazy, koło 
sochaczewa, tel. kom. 509-599-954.

 �dwukółka rolnicza, wóz platforma,  
tel. kom. 602-511-928.

 �Rozrzutnik obornika 2-osiowy,  
stan bdb, tel. kom. 693-066-532.

 �sprzedam cyklop, 3.500,  
tel. kom. 784-512-047.

 �ciągnik Belarus jumz,  
tel. kom. 609-063-583.

 �sprzedam Orkan ii,  
tel. kom. 783-015-150.

 �sprzedam ursus MF-255,  
1987 rok, prasa kostka z-224,  
1986 rok, tel. (46) 861-16-27,  
tel. kom. 694-456-361.

 �sprzedam elektryczny warstwowy 
sortownik do ziemniaków, śrutownik 
3 walcowy o dużej wydajności, silos 
zbożowy, krajzegę, żmijkę,  
tel. kom. 693-036-673.

 �sprzedam sadzarkę  
do ziemniaków, tel. (46) 861-12-89.

 �deutz Fahr agrotron, 265 KM,  
2007 rok, tel. kom. 608-420-169.

 �Fendt Vario 924, 2006 rok;  
Fendt Vario 712, 2006 rok,  
tel. kom. 692-601-689.

 �New holland tN60da, 2005 rok, 
landini Globus 68 KM, 2000 rok,  
tel. kom. 608-420-169.

 �prasa belująca welger 435,  
2009 rok, pełne wyposażenie,  
tel. kom. 608-420-169.

 �Ładowacze czołowe do: Fendta, 
case, deutz Fahr, New holland,  
Massey Fergusson,  
tel. kom. 608-420-169.

 �zgrabiarka Krone Ks, 3.50-10,  
tel. kom. 608-420-169.

 �john deere 6120, 90 KM, 2004 rok; 
john deere 7530, 200 KM, 2008 rok, 
tel. kom. 608-420-169.

 �Fendt 309, 1999 rok; Fendt 308 ci, 
2008 rok, sprowadzane z Niemiec,  
tel. kom. 692-601-689.

 �pługi obrotowe „lemken” 3-skibowe, 
na zabezpieczeniach, sprowadzone  
z Niemiec, tel. kom. 692-601-689.

 �Ładowarka paus łamana  
z obrotowym ramieniem, 1994 rok,  
tel. kom. 692-601-689.

 �zetor 10641 Fronterra 2008 rok;  
icB Fastrach 3220, 2005 rok,  
tel. kom. 692-601-689.

 �sprzedam dodatkową skibę  
z korpusem do pługa,  
tel. kom. 785-543-610.

 �sprzedam kolczatkę do pługa 
3-skibowego i szerszą, opony 20/1000, 
tel. kom. 604-940-429.

 �sprzedam 2 osie od wozu  
w komplecie, tel. (46) 838-21-93.

 �ursus c-360, 1982 rok, 7.500 zł,  
tel. kom. 732-926-200.

 �Głębosz 1-zębny,  
tel. kom. 692-199-818.

 �Rębak do gałęzi,  
tel. kom. 500-262-573.

 �sprzedam cyklop do obornika, 
tel. (46) 861-26-16.

 �Bielarka, siewnik składak, dmuchawy 
zbożowe, tel. kom. 692-101-989.

 �wózek Rak, tel. kom. 609-455-676.

 �Rozrzutnik 1-osiowy + nowe burty,  
tel. kom. 691-770-732.

 �sprzedam wybierak do kiszonki do 
ładowacza czołowego. szerokość 145 
cm. Rok produkcji 2009. Mało używany, 
tel. kom. 515-661-856.

 �dwukółka ciągnikowa,  
tel. kom. 698-276-632.

 �Rozrzutnik, brony, Bąk,  
tel. kom. 530-930-104.

 �sprzedam beczkę asenizacyjną 
2.000 litrów, tel. kom. 502-436-234.

 �sprzedam koparko-ładowarkę 
Ostrówek, sprawna technicznie,  
tel. kom. 606-289-088.

 �agregat z siewnikiem, amazone, 
3-metrowy, tel. kom. 784-743-138.

 �ciągnik ursus c-360,  
tel. kom. 666-376-250.

 �sprzedam pług 2 i 4-skibowy, bronę 
talerzową, agregat uprawowy, brony 3, 
kultywator, tel. kom. 608-224-466.

 �ursus 2812, tel. kom. 501-850-017.

 �ciągnik ursus 3512, 3.000 mt, 
przyczepa 4,5 tony, i właściciel,  
tel. kom. 507-955-743.

 �sprzedam wał silnikowy nominał, 
pompę paliwową, chłodnicę, głowicę 
do c-330, tel. kom. 518-824-126.

 �wóz platforma, tel. kom. 513-184-091.

 �części używane do c-328,  
c-330, c-360, c-380, c-355,  
Mtz, t-25 władimirec, silniki skrzynie,  
tylne mosty, zwolnice, felgi i inne,  
tel. kom. 880-353-819.

inne
 �Obornik z dowozem, 

tel. kom. 601-630-882.

 �Obornik, tel. kom. 665-220-406.

 �dojarka rurociągowa oraz zgarniacz 
obornika linowy, tel. kom. 662-294-778.

 �sprzedam basen 325 l, stan bdb; 
dojarka, tel. kom. 530-576-074.

 �Basen na mleko alfa lawal 350 l,  
tel. kom. 669-303-235.

 �Kompresor 2-tłokowy,  
tel. kom. 513-666-808.

 �sprzedam opryskiwacz sadowniczy 
300 l, termit, tel. kom. 787-982-333, 
697-286-861.

 �Opony 14/9/28,  
tel. kom. 609-437-381.

 �wyposażenie pieczarkarni,  
tel. kom. 792-931-678.

 �Stacja kontroli Opryskiwaczy, 
maszyny rolnicze, Dmosin 124,  
tel. kom. 609-455-676.

 �skrzynki jedynki,  
tel. kom. 609-455-676.

 �sprzedam obornik koński  
lub zamienię na siano,  
tel. kom. 693-848-103.

 �Basen 550 litrów,  
tel. kom. 501-850-017.

rolnicze – usługi
 �Bielenie budynków inwentarskich, 

dezynfekcja, tel. kom. 663-452-727.

 �wnioski na fundusze  
europejskie, dla rolników 
– start MR, modernizacje, 
restrukturyzacja małych  
gospodarstw, tanio– biuro  
z uprawnieniami cdR Brwinów,  
tel. kom. 698-956-475.

 �transport maszyn rolniczych, 
budowlanych, tel. kom. 665-734-042.

 �transport niskopodwoziówką,  
tel. kom. 503-115-145.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
 tel. kom. 506-771-822.

 �siew zbóż agregatem uprawowo-
siewnym. agregat graczkowy z wałem 
crosskil lub tależowy z wałem packera. 
siewnik z zaprawiarką ziarna 120 zł/ha. 
Faktury Vat, tel. kom. 606-294-284.

 �zbiór i skup kukurydzy na ziarno, 
transport, tel. kom. 664-187-631.

 �wykonuję kosiarki sadownicze, 
tel. (46) 832-14-57,  
tel. kom. 513-666-808.

 �Białkowanie obór,  
tel. kom. 518-168-598.

 �zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia,  
tel. kom. 505-928-735.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych i sprzętu budowlanego, 
tel. kom. 510-809-025.

 �Orka, uprawa, siew, nawożenia 
gnojowicą i obornikiem, transport 
przyczepą, tel. kom. 728-890-565.

zwierzęta

sprzedaż
 �sprzedam kuca, Łowicz,  

tel. kom. 502-323-404.

 �sznaucer miniaturki, szczenięta,  
tel. kom. 504-010-956.

 �Oddam szczeniaki,  
tel. kom. 515-132-289.

 �sprzedam bażanty diamentowe,  
tel. kom. 606-432-666.

 �pasze dla królików,  
tel. kom. 666-049-802.

 �Oddam w dobre ręce szczeniaki 
owczarka górskiego,  
tel. kom. 784-096-656 722-123-581.

 �Owczarki niemieckie, krótkowłose  
z rodowodem: pieski, suczki,  
tel. kom. 531-806-300.

 �sprzedam kuca,  
tel. kom. 691-270-855.

 �Oddam kotki 2-3 miesięczne,  
tel. kom. 505-866-202.

 �sprzedam tanio ryby  
(likwidacja akwarium): paletki,  
kirysy, glonojady, bocje, gurami itp.,  
tel. kom. 505-099-355

 �szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 694-308-076.
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informacje
 �informacja PkP (ogólnokrajowa) 

22-194-36 
 �informacja PkS (całodobowa)  

46-837-38-13
 �informacja o tel. krajowych 118-913
 �informacja o międzynarodowych  

numerach 118-912
 �Rozmowy międzynarodowe  

– zamawianie 9051
 �Naprawa tel. – błękitna linia 19393
 �Biuro zleceń 9497
 �Wojewódzkie Centrum zarządzania 

kryzysowego w Łodzi 9287

telefony
 � taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
603-06-18-18; 794-013-013; 606-486-555; 
600-508-308; dworcowa: 602-774-552

 �taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �urząd miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �urząd Skarbowy:  

centrala 46 837-43-58, 
46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 

 �zuS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie absty-

nenckie „Pasiaczek” Łowicz, ul. św. 
Floriana 7, tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 
16.00-20.00.

 �Grupa aa „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. informacji udziela uG Biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa abstynencka 
„Nie ma mocnych” w zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia uzależnień,  
ul. ułańska 28, tel. 837-37-07

 �Poradnia zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
46-837-35-32

 �Pogotowie energetyczne 991, 
46-837-36-05

 �awarie oświetlenia ulicznego:  
konserwator 881-551-551, 46 830-91-45

 �Warsztat konserwatorski  
ŁsM 46-837-65-58

 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-649-492, 
46-837-84-40, 46-837-16-16,  
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 

ul. chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
Łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
Bielawy, tel. 46-839-20-95

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1a, tel. 911-55-44
 �kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12a, 24-382-11-66

 �kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, przemysłowa 2, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, pl. zawiszy czarnego 20,  

tel. 46-838-22-81
 �zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 �kościół pw. św. Ducha: 7:00, 8:30, 
10:00, 12:00, 18:00; nabożeństwa 
różańcowe codziennie o godz. 17.15.

 �kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla 
młodzieży), 11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00; 
nabożeństwo różańcowe: od poniedziałku 
do soboty w godz. 17.30, w niedziele o 
godz. 16.15.

 �Bazylika katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00; nabożeństwa różańcowe: 
codziennie o godz. 17.30.

 �kościół o.o. Pijarów:  
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00; 

 �kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00; 
nabożeństwa różańcowe: codziennie o 
godz. 17.15.

 �kaplica seminaryjna: 10.00.
 �kościół św. Leonarda: 11.30.

boiska i hale 
sportowe

 �Orlik przy ul. Grunwaldzkiej  
w Łowiczu tel. 608-433-787

 �Orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynny: pon.-
-pt. 10.00-21.30, sob.-ndz. 10.00-20.00;

 �Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �Stadion piłkarski ul. starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 �Stadion wielofunkcyjny  

ul. jana pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06
 �hala OSiR nr 1 ul. jana pawła ii nr 3,  

tel. 46-837-51-06, czynne: pon. 7.00-15.00, 
wt. 7.00-20.00, śr., czw., pt. 7.00-15.00; 

 �hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; pon.. wt., śr., 8.00-16.00; 
czw. 8.00-20.00; pt. 8.00-16.00; 

 �Boisko przy SP nr 1 – tel. 519-130-551 
czynne od pon.-pt. w godz. 16.00-20.00,  
w weekendy w godz. 12.00-20.00)

 �Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 �LO im. Chełmońskiego – 46 837-42-00
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy Łyszkowice)
 �SP mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46838-43-93
 �zSP Błędów – 46 838-14-76

pływalnia miejska 
Łowicz, ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiada-
jących karnety i kupujących bilety:

 �Poniedziałek –13.00-13.45; 15.45-16.30; 
20.15-22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Wtorek – 12.10-13.00; 15.00-16.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Środa –15.00-16.30; 20.15-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Czwartek – 13.00-15.45; 19.30-22.00  
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Piątek – 12.10-13.00; 17.40-18.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Sobota – 11.00-20.00 
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Niedziela – 10.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)
Grota solna i sauna – czynne codziennie 
w godz. 14.00-20.00.

wystawy stałe
 �muzeum w Łowiczu: „Sztuka Baroku” 

– wystawa rzemiosła artystycznego (meble, 
tkaniny, szkło, porcelana), a także malar-
stwa i rzeźby; Kaplica św. Boromeusza; 
czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �muzeum w Łowiczu: „historia miasta 
i regionu” – wystawa zabytków archeolo-
gicznych, militariów, portretów trumiennych, 
pamiątek powstańczych, gabinet kolekcjo-
nera; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �muzeum w Łowiczu: „etnografia 
księstwa Łowickiego” – wystawa strojów 
ludowych, wycinanek, rzeźby, ceramiki, 
tkanin i eksponatów z dziedziny papiero-pla-
styki; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �muzeum w Łowiczu: „Łowicka galeria 
sztuki” – wystawa prac znaczących arty-
stów XX w. związanych z Łowiczem, m.in. 
cz. tańskiego, s. Noakowskiego, a. Kraw-
czyka, K. strzemińskiego, t. Klonowskiego, 
z. pągowskiego, z. i R. artymowskich,  
z. Rostad-abadie i twórczość obecnie 
działających malarzy; czynna od wtorku  
do niedzieli w godz. 10.00-16.00; bilety: 2 zł. 

 �mini skansen przy muzeum w Łowiczu 
– czynny od wtorku do piątku w godz. 10.00- 
16.00; w soboty i niedziele w godz. 10.00-
17.00; bilety: normalny 5 zł, ulgowy 3 zł, 
spacerowy 2 zł; wstęp wolny – niedziela.

 �izba Pamięci Łowickich Żydów –
ukazuje dzieje tej społeczności w Łowiczu, 
od chwili pojawienia się starozakonnych w 
mieście, poprzez powstanie i intensywny 
rozwój gminy żydowskiej, aktywny udział w 
społeczno-gospodarczym życiu miasta w 
XiX i XX wieku, wybuch ii wojny światowej,  
aż do ostatecznej jej zagłady. Muzeum w 
Łowiczu, ul. stary Rynek 5/7.

 �muzeum Diecezjalne w Łowiczu – 
zwiedzanie katedry wraz z eksponatami 
znajdującymi się w wieży; możliwość 
oglądania panoramy miasta z tarasu;  
czynne od poniedziałku do czwartku  
od 10.00 do 16.00, w piątki i soboty  
od 10.00 do 14.00; Łowicz, stary Rynek 20.

 �izba Pamięci Stanisława klickiego – 
wystawa urządzona przez Grupę historycz-
ną „Kampinos” na i piętrze Baszty im. gen. 
Klickiego w Łowiczu; czynna w niedziele  
w godz. 16.00-18.00. wstęp wolny.

 �Skansen w maurzycach – czynny 
codziennie w godz. 9.00-16.00; od 16.00 do 
19.00 zwiedzanie obiektów tylko z zewnątrz; 
bilety: normalny 8 zł, ulgowy  
5 zł, spacerowy 3 zł.

 �ekspozycja poświęcona Bronisławie 
Skwarnej, poetce i hafciarce ludowej – 
wystawa przygotowana w jednej z chałup  
w skansenie w Maurzycach; wstęp jw.

 �Pałac i wystawa majoliki w Nieborowie 
– czynne od 1 do 31 października od wtorku 
do niedzieli w godz. 10.00-16.00 (wtorek – 
wstęp wolny). Ostatni zwiedzający wchodzą 
do wnętrz ekspozycyjnych 30 minut 
przed zamknięciem. Bilety: pałac, Ogród, 
Manufaktura Majoliki: 22 zł normalny, 13 zł 
ulgowy, 50 zł bilet rodzinny (2 osoby dorosłe, 
dzieci do lat 18, maksymalnie 6 osób); 1 zł 
dzieci 7-16 lat. w związku z realizacją filmu 
dokumentalnego

 �Ogrody w Nieborowie i arkadii – od 1 
do 31 października kasy czynne od wtorku 
do niedzieli w godz. 10.00–16.00 (wtorek 
– wstęp wolny); poniedziałek – zamknięte 
dla zwiedzających. po zamknięciu kas 
– ogrody czynne do zmierzchu. Bilety: 

Nieborów (Ogród i Manufaktura Majoliki): 
12 zł  normalny, 8 zł ulgowy, 1 zł dzieci 7-16 
lat; arkadia (Ogród i Świątynia diany): 12 zł 
normalny; 8 zł ulgowy; 1 zł dzieci 7-16 lat.

 �muzeum motoryzacji w Nieborowie – 
czynne: piątek, sobota i niedziela w godz. 
10.00-1800, w innych terminach tylko po 
telefonicznym uzgodnieniu (tel. 46 838-50-
68, 501-945-960); Nieborów 231a; bilety: 
normalny – 10 zł, ulgowy (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści) – 7 zł, dzieci do 
lat 7 (pod opieką dorosłych) – bezpłatnie.

 �muzeum Ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne w dni powsze-
dnie w godz. 9.00-17.00, w niedziele i święta 
w godz. 12.00-17.00, tel. 46-838-44-72.

 �Pałac w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00-17.00; zwiedzanie z przewod-
nikiem: pon.-pt. w godz. 7.30-15.30, sobota 
9.00-17.00; bilety: 10 zł i 3 zł (ulgowy).

 �Park przy pałacu w Sannikach – czynny 
codziennie w godz. 8.00-17.00; wstęp wolny.

 �Pałac w Walewicach – można zobaczyć 
m.in. apartament napoleoński, kaplicę  
pałacową i inne piękne wnętrz. zwiedzanie 
z przewodnikiem w soboty i w niedziele,  
w godz. 11:00-11:50 i 12:00-12:50. Koszt: 
dzieci 5 zł/osoba, dorośli – 10 zł/osoba. 

 �ekspozycja 500 guzików z muzeum 
Guzików w Łowiczu, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria Łowicka,  
i piętro, ul. stanisławskiego; czynna pon.-pt. 
w godz. 10.00-19.00, sob. 9.00-15.00. 

 �„Gloria Victis 1863-1864 – Pamięć 
i tradycja w 150. rocznicę wybuchu 
Powstania Styczniowego na ziemi 
Łowickiej” – wystawa on-line przygotowana 
na podstawie materiałów archiwalnych pre-
zentowanych w 2013 r. w siedzibie Oddziału 
w Łowiczu archiwum państwowego m.st. 
warszawy; scenariusz Marek wojtylak;  
www.warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 
(95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP)” – wystawa zdjęć w dużym forma-
cie, zsp nr 1, Łowicz, ul. podrzeczna 30.

wystawy czasowe
 �„Ożywić historię, czyli pałac w San-

nikach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” – wernisaż wystawy ukazującej 
kolejnych właścicieli; pałac w sannikach 
przy ul. warszawskiej 1. wernisaż: sobota, 
17 października, godz. 19.00; wstęp wolny. 
ekspozycja jest kontynuacją dotychcza-
sowej wystawy ,,sanniki, pruszakowie, 
chopin”.

 � kwiaty, pejzaże i inne – wystawa malar-
stwa anny szcześniak; czynna codziennie 
do odwołania; centrum Kultury i promocji 
ziemi Łowickiej, Łowicz, stary Rynek 17. 

 � „Łowickie w obiektywie” – wystawa 
fotograficzna anny Bryjak z Bełchowa uka-
zująca nieznane oblicze ziemi Łowickiej.   
czynna do 6 listopada. Foto art Galeria 
ekspozycja 34, Łowicz, ul. zduńska 34.

 �„tropem skierniewickich kolekcji” – 
ekspozycja pamiątek dot. historii skierniewic, 
a także eksponatów nawiązujących do prze-
szłości Łowicza;  czynna do 31 października, 
Muzeum w Łowiczu, stary Rynek 5/7.

 �„Czas zatrzymany” – wystawa rysunków, 
wycinanek i muszli ze zbiorów edwarda 
Noniewicza, czynna do końca października. 
Miejska Biblioteka im. K. cebrowskiego  
w Łowiczu, os. Bratkowice 3a. 

 �„malarskie podróże - Grecja” –wystawa 
prac agnieszki Kopczyńskiej i zbigniewa 
Błaszczyka. Gminny Ośrodek Kultury  
w Bolimowie, ul. Łowicka 9.

 �Prace agnieszki Sapińskiej – wystawa 
niepełnosprawnej artystki malującej ustami; 
czynna do końca października, w Białej sali 
pałacu  w walewicach.

kino Fenix 
Łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 15 października:
godz. 16.30 – Chemia – dramat obycza-
jowy prod. polskiej
godz. 18.15 – Nigdy nie jest za późno – 
dramat prod. usa
godz. 20.00 – everest – film przygodo-
wy, thriller prod. islandia, usa, anglia

 �Czwartek – piątek, 
   15-16 października:

godz. 10.00 – kLaSy!k – Przegląd 
kanonu Polskiego Filmu:
- czwartek, 15 października: Piłkarski 
poker, reż. janusz zaorski
- piątek, 16 października: zaklęte rewiry, 
reż. janusz Majewski

 �Piątek – czwartek, 
   16-22 października:

godz. 16.15 – klub włóczykijów – film 
przygodowy, dla młodzieży prod. polskiej
godz. 18.00, 20.00 – Demon – thriller 
prod. polsko-izraelskiej

DkF „Bez Nazwy” 
Kino Fenix, Łowicz ul. podrzeczna 20

 �Piątek, 23 października:
godz. 17.30 – 11 minut – thriller psycho-
logiczny prod. polsko-irlandzkiej
godz. 19.00 – amy – biograficzny prod. 
angielskiej

 �Sobota, 24 października:
godz. 17.30 – 11 minut – thriller psycho-
logiczny prod. polsko-irlandzkiej
godz. 19.00 – Love – dramat prod. fran-
cuskiej (tylko dla widzów dorosłych)

 �Niedziela, 25 października:
godz. 17.30 – 11 minut – thriller psycho-
logiczny prod. polsko-irlandzkiej
godz. 19.00 – młodość – dramat prod. 
włoskiej

koncerty
 �Piątek, 16 października:
godz. 18.00 – koncert muzyki rozryw-
kowej w wykonaniu Miejsko-strażackiej 
Orkiestry dętej; sala barokowa Muzeum 
w Łowiczu; stary Rynek 5/7; wstęp wolny.

 �Sobota, 17 października:
godz. 19.00 – krzysztof kiljański trio 
– koncert z okazji 10-lecia; europejskie 
centrum artystyczne im. Fryderyka cho-
pina – pałac w sannikach; wstęp wolny.

 �Niedziela, 18 października:
godz. 14.00 – „Wariacje z Chopinem” 
– koncert w wykonaniu: Michał drewnow-
ski (fortepian), Magdalena drewnowska 
(opracowanie i prowadzenie); pałac  
w sannikach; bilety: 15 zł (normalny) 
i 7 zł (ulgowy). 

 �Sobota, 31 października:
godz. 21.00 – te-tris & Filipek – koncert 
muzyki hip-hop; Klub pracownia; bilety: 
15 zł, do nabycia w kasie kina Fenix ul. 
podrzeczna 20.

inne 
 �Piątek, 16 października:
godz. 17.00 – warsztaty „Bezpieczna 
kobieta... nawet na końcu świata”  
w domu ludowym w zielkowicach; 
wstęp wolny, ilość miejsc ograniczona.

 �Sobota, 17 października:
godz. 9.00 – Spacer „Pilaszków 1905-
2015” – rajd pieszy z przewodnikami 
pttK, ognisko; wymarsz z parku przy ul. 
Mickiewicza. trasa: Górki, jastrzębia –  
pilaszków (około 5,5 km). wpisowe 4 zł 
dla członków pttK, 5 zł dla pozostałych 
uczestników.
godz. 15.00-17.30 – Łowicki strój 
ludowy – tradycja żywa – konferencja 
naukowa; Muzeum w Łowiczu, stary 
Rynek 5/7; wstęp wolny.

 �Środa, 21 października
godz. 17.00 – spotkanie Dyskusyjnego 
klubu książki dotyczące książki pt. „słu-
chaj pieśni wiatru”; powiatowa Biblioteka 
publiczna w Łowiczu, ul. stary Rynek 5/7. 
(wejście od ul. 3 Maja).

 �Sobota, 24 października:
godz. 10.00-14.00 – mama Siema 
– warsztaty dla poszukujących rodzi-
ców, 5. warsztat: „Konflikt w rodzinie. 
mediacja w porozumieniu bez przemocy” 
– prowadzi Marta sikorska,  
strych ŁOK, ul. podrzeczna 20. 
info: mamasiema@wp.pl.

telefony
 �informacja: PkS 42-631-97-06
� Filia PuP w Głownie 42-719-20-76
� Filia Powiatowego urzędu Pracy  
w Strykowie 42-719-84-22
� urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
� urząd miejski w Głownie  
42-719-11-51
� taxi w Głownie 42-719-10-14
� urząd miasta-Gminy Stryków  
42-719-80-02
� kRuS 42-719-95-15
� Policja w Głownie 42-719-20-20
� Policja w Strykowie: 42-719-80-07

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 18.00

 �Parafia Św. marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Policja w Głownie 42-719-20-20
 �Policja w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: w Głownie 42-719-10-08  

w Strykowie 42-719-82-95;
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:  

42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �zakład pogrzebowy w Głownie: 42-710-71-
90, 42-719-30-24; w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe w Głownie 
42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w zgierzu 42-675-10-00; 

dyżury przychodni 
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.

 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-719-80-34; 
ul. targowa 16: tel. 42-719-92-30. 

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie 
czwartek, 15 października:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
piątek, 16 października:  
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
sobota, 17 października:  
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
niedziela, 18 października:  
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
poniedziałek, 19 października: 
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
wtorek, 20 października: 
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 21 października:  
ul. zgierska 27, tel. 42 719-24-84
apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od 19.00 do 8.00 dnia następnego;  
w soboty i niedziele w godz. 20.00-8.00 
dnia następnego; w święta od godz.  
8.00 do godz. 8.00 dnia następnego.

 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 18 października: 
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48

 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel. 42 719-57-57,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00;
Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny : pon., śr., pt. 8.00-16.00, wt., czw. 
8.00-17.00 

wystawy
 �„Gorący dotyk lata...” – wystawa mono-

typii Katarzyny Orthwein; czynna do końca 
października, pon.-pt. w godz. 9-17; Galeria 
Bank&dM w Głownie, ul. Młynarska 5/13, 
budynek Bs, i piętro. wstęp wolny. 

 �„młoda Grafika Polska” – wystawa  
w ramach Festiwalu Grafikalia 2015, 
czynna do 29 października w Miejskim 
Ośrodku Kultury w Głownie: pon.-czw. 
w godz. 12-19, pt. 12-17 oraz w budynku 
dworca pKp: czw.-sb. w godz. 12-18, ndz. 
13-17.

koncerty
 �Sobota, 17 października: 
godz. 17.00 – koncert Jesienny – bia-

łoruskie i ukraińskie pieśni ludowe; dom 
Kultury w Niesułkowie; wstęp wolny. 

 �Niedziela, 18 października:
godz. 17.00 – hity z Półwyspu apeniń-
skiego – koncert polskiej Grupy arty-
stycznej im. jana Kiepury „Bene”. Miejski 
Ośrodek Kultury w Głownie. wstęp wolny.

inne 

 �Sobota-niedziela, 17-18 października:
godz. 17.00 – „Bezpieczna kobieta” 
zajęcia samoobrony, poprowadzi 
wicemistrz Świata z 2013 w taekwondo 
Kamil sobol, prezes Łowickiej akademii 
sportu wraz z jej instruktorami z oraz 
policjantami ze zgierskiej komendy.  
zajęcia bezpłatne. sala gimnastyczna 
szkoły podstawowej nr 11 w zgierzu  
przy ul. dubois 26. zgłoszenia: profilakty-
ka.zgierz@wp.pl

 �Piątek, 30 października:
godz. 12.00 – Jesień w liściach 
zamknięta – rozstrzygnięcie konkursu  
plastycznego i fotograficznego,  
połączone z wręczeniem nagród;  
sala widowiskowa w domu Kultury  
w Niesułkowie; wstęp wolny.



OFeRty PRaCy
pOwiatOwy uRząd pRacy w ŁOwiczu
(stan na 14 października 2015 r.) 

 � pracownik socjalny 
 � technik administracji 
 � Robotnik magazynowy
 � sekretarka 
 � pracownik przygotowujący posiłki typu 
fast food

 � Kierowca operator wózków jezdniowych 
(widłowych)-magazynier

 � Mechanik 
 � pracownik ochrony fizycznej
 � elektromonter
 � Kierowca samochodu ciężarowego
 � zbrojarz 
 � szwaczka maszynowa
 � Kucharz
 � Ślusarz-spawacz
 � pracownik ochrony fizycznej

ślubowali sobie:
 � Sylwia uczciwek z Łowicza i Bartosz 

Sobczak z Łodzi
 � anna Dohojda i artur Grzejszczak 

oboje z Łowicza
 � aleksandra kucińska i marcin Bara-

niak oboje z Głowna

kRONika 
WyPaDkóW 
miŁOSNyCh

ROLNik SPRzeDaJe 
(ceny z dnia 13 października 2015 r.)

Żywiec wieprzowy:

 � Różyce: 3,90 zł/kg+Vat

 � skowroda płd.: 4,40 zł/kg+Vat

 � domaniewice: 3,90 zł/kg+Vat

 � chąśno: 3,90 zł/kg+Vat

 � Kiernozia: 3,80 zł/kg+Vat

 � Karnków: 3,80 zł/kg+Vat

Żywiec wołowy:

 � skowroda płd.: jałówki 6,80 zł/kg+Vat,  
krowy 5,00 zł/kg+Vat; byki 7,30 zł/kg+Vat;

 � Różyce: jałówki 6,00 zł/kg+Vat; 
krowy 5,00 zł/kg+Vat; byki 7,00 zł/kg+Vat;

 � domaniewice: jałówki 6,00 zł/kg+Vat;  
krowy 5,00 zł/kg+Vat; byki 7,00 zł/kg+Vat;

 � Kiernozia: jałówki 5,80-6,70 zł/kg+Vat; krowy 
3,00-5,00 zł/kg+Vat; byki 6,00-7,00 zł/kg+Vat; 

SkaRB ROLNika 
NOtOwaNia z taRGOwisKa  
(ceny z dnia 13 października 2015 r.)

  w Łowiczu w Głownie

aronia kg 2,50 

botwina pęczek - 1.50-2,00

borówka kg 20 -

brokuły szt. 1,50-3,00 3,00

buraczki czerwone kg 2 1,50-2,00

cebula kg 2-2,50 2,50

cebula dymka pęczek - -

czosnek  szt. 1 1,00-1,50

fasolka zielona kg 7,00 5,00

fasolka żółta kg 7,00 5,00

gruszki kg 2-4,00 3,00-4,00

grzyby kg 30-40 

jabłka kg 1-3 1,50-2,50

jaja fermowe 15 szt. 6-9 5,00-8,00

jaja wiejskie 15 szt. 10-12 10,00-11,00

jeżyna kg 10 

kalafior szt. 1,50-4 2,50

kapusta biała szt. 3,5-4 2,00-3,00

kapusta kiszona  5-7 -

kapusta pekińska szt. 3-5 -

koperek pęczek 1,00-2,00 1,00

maliny 0,5 kg - 6,00

marchew kg 2,00 2,00

miód  35/0,9 l 15-16,00/0,5l

natka pietruszki pęczek 1-2 1,00

ogórki kiszone  4,00-7,00 -

ogórek gruntowy kg 2-3,5 1,00-2,50

ogórek zielony kg 4,00 -

papryka czerwona kg 4-5,00 2,00-3,50

papryka zielona  4-5,00 2,00-3,50

papryka żółta kg 4-5,00 2,00-3,50

pieczarki kg 5-8,00 -

pietruszka kg 5,00 4,00-5,00

pomidor polski kg 2-4,00 1,00-4,00

por szt. 2,00 1,50-2,00

rzodkiewka pęczek 1,00-2,00 2,00

sałata szt. 2-3 2,00

sałata lodowa szt. 3,50 -

seler szt. 2,50 1,50-2,00

słonecznik szt. 1-2,00 2,00-4,00

szczypiorek pęczek - 1,00

śliwki kg 3-5 2,00-3,00

włoszczyzna  pęczek 3-4 3,00

ziemniaki kg 1-1,50 1,00-1,20

iNFORmatOR GŁOwieńsKi i stRyKOwsKi 
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Swędów | Okolice przejazdu kolejowego 

Przystanek za górką, a górka – 
w pojedynkę nie do pokonania

dokończenie ze str. 9
Dobrze, jak nie ma samocho-

dów, a jak coś jedzie, to musimy 
się albo zatrzymać i przepuścić, 
albo ja się spieszę, popycham, 
udaje nam się wjechać szybciej, 
a samochód przejeżdża po nas. 
Droga spada na boki, są dziury, 
Marek tylko krzyczy, żebym nie 
wjechała w piach, bo wtedy może 
wypaść z wózka, a tego boimy się 
najbardziej – mówi Zofia Cłapiń-
ska, matka pana Marka. 

Państwo Cłapińscy nie nale-
żą do osób, które angażowałyby  
w swoje problemy otoczenie. 
Do tej pory nie prosili o pomoc 
w urzędach, nie byli z tym ani w 
gminie, ani w starostwie. Problem 
dostrzegli jednak sami mieszkań-
cy Swędowa i na ostatnim wiej-
skim zebraniu doszli do wniosku, 
że tak dalej być nie może. Zobli-
gowali miejscową radną Marzenę 
Skwarko do poruszenia sprawy 
na sesji Rady Miejskiej Strykowa, 
co też radna uczyniła, prosząc bur-
mistrza Andrzeja Jankowskiego 
o bliższe zainteresowanie się pro-
blemem. Ten sprawę zanotował. 
Co zrobi z nią dalej? 

Burmistrz analizuje, 
starosta łata na gorąco 
– Analizujemy wszystkie wnio-

ski składane przez radnych pod 
kątem możliwości ich realiza-
cji. Jesteśmy przed konstrukcją 
przyszłorocznego budżetu. Zoba-
czymy, co da się zrobić – powie-

dział krótko w rozmowie z nami 
burmistrz Jankowski. Sprawą fa-
talnego odcinka drogi zaintere-
sowaliśmy też Starostwo Powia-
towe w Zgierzu, w którego gestii 
leży m.in. właśnie utrzymanie uli-
cy Głównej. Do starosty Bogdana 
Jaroty trafiły wykonane przez nas 
zdjęcia pokazujące, z czym na co 
dzień musi zmagać się niepełno-
sprawny mieszkaniec Swędowa. 

W odpowiedzi na naszą inter-
wencję z 2 października Wydział 
Drogownictwa Starostwa Powia-
towego w Zgierzu poinformował 
nas, że 5 października uzupeł-
niono ubytki w nawierzchni bitu-
micznej na odcinku przylegają-
cym bezpośrednio do przejazdu 
kolejowego. Jednocześnie zazna-
czono, że powiat zgierski nie pro-
wadził inwestycji polegającej na 
„modernizacji” nawierzchni ul. 
Głównej (z wyłączeniem terenu 
PKP) w Swędowie. – Nawierzch-
nia ta była odtwarzana po robo-
tach związanych z budową ka-
nalizacji sanitarnej przez gminę 
Stryków, na odcinku drogi powia-
towej – czytamy w krótkiej kore-
spondencji, jaka dotarła do nas 
w tej sprawie ze Starostwa.

Starostwo zareagowało bły-
skawicznie. Nikt z mieszkańców 
Swędowa, nawet najbardziej zain-
teresowany, czyli Marek Cłapiń-
ski nie zauważył, żeby na miejscu 
prowadzone były jakieś prace dro-
gowe. – Załatano kilka najwięk-
szych dziur, reszta została tak, jak 
było. Dla mnie nic się nie zmienia. 
Nadal będę potrzebował kogośdo 
asekuracji przy tym podjeździe – 
mówi pan Marek. 

Służby starosty tłumaczą, że 
na tę chwilę nic więcej zrobić się 
nie dało, że własnymi siłami zała-
tały, co mogły w ramach bieżące-
go utrzymania dróg i będą to ro-
bić na każdy sygnał, a ten z naszej 
redakcji był pierwszym. Na nową 
nakładkę, przynajmniej sfinanso-
waną przez powiat, póki co nieste-
ty się nie zanosi. ljs

Aktualności
Głowno | co dalej z Muzeum Regionalnym

Sprawa może się skończyć w sądzie
dokończenie ze str. 10
Prezes TPMG Bogusława 

Kantor-Glapińska w swoim pi-
śmie pyta także dyrektora Szrem-
skiego, na jakiej podstawie MZK 
stwierdziło, że najemca doprowa-
dził do dewastacji budynku i jego 
złego stanu technicznego. Dy-
rektor MZK, zapytany o to przez 
„Wieści”, wymienia tu powybija-
ne okna, naderwaną rynnę czy też 
kradzież skrzynki energetycznej. 

Według Konrada Szremskie-
go sam fakt, iż najemcy z TPMG 
przez dłuższy czas nie wiedzieli, 
że do wnętrza muzeum ktoś się 
włamał, świadczy o tym, że nie 
doglądają oni budynku i nie dbają 
o niego. O nikłym zainteresowaniu 
stanem może też świadczyć, jego 
zdaniem, to, jak zarośnięty jest te-
ren wokół budynku czy też fakt, że 
w budynku odcięto energię elek-
tryczną.

W piśmie prezes TPMG zwra-
ca także uwagę, że wątpliwości 
budzi załączona do wypowiedze-
nia fotograficzna dokumentacja 
stanu wnętrza budynku, gdyż to-
warzystwo nie zostało poinfor-
mowane o wizycie administrato-
ra w siedzibie muzeum. Konrad 
Szremski wyjaśnia, że zanim, po 
otrzymaniu informacji o włama-
niu do budynku, wraz z wicebur-
mistrzem Grzegorzem Urbani-
kiem oraz jednym z pracowników 
magistratu udał się na miejsce, 
o zamiarze wejścia do środka po-
informowano dwóch członków 
towarzystwa. Bogusława Kantor-
-Glapińska zaznacza w piśmie, że 
TPMG wcześniej nie otrzymywa-
ło upomnień co do sposobu użyt-
kowania budynku i terenu i od 39 
lat robi to zgodnie z umową. Dy-
rektor MZK twierdzi, że do władz 
towarzystwa były kierowane uwagi 

co do sposobu korzystania z przed-
miotu najmu. W dalszej części pi-
sma wystosowanego do MZK, 
prezes TPMG przypomina, że 
muzeum od 1976 roku i przez wie-
le lat było wspierane przez kolejne 
władze miasta, które zatrudniały 

na jego potrzeby pracownika (cze-
go jednak od 2012 roku zaprzesta-
no). Bogusława Kantor-Glapińska 
przypomina, że przez lata organi-
zowano w muzeum wystawy, lek-
cje historii dla młodzieży, koncer-
ty, warsztaty itp. Prezes zauważa 
również w piśmie, że w 2007 roku 
towarzystwo przekazało miastu 
275 tys. zł zgromadzonych w czy-
nie społecznym na niedoszłą budo-
wę nowej siedziby Domu Kultury, 
z przeznaczeniem na remont ele-
wacji budynku przy ul. Łowickiej 
74. Swoje pismo kończy apelem 
do MZK: „Zwracamy się z ape-
lem do administratora o zaniecha-
nie bezpodstawnych działań pro-
wadzących do likwidacji Muzeum 
Regionalnego w Głownie, a tym 
samym lekceważenia ekspona-
tów i pamiątek rodzinnych prze-
kazywanych przez mieszkańców 
Głowna od 39 lat”.

Czy skończy się sądem?
Bogusława Kantor-Glapińska, 

gdy pytaliśmy ją, czy TPMG za-
mierza opuścić budynek, odpo-
wiedziała, że nie wyobraża sobie, 
jak miałaby logistycznie wyglądać 
taka przeprowadzka, gdzie miały-
by zostać przewiezione eksponaty 
itp. Czeka również na stanowisko 
MZK odnośnie wysłanego przez 
towarzystwo pisma. 

Wygląda na to, że TPMG, przy-
najmniej na razie, nie wyprowa-
dzi się z Łowickiej 74. Stanowi-
sko miasta i MZK w tej sprawie 
jest jasne: jeśli towarzystwo się 
nie wyprowadzi, sprawa skończy 
się w sądzie. Sprawa, choć na-
dal pozostaje w pewnego rodzaju 
zawieszeniu, wygląda poważnie 
i, niestety, wiele wskazuje na to, 
że historia Muzeum Regionalnego 
w Głownie dobiegnie końca w fa-
talnej atmosferze.  kl

Bogusława Kantor-
Glapińska, nie wyobraża 
sobie, jak miałaby 
logistycznie wyglądać 
przeprowadzka, 
gdzie miałyby zostać 
przewiezione  
eksponaty itp. 

załatano kilka 
największych dziur, 
reszta została tak, jak 
było. dla mnie nic  
się nie zmienia. 

marek Cłapiński

Dmosin

Żeby scalić, 
trzeba kupić

Ponad rok trwały formalności 
umożliwiające podjęcie Radzie 
Gminy Dmosin uchwały w spra-
wie wyrażenia zgody na sprzedaż 
w drodze bezprzetargowej dwóch 
działek w Nagawkach na rzecz 
rolnika, który chce scalić własne 
grunty. 

Chodzi o działki, które w la-
tach 70-tych weszły w skład 
nieużywanej już obecnie dro-
gi. Teraz następca poprzedniego 
właściciela gospodarstwa, który 
kiedyś przekazał na nią grunty, 
chciałby je scalić, ale od gminy 
może jedynie odkupić drogę po 
cenach wynikających z opera-
tów szacunkowych. Przechodzą-
ce przez środek pola działki mają 
powierzchnię: 1376 m2 i 2686 m2. 

Podjęcie uchwały rozpoczyna 
procedurę szacowania ich warto-
ści i sprzedaży na rzecz rolnika. 
 ljs

Rzut Okiem | uczNiOwie z BRatOszewic Na Rajdzie.
Pierwszy miesiąc nowego  
roku szkolnego uczniowie 

zespołu Szkół nr 2  
w Bratoszewicach  

zakończyli pieszym  
rajdem. 26 września  
młodzież pod opieką  
nauczycieli: Łukasza 

Kaźmierczaka, Violetty  
walak, ewy piórkowskiej  

oraz elżbiety Foks, wybrała  
się na organizowany od lat  

pieszy Rajd pieczonego 
ziemniaka z Gałkówka  

do justynowa. uczestnicy  
rajdu przeszli  

12 km. Na miejscu  
zregenerowali siły przy  

ognisku. do szkoły wrócili 
autokarami. ljs zs
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Stryków | dzień seniora

Rejs po operetkowych melodiach
Gromkimi brawami  
i owacjami na stojąco 
zostało nagrodzone 
przedstawienie pt. „Statek 
Casablanca”, wystawione 
przez aktorów Teatru 
Muzycznego IWIA  
z Gliwic. 10 października 
artyści po raz kolejny 
wystąpili w Domu 
Kultury w Strykowie,  
by uczcić Dzień Seniora.

Zanim jednak starsza publicz-
ność z miasta i gminy Stryków 
została zabrana w romantyczną 
podróż statkiem do portu w Ca-
sablance, życzenia zdrowia, wi-
talności, uśmiechu na co dzień  
złożyła seniorom zastępca bur-
mistrza Strykowa Bożena Moty-
lińska. Za działalność społeczną 
kwiatami uhonorowana została 
także przewodnicząca Związku 
Emerytów, Rencistów i  Inwali-
dów w Strykowie, Zofia Piaskow-
ska.

Część artystyczną spotkania 
otworzył występ Chóru Seniora 
„Echo”, który wykonał „Hymn 
seniorów” i „Życie jest piękne”, 
angażując przy tym publiczność 
do wspólnego śpiewu. Gwoź-
dziem imprezy była jednak ope-

retka w dwóch aktach, która po-
rwała widzów pełną namiętności 
historią miłosną, tańcem oraz 
energetycznym wykonaniem me-
lodii operetkowych z „Księżniczki 
Czardasza”, „Wiedeńskiej Krwi”, 
„Wesołej Wdówki” czy „Kwia-

tu Hawai”. Komizm sytuacyjny 
i dowcipne dialogi towarzyszące 
opowieści sprawiły, że na sali co 
chwila wybuchały salwy śmie-
chu. Seniorzy byli zachwyceni  
i tak bardzo zaangażowali się 
emocjonalnie w rozterki miłosne 
bohaterów, że z widowni płynę-
ły rady z rozwiązaniami trudnych 
sytuacji. 

Szczególny aplauz uczestni-
ków spotkania wywołało zejście 
z sceny jednego z aktorów, który 
poprzez rozmowę i żarty nawią-
zał doskonały kontakt z publicz-
nością.

– Co roku jesteśmy na obcho-
dach Dnia Seniora, ale dzisiej-
sze spotkanie było wyjątkowe 
– podkreślały strykowianki py-
tane o wrażenia z imprezy. – Je-
steśmy zachwycone, bo śpiewali 
przepięknie. Taka rozrywka jest 
nam potrzebna, bo stwarza oka-
zję do porzucenia codziennych 
obowiązków i pobycia razem  
z ludźmi w naszym wieku. Chęt-
nie oglądałybyśmy częściej tego 
rodzaju występy – deklarowały 
seniorki. 

Rozmarzone oczy i błogie 
uśmiechy na twarzach publiczno-
ści świadczyły o tym, że rejs po 
najpiękniejszych melodiach ope-
retkowych należał do udanych.  ej

Podczas koncertu jeden z aktorów po prostu zszedł ze sceny do ludzi.
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Głowno | Ostatnie chwile na działkach

Jesień już, panie, czas na porządki...
Sobotnie, październikowe popołudnie, Rodzinne Ogródki Działkowe „Jutrzenka I” na Hucie Józefów w Głownie.  
Jesienne słońce grzeje tak mocno, że działkowcy porozbierani do cienkich koszul i bluzek z krótkim rękawem uwijają się, grabiąc liście, 
podcinając drzewa i krzewy, rozpalając grill. Uśmiechnięci, przyjaźnie nastawieni i skorzy do rozmowy – choć pracy jest co niemiara. 

Ubranie natychmiast przesiąka 
aromatycznym dymem palonych 
łętów ziemniaczanych, pachnie na-
wadniana ziemia, jabłonie uginają 
się pod ciężarem owoców. Mono-
tonne brzęczenie pszczół jest sku-
tecznie zagłuszane przez miaro-
wy pomruk pracujących kosiarek. 
Na działkach panuje atmosfera ra-
dosnej mobilizacji, nadszedł bo-
wiem czas jesiennych porządków: 
ogródki muszą być przygotowane 
do kolejnego sezonu.

Prace ogrodnicze 
na ukończeniu
– Aronię już zebrałam, sele-

ry i pory też zostały wykopane – 
chwali się pani Bogumiła Mazur-
kiewicz, właścicielka działki nr 
157, mieszkanka bloków przy ul. 
Kopernika w Głownie. – W tym 
roku obrodziły nie tylko orzechy 
laskowe, ale także jabłka starej od-
miany Złota Reneta, którą coraz 
rzadziej można spotkać w sadach. 
Obecnie pani Bogumiła przebywa 
na zwolnieniu lekarskim z powo-
du złamanej ręki, więc w pracach 
polowych pomagają jej dzieci 
oraz wnuczek Gabriel. 

Do zimy przygotowuje dział-
kę również pan Ryszard Zawada, 
pracujący emeryt z Łodzi. Z więk-
szością prac już się uporał, bo-
wiem jego ogródek ma charakter 
rekreacyjny – rosną w nim głów-
nie drzewa, krzewy owocowe oraz 
kwiaty. Panu Ryszardowi pozosta-
ło jedynie ostatnie koszenie traw-
nika, spuszczenie wody z instala-
cji, aby nie zamarzła, przycięcie 
róż i ocieplenie ich na zimę.

Także pani Leokadia Mokrzyc-
ka, posiadaczka działki nr 176 
przy czwartej alejce, z dumą pre-
zentuje postępy w jesiennych po-
rządkach na swojej działce. – Mąż 
zebrał dzisiaj 13,5 kg winogron, 
będzie wyśmienite winko. Mamy 
przekopany warzywniak, a po na-
wodnieniu posiejemy na nim żyto. 
Jeszcze tylko wykopię dalie i zro-
bię porządek z kwiatami w do-
niczkach: trzeba je przesadzić 
i zebrać nasiona – mówi z uśmie-
chem.

Praca przez cały rok
– Działki są tylko dla pasjona-

tów, trzeba to lubić – podkreśla 
pani Leokadia. Święta prawda: 
posiadanie własnego poletka wią-

że się z mnóstwem roboty niemal 
przez cały rok. Chwasty nie pyta-
ją o pogodę, tylko rosną, trawni-
ki trzeba kosić przynajmniej raz 
na dwa tygodnie, a czynność ta 
zajmuje działkowiczom około 4-5 
godzin. Potwierdza to pan Witold 
Bebel z Łodzi, który 10 lat temu 
kupił działkę 121 przy alejce nr 3. 
– Tu zawsze jest coś do zrobienia, 
do zmodernizowania, do podcię-
cia. Obecnie jesteśmy na etapie 
upiększania naszej działki: likwi-
dujemy stare nasadzenia i zastę-
pujemy je młodszymi, korygując 
jednocześnie „roślinny” chaos, 
jaki tu panuje – relacjonuje łodzia-
nin z Teofilowa. 

Nawet zimą ogródki działko-
we wymagają uwagi i zainte-
resowania. Właściciele bywają 
tu regularnie, średnio dwa razy  
w miesiącu, by skontrolować stan 
domków i altanek, ocenić straty 
wywołane przez mróz czy zapo-
biec ewentualnym uszkodzeniom. 
Nie zniechęca ich to jednak do po-
dejmowania wysiłku, ponieważ 
posiadanie działki niesie ze sobą 
wiele przyjemności.

Działka 
to same korzyści
Ogródki działkowe to, szcze-

gólnie w sezonie letnim, miejsce 
spotkań towarzyskich. – Na naszą 
głowieńską działkę przyjeżdżam 
nie tylko ja z żoną, ale także mój 
tata, dzieci z rodzinami, no i oczy-
wiście pies. Lubimy pracę na świe-
żym powietrzu, życie towarzyskie, 
odpoczynek na łonie przyrody – 
wymienia pan Bebel, jednocześnie 
kładąc kiełbaski na grillu. 

Panie Bogumiła i Leokadia nie 
wyobrażają sobie życia bez ogród-
ka i mówią zgodnym chórem: 

– Ogródek to odpoczynek, relaks, 
odskocznia od pracy oraz nudne-
go życia w bloku. Na działkach 
panuje cisza, spokój. A pan Zawa-
da dodaje: – Tu można się „zdro-
wo” napracować. Z kolei pan Wi-
told deklaruje, że z pewnością by 
tu nie przyjeżdżał, gdyby nie lubił 
prac ogrodniczych.

Pani Mazurkiewicz wspomi-
na: – Latem przychodzi do nas na 
działkę rodzina, zaglądają także 
znajomi. Wtedy wyciągam stolik 
i krzesełka, siadamy pod jabłonką, 
pijemy kawę lub grillujemy. Dzie-
ci dokazują na trawie, co chwila 
wybuchają salwy śmiechu. Snują 
się opowieści, wspomnienia…

Każda wolna chwila 
spędzona na działce
Głownianie każdą wolną chwilę 

spędzają na działkach. Odległość 
miedzy ogródkami a blokami na 
Sikorskiego czy Kopernika to 
przysłowiowy rzut beretem. Pani 
Bogumiła codziennie, zaraz po 
pracy, około godziny 15-16, wsia-
da na rower lub w samochód i wy-
rusza do swojej „oazy ciszy i spo-
koju”. 

Emeryci z kolei całe dnie oraz 
weekendy poświęcają na prace 
polowe i wypoczynek na działce. 
Pani Leokadia ma na swoim tere-

nie praktycznie wszystko, czego 
potrzeba na co dzień do życia: al-
tankę z miejscem do spania i anek-
sem kuchennym, prowizoryczną 
łazienkę i toaletę, kuchnię letnią, 
składzik na narzędzia ogrodni-
cze i rowery. – Gdy około 10 wy-
ruszam z domu na działkę, zabie-
ram ze sobą wyżywienie na cały 
dzień, czasem na dwa dni, a ewen-
tualne braki uzupełniam w pobli-
skim sklepie. Pakuję też odzież 
i bieliznę. Na działce mogę i zup-
kę ugotować, i rybkę usmażyć – 
relacjonuje głownianka, częstując 
owocową herbatką. 

Także pan Ryszard z Łodzi po-
twierdza, że w sezonie letnim gło-
wieński ogródek to całe jego życie. 

Czujne oko gospodarza
Alejkami powoli spaceruje pan 

Lucjan Popławski, senior wybrany 
na pierwszego wiceprezesa Ro-
dzinnych Ogródków Działkowych 
„Jutrzenka I” na początku maja 
2015 roku. Pan Lucjan mówi: 
– Ludzie mnie tu szanują, ja je-
stem stary działkowiec. Już z 6 ka-
dencji tu gospodaruję. Słowa pana 
Popławskiego potwierdzają się: 
działkowcy z uśmiechem pozdra-
wiają go, nawiązują rozmowę, 
a nawet zwracają się z prośbą o in-
terwencję w zarządzie. 

Sam gospodarz jest właścicie-
lem ogródka nr 147 przy trzeciej 
alejce, który użytkuje już ponad 
30 lat. W pielęgnacji trawy i upra-
wie warzyw na własne potrzeby 
pomaga obecnie syn pana Lucja-
na. Mimo kłopotów zdrowotnych, 
starszy głownianin, jako miłośnik 
gołębi, samodzielnie zajmuje się 
hodowlą tych ptaków na dział-
ce. Na wiosnę pan Lucjan planuje 
modernizację altanki.

Tęsknota za ogródkiem
Pani Leokadia jest niezwy-

kle silnie emocjonalnie związana 
ze swoją działką. Gospodaruje 
na niej od 1979 roku, co potwier-
dzają opisy zamieszczone w kil-
ku albumach, które głownian-
ka z dumą prezentuje. Wszystkie 
wydarzenia w ogródku – piękne 
kwitnienie rododendronów, ró-
żaneczników czy wrzosów, spo-
tkanie rodzinne w altance, zaba-
wy wnucząt – są fotografowane, a 
zdjęcia skrupulatnie archiwizowa-
ne w „Kronikach Działkowych”. 

– Zimą bardzo tęsknię za dział-
ką – mówi pani Mokrzycka z nutą 
rozżalenia w głosie. – O tej porze 
roku na co dzień zajmuję się do-
mem, sprzątam i robię na drutach, 
a nocą, gdy nie mogę spać, czytam 
książki o tematyce ogrodniczej 

i myślami przenoszę się do mo-
jego ukochanego ogródka. Wte-
dy planuję, co zrobić, co zmienić, 
co nowego zasadzić.

Ważna rola ogródków 
działkowych
Rola rodzinnych ogródków 

działkowych, czy to w Głownie, 
w Bratoszewicach, w Ossem, czy 
w całej Polsce, jest nie do prze-
cenienia. Nie chodzi przecież je-
dynie o zbiór owoców lub upra-
wę warzyw, które często wiążą 
się z kosztownymi zakupami, 
żmudną pielęgnacją czy walką 
z suszą. Na działkach zachodzą 
dużo ważniejsze procesy: inte-
gracji z innymi ludźmi i ucieczki 
od samotności, utrwalania wię-
zi rodzinnych, dbałości o zdrowie 
fizyczne i psychiczne. Do ogród-
ków działkowcy przyjeżdżają 
po to, by aktywnie zrelaksować się 
na świeżym powietrzu, „zdrowo” 
zmęczyć podczas wykonywa-
nia prac ogrodniczych, wymienić 
uwagi z sąsiadami, a wieczorem, 
przy wtórze cykania świerszczy, 
zasiąść w altance z rodziną czy 
przyjaciółmi nad kieliszeczkiem 
wybornego wina owocowego 
własnego wyrobu.

To już koniec  
w tym roku
Listopad za pasem. Już wkrót-

ce na działkach, zamiast obfitości 
owoców i warzyw oraz snującego 
się przy ziemi dymu z palonych 
chwastów i liści, będą królować 
nagie drzewa. Opustoszeją altanki, 
ucichnie wesoły gwar sąsiedzkich 
rozmów, uleci gdzieś smakowity 
aromat kiełbasek z grilla. – Ko-
cham tę działkę, to jest moje życie 
– mówi z pasją pani Leokadia. 

Działkowcy unoszą głowy i tę-
sknym wzrokiem odprowadzają 
klucz dzikich gęsi odlatujących 
na południe, żegnających ich do-
nośnym gęganiem. Czas rado-
snego działkowania dobiegł koń-
ca. Pasjonaci prac i wypoczynku 
w ogródkach doskonale wiedzą, 
co to oznacza: na kolejny sezon 
muszą poczekać do wiosny.  ej

Reportaż

Pan Ryszard zawada, emeryt z Łodzi, podczas ostatnich prac. wtedy, jeszcze świeciło słońce.

to z nimi rozmawialiśmy o działkach: od lewej leokadia Mokrzycka, lucjan popławski, Bogumiła Mazurkiewicz z wnukiem Gabrielem.
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działki są tylko 
dla pasjonatów,  
trzeba to lubić. 

Leokadia mokrzycka

Ogródek to 
odpoczynek, relaks, 
odskocznia od pracy 
oraz nudnego życia 
w bloku. Na działkach 
panuje cisza, spokój. 
tu można się „zdrowo” 
napracować.
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Sport
Stal Głowno 
wygrała w kleszczowie
z silną Omegą. str. 48

Piłka nożna | 13. kolejka iV ligi

Miłe złego początki w wykonaniu Strykowa
Strykowianie ze Zjednoczonych dobrze zaczęli mecz  
z Zelowem, a mimo to zeszli z boiska pokonani.

ZJEDnoCZEni 1 (1)
WłóKniARZ 3 (0)

Bramkę dla Strykowa zdobył w 6 
min. sebastian Balcerek.

zjednoczeni: pająk – Majewski, 
lenart, Buchowicz, Bełdziński – 
przybylski (w 72 min. wieloch), 
stanisławski (82 chmielewski), 
ziober, sieczkowski (82 Ryplewicz) 
– Kiwak, Balcerek. trener: tomasz 
szcześniak.

Po kiepskim występie w Wi-
śniowej Górze i porażce 0:3  
z Andrespolią piłkarze Zjed-
noczonych Stryków szuka-
li szczęścia w spotkaniu z do-
brze znanym ligowym rywalem 
Włókniarzem Zelów. W sobo-
tę, 10 października w Strykowie 
podopieczni trenera Tomasza 
Szcześniaka przegrali jednak 1:3, 

mimo że od 6 min. prowadzili po 
golu Sebastiana Balcerka.

Jak się okazało były to miłe 
złego początki. Najlepszy obec-
nie piłkarz Strykowa potwierdził 
wysoką formę i już na począt-
ku spotkania wyprowadził zespół 
gospodarzy na prowadzenie. Do 
końca pierwszej połowy Zjedno-
czeni dążyli do zdobycia drugie-
go gola, ale wyrównane spotkanie 
nie przyniosło wielu sytuacji pod-
bramkowych.

W drugiej odsłonie strykowia-
nie zostawili koncentrację i wolę 
walki w szatni. To goście wyglą-
dali na drużynę, której zależy na 
zdobyciu punktów i która chce 
piąć się w górę tabeli. Efekty tego 
widać było na boisku. W 60 min. 
zelowianie wyrównali, a po kolej-
nym kwadransie wyszli na prowa-
dzenie. Zjednoczeni musieli się 
otworzyć, ale zamiast strzelić dru-
giego gola sami dali się zaskoczyć 

i w 82 min. było już po meczu. 
Jakby tego było mało Zjednoczeni 
grali wtedy w przewadze jednego 
zawodnika, a mimo to nie potrafi-
li zachować chociaż cienia szan-
sy na korzystny wynik. Dodatko-
wo tuż przed końcem drugą żółtą 
kartką ukarany został Sebastian 
Balcerek i obie drużyny kończyły 
mecz w dziesiątkę.

Porażka z będącym w zasięgu 
strykowian Włókniarzem Zelów 
z pewnością nie nastraja optymi-
stycznie na dalszą część bardzo 
nerwowego sezonu 2015/2016. 

W kolejnym spotkaniu Zjedno-
czeni będą jednak potrójnie zmo-
tywowaniu, by sięgnąć po 3 pkt. 
Raz, że mają ambicje na coś wię-
cej niż środek tabeli, dwa że chcą 
przełamać złą serię w i końcu trzy, 
że zmierzą się w derbach powiatu 
z Borutą Zgierz. 

Początek spotkania w sobotę, 
17 października o godz. 15:00 na 
stadionie im. Mirosława Koprow-
skiego przy ul. Brzezińskiej 24  
w Strykowie.  wp

Piłkarze zjednoczonych Stryków (biało-niebieskie stroje) pierwsi zdobyli bramkę w meczu z włókniarzem 
zelów, ale w drugiej odsłonie strzelali już tylko goście.

Piłka nożna | 13. kolejka iV ligi

KS Paradyż nowym liderem
W 13. kolejce rozgrywek IV 

ligi nastąpiła zmiana na pozycji 
lidera. W meczu na szczycie KS 
Paradyż pokonał rezerwy GKS 
Bełchatów 1:0 i wskoczył na 1. 
miejsce w tabeli. Bełchatowia-
nie spadli na drugą pozycję, a na 
podium znalazł się także ich ry-
wal zza miedzy, rewelacyjny be-
niaminek Zjednoczeni Bełcha-
tów.

Inny zespół Zjednoczonych ze 
Strykowa nie zaliczy minionej 
kolejki do udanych. Podopiecz-
ni trenera Tomasza Szcześnia-
ka przegrali na własnym boisku  
z Włókniarzem Zelów 1:3 i spa-
dli na 10. miejsce. Pomyśleć, że 
na początku sezonu strykowia-
nie rozgromili obecnego lidera 
na jego boisku aż 5:2.

Przełamanie w Głownie. Po 
serii niepowodzeń Stal odnio-
sła bardzo cenne zwycięstwo  
w Kleszczowie nad silną Ome-
gą. Gola na wagę 3 pkt. zdobył 
Damian Mospinek. Na dole ta-
beli robi się coraz ciaśniej. Zwy-

cięstwa Andrespolii Wiśniowej 
Góry i Mazovii Rawy Mazo-
wieckiej oraz porażka Mechani-
ka Radomsko spowodowały kil-
ka zmian w ogonie ligi.  wp

 13. kolejka: zjednoczeni stry-
ków – włókniarz zelów 1:3, Boru-
ta zgierz – andrespolia wiśniowa 
Góra 0:1, Mechanik Radomsko 
– Mazovia Rawa Mazowiecka 0:1, 
zawisza pajęczno – zjednoczeni 
Bełchatów 1:4, widzew Łódź – ju-
trzenka warta 0:2, zawisza Rzgów 
– lKs Rosanów 5:1, Omega Klesz-
czów – stal Głowno 0:1, astoria 
szczerców – Orzeł Nieborów 2:0, 
Ks paradyż – GKs ii Bełchatów 
1:0, polonia piotrków trybunalski – 
pilica przedbórz 3:2.

1. Ks paradyż 13 31 31-13

2. GKs ii Bełchatów 13 30 35-11

3. zjednoczeni Bełchatów 13 23 25-20

4. polonia piotrków tryb. 12 22 23-15

5. widzew Łódź 12 22 16-8

6. Omega Kleszczów 13 22 26-19

7. pilica przedbórz 13 20 19-13

8. jutrzenka warta 13 19 17-14

9. włókniarz zelów 13 19 21-22

10. zjednoczeni Stryków 13 18 14-20

11. Orzeł Nieborów 13 17 24-28

12. lKs Rosanów 13 16 16-21

13. Boruta zgierz 13 15 12-15

14. zawisza Rzgów 13 14 26-27

15. andrespolia wiś. Góra 13 14 15-24

16. zawisza pajęczno 13 14 12-20

17. Stal Głowno 13 13 23-34

18. astoria szczerców 13 12 13-16

19. Mechanik Radomsko 13 12 19-32

20. Mazovia Rawa Maz. 13 9 17-32

 Następna, 14. kolejka odbędzie 
się w dniach 17-18 października: 
włókniarz zelów – pilica przedbórz, 
GKs ii Bełchatów – polonia piotr-
ków trybunalski, Orzeł Nieborów – 
Ks paradyż, stal Głowno – astoria 
szczerców, lKs Rosanów – Ome-
ga Kleszczów, jutrzenka warta 
– zawisza Rzgów, zjednoczeni 
Bełchatów – widzew Łódź, Mazovia 
Rawa Mazowiecka – zawisza pa-
jęczno, andrespolia wiśniowa Góra 
– Mechanik Radomsko, zjednocze-
ni stryków – Boruta zgierz.

Piłka nożna | O puchar tymbarku

Niesułkowianki w finale wojewódzkim
Wspaniały wynik osiągnę-

ły uczennice Szkoły Podstawo-
wej w Niesułkowie. Piłkarki tej 
szkoły w środę, 7 październi-
ka wzięły udział w organizowa-
nych przez PZPN rozgrywkach 
Z Podwórka na Stadion o Puchar 
Tymbarku na szczeblu powiato-
wym. Niesułkowianki pokonał 
SP Chociszewo 2:0, dzięki cze-
mu wystąpią w finale wojewódz-
kim.

Turniej o Puchar Tymbar-
ku rozgrywany jest cyklicznie  
w Polsce od piętnastu lat. Bierze 
w nim udział kilkanaście tysięcy 
uczestników i pod tym wzglę-
dem jest to największy tego typu 
piłkarski Turniej w całej Euro-
pie. 

Do tej pory na zawodach  
Z Podwórka na Stadion prze-
winęło się ponad milion dziew-
cząt i chłopców, jako dziecko 
uczestniczył w nim m.in. Ro-
bert Lewandowski. W tym roku 
frekwencja również jest bardzo 
wysoka, a jest o co walczyć, 

bowiem finał rozegrany będzie 
na PGE Stadionie Narodowym  
w Warszawie.

Po zwycięstwie nad SP Choci-
szew drużyna Niesułkowa prze-
szła do dalszej fazy Turnieju.  

W finale wojewódzkim wystą-
pią: Martyna Kaczmarek, Alek-
sandra Kowalska, Amelia Ja-
nowska, Zuzanna Lipińska, Julia 
Dąbrowska, Magdalena Milcza-
rek oraz Marta Szczepaniak.  wpzjednoczeni Stryków (białe koszulki) szukają sposobu, by podnieść swoje ligowe notowania.

Po meczu SP Niesułków – SP Chociszew zawodniczki zrobiły sobie pamiątkowe zdjęcie.

uczennice SP Niesułków zostały najlepszymi piłkarkami w powiecie.
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kolarstwo mtB | Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodzików

Sasin i Patora w dziesiątce najlepszych
W minioną niedzielę, 11 października  
w miejscowości Głaz pod Wieruszowem odbyły 
się coroczne Międzywojewódzkie Mistrzostwa 
Młodzików w kolarstwie górskim MTB. 

Dla zawodników tej kategorii 
wiekowej była to impreza nieja-
ko kończąca zmagania na otwar-
tym terenie. W zawodach udział 
wzięli także zawodnicy z LUKS 
Dwójki Diesel Truck Stryków 
oraz przyległej do klubu szkółki 
kolarskiej.

Wśród chłopców w wieku 
13-14 lat prym wiedli specja-
liści w tej odmianie kolarstwa  
z LUKS Sławno oraz gospoda-
rze z TSR Wieruszów. Stryko-
wianie walczyli dzielnie na bli-
sko 9-km trasie. Podczas 3 km 
rundy zawodnicy musieli zmie-
rzyć się z piaszczystym pod-

biegiem, wieloma stromymi 
podjazdami i zjazdami, trzema 
skoczniami oraz przeszkodami 

z leżących drzew i korzeni. Dla 
strykowian tego typu ściganie 
było prawdziwym testem, któ-
ry wypadł dość przyzwoicie.  
W pierwszej dziesiątce najlep-
szych kolarzy w województwie 
zameldowali się Wiktor Sasin 
– 9 oraz Krzysztof Patora – 10. 
Ten drugi mógłby znacznie po-
prawić swoje osiągnięcie, gdyby 
nie częste problemy z pedałami, 
przez co większość podjazdów 
musiał pokonywać pieszo. 

Warto wspomnieć, że na trud-
nych technicznie zjazdach mię-
dzy drzewami Patora czuł się jak 
ryba w wodzie, bowiem jeszcze 

w tym sezonie uprawiał z po-
wodzeniem przecież motocross. 
Pozostał więc przy dwóch kół-
kach, ale teraz zamiast silnika 
jego motorem napędowym są 
nogi. Kolejni zawodnicy LUKS 
Dwójki Diesel Truck Stryków 
Kacper Michalak i Wojciech 
Boncela zajęli odpowiednio 17. 
i 19. miejsce w gronie ponad 30 
uczestników.

Przed startem młodzików 
swoje umiejętności pokazali tak-
że najmłodsi ze szkółek kolar-
skich. Stryków reprezentowało 
aż sześciu kolarzy: Miłosz Choj-
nacki, Hubert Zasada, Kacper 

Smuk, Michał Figura, Alex Ra-
kowski oraz Julian Tracz. Najle-
piej wypadli Chojnacki i Zasada, 
którzy zameldowali się w pierw-
szej dziesiątce. Dla młodych 
adeptów strykowskiej szkółki 
to z pewnością prawdziwa lek-
cja kolarstwa i na tym etapie nie 
muszą sobie zaprzątać głowy 
wynikami. Po nabyciu cennego 
doświadczenia i rzetelnych tre-
ningach te z pewnością w koń-
cu przyjdą.

Zawodnicy LUKS Dwójki 
Diesel Truck Stryków pod wo-
dzą trenerów Mirosława Pożar-
lika i Wojciecha Pożarlika szy-
kują się teraz do weekendowych 
Mistrzostw Polski w kolarstwie 
torowym LZS na BGŻ Arena  
w Pruszkowie. Młodzicy mają 
już okres roztrenowania, choć 
wystąpią jeszcze w torowym 
Pucharze Nadziei Olimpijskich, 
który w trzech edycjach zosta-
nie rozegrany na przełomie paź-
dziernika i listopada.  wp

Strykowianie na trasie wyścigu mtB. Wiktor Sasin (z przodu) oraz krzysztof Patora (na drugiej pozycji) 
często musieli wykonywać karkołomne manewry, by osiągnąć dobre rezultaty.

Droga przez mękę. Piaszczysty podbieg zaraz po starcie był jednym z najcięższych momentów wyścigu.  
Na 3. miejscu Krzysztof patora.

Na trudnych 
technicznie zjazdach 
i zeskokach między 
drzewami jak ryba 
w wodzie czuł się 
Krzysztof patora.

dla strykowian tego 
typu ściganie było 
prawdziwym testem, 
który wypadł dość 
przyzwoicie na tle 
specjalistów w MtB.

Biegi przełajowe | Mistrzostwa województwa

Maciej Ciesielski ze srebrnym medalem
Kolejny znakomity występ za-

notował uczeń Zespołu Szkół nr 
1 w Strykowie Maciej Ciesiel-
ski. Strykowianin w piątek, 2 
października w Uniejowie wy-
startował w Indywidualnych 
Biegach Przełajowych na szcze-
blu wojewódzkim i zajął świet-
ne, 2. miejsce.

Do finału wojewódzkiego za-
kwalifikowało się po 5 najlep-
szych biegaczy z mistrzostw 
powiatowych w kategorii szkół 
podstawowych, gimnazjów  
i szkół średnich. 

Po raz pierwszy w historii 
przeprowadzono oddzielną kla-

syfikację dla zawodników z li-
cencją PZLA oraz bez licencji. 
To stworzyło szansę dla zdol-
nych biegaczy, którzy na co 
dzień nie mają możliwości pro-
fesjonalnego trenowania lekko-
atletycznego.

Wśród gimnazjalistów Powiat 
Zgierski i Gminę Stryków dum-
nie reprezentował uczeń ZS nr 1 
w Strykowie Maciej Ciesielski, 
który na dystansie 1500 m zajął 
świetne 2. miejsce i został wice-
mistrzem województwa łódzkie-
go. 

Oprócz medalu i dyplomu 
za to osiągnięcie strykowianin 

zgarnął także dwuosobowe za-
proszenie na basen do Term  
w Uniejowie.  wp

kolarstwo | Kross Road tour

Malwina Pilarska z przytupem kończy sezon
W minioną sobotę,  
10 października  
w Nałęczowie odbył się 
ostatni etap tegorocznego 
Kross Road Tour.

Na starcie pojawiło się 128 za-
wodników i zawodniczek w róż-
nych kategoriach wiekowych. 
Triumf wśród kobiet FK 2 od-
niosła głownianka Malwina Pi-
larska.

Zawodniczka z Głowna wy-
startowała na dystansie Fit 28 km 
i osiągnęła czas 52 min. 33 sek., 
wyprzedzając drugą Barbarę 
Skaczkowską z Polskiego Klubu 

MTB Warszawa o niespełna 14 
min. Było to drugie zwycięstwo 
Pilarskiej w pięcioetapowym cy-
klu Kross Road Tour. Świetne 
występy głownianki dały jej tak-
że 2. miejsce w klasyfikacji ge-
neralnej imprezy. Wcześniej re-
prezentantka Głowna zajmowała 
następujące miejsca: Głowno – 
1, Łopuszna – 2, Przasnysz – 3, 
Rawa Mazowiecka – 2. Przez 
cały cykl Malwina Pilarska nie 
schodziła więc z podium w swo-
jej kategorii wiekowej.

Pod wrażeniem występów 
głowieńskiej zawodniczki jest 
Wojciech Pożarlik, trener klu-
bu kolarskiego LUKS Dwójka 

Diesel Truck Stryków, z którym 
Malwina Pilarska od październi-
ka podjęła współpracę: „W Stry-
kowie mówimy żartobliwie, że 
Malwina przyszła do naszego 
klubu i od razu zaczęła wygry-
wać. Oczywiście jest to powie-
dzenie na wyrost, bowiem na ten 
sukces pracowała dużo wcze-
śniej i indywidualnie. W klubie 
widzieliśmy, że świetnie sobie 
radzi dlatego bez wahania po-
stanowiliśmy przyjąć ją w nasze 
skromne progi. Mam nadzieję, 
że pomożemy jej stale podnosić 
swój poziom, bo przecież o to w 
sporcie chodzi przede wszyst-
kim”. wp

Głownianka malwina Pilarska i jej zdobycze z Nałęczowa. w tle znakomity polski kolarz dariusz Baranowski.

Strykowianin maciej Ciesielski z zS 1 został wicemistrzem województwa łódzkiego w biegach przełajowych.

do finału 
wojewódzkiego 
dostało się pięciu 
najlepszych biegaczy 
z mistrzostw każdego 
powiatu.
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Biegi przełajowe | Mistrzostwa województwa, Mistrzostwa polski

Sukcesy głowieńskich biegaczy w Łodzi
Wspaniałe osiągnięcia na szczeblu wojewódzkim i ogólnopolskim odnieśli 
reprezentanci Zespołu Szkół Specjalnych w Głownie na przełomie września  
i października, występując w biegach przełajowych.

W środę, 30 września w łódz-
kim Arturówku odbyły się Woje-
wódzkie Mistrzostwa w biegach 
przełajowych organizowane 
przez Polskie Towarzystwo Spo-
łeczno-Sportowe „Sprawni Ra-
zem”. 

Głowno reprezentowało sześciu 
zawodników, którzy rywalizowali 
z reprezentacjami szkół z całego 
województwa na dystansie 1000 
m. W biegu chłopców młodszych 
na wysokim 3. miejscu znalazł się 
Dawid Szadkowski. 

Z kolei wśród dziewcząt 
młodszych triumfowała głow-
nianka Natalia Nowak, która 
została tym samym mistrzynią 
województwa łódzkiego. Wy-
niki głownian są tym bardziej 
warte podkreślenia, że wystąpi-
li w biegach przełajowych po raz 
pierwszy. Dzięki wspaniałemu 
osiągnięciu Nowak dostała się 
ponadto do kadry wojewódzkiej 
na Mistrzostwa Polski. Przygoto-

waniem zawodników z Głowna 
zajmowali się nauczyciele wy-
chowania fizycznego – dyrektor 
Maciej Lisowski, Sylwia Ruba-
cha oraz Rafał Biernacki.

Kilkanaście dni później, w 
sobotę, 10 października także  
w Arturówku rozegrano Mi-
strzostwa Polski w biegach prze-
łajowych „Sprawni Razem”. 
W gronie 11 reprezentacji wo-
jewódzkich i w kilku wyści-

gach znalazła się zawodniczka 
z Głowna Natalia Nowak, która 
wystartowała wśród 26 dziew-
cząt młodszych i spisała się zna-
komicie. 

Mistrzyni województwa łódz-
kiego od początku znalazła się 
w czołowej grupie biegaczek. 
Dzięki wielkiej woli walki No-
wak zajęła 15. miejsce z nie-
wielką stratą do zwyciężczyni. 
Dzięki temu wynikowi do gło-
wy od razu nasunęły się wspo-
mnienia sprzed 10 lat, gdy Wio-
letta Dziuda także wystąpiła  
w Mistrzostwach Polski i osią-
gnęła historyczny sukces, zaj-
mując 3. miejsce. 

Podopieczna nauczycielki wy-
chowania fizycznego Sylwii Ru-
bachy ma jeszcze czas, by osią-
gnąć podobny wynik i jeśli dalej 
będzie się rozwijać to w przy-
szłym roku ZSS w Głownie 
może doczekać się kolejnej me-
dalistki Mistrzostw Polski.  wp

Lekkoatletyka | Ogólnopolski Mityng

Angelika Woźniak i Janek Gabryelczyk brylowali w Słubicach
Ostatnie szanse na pokaza-

nie swoich możliwości na otwar-
tym stadionie mieli w miniony 
weekend głowieńscy lekkoatleci.  
W piątek, 9 października pod-
opieczni trenera Mieczysława 
Szymajdy wystartowali w Ogól-
nopolskim Mityngu Lekkoatle-
tycznym w Słubicach i jak zawsze 
pokazali się ze świetnej strony.

Zawody były bardzo mocno 
obsadzone, a koniec sezonu do-
datkowo utrudniał zawodnikom 
osiągnięcie dobrych rezultatów. 
Nic nie robiła sobie z tego Ange-
lika Woźniak, która w konkursie 
rzutu młotem 3 kg zdeklasowała 
rywalki z wynikiem 56,68 m. 

Kolejna zawodniczka Mar-
ta Skorupińska z Wolsztyna 

straciła do głownianki ponad  
10 m, a trzecia Stella Szczepaniak  
z ZLKL Zielona Góra ponad  
20 m. Osiągnięcie Angeliki Woź-
niak zostało wybrane najbardziej 
wartościowym wynikiem spo-

śród ponad pół tysiąca uczestni-
ków Mityngu.

Jan Gabryelczyk to kolejny za-
wodnik z Głowna trenujący pod 
okiem trenera Szymajdy w klu-
bie UKS Błyskawica Domanie-
wice. 15-latek również pokazał 
się w konkursie rzutu młotem 5 kg  
i o ponad 2 m poprawił własny re-
kord życiowy, który wynosi teraz 
34,99 m. Wynik ten dał 5. miejsce 
w zawodach, co jak na zaledwie 
kilka miesięcy treningów należy 
uznać za bardzo dobre osiągnię-
cie. 

W rankingu najlepszych mło-
ciarzy w Polsce Gabryelczyk po 
zaledwie miesiącu awansował 
do czołowej setki, później szyb-
ko przedarł się do 50-tki, a teraz 

jest już w gronie 25 najlepszych 
zawodników w kraju. Młody wo-
jownik z Głowna szybko pnie się 
w rankingu i dalszy awans zda-
niem trenera Szymajdy jest tylko 
kwestią czasu.  wp

Piłka nożna | 7. kolejka B-klasy, gr. i

ŁKS i Kolejarz odskakują
Na czele tabeli B-klasy, gr. I 

bez zmian. Prowadzi z komple-
tem punktów ŁKS II Łódź. Ło-
dzianie w minionej kolejce po-
konali u siebie Victorię Łódź 
2:0. Inny klub z Miasta Włók-
niarzy Kolejarz, także odniósł 
zwycięstwo w takim samym sto-
sunku, pokonując na wyjeździe 
popowskiego Sokoła. Zarówno 
ŁKS II, jak i Kolejarz powięk-
szyły przewagę nad pozostałymi 
drużynami.

Mimo porażki na 3. miejscu 
w tabeli pozostali gracze Stru-
gi Dobieszków, którzy w histo-
rycznych derbach gminy na tym 
szczeblu rozgrywek przegrali na 
wyjeździe z Powstańcem Dobra 
0:1. 

Do podium aspiracje zgłosi-
li głownianie z OSP Iskra, któ-
rzy nie dali szans LKS Gieczno, 
wygrywając na wyjeździe aż 1:4 
i są teraz na 4. miejscu z dorob-
kiem takim, jak Struga. wp

 7. kolejka: start szczawin – het-
man Łódź 0:2, powstaniec dobra 

– lKs struga dobieszków 1:0, Ner 
Łódzki Łódź – Victoria Rąbień 1:3, 
ŁKs ii Łódź – Victoria stoki Łódź 
2:0, sokół popów – Kolejarz Łódź 
0:2, lKs Gieczno – Kp Osp iskra 
Głowno 1:4.

1. ŁKs ii Łódź 7 21 40-5

2. Kolejarz Łódź 7 18 18-6

3. Struga Dobieszków 7 13 13-9

4. OSP iskra Głowno 7 13 14-15

5. Victoria stoki Łódź 7 13 23-9

6. Powstaniec Dobra 7 12 9-12

7. Victoria Rąbień 7 10 15-11

8. hetman Łódź 7 7 8-22

9. Sokół Popów 7 7 6-20

10. lKs Gieczno 7 4 14-17

11. Ner Łódzki Łódź 7 4 6-14

12. start szczawin 7 0 4-30

 Następna, 8. kolejka odbędzie 
się w dniach 17-18 października: 
hetman Łódź – Osp iskra Głow-
no, Kolejarz Łódź – lKs Gieczno, 
Victoria stoki Łódź – sokół popów, 
Victoria Rąbień – ŁKs ii Łódź, 
struga dobieszków – Ner Łódzki 
Łódź, start szczawin – powstaniec 
dobra.

w biegu chłopców 
młodszych na 
dystansie 1000 m na 
wysokim 3. miejscu 
do mety dotarł dawid 
szadkowski.

Natalia Nowak z zSS w Głownie została mistrzynią województwa łódzkiego w biegach przełajowych.

Jan Gabryelczyk i angelika Woźniak to utalentowani głowieńscy 
lekkoatletci, specjalizujący się w rzucie młotem.

zawody były bardzo 
mocno obsadzone, 
a koniec sezonu 
dodatkowo utrudniał 
osiągnięcie dobrych 
rezultatów.

Niedawnym odkryciem 
trenera Mieczysława 
szymajdy jest 15-letni 
jan Gabryelczyk, który 
pnie się w rankingu 
młociarzy.
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PROGNOza POGODy | 15.10.2015 – 21.10.2015

SytuaCJa SyNOPtyCzNa:
pogodę kształtuje zatoka niżowa.  
Napływa chłodna i wilgotna masa powietrza.

CzWaRtek – Piątek:
pochmurno z przejaśnieniami, okresami 
występować będą opady deszczu, chłodno. 
widzialność dobra, w opadach umiarkowana.
wiatr wschodni i południowo-wschodni, słaby, 
okresami do umiarkowanego, 3-7 m/s.
temp. max w dzień: + 10 st. c do + 14 st. c.
temp. min w nocy: + 8 st. c do + 6 st. c.

SOBOta – NieDzieLa:
pochmurno, okresami występować  
będą opady deszczu, chłodno. 
widzialność dobra, w opadach umiarkowana.
wiatr południowo-wschodni, skręcający  
na zachodni w niedzielę, słaby, 2-5 m/s.
temp. max w dzień: + 14 st. c do + 12 st. c.
temp. min w nocy: + 7 st. c do + 6 st. c.

PONieDziaŁek – WtORek – ŚRODa:
zachmurzenie duże z przejaśnieniami,  
bez opadów oraz chłodno. 
widzialność dobra.
wiatr północno-wschodni, słaby, okresami 
umiarkowany, 3-7 m/s.
temp. max w dzień: + 10 st. c do + 12 st. c.
temp. min w nocy: + 6 st. c do + 4 st. c.

BiuRO MeteOROlOGiczNe cuMulus

PROGNOza BiOmeteOROLOGiCzNa 
pogoda niekorzystnie wpływać będzie na 
nasze samopoczucie. Osłabiona sprawność 
psychofizyczna i fizyczna.
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wieści z Głowna i strykowa
członek stowarzyszenia Gazet lokalnych
edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy Łowiczanin”

WyDaWCa: 
Oficyna wydawnicza „Nowy Łowiczanin”
waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 

ReDakCJa W GŁOWNie: 
ul. Łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
Redaktor naczelny: wojciech waligórski 
Dyrektor zarządzający: ewa Mrzygłód-waligórska

Dziennikarze: lilianna jóźwiak-staszewska, 
jakub lenart, elżbieta woldan-Romanowicz,
wojciech pożarlik (sport) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

skład tekstu własny. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w Głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w Łowiczu, 
 e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w Głownie: ul. Łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w Łowiczu: ul. pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 34, a także przez stronę internetową: www.
lowiczanin.info

Druk: seReGNi pRiNtiNG GROup sp. z o.o.  
03-796 warszawa, ul. Rzymska 18a.

Nakład kontrolowany wieści z Głowna i strykowa  
2.410 egz. 
Nakład kontrolowany wraz z wydaniem głównym 
(Nowy Łowiczanin): 11.080 egz.

100%
własności polskiej

Lekkoatletyka | Mistrzostwa powiatu Łowickiego lzs

Nastoletnie lekkoatletki z Głowna wygrywają
Wspaniały sezon w wykonaniu głowieńskich lekkoatletek oficjalnie dobiegł 
końca. W minioną niedzielę, 11 października w Domaniewicach odbyła się 
ostatnia impreza w tegorocznym kalendarzu lekkoatletycznym na otwartych 
stadionach. Podopieczne trenera Mieczysława Szymajdy z wielkimi 
sukcesami wystartowały w Mistrzostwach Powiatu Łowickiego Zrzeszenia 
Ludowych Zespołów Sportowych.

Zawodniczki UKS Błyskawica 
Domaniewice 15-letnia Angeli-
ka Woźniak, 14-letnia Aleksandra 
Goszczyńska i 13-letnia Wero-
nika Kaźmierczak rywalizowały  
w dwóch konkurencjach bez po-
działu na kategorie wiekowe, co 
oznaczało rywalizację z seniorka-
mi, zawodniczkami starszymi nie-
kiedy o 5, a nawet 10 lat. 

W konkursie pchnięcia kulą 
3 kg dwa pierwsze miejsca zaję-
ły głownianki. Z wynikiem 14,12 
m wygrała Angelika Woźniak  
– tegoroczna Mistrzyni Polski  
w tej konkurencji w kategorii mło-
dziczek. Srebrny medal zdobył 
kolejna zawodniczka z Głowna 

Aleksandra Goszczyńska, która 
pchnęła na odległość 10,71 m.

Srebro zdobyła także najmłod-
sza z głowieńskiej trójki Weroni-
ka Kaźmierczak. Złota medalist-
ka tegorocznych Europejskich 
Czwartków Lekkoatletycznych  
w skoku wzwyż tym razem spró-
bowała pokazać swoje nieprze-
ciętne umiejętności w skoku  
w dal. Występ ten należy uznać 
za bardzo udany, bowiem Kaź-
mierczak uzyskała wynik 4,49 m, 
skacząc pod bardzo silnie wieją-
cy wiatr i przy mroźnej tempera-
turze. 

Występ młodej głownianki dał 
do myślenia trenerowi Szymaj-

dzie, który nie podjął jeszcze de-
cyzji, czy w sezonie halowym 
Kaźmierczak będzie startowała  
w dwóch konkurencjach. Zda-
niem szkoleniowca UKS Błyska-
wica Domaniewice głowniankę 
stać na wyniki w granicach 5,50 
m, co w tej kategorii wiekowej jest 
nieprawdopodobne. 

O tym czy ujrzymy Weronikę 
Kaźmierczak w nowej dla siebie 
konkurencji trener Szymajda zde-
cyduje po powrocie głownianki ze 
zgrupowania w Górach Izerskich. 

Być może Kaźmierczak pojawi 
się na hali i zmierzy się w 2016r.  
z czołowymi zawodniczkami re-
prezentacji Niemiec.  wp

koszykówka | wlK u-14 Kobiet, gr. B

Porażka Alles, walkower dla Strykowa
W miniony weekend rozpo-

częły się tegoroczne zmagania 
w Wojewódzkiej Lidze Młodzi-
czek do lat 14. W gr. B tych roz-
grywek występują Alles Basket 
Głowno i TK Basket Stryków, 
które mają za sobą pierwsze spo-
tkania w tym sezonie.

Strykowianki pod wodzą tre-
nerów Jacka Lewandowskiego  
i Bartka Szczepaniaka pojechały 
do Ujazdu na mecz z UKS Orlik. 
Mecz został zweryfikowany jako 
walkower na korzyść TK Basket 
Stryków, bowiem w drużynie 
gospodarzy wystąpiła zawod-
niczka, która nie została zgło-
szona przez UKS Orlik do cyklu 
rozgrywek WLK U-14. 

Kolejne spotkanie młode stry-
kowianki rozegrają już w naj-
bliższą niedzielę, 18 październi-
ka o godz. 10:00 w hali Zespołu 
Szkół w Popowie Głowieńskim 
25 przeciwko aktualnemu lide-
rowi Grot II Pabianice.

Błędu we weryfikacji nie 
popełniły pabianiczanki, któ-
re rywalizowały z Alles Basket 
Głowno. Młode podopieczne 
trenera Michała Chudzickie-
go walczyły dzielnie, ale osta-

tecznie przegrały na wyjeździe 
z Grot II Pabianice 43:69. Naj-
więcej punktów dla głownianek 
zdobyły Natalia Michalak i Na-
talia Kostrzewska – po 8. 

W następnej kolejce głow-
nianki będą pauzować, nato-
miast w kolejnym spotkaniu  
w niedzielę, 25 października  
w Hali Sportowo-Widowiskowej 
przy ul. Andersa 37 w Głownie 
dojdzie do prestiżowych derbów 
regionu z TK Basket Stryków.  wp

 Grot ii Pabianice – alles Basket 
Głowno 69:43 (18:14, 14:4, 19:16, 
18:9). 

alles Basket: N. Michalak – 8 pkt., 
O. Kot – 5 pkt., N. Kostrzewska – 8 
pkt., M. Grudzień – 2 pkt., d. Kacper-
ska – 2 pkt., K. struszczak, K. cisak 
– 5 pkt., z. parol – 6 pkt., w. skowron 
– 4 pkt., j. dziedzińska – 3 pkt. tre-
ner Michał chudzicki.

 1. kolejka: MKs ósemka skier-
niewice – uKs ii Basket aleksan-
drów Łódzki 96:25, Grot ii pabiani-
ce – alles Basket Głowno 69:43, 
uKs Orlik ujazd – tK Basket stry-
ków 0:20 (wo), KKs pro-Basket Kut-
no – pauza.

1. ósemka skierniewice  1 2 96-25

2. Grot ii pabianice 1 2 69-43

3. tk Basket Stryków 1 2 20-0

4. alles Basket Głowno 1 1 43-69

5. Basket ii aleksandrów Ł. 1 1 25-96

6. KKs pro-Basket Kutno 0 0 0-0

7. uKs Orlik ujazd 1 0 0-20

 Następna, 2. kolejka Woje-
wódzkiej Ligi koszykówki u-14 
odbędzie się w dniach 17-18 paź-
dziernika: KKs pro-Basket Kutno – 
MKs ósemka skierniewice, uKs ii 
Basket aleksandrów Łódzki – uKs 
Orlik ujazd, tK Basket stryków 
– Grot ii pabianice, alles Basket 
Głowno – pauza.

Piłka nożna | 8. kolejka a-klasy, gr. ii

Zjednoczeni II Stryków ograli lidera
W 8. kolejce spotkań A-kla-

sy, gr. II doszło do zmiany na 
1. pozycji w tabeli. Dotych-
czasowy lider Boruta II Zgierz  
w najciekawszym spotkaniu tej 
serii uległ w Strykowie rezer-
wom Zjednoczonych Stryków 
0:2. Podopieczni grającego tre-
nera Bartosza Kluge strącili 
tym samym zgierzan z piede-
stału.

Na tron wskoczyli piłkarze 
UKS SMS Łódź, którzy roz-
gromili 6:2 LKS Dąbrówkę.  
W ścisłej czołówce zwycięstwa 
odniosły jednak jeszcze dwa 
inne zespoły. Orlik Sobień poko-
nał Kotana Ozorków 1:0, a LKS 
Kalonka w takim samym stosun-
ku wygrała z Sarnowem.

Oprócz strykowian cenne 
zwycięstwo odniósł także inny 

zespół z Gminy Stryków KS 
Gozdów. Podopieczni trenera 
Piotra Pożarlika pokonali na bo-
isku w Lipce gości z Kobry Leź-
nicy Wielkiej 3:2. 

Gozdowianie plasują się  
w środku stawki, ale mają jesz-
cze zaległy mecz z Błękitnymi 
Dmosin. 

Ci z kolei skromnie pokonali 
outsidera ligowych rozgrywek 
Huragan Swędów 1:0. Swędo-
wianie z dorobkiem zaledwie  
2 pkt. są obok Kobry najsłabszą 
drużyną w lidze.  wp

 8. kolejka: sport perfect – Orzeł 
ii 2:2, lKs sarnów – lKs Kalonka 
0:1, Ks Gozdów – Kobra 3:2, zjed-
noczeni ii – Boruta ii 2:0, uKs sMs 
Łódź – lKs dąbrówka 6:2, Błękitni 
– huragan 1:0, Kotan – Orlik 0:1.

1. uKs sMs Łódź 8 19 41-11

2. Orlik sobień 8 18 17-12

3. lKs Kalonka 8 18 24-15

4. Boruta ii zgierz 8 16 27-12

5. lKs sarnów 8 16 14-9

6. zjednoczeni ii Stryków 8 15 25-13

7. Błękitni Dmosin 7 13 17-10

8. lKs dąbrówka 8 11 20-20

9. kS Gozdów 7 10 12-24

10. Orzeł ii parzęczew 8 8 16-29

11. sport perfect Łódź 8 7 16-21

12. Kotan Ozorków 8 3 9-26

13. Kobra leźnica wielka 8 2 11-28

14. huragan Swędów 8 2 9-28

 Następna, 9. kolejka odbędzie 
się w dniach 17-18 października: 
Orlik – sport, huragan – Kotan, 
dąbrówka – Błękitni, Boruta ii – 
sMs, Kobra – zjednoczeni ii stry-
ków, Kalonka – Gozdów, Orzeł ii 
– sarnów.

Biegi przełajowe | Mistrzostwa Głowna

Sztafety „Trójki” najlepsze w Głownie
Sportowy rok szkolny rozpo-

czął się już kilka tygodni temu. 
W lasku na terenie Zabrzeźni  
w dniu 6 października, jak co 
roku odbyły się Mistrzostwa 
Głowna w Sztafetowych Bie-
gach Przełajowych, w których 
rywalizowały wszystkie gło-
wieńskie szkoły. 

Organizatorem był UKS Trój-
ka oraz Szkoła Podstawowa nr 3 
w Głownie.

W tegorocznej rywalizacji 
udział wzięli chłopcy i dziew-
częta z klas IV-VI. Każda z dru-
żyn składała się z 9 osób + re-
zerwowi i miała do pokonania 

9 x 800 m. Rywalizacja rozpo-
częła się od startu najmłodszych 
dziewcząt.

Od samego startu aspiracje 
do końcowego triumfu zazna-
czyły uczennice SP 1 i SP 3, 
później jednak tylko gospody-
nie wytrzymały mocne tempo 
i do końca nie oddały już pro-
wadzenia. 

Drugie miejsce zajęła SP 2, 
które ostatecznie wyprzedziła 
zmęczone zawodniczki Jedynki. 

Zwyciężczynie wystąpiły  
w składzie: Julia Antczak, Nata-
lia Witkowska, Barbara Krysic-
ka, Wiktoria Tadeusiak, Oliwia 

Rybka, Julia Kucińska, Pauli-
na Pakuła, Gabriela Piekarska, 
Julia Kuśmierkowska, Julia Oj-
rzyńska, Maria Krysicka oraz 
Adrianna Parol.

W biegu chłopców sytuacja 
wyglądała podobnie, ale kroku 
gospodarzom początkowo do-
trzymywali zawodnicy Dwój-
ki. Później uczniowie SP 3 pod-
kręcili tempo i nie dali rywalom 
szans. 

Na drugim miejscu SP 2,  
a trzecie SP 1. Na zakończenie 
najlepsi otrzymali medale ufun-
dowane przez UKS Trójka, dzia-
łający przy SP 3 w Głownie.  wp

Drużyna tk Basket Stryków (żółte stroje) rozpoczęła sezon w lidze 
młodziczek od wygranej nad Orlikiem ujazd.

Koszykarki Orlika nie 
zgłosiły do rozgrywek 
zawodniczki, która 
zagrała w meczu ze 
strykowem i przez to 
stracili szansę na pkt.

Głownianka Weronika kaźmierczak – jeden z diamentów szlifowanych przez trenera Mieczysława szymajdę.
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Pilarska kończy
sezon z przytupem. str. 45

miłe złego początki
w wykonaniu
zjednoczonych Stryków. str. 44

Piątek, 16 PaŹDzieRNika:
 godz. 10:00, aleksandrów Łódz-
ki, imS, Gimnazjada, Licealiada 
– sztafety przełajowe na szcze-
blu rejonowym.

SOBOta, 17 PaŹDzieRNika:
 godz. 12:00, szkoła podstawo-
wa przy ul. witanówek 8 w dobrej, 
start 12. edycji przełajowego 
Powstaniec Noniron Duathlo-
nu,
 godz. 14:00, stadion Miejski 
przy ul. Kopernika 37 w Głownie, 
14. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo iV ligi: stal Głowno – 
astoria szczerców,
 godz. 15:00, stadion im. Mirosła-
wa Koprowskiego przy ul. Brzeziń-
skiej 24 w strykowie, 14. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo iV ligi: 
zjednoczeni stryków – Boruta 
zgierz,
 godz. 15:00, boisko w Kalonce 
56, 9. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo a-klasy, gr. ii: lKs Ka-
lonka – Ks Gozdów,
 godz. 16:00, boisko przy ul. hisz-
pańskiej 3 w Rąbieniu, 8. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo B-
-klasy, gr. i: hetman Łódź – Osp 
iskra Głowno.

NieDzieLa, 
18 PaŹDzieRNika:
 godz. 10:00, hala zespołu szkół 
w popowie Głowieńskim 25, 
2. kolejka Wojewódzkiej Ligi 
koszykówki u-14: tK Basket 
stryków – Grot ii pabianice,
 godz. 11:00, boisko w leźnicy 
wielkiej – Osiedle, 9. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo a-kla-
sy, gr. ii: Kobra leźnica wielka 
– zjednoczeni ii stryków,
 godz. 11:00, boisko w szczawi-
nie Kościelnym 1, 8. kolejka roz-
grywek B-klasy, gr. i: start szcza-
win – powstaniec dobra,
 godz. 13:00, boisko przy ul. 
Głównej 31 w swędowie, 9. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo 
a-klasy, gr. ii: huragan swędów 
– Kotan Ozorków,
 godz. 13:00, boisko przy ul. 
Ogrodowej 32 w dąbrówce-
-sowice, 9. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo a-klasy, gr. ii: 
lKs dąbrówka – Błękitni dmosin,
 godz. 14:00, boisko w dobiesz-
kowie 66, 8. kolejka rozgrywek 
B-klasy, gr. i: struga dobieszków 
– Ner Łódzki Łódź,
 godz. 14:45, stadion stoki przy 
ul. potokowej 12 w Łodzi, 8. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo 
B-klasy, gr. i: Victoria stoki Łódź 
– sokół popów.

PONieDziaŁek, 
19 PaŹDzieRNika:
 godz. 10:00, hala MOsiR przy 
ul. wschodniej 2 w zgierzu, Gim-
nazjada – powiat, tenis stołowy 
dziewcząt.

Piłka nożna | 13. kolejka iV ligi

Stal Głowno wygrała w Kleszczowie
Głowieńscy piłkarze odblokowali się 
w momencie, którego mało kto się spodziewał.

oMEGA KLESZCZóW  0 (0)
STAL GłoWno  1 (0)

Bramkę dla Stali zdobył z rzutu karnego w 78 min. damian Mospinek.

Stal: chrobak – M. suchenek, a. tomczyk, e. ignatowski, Knys – Kluska, 
Fortuna, Florczak, Mospinek, p. ignatowski (w 46 min d. tomczyk) – szu-
bert (90 Kret). trener: Marek pawlak.

W minorowych nastrojach po-
jechali do Kleszczowa piłkarze 
Stali Głowno. Podopieczni trenera 
Marka Pawlaka po serii fatalnych 
wyników nie byli postrzegani 
w roli drużyny, która może spra-
wić silnej Omedze problemy. Bo-

isko zweryfi kowało jednak przed-
meczowe dywagacje i okazało się, 
że spadkowicz z III ligi uległ be-
niaminkowi z Głowna 0:1.

Zgodnie z oczekiwaniami go-
spodarze ruszyli do zdecydowa-
nych ataków od pierwszych mi-
nut. Piłkarze Kleszczowa byli 
jednak tego dnia mocno niesku-
teczni i tylko w sobie wiadomy 
sposób pudłowali w dogodnych 
sytuacjach. Do końca pierwszej 
połowy Marcin Chrobak pozo-
stał niepokonany, choć raz skó-
rę jemu i kolegom uratowała po-
przeczka.

W drugiej części spotkania ob-
raz gry nie uległ zmianie. Głow-
nianie skupili się na bronieniu 
dostępu do własnej bramki i spo-
radycznie ruszali do kontry. Jed-
na z nich mogła okazać się szczę-

śliwa, bowiem w 64 min. sam na 
sam z bramkarzem wyszedł Da-
mian Fortuna, ale niestety przegrał 
ten pojedynek. Wydawało się, że 
Stal straciła jedyną szansę na zwy-
cięstwo w tym spotkaniu, ale w 77 
min. z pomocą przyszli gospoda-
rze. Jeden z graczy Omegi sfau-
lował w polu karnym Dominika 
Tomczyka i sędzia odgwizdał 

rzut karny. Jedenastkę na bramkę 
pewnym strzałem zamienił Da-
mian Mospinek. W końcówce pod 
bramką Głowna jeszcze kilka razy 
robiło się gorąco, jednak gospo-
darze w dalszym ciągu nie potra-
fi li znaleźć sposobu na pokonanie 
Marcina Chrobaka.

Piłkarze Stali nie poprawili zna-
cząco swojej ligowej pozycji i na-

dal zajmują miejsce w dole tabe-
li. Kolejne spotkanie może okazać 
się kluczowe w kontekście walki 
głownian o utrzymanie. 

W sobotę, 17 października 
o godz. 14:00 podopieczni trene-
ra Marka Pawlaka zmierzą się na 
Stadionie Miejskim przy ul. Ko-
pernika 37 w Głownie z Astorią 
Szczerców.  wp

Piłkarze Stali Głowno (niebieskie stroje) w meczu w kleszczowie w końcu przełamali fatalną passę. 
celem podopiecznych trenera Marka pawlaka jest teraz rozpoczęcie zwycięskiej serii.

zgodnie 
z oczekiwaniami 
gracze Omegi 
od pierwszych 
minut ruszyli do 
zdecydowanych 
ataków.

Sport szkolny | program Msit

WF z Klasą w ZS Lubianków
Zespół Szkół w Lubiankowie 

otrzymał certyfi kat programu 
WF z Klasą 2014-2015. Program 
pod patronatem Ministra Sportu 
i Turystyki, Ministra Sportu oraz 
Ministra Edukacji Narodowej re-
alizowany był przy wsparciu Ga-
zety Wyborczej i portalu Sport.
pl, a działania fi nansowało Mini-
sterstwo Sportu i Turystyki.

Koordynator programu w ZS 
w Lubiankowie nauczyciel wy-
chowania fi zycznego Marcin 
Moszczyński wraz z nauczycie-
lem wspierającym Tomaszem 
Szcześniakiem dostrzegają nie-
pokojący spadek poziomu ak-
tywności fi zycznej dzieci i mło-
dzieży. Program WF z Klasą ma 
szansę odwrócić ten trend, bo-
wiem lekcje wychowania fi zycz-
nego prowadzone są w mądry 
i nowoczesny sposób. Nauczy-
ciele szkoły w Lubiankowie 
wraz z dyrektor Agnieszką Czu-
biak postanowili wziąć aktywne 
uczestnictwo w programie.

Realizacja zamierzeń rozpo-
częła się od założenia szkolne-
go bloga na platformie inter-

netowej, którym opiekuje się 
Marcin Moszczyński. Następnie 
zorganizowano Sportowy Okrą-
gły Stół, dzięki któremu ucznio-
wie w dyskusji z nauczyciela-
mi opowiadali, co im się podoba 
w lekcji wf, a co chcieliby zmie-
nić. Spotkanie zaowocowało 
również realizacją dwóch zadań: 
Minifi t – czyli test sprawności fi -
zycznej oraz nowe zajęcia poza-
lekcyjne, a także Lokalna Ak-
cja Sportowa „W zdrowym ciele 
zdrowy duch”. W szkole w Lu-
biankowie pod takim hasłem 
odbyła się impreza rekreacyj-
no-sportowa dla klas I-III szkół 
podstawowych z Gminy Głowno. 
Udział w niej wzięła SP z Popo-
wa Głowieńskiego, SP w Mąkoli-
cach i gospodarze z Lubiankowa.

Nauczyciele w Lubiankowie 
doceniają wyniki sportowe osią-
gnięte przez swoich uczniów, 
podkreślając jednocześnie, że 
nie są one najważniejsze. Szkoła 
chce przede wszystkim zachęcać 
dzieci i młodzież do uprawiania 
sportu, a nie nastawiać się wy-
łącznie na promowanie talentów 
i ciągłą rywalizacją na lekcjach 
w-f, które może wręcz zniechę-
cać. Program w ZS w Lubian-
kowie pozwolił szkole podnieść 
umiejętności uczniów i rozwi-
nąć zainteresowania jeszcze 
mocniej. 

Przykład ciała pedagogiczne-
go w Lubiankowie stanowi wzór 
do naśladowania, bowiem jeśli 
się chce to można stworzyć coś 
poza sztywnymi ramami. wp

interesujące lekcje wf w szkole w Lubiankowie sprawiły, że dzieci 
i młodzież chętniej uczestniczą w ćwiczeniach.

Realizacja zamierzeń 
rozpoczęła się od 
założenia szkolnego 
bloga na platformie, 
którym opiekuje się 
Marcin Moszczyński.

Biegi | uliczny Bieg papieski

Biegali w Głownie 
na rzecz Fundacji 
„Dzieło Nowego Tysiąclecia”

W minioną sobotę, 10 paź-
dziernika spod Kościoła św. Ja-
kuba Apostoła w Głownie od-
był się Uliczny Bieg Papieski 
im. Jana Pawła II. W zawodach 
udział wzięło wielu mieszkań-
ców Głowna i okolic, a także 
przedstawiciele władz miasta 
i samorządów.

Organizatorem imprezy było 
Publiczne Katolickie Liceum 
Ogólnokształcące im. Jana Paw-
ła II w Głownie, którego dyrek-
torem jest Pani Bożena Skorek-
-Paszyńska. Celem zawodów 
była popularyzacja biegania, 
promocja Miasta Głowno oraz 
zbiórka publiczna na rzecz Sty-
pendystów Fundacji "Dzieło No-
wego Tysiąclecia".

Trasa o łącznej długości 
2 km wiodła m.in. ulicami mia-
sta oraz promenadą nad zalewem 
Mrożyczka. Bieg miał charakter 
symboliczny i nie klasyfi kowa-

no uczestników za osiągnięte 
miejsca. Liczył się cel imprezy, 
a nie wynik indywidualny. Każ-
dy mógł wziąć udział w biegu 
po wniesieniu dobrowolnej opła-
ty rejestracyjnej (min. 2 zł). Na 
starcie stanęli biegacze w róż-
nym wieku i z różnych sfer ży-
cia, od najmłodszych z Miej-
skiego Przedszkola nr 1, przez 
młode siatkarki Stali Głowno 
wraz z trenerami Sylwestrem Ja-
sińskim i Marcinem Moszczyń-
skim do przedstawicieli władz 
samorządowych.

Mimo, że nie było klasyfi ka-
cji zwycięzców każdy mógł czuć 
się doceniony, bowiem organiza-
torzy zapewnili dla wszystkich 
napoje oraz ciepły posiłek, któ-
ry na pewno się przydał w dość 
mroźny sobotni dzień. Ponad-
to zawodnicy, którzy ukończyli 
bieg mogli wziąć udział w loso-
waniu cennych nagród.  wp

uczestnicy ulicznego Biegu Papieskiego na trasie w Głownie.
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